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Motto: 35: „Ak pochopí Európa vrodenú genialitu slovenského ľudu, jeho 
neprekonateľný zmysel pre umenie, potom budú márne všetky maďarské snahy 
o potlačenie slovenského národa. Treba len, aby svet poznal obrazy Joža Úprku a tieto 
obrazy vzbudia všeobecný obdiv a získajú svojmu tvorcovi európsku slávu. Básne 
Hviezdoslavove a Svetozára Hurbana Vajanského by boli  svojim autorom dávno získali 
slávne meno, keby títo žili v zemi Maďarov.“ 

R.W.Seton-Watson (Scotus Viator) 
+++++++++++++++++++++++++++ 

- DEDIČSTVO OTCOV o.z.  Vás aj v mene Rímsko-katolíckeho farského 
úradu Devín a Národného osvetového centra pozýva na cyrilo-
metodskú púť na Devín s názvom „Pramene života“, ktorá začína 5. 
júla 2011 o 9,30 vo farskom Kostole svätého Kríža v Devíne. 
Podrobný program prikladáme.  Prosím dajte vedieť aj svojim 
priateľom a známym. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Prosim vyplne kratky dotaznik o vplyve medii 

Pracujem na výskume o vplyve médií na človeka a dovolil som sa osloviť aj Vás. 
Posielam Vám vlákno na elektronický dotazník. 
https://spreadsheets.google.com/spreadsheet/viewform?hl=sk&formkey=dDVNNTZaRF
NtQnc5Wi1aX3JkVHZESEE6MQ#gid=0 
S úctivou vďakou a vrúcnym pozdravom Lukáš Varhoľ 

+++++++++++++++++++++++++++ 
http://www.mjk.sk/files/aurelstodola.pdf 

Vystava  pri prilezitosti 150. vyrocia narodenia A. Stodolu, ktora je umiestnena v Centre 
pre vedeckotechnicku spolupracu CVTISR, na Lamacska  ceste 8/A, 150m v smere od 

mesta, zastavka autobusov Patronka 
+++++++++++++++++++++++++++ 

Padli a zomreli vojaci v case II.sv. vojny 1941-1944. desaťročia tabuizovana 
tema pamiatky padlych vojakov 1. Slovenskej republiky... 
http://www.upn.gov.sk/aktuality/padli-zomreli-a-zabiti-sl-vojaci/ 
A este nieco. Uzitocne knihy 
 http://www.upn.gov.sk/publikacie/elektronicka-kniznica. Nie sú tam síce všetky knihy 
ÚPN, verme, že budú... Ak ho táto vládna kamarila neznormalizuje ! 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Známka Žilinskej synody je najkrajšia v Európe  



BRATISLAVA. Na súťaži o najkrajšiu rytú poštovú známku Európskej únie Grands 
Prix de lArt Philatlique zvíťazila slovenská s názvom Žilinská synoda, ktorá bola 
vydaná vlani k jej 400. výročiu.  

O víťazstve zo 138 vydaných emisií rozhodla odborná porota 29. apríla v 
Bruseli. Na 2. mieste skončila španielska a na 3. talianska známka.  

Ocenená známka v hodnote 1,10 eura vyšla v náklade 85 000 kusov. Jej dizajn 
je prispôsobený historickým reáliám, keďže Žilinská synoda sa konala pod 
záštitou palatína Uhorska, grófa Juraja Thurzu z Betlanoviec, stúpenca 
reformácie augsburského smeru.  

Podľa výrobcov je známka nefalšovateľná  

Na hárčeku je umelecky stvárnený obraz, ktorý si dal palatín vyhotoviť do 
kaplnky svojho hradu na Orave. Ten sa nachádza v evanjelickom kostole v 
Necpaloch.  

"Je to naše spoločné dielo s Dušanom Kállayom, ktorý navrhol výtvarnú podobu 
oltárneho obrazu. Keď som návrh videl, najskôr som sa zľakol, pretože takú 
veľkú rytinu som za 20 rokov ešte nerobil. Trvalo mi to niekoľko mesiacov, veď 
do jedného milimetra som musel vtesnať šesť až osem liniek," povedal na 
tlačovej konferencii rytec Martin Činovský.  

Zároveň dodal, že takáto ručne rytá známka je na rozdiel od ofsetových a 
inakšie vytlačených nefalšovateľná, čo je jej nesporná výhoda.  

Malé monumentálne dielo  

Podľa Kállaya je známka malé monumentálne dielo, kde rytec nič nesmie 
pokaziť. "Vybral som si oltárny obraz s množstvom detailov. Je tam takmer 40 
postáv i dobová časť Žiliny. Musím oceniť bravúrnu rytinu Martina Činovského," 
dodal Kállay.  

Prvý vyštudovaný slovenský rytec Činovský má už mnoho celoštátnych a 
medzinárodných ocenení za ryté poštové známky.  

Podľa historika umenia Ľuboslava Mozu je to nielen jeho osobný umelecký 
úspech, ale aj slovenskej kultúry, pretože potvrdzuje vysokú svetovú úroveň 
pôvodnej slovenskej známkovej tvorby.  

"Činovský má na tom veľkú zásluhu, pretože založil katedru známkovej tvorby a 
vychováva kvalitných tvorcov poštových známok," dodal Moza.  

Čítajte viac: http://kultura.sme.sk/c/5895044/znamka-zilinskej-synody-je-
najkrajsia-v-europe.html#ixzz1QlT6i2Nw 



+++++++++++++++++++++++++++ 

Luxus po grécky - takto sa žije v Aténach! O šetrení mnohí 
nechcú ani počuť 

Luxus, blahobyt, úplatkárstvo, neplatenie daní... Presný opak toho, čo by 
Európa od Grékov v súčasnosti čakala. 

Aj počas horúcich letných dní je pobyt v metre v Aténach príjemný. Klíma 
a plazmové obrazovky, priestranné haly a načas jazdiace vlaky. To všetko 
prispieva k pohode cestujúcich. A ďalší bonus - takmer 5 miliónov obyvateľov 
gréckeho hlavného mesta využíva dopravný systém zadarmo!Výhody nemajú len 
klienti. Je až neuveriteľné, že priemerná mzda pracovníkov na železnici v Grécku 
je až 67-tisíc eur, čo je takmer trojnásobok priemerného zárobku zamestnanca UK 
v súkromnom sektore. Za desať rokov, čo je Grécko súčasťou EÚ, sa mzdy 
vo verejnom sektore zdvojnásobili.   

Navyše Gréci - či už cukrári, moderátori, kaderníci, maséri v parných kúpeľoch 
a ďalší (viac ako 600 profesií) môžu odísť do dôchodku už vo veku 50 rokov. 
Štátni zamestnanci automaticky dostali dôchodok vo výške 95% posledného 
ročného platu vzhľadom k "náročnému a nebezpečnému" charakteru ich práce.  

  

Luxusné rezidencie "chudobných" Grékov 

Stačí, ak si spravíte krátky výlet metrom do chladnejšieho predmestia na severe. 
Nájdete tu enklávu závratného bohatstva. 
 
Predmestie Kifissia, ktoré je zároveň aj poslednou zastávkou jednej z liniek metra, 
je čisté, lemované stromami, ulice sú plné luxusných butikov, autosalóny 
ponúkajú autá značiek ako Porsche či Ferrari. Ulice sú vydláždené mramorom 
a všade sú krásne parky či kaviarne. Práve tu žijú niektorí z najbohatších Grékov.  

Jedným z dôvodov, prečo sú tak bohatí, je, že neplatia miliónové dane štátu 
a mnohí sú úplne oslobodení od platenia daní.  
 
Ak sa prechádzate po uliciach, nájdete mnoho domov a víl bohatých. Sú ohradené 
vysokými múrmi a majú vlastné bazény. Prepych, o ktorom obyčajný Slovák 
môže len snívať. Paradoxne väčšina milionárov, ktorí tu žijú, sú oficiálne 
chudobní.   



Len 5000 Grékov z 12 miliónov prizná, že zarába viac ako 100-tisíc eur ročne, 
čo je plat, za ktorý by si nekúpili ani šopu v Kifissii. 
 
Prieskum ukázal, že viac ako 60-tisíc gréckych domácností má svoje investície 
v hodnote viac ako milión eur. Jeden ekonóm túto situáciu zhodnotil tak, 
že "Grécko je chudobná krajina plná bohatých ľudí." 

  

Gréci využívajú skorumpovaný systém 

Skorumpovaným daňovým systémom manipuluje mnoho obyvateľov, ktorí 
jednoducho povedia, že zarábajú pod základné daňové hranice, t.j. okolo 10-tisíc 
eur ročne. To i napriek tomu, že v skutočnosti vlastnia lode, ďalšie domy 
na gréckych ostrovoch a nehnuteľnosti v zámorí.   

Pokiaľ by daňový úradník niečo namietal, Gréci majú "fintu". Riešia to tzv. 
"fakelaki", čo sú obálky s hotovosťou - u nás dobre známe úplatky. Dokonca majú 
aj polooficiálnu sadzbu úplatkov: za falošné daňové priznanie až do 10-tisíc eur - 
priemerná grécka rodina ročne zaplatí cca 2500 eur fakelaki.  

Ešte viac neuveriteľné je aj to, že grécki biznismeni v lodnej doprave sú 
automaticky oslobodení od platenia dane. Pravdepodobne kvôli výhodám, ktoré 
prinášajú krajine. Lodenice sú však prázdne. Kedysi zamestnávali 15-tisíc ľudí, 
teraz menej ako 500.  

  

Grékov nezastrašili ani varovania premiéra 

Grécky premiér Jorgos Papandreou chce postihovať ľudí za daňové úniky, ktoré 
pripravujú krajinu ročne o viac ako 40 miliárd eur. Po minuloročnom varovaní 
vládni úradníci hovoria, že boli nasadené vrtuľníky so sliedičmi a kontrola 
satelitnými snímkami Google Earth, ktorá má ukázať, kto vlastní bazény 
na severnom predmestí.  

V Kifissia totiž len 300 obyvateľov priznalo, že má bazén. Skutočné číslo však 
hovorí, že ich je okolo 20-tisíc. Nastal tu boom v predaji plachiet na krytie 
bazénov. "Najobľúbenejšie a najúčinnejšie opatrenia vlastníkov je maskovať svoje 
bazény vojenskými sieťami kaki farby, aby to vyzeralo ako prírodný porast," 
povedal obchodník s bazénmi Vasilis Logothetis. "Nezachytia ich ani vrtuľníky, 
ani Google Earth." 



Ale napriek tomu sa miestni chránia a ich peniaze prúdia do zahraničných 
daňových rajov - Lichtenštajnska, na Bahamy a Cyprus. "Medzi populárne 
alternatívy patria zakladanie spoločností na Cypre alebo na Britských Panenských 
ostrovoch či nákup nehnuteľností v zahraničí," tvrdí lekár, ktorý priznáva štátu, 
že má príjem nižší ako 100-tisíc eur ročne, pričom v skutočnosti zarobí päťkrát 
viac. 

Čítajte aj: 
Názor: Veľká tučná grécka párty 
Mikloš nechce krach Grécka!  

Aj keby EÚ pustila do Grécka ďalší tok eur zo záchranného balíka, bankrot zrejme 
nezastaví. Údajne 100 miliárd eur pokryje len úroky z dlhov krajiny.  
 
Možno, keby samotní Gréci ukázali ochotu utiahnuť si opasky a platiť dane štátu, 
Európania by necítili voči nim takú zlosť.  

 Zdroj: Jana Vargová, Aktuality.sk, dailymail.co.uk,  Foto: Flickr, Dreamstime.com 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Zradcov slovenských národných záujmov pracujúcich v službách Budapešti sme my – 
Slováci odjakživa nazývali Maďarónmi. O rozkladnej činnosti týchto indivíduí v USA, 
prostredníctvom maďarónskych plátkov, 

Maďarónska tlač v USA 
(Príspevok do Stálej konferencie Panslovanskej únie) 

www.pansu.sk  
 

Maďarskí nacionalisti sa pokúšali zlikvidovať slovenský národný pohyb aj 
prostredníctvom vymysleného „slovjackeho hnutia“. Na jeho podporu a na boj proti 
slovenským národovcom v Amerike podporovali vydávanie maďarónskej „slovjackej“ 
tlače. Tu je stručný popis niektorých maďarónskych titulov. 
 
1. SLOVENSKY HLAS. 

Maďarónsky týždenník vydávaný vo východoslovenskom nárečí v Pittsburghu, 
Pennsylvánia, v rokoch 1894 - 1898.  

Tento plátok Slováci nazvali Slovensky Fras alebo Konsky Fras. Prvé číslo tohto 
maďarónskeho časopisu vyšlo 10. mája 1894. Časopis vychádzal z podpory maďarskej 
vlády a redigoval ho istý Alexander Viszloczky a Gálik. Formálne ako jeho vydavateľ 
vystupoval advokát Gustáv Gilbert. Prvé číslo vyšlo s týmto programom: „Národ proci 
rodičovskej zemi buric še na žaden spusob ňechceme a ňebudzeme.“. Ferenčík o ňom 
napísal, že bol založený iba na útoky na osobu na Petra V. Rovnianka. Amerikánsko - 
Slovenské Noviny tento časopis privítali slovami: „Slovensky Hlas je názov nového 
týždenníka, ktorý začali vydávať v Pittsburghu páni Viszloczky, Gallik & Co. 1108 
Carson. Šesť rokov pracovalo sa ťažko, veľmi ťažko na tom, aby všelijaké hathlaninské 
nárečia vypudené boli z kolónie slovenskej v Amerike a ona nie len duchom, ale rečou 



dokazovala, že je skutočne slovenskou, národnou, že ďaleko od nej je beťársky duch 
maďarizmu a odrodilstva; a po šiestich rokoch, keď rečové diferencie medzi slovenskou 
kolóniou zmizli, začne sa vydávať časopis rečou, aká nikdy nikde ani v Šariši, ani na 
Spiši, Zemplíne, Abauju, Ungvare a nikde pod holým nebom neexistovala. Čo asi 
povedali by Nemci, keby sa niekto zbláznil natoľko, žeby začal vydávať časopis v starej 
nemčine? My želáme si čím viac dobrých časopisov, sú oni ozdobou našej literatúry a 
prostriedkom nášho vzdelania, ale pánovia, kto prehrešuje sa proti čistote reči, kto na 
posmech a hanbu obracia našu krásnu slovenskú reč, ten hanobí narod náš, ten 
priateľom jeho byt nemôže. Ked Slovensky Hlas v literárnej slovenčine a nie nejestvujúcej 
hatlanine začne vychodiť s programom čisto slovenským, v duchu slovensko-národnom a 
slavianskom, zaželáme mu mnoho zdaru, takto ale protestovať musíme proti zauškovaniu 
našej slovenskej reči. Nevykladať slova naše za závisť, ta je ďaleko od náš, tento protest 
musíme učiniť, jak musí ho učiniť každý človek, ktorý zmysel pre slovenskú reč ma a ak 
ho neučiní dobrým Slovákom byt v žiadnom prípade byt ani nemôže. Tam kde ide o 
čistotu reči, tam o obchode snívať sa nesmie.“. (Toto napísali Amerikánsko - Slovenské 
Noviny, 17. mája 1894: 

Väčšina Slovákov na písačky tohto maďarónskeho plátku reagovala negatívne Andrej 
Cvengroš napísal v roku 1895) toto: „Náhodou dostal sa mi do rúk Slovensky Hlas, čí 
ako ho mnohí nazvali „Slovensky Fras“. Vydavateľ tejto muchotrávky posiela sem každý 
týždeň viac výtlačkov, vzdor tomu, že si ho tu nikto nepredpláca ani predplácať nebude. 
No kto ho nazval frasom, ten mal pravdu, je to skutočný fras; ešte aj malé dietky 
peknejšie hovoria, než tu spomenutý fras píše. Tak sa po slovensky nikdy nepišalo ani 
písať nebude; to je nie slovenská, ale maďarónsko-ázijsko-tatárska spisba! Podľa písania 
pochybujeme, aby redaktor a vydavateľ spomenutého frasu po slovensky vedel, lebo 
„soriky“ „sogor“,“Eperjes“ atd. sú predsa nie slovenské slová, ale nejaké ázijsko-
tatársko-maďarské! A ešte nájdu sa takí hlúpi ľudia čo ho odoberajú a doňho píšu; ako aj 
z Baltimoru, Md., akýsi M.K. a z Clevelandu, Ohio istý J. Polyazky na slávu mu 
privolávajú. A že vraj majú aj nejakú maďarónsko-ázijsko-tatársku organizáciu, ktorej 
úradným orgánom bude vraj Konsky Fras! Bože, aké to táraniny! Muž ktorý má už 
zdravý rozum, trebárs je aj nie učeným, sčítaným človekom, predsa nahliadne, že takej 
hlúpej slovenskej spisby nebolo ani nebude ani v knihách ani nikde, že Slováci, trebárs by 
oni skade pochádzali, nielen zo šarišskej, zemplínskej, spišskej stolice, majú len jednu 
spisovňu reč a nie dialektovú, je iste, to každý uzná, a preto pre Slovákov zo spomenutých 
stolíc tiež nemá si inač písať, ako spisovnou rečou; keď Slovák rozumie knihám v čistej 
slovenčine písaným, rozumie i novinám. Nám netreba sa deliť, ale zjednotiť! Či Nemci 
nemajú tiež rozličné dialekty a čí nepíšu jednou spisovnou rečou nemeckou? Nuž ale 
„sorikare“ „sogri“ Konského Frasu, sú alebo hlúpi, alebo zaslepení, alebo detský rozum 
majú, keď také hlúposti čítajú a podporujú (V skutočnosti je to Pešťbudínska politika na 
rozbíjanie slovenskej pospolitosti, vtedy ako aj teraz). Ja som Spišiak, ale do takého 
hlúpeho maďarónskeho Konského Frasu ani len nekopnem, nieto aby zaň ešte platil! 
Rozumiete ma, sorikari a sogrovia eperjesski a Boh zná akých!“. 

Úroveň tohto časopisu bola taká nízka, že jeden z redaktorov americko-maďarského 
časopisu o ňom napísal:“Roku 1894, v jeseni vznikol v Pittsburghu jeden slovenský 
plátok pod menom „Amerikánszko-Szlovenszký Hlasz“, sľubujúci vo svojom programe, že 
bude vynaučovať Slovákov láske ku vlasti starej a že mužné bude bojovať proti 
panslavizmu. Avšak redaktori tohto plátku-tuším, že dnes po krátkej dobe je už tretí – 



keby (čo pochybujem) mali trochu dobrej vôle, ale nemajú ani len najmenej vzdelanosti, 
aby redigovať mohli i len najmizernejší časopis. Na ukážku, že terajší redaktor toho 
plátku akú zbehlosť ma v dejepise, len to uvediem, že nedávno v jednom úvodnom článku 
písal, a síce: že Ferdinand II. bol korunovaný pred revolúciou roku 1848. A ten plátok v 
každom ohľade skutočne zodpovedá hlbokej múdrosti svojho redaktora. Jeho vlastenecké 
náuky pozostávajú z hlúpych fráz, ktoré časom do sveta pusta a oproti panslavizmu 
bojuje tak, že nie náuky, ale osobu Rovnianka špinavými výrazmi a nebezpečnými 
hlúposťami napadá. že takýto plátok veci maďarskej len škodiť môže - ale nie osožiť, to 
sa ľahko dá pochopiť“. (Magyar - Hirado 11..júla roku 1895) 

Amerikánsko-Slovenské Noviny k tomu pridali, že ozdobou tohto časopisu nie sú iba 
dejepisne hlúposti, ale je tam aj iných a toľko, že by sa s nimi dal pohnojiť cely Magyar-
Orszag. (Napísali 15. Jula 1895) 

Podľa niektorých časopis bol časopisom rakúsko-uhorského generálneho konzula 
Schamberga v Pittsburghu. Do kruhu Slovenského Hlasu patrili: Jozef Geszy z 
McKeesportu, Klein a Bosz z Pittsburghu. Slovensky Hlas v sociálnych zápasoch 
zaujímal celkom odlišné stanovisko ako skutočná slovenská tlač. Stál vždy na strane 
podnikateľov a proti robotníkom. Počas  
baníckeho štrajku roku 1894 napísal : „Neshluchajce na ňikoho ňe na Comitetoch ňe na 
kňazoch iďte do roboti bo ja kážem vam se uňia na szaden pad ňe budze upoznata u 
Frickowe Com.“ (No pekná to slovenčina!)  
 
2. SLOVENSKÝ TÝŽDENNÍK 

Týmto týždenníkom ktosi chcel zastaviť prúd a obrátiť smer histórie. Patril do 
posledných pokusov slovenských maďarónov. Začal vychádzať v novembri 1916 vo 
Wilkes - Barre, Pa., a začal hlásať vernosť k panovníckemu rodu habsburgskému. Útočil 
na všetky slovenské organizácie, ktoré vraj v časopisoch, na schôdzkach, ba dokonca vraj 
aj v kostoloch štvú proti starej vlasti a dobrotivému panovníkovi. Slovenska tlač privítala 
tento časopis s pohoršením. Národné Noviny v číslach 353, 358 z roku 1916 nazvali ho 
„otravou v cukríku“. Časopis hlásal, že historické udalosti Slovákov a Maďarov sú tak 
úzko späté, že sa ani nedá myslieť, aby tieto národy mohli jeden bez druhého žiť a 
jestvovať. Časopis nezabral, zostal hlasom volajúcim na pusti a v prvom ročníku aj 
dokončil svoju životnú púť. 
3. SLOVENSKE NOVINY 

Maďarónsky týždenník, vo východoslovenskom nárečí. Hazleton, Pa. 1897 – 1911. 
Vydavateľom tohto maďarónskeho časopisu na Americkej pôde bol Rev. Toth, majiteľ 
tlačiarne v Hazleton. Toth predtým vydával maďarský časopis Onallas a keď tento nešiel 
na odbyt, vrátil sa k slovenským novinám. Ich počiatok oznámili noviny Jednota takto : 
„Slovenské noviny, tak sa menuje nový časopis, ktorý minulý týždeň vyšiel v Hazleton, 
Pa. Nie je písaný v spisovnej slovenčine. Vydavateľom je Toth Ferenc, vydavateľ 
Onallasu, Redaktorom týchto „slovenských“ novín je W.G. Kohuot, Čech“. (Jednota, 7. 
júla 1897) 

Rev. R. Osvald v Literárnych listoch zaznamenal zrod týchto novín takto : „Ku koncu 
ešte spomíname ako kuriozitu, že v Amerike v Hazletone, založili pomocou troch 
katolíckych kňazov neslovenské „Slovenské Noviny“, v šarišskom nárečí hrubo špiniac 
literárnu slovenčinu. Škodu, ktorú tento časopis mohol by narobiť, mnohonásobne 



vynahradí pokoj, ktorý konečne medzi slovenskými novinármi zavládol, a ich užšie 
spojenie, ktoré stalo sa 14. októbra. na ich schôdzi v Clevelande.“. (Literárne listy, 1897) 
 
4. SLEBODNY OREL 

Maďarónsky týždenník vo východoslovenskom nárečí. New York, 1901 - 1904.  
Bol to typicky maďarónsky vytvor a tie všetky boli na jedno kopyto. Všetky 

vychádzali vo východoslovenskom nárečí, ale aj v tomto každý písal tak, ako vedel, a 
mnohí zle vedeli. Potom delil Slovákov podľa stolíc, stred a západ, to podľa nich bolo 
české. A keď pripustili, že aj Slováci žijú na Slovensku, tak proti nim, podal nich, stala 
iná národnosť a tou boli Slovjaci. Časopisy sa najmä vyčerpávali útočením na všetky 
slovenské národné podniky a na slovenských činiteľov. Slebodny Orel začal vychádzať 
roku 1901 v New Yorku. Keďže sa čísla nezachovali, ťažko dnes zistiť, kedy prestal 
vychádzať. V súkromnom majetku sa nachádzajú čísla z roku 1904. Zdá sa, že to bol 
posledný rok. 
 
5. KRAJAN DZENNIK 

Maďarónsky denník, vo východoslovenskom nárečí. New York, N. Y., 1920 - 1921.  
V povojnových rokoch, keď prišiel do Ameriky Jehlička, Petz obnovil Krajana, ale 

teraz už nie ako týždenník, ale ako denník. Bolo to v časoch, keď maďarské kruhy 
celkom vážne mysleli, že Slovákom nič tak nechýba, iba Magyarorszag a protičeské 
stanovisko Slovákov si vysvetľovali ako promaďarské. Nuž posmelení takýmito 
úvahami, rozhodli sa v Amerike vydávať denný časopis, ktorý ako hlavný program mal 
obnovenie starého Uhorska. Čoskoro sa však vydavateľ i jeho financier presvedčili o 
opaku a dna 21. mája 1921 vydavateľ oznámil: „Znovu na znamosč musime dač cťenym 
čitateľom, že Dzennik Krajan na isti čas musime zastavic, a to skrz pričini, že 
slovenskich sadzačoch nemožeme dostac, a pri tich, chtore zme teraz mali, nemožeme 
Dzennik durkovac, bo nerozumja reči a taky veľke chibi robja, že skrz to ľem na posmich 
zme obracene.“. Okolo časopisu sa združovali najmä maďarského cítenia „slovenskí“ 
katolícki kňazi, ako :Szeman, Szuchi, Tamassy, Adzi, Haitinger, Kazinczy a iní. Ako 
redaktor figuroval istý Lossinsky, zamestnaním kostolník u Rev. Tamassyho, a Dr. 
Varga, zverolekár z Prešova, horlivý spolupracovník Amerikai Magyar Nepszava; 
sadzača Szenku uvádzali ako šéfredaktora. Po časopise zostala v New Yorku tlačiareň, 
ktorá patrila Szenkovmu synovi.  

 
6. SLOVENSKÝ AMERIČAN 

Maďarónsky mesačník, Pittsburgh, Pennsylvania, 1902 - 1903.  
O názve časopisu vieme iba z článku Slovenského Denníka z 20.októbra 1902. 

Článok informuje, že Alexa Viszloczkeho, vydavateľa Slovenského Američana, žalovali 
Gimesky a Jakub Výrostko pre urážku na cti. V článku sa zaoberajú s Viszloczkym, 
ktorého už raz bol žalovaný Rovniankom a odsedel si aj tri týždne a od ďalšieho väzenia 
ho zachránila jeho manželka, ktorá uprosila Rovnianka, aby ich hmotne nezničil. 
Časopis sa špecializoval na slovenských národniarov a ti mu boli drutarmi a neSlovákmi. 
Viszloczkemu hmotne pomáhali Rev. Košalko Jožka a Rev. Kazinczy, Ktorý bol 
Prešovčan. Viszloczky bol predtým redaktorom podobného časopisu, Slovenského Hlasu. 
Ani jedna zo slovenských knižníc nemá nejaké číslo z tohto časopisu. Jedným presným 



bibliografickým údajom je vari iba to, že ho písali vo východoslovenských nárečiach a že 
bol maďarónskeho zamerania. 

V niektorých prameňoch názov časopisu je Slovak Amerikan. Keďže sa nám 
nezachovalo ani jedno číslo, dnes ťažko nám zistiť jeho pravé pomenovanie.  

Možno, že z týchto časopisov by sa čí už úplné ročníky, čí aspoň jednotlivé čísla 
mohli nájsť v maďarskom štátnom archíve národnostnej sekcie predsedníctva vlády, kde 
sa aj otázky Slovákov v Amerike sledovali a študovali. Pre nedostatok záujmu zo strany 
slovenskej časopis zanikol vo februári roku 1903. 
 
7. KRAJAN, II 

Maďarónsky týždenník, vo východoslovenskom nárečí. New York, 1913 - 1921. 
Tesne pred vypuknutím prvej svetovej vojny maďaróni znova obnovili Krajana. Teraz 

ho preniesli do New Yorku, kde mali po ruke hlavný zdroj príjmov; rakúsko-uhorský 
konzulát. Duch obnoveného Krajana bol ešte horší ako duch prvého. New Yorský denník 
o ňom napísal: „Z troch zradných v slovenskej reči vydávaných plátkov Krajan, 
Chicagsky Kat. Denník a Úradný Organ Kazinczyho - najhlúpejší je Krajan, ktorý je 
vydaný v spotvorenej dialektici ne východných stolíc. Jeho redaktorom je chlap žiadnej 
vzdelanosti, nemajúci o charaktere muža ani poňatia, a kde sa dosial len objavil, zanechal 
za sebou iba špinu a hodne dlžôb. Tento plátok je podporovaný a subvencovaný tunajším 
rakúsko-uhorským konzulátom. Od kedy konzulátu niet, žije iba z hlúposti zavedených 
krajanov, svojich sprostých čitateľov. Správy preberá z miestnych maďarských 
časopisov. 

V rokoch vojny proti Krajanovi zakročil Rev. Kubašek a pred sudom dokázal, že ešte 
aj v rokoch vojny Krajan bral podporu z maďarských prameňov. Vydavateľom bol istý 
August Petz.  

Čitateľov Krajana Slováci nazvali „HVIZDÁRMI“.(Jednota z 12. augusta z roku 
1908 Gessayove rukopisne poznámky.) 
 
8. NAŠO NOVINI 

Maďarónsky týždenník, vo východoslovenskom nárečí. New York, N. Y.,1901.  
Hazleton, Bridgeport a New York boli asi za 50 rokov strediskami slovenských 

maďarónov a v týchto mestách najčastejšie sa pokúšali strhnúť slovenskú väčšinu z 
nastúpenej cesty. Najčastejšie, pravda, časopismi. V New Yorku ich vychádzalo niekoľko 
a prvým boli Našo Novini, ktoré tu vychádzali roku 1901. Vieme o nich iba z jednej 
poznámky Amerikánsko - Slovenských Novín v ktorej čitateľ píše, že ich vracia a žiada 
vydavateľov verejne, aby mu ich viacej neposielali, lebo on číta Amerikánsko - 
Slovenské Noviny a Jednotu. Neviem, čí v roku1901 začali vychádzať a ako dlho 
vychádzali, alebo sa z nich nezachovali žiadne čísla a v slovenskej tlači niet ani polemiky 
s nimi. 
 
9. URADNY ORGAN 

Maďarónsky týždenník. Vychádzal v Braddock, Pennsylvania 1917 - 1918.  
Redaktor: Rev. Adalbert Kazincy, aj keď bol maďarón nepatril do skupiny 

maďarónov, ktorých motto bolo: Radšik talpa zos Maďara jak hlava zos Slovaka. 
Kazincy s tým nesúhlasil. Roku 1917 Kazincy začal vydávať v Braddocku čisto 
katolíčky, ale v ostrom maďarónskom duchu písaný časopis, ktorý mal čudný názov: 



Uradny Organ. O jeho obsahu sa dozvedáme z New Yorského Denníka : „Kazincyho 
Uradny Organ, škvár to tak pramizerný, že škoda vyhodených peniazov za papier, na 
ktorom sa tlači. Kazincy má svojich hlupákov, ktorých od 15 rokov za nos vodí, a ktorí 
mu dovolia kŕmiť ich otravou: ale keď to chcú mat, nech ohlúpnu úplné, taký ľud ani nie 
je sučí na nič iného. Škvár ten nemá žiaden vplyv, jeho občasný brechot nepočuť ďalej od 
suseda“. (Napísal New Yorský Denník 7. mája 1917) 

Časopis najmä prinášal radostne správy o rakúsko-uhorských víťazstvách. Slovenské 
knižnice nemajú z časopisu ani po jednom čísle.. 
Dna 28. novembra 1918 zástupcovia amerických cudzojazyčných časopisov pozdravili 
prezidenta vtedy Wilsona. Bolo tam zastúpených desať slovenských časopisov:  
Farník, Denný Hlas, Katolícke Slovenské Noviny, Krajan, Ľudový Denník, Obrana, 
Slovak v Amerike, Slovensko - Americky Denník, Uradny Organ a Ženská Jednota.  
Uradny Organ je tam uvedený ako chicagsky časopis, ktorého vydavateľom bol nejaký 
Chudatsik. Nevedno dnes, čí ide o ten istý časopis, aká bola súrodosť medzi Kazincym a 
Chudatsikom. 

Kto bol Rev. Adalbert Kazincy? Bol jeden zo starých maďarónskych kňazov, narodil 
sa 24. augusta 1871 v Prešove. Do Spojených štátov prišiel v roku 1893. Bol vysvätený 
za kňaza dna 16. októbra 1894 v meste Scranton Pennsylvania. Vymenovaný bol za 
duchovného správcu osady sv. Michala v Braddocku, Pa., roku 1896 a tam zotrval až do 
svojej smrti 3. novembra 1947. Kazincy sympatizoval z Pesťbudínom, a preto bol 
národné uvedomelými Slovákmi kritizovaný. V sociálnych a politických otázkach 
Kazincy bol výnimkou medzi slovenskými maďarónskymi duchovnými v Amerike. Ked 
bol v roku 1919 oceliarsky štrajk, (US Steel) vedený Williamom Z. Fosterom, neskôr 
predsedom Komunistickej strany Spojených štátov, Kazincy sa postavil na stranu 
robotníkov. Zamietol ustúpiť tlaku, ktorý spoločnosť naňho vykonávala. Poriadil zbierky 
v prospech štrajkujúcich. 

Známy Americky spisovateľ slovenského pôvodu Thomas Bell { povodne Tomáš 
Beličák z Tvarožca na východnom Slovensku}vo svojej knihe " Out of the Furnace " sa 
pochvalne vyslovil o Kazincym za tento jeho krok. Thomas Bell v roku 1942 za svoju 
knihu Out of the Furnace dostal cenu Pulitzera. Cena Pulitzer je udeľovaná za literatúru a 
žurnalistiku najväčší to stupeň vyznamenania v Amerike. 

Jozef Pulitzer bol slovensky žid zo Zemplína študoval v Budapešti. Jeho matka bola 
katolíčka otec žid. V druhej polovici 19. str. emigroval do Ameriky. Bol majiteľom 
najväčšieho denníka v Amerike The New York World, viac ako 1 milión výtlačkov denne. 
Ked Francúzi darovali sochu slobody nebolo peňazí na jej podstavec a pravé vtedy sa 
Pulitzer podujal tento projekt financovať, začo sa stal v Amerike váženým človekom. 
Pulitzerovci sa komunikovali doma po východniarsky, reč to jemu najbližšia. 

Väčšinu týchto maďarónskych podnikov poznáme iba z polemík skutočne 
slovenských časopisov vychádzajúcich v USA. Slovenské knižnice ich nemajú. Majú ich 
však Maďarský statný archív v Budapešti. 
 
Jozef Janek, USA 

+++++++++++++++++++++++++++ 
           

X - 12 
 



  
VIERA NIE JE LEN ZJAVENIE, TO JE AJ ŽIVOT, 

A  ŽIVOT NIE JE LEN DEBATA A PIVO, 
ALE AJ PROBLÉMY RIEŠENÉ AKTUÁLNE A ŽIVO! 

 
 

29.6.2011 
                
     Mnohí ľudia majú problém debatovať s ľuďmi nevzdelanými. Ja mám opačnú 
skúsenosť, so živými problémami viery a konkrétnym vzťahom k reálnemu životu sa mi 
zle debatuje s ľuďmi vzdelanými, ktorý majú od každodenných trápení celkom určitý 
odstup. Mám tiež dojem, že mnohí tí teologickí profesori sa radi rýpu v nejakých 
rozporoch a rôznych výkladoch, aby toho živého Krista a či Boha preboha nemuseli 
nasledovať celým srdcom a celou silou.                                                                                 
                      
     Tým netvrdím, že vzdelanie a pokusy o racionálne riešenie stále vznikajúcich 
nezrovnalostí nie sú potrebné. Len sa mi niekedy zdá, že by sme mali občas čítať tie sväté 
knihy tak, ako sú napísané, bez umelých prídavkov, zložitých výkladov a vyrábania čo 
najpevnejších dogiem. V 1. Mojž. 32, 24 - 29 je napríklad trochu záhadný text o zápase 
Jakuba s "kýmsi." Prečo by nemohlo ísť o  ozajstný prepad a ozajstný zápas? Sám som 
mal za mladi tendencie k bitkárstvu a provokovaniu a párkrát som sa precenil a mal som 
naozaj namále. A to zúfalstvo a strach naozaj niekedy pomáha k intenzívnemu prežitiu 
Božej prítomnosti...                                                                    
     Niekedy sa tiež akoby zabúda, že viera, tá živá viera, nie je v prvom rade súbor 
dogiem a pravidiel, ale je to neustály dialóg - so sebou, ľuďmi okolo a problémami 
naokolo. Zase netvrdím, že pravidlá, organizácia a hierarchia nie sú potrebné, každá 
štruktúra si ich nevyhnutne vytvára. Ale chcem zdôrazniť, ako sa to aj v Písmach stále 
opakuje, že hlavné je nezabúdať na ten kypiaci a problémový život okolo nás a na 
konkrétne úlohy, ktoré nám predkladá.                                                          
     Mnohých ľudí pohoršuje pritom ten problém nevyhnutného a často nezavineného zla. 
Biblia aj toto znázorňuje. Otrasná je napríklad scéna takmer obetovania Izáka, alebo 
príšerné scenérie z Apokalypsy. Ale nezabúdajme, že  život bol len v nedávnej minulosti 
o hodne tvrdší ako v dnešnej rozmaznanej západnej civilizácii a nikde nie je napísané, že 
horšie časy sa nemôžu vrátiť. Možno sa na ne už blýska. Práve preto sú aj rôzne iniciačné 
obrady u prírodných národov také kruté. Takým zoslabeným pendantom je práve tá 
symbolická facka aj pri našej birmovke.                             
     Skutočne málokedy si uvedomujeme, nakoľko práve existencia zla vytvára úpornú 
snahu o dobro a často aj jeho dosiahnutie. Viackrát som tvrdo kritizoval islam, až ma 
pritom občas svrbí hrdlo, ale moslimovia majú jednu zaujímavú myšlienku. Logicky 
predpokladajú, že aj existencia zla je prejavom Alahovej veľkosti. Pretože ak by to zlo 
nebolo potrebné, asi ani náš Boh by ho nepripustil. A ak by Kristus nezomrel v mukách 
na kríži, asi by bol vzhľadom k ľudským trápeniam úplne nedôveryhodný... Skúsme sa 
nad tým hlbšie zamyslieť aj z pohľadu našej cirkevnej a vieroučnej histórie a tiež pri 
sledovaní obzoru nastávajúcich a budúcich problémov a kríz.     



       Na záver by som rád poďakoval organizátorom kristologického sympózia v 
Marianke, ktoré mi veľmi pomohlo pri formulovaní týchto, skôr otázok ako odpovedí.     
 Vlado Gregor, Holíčska 23, 851 05 Bratislava  gregigregor58@gmail.com 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Viac ako 22.000 slovenských študentov navštevuje české školy za rovnakých 
podmienok ako maju ich českí kolegovia. 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Ten Kryl, bol predvídavejší,ako Nostradamus. 

Karel Kryl už dávno věděl, jak to s naší slavnou 
republikou dopadne : 
 
1. Demokracie rozkvétá, byť s kosmetickou vadou: 
ti, kteří kradli po léta, dnes dvojnásobně kradou, 
ti, kdo nás léta týrali, nás vyhazují z práce, 
a z těch, kdo pravdu zpívali, dnes nadělali zrádce. 
 
2. Demokracie prospívá bez nás a pragmaticky, 
brbláme spolu u píva, jak brblali jsme vždycky, 
farář nám slíbil nebesa a čeká na majetky, 
my nakrmíme forbesa za dvě či za tři pětky. 
 
3. Demokracie zavládla, zpívá nám Gott i Walda, 
zbaštíme sóju bez sádla u strejdy McDonalda, 
král Václav jedna parta je se šmelinářským šmejdem, 
pod střechou jedné partaje se u koryta sejdem. 
 
4. Demokracie panuje od Aše po Humenné, 
samet i něha v pánu je a zuby vylomené, 
dali nám nové postroje a, ač nás chomout pálí, 



zaujímáme postoje, místo abychom stáli. 
 
5. Demokracie dozrává do žaludečních vředů, 
bez poctivosti, bez práva a hlavně bez ohledů, 
a je to mýlka soukromá, snad z optického klamu, 
že místo srdce břicho má a místo duše tlamu. 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Kam to dalej povedie, ked kazda vlada sa tvari ze ziadny problem neexistuje. Co bude o 
10 o 20 rokov? Ked teraz nevynalozime na zmenu ich zivotneho stylu,  prostriedky, 
potom ich budeme vynakladat 100 nasobne viac  a mozno aj nase zivoty. 
http://zivot.lesk.cas.sk/clanok/9477/sused-sa-vie-vcitit-do-koze-vraha-z-devinskej-novej-
vsi.html 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Neschopny Lipsic nedokaze urobit poriadok 

Reportáže  Vydanie: 24/2011 

"Policajti hovorili, aby som to nebral vážne, že oni majú takú mentalitu a máme si 
zvyknúť." 
Autor fotografie: Peter BrenkusSused sa vie vcítiť do kože vraha z Devínskej Novej Vsi 

Odkedy sa do tichej ulice v Malackách nasťahovala rómska rodina, pokoj sa zmenil 
na katastrofu. Minister vnútra Lipšic dal na ulicu namontovať kamery. 

Ako vyzerajú susedské vzťahy dnes? Katastrofálne. Potkany, stena ohádzaná výkalmi, 
krádeže, nadávky, vyhrážanie sa zabitím, neustály krik a neznesiteľný smrad. Bývanie na 
Družstevnej ulici v Malackách by nechcel zažiť asi žiadny človek zvyknutý na normálny 
režim. 
Štyridsiatnik Oskar Dobrovodský z domu na Družstevnej ulici v Malackách pochádza. 
Býva v ňom aj jeho priateľka a otec. "Bola to príjemná ulica, kým sa vedľa 
neprisťahovali oni. Odvtedy sa život v ulici otočil o sto osemdesiat stupňov," hovorí. 
Jeho dom susedí s rozkúskovaným pozemkom, kde sú piati majitelia a dva malé domy. 
Kedysi tam bývala jedna slušná rómska rodina. "Boli to Szalayovci. Úplne normálni 
ľudia, chodili sme spolu na hríby, mali domáce zvieratá. Jano Szalay robil úžasné 
zabíjačky," spomína Oskar Dobrovodský. Keď Szalayovci umreli, dom ostal prázdny. 
Pokoj v ulici sa však náhle skončil v roku 2009. 

Novoročné prekvapenie 



"Na Silvestra sme boli preč a domov som prišiel 1. januára 2009. Na ulici bolo desať 
Rómov. Prišli podať ruku, že sú noví susedia. Pýtam sa, akí susedia? Koľko vás je? Že 
tridsaťšesť. Skoro som dos tal infarkt." Išiel dnu a hovoril si - veď to nemusí byť zlé, 
možno sú to milí ľudia. 
No od začiatku bol krik a začal sa šíriť zápach. "Asi po dvoch týždňoch sme si našli 
prestrihnutý plot do záhrady a zmizla nám veľká železná trojnožka na zabíjačku. Začali 
miznúť ďalšie kovové veci. Oznamovali sme všetko na polícii, ale keďže sme ich 
neprichytili pri čine, nič z toho nebolo." 
Postupne sa Oskar Dobrovodský dozvedal, čo sú susedia zač. Kedysi títo Rómovia bývali 
v centre Malaciek mestských bytovkách, v ktorých ako prvé odrezali radiátory. Neskôr sa 
presťahovali do Gajár, kde urobili miestnym zo života peklo. Gajarčania to už nevedeli 
vydržať, s plačom sa chodili sťažovať na úrady. Trpeli sedem rokov. Nakoniec obec 
Gajary kúpila Rómom malý domček práve na Družstevnej ulici v Malackách. Do 
priestoru, ktorý má 47 štvorcových metrov, sa tak nasťahovalo skoro 40 Rómov. Domček 
im nestačil, tak začali nelegálne okupovať celých 400 metrov dvora a postavili si ďalšie 
chatrče. 

Zabite tú... 

"Odvtedy sme na dne. Musel som postaviť murovaný dvojmetrový plot dlhý štyridsať 
metrov, ktorý stál dosť peňazí. Nepomohlo. Stále robili zle, kradli. 
Napríklad som postrekoval v záhrade stromčeky a odrazu počujem, ako niekto čosi 
vysekáva. Pozriem sa cez plot a ich deti vysekávali do nášho domu diery a nápisy Hajzli 
gadžovskí. Vzal som si kameru, a keď ma zbadali, revali hajzel, zabite tú ku..., hádžte do 
neho tehly. Začali lietať tehly, ušiel som," vraví Oskar Dobrovodský. 
"Ráno som prišiel z roboty z nočnej a počul som zvláštne zvuky za domom. Išiel som sa 
pozrieť a tam asi 50-ročný Róm robil pri našom múre veľkú potrebu. Keď ma zbadal, 
začal to rukami hádzať do mňa a potom na stenu. Je úplne normálne, že v nedeľu na obed 
stará Rómka na ulici dá dolu sukňu a robí veľkú potrebu, ľudia sa bicyklujú, pozerajú." 

Sestra nevydržala 

Normálnym sa stal strašný hluk, pálenie káblov, z ktorých chcú susedia získať meď, 
ničenie všetkého naokolo. Kedysi cez Družstevnú ulicu prešli policajti možno raz za päť 
rokov, teraz sú tam trikrát denne. Konflikty sú každý deň 

.  

"Sestra sa psychicky zrútila, schudla a vydržala ten teror trištvrte roka. Potom sa 
odsťahovala do ubytovne. Otec je hotový, keď vyjde na ulicu, šesťročné deti vykrikujú - 
starý hajzel, kedy skapeš konečne, špina stará. Neustály stres, strach. Zdravotné problémy 
som pred časom začal cítiť aj ja. V noci som nemohol spávať alebo som sa zobudil 
pravidelne každú noc o tretej. Sme nešťastní, stále sa nám vyhrážajú zabitím. Policajti 
hovorili, aby som to nebral vážne, že oni majú 

takú mentalitu a máme si zvyknúť."  



Úrady nepomôžu 

Raz Rómovia vykopali dvojmetrovú jamu a hádzali do nej plastové aj sklené fľaše. Keď 
išiel pán Dobrovodský so sťažnosťou na oddelenie životného prostredia na mestskom 
úrade, po týždni mu oznámili, že všetko je odnesené. "Hovoril som im, že to nie je 
pravda a neporiadok je v zemi stále. Úradníci mi tvrdili, že sa mýlim. Vravel som, že 
vykopali ďalšiu jamu a dávajú do nej odpad. Až 18. marca tohto roka sa presvedčili, že 
som mal pravdu. Mesto nariadilo zbúrať jednu z ich troch načierno postavených chatrčí. 
Vtedy narazili aj na odpad a museli vyviezť šesť nákladných áut neporiadku." 
Susedia Rómov sa na úradoch neustále sťažovali, ale nič nepomohlo. Dnes sa im už zdá 
aj zbytočné volať policajtov. Keď Rómovia na ceste stĺkli staršieho pána, ktorý mal 
vypité a išiel z krčmy, ani nedal trestné oznámenie. Bál sa a boja sa aj ostatní, prevažne 
starší obyvatelia ulice. 
"Asi 50-krát som sa sťažoval ústne, 20-krát písomne. Všetko zbytočne. Nemajú žumpu, 
tak si vykopú jarček a odpadové vody, vrátane výkalov, púšťajú do susedných záhrad. 
Keď som na komíne videl, že je dostrieľaný asi od vzduchovky, vyšiel som na strechu, 
pozerám, a tam dierky od brokov. Rómovia ma hore zbadali, začali nadávať a hádzať 
kamene 

, tehly, drevá. Zasa som šiel na úrad a tam mi poradili  

odsťahovať sa. Vravel som, že v dome bývam štyridsať rokov a dnes je už skoro 
nepredajný, ak sú susedmi oni."  

Lipšic dal kamery 

Spory sa stupňovali. Oskar Dobrovodský mal pred domom zasadené tulipány. Rómovia 
na nich stávali, parkovali auto, tak šiel zem pokopať a chcel zasiať trávu. "Oni hneď - 
kopeš si vlastný hrob, zabijeme ťa! Do záhrady nám na jahody nahádzali drevá, hračky, 
dámsku spodnú bielizeň špinavú od výkalov, taniere, porcelánové šálky, jednoducho 
odpad. Potkany sú tak premnožené, že toľko ich vidíte len niekde v horore. Mesto 

Malacky nám nepomohlo, tam som prosil každého od primátora skoro až po upratovačku. 
Znova mi odporučili odsťahovať sa." Oskar Dobrovodský rozmýšľa, či nepožiadať o 
vydanie zbrojného preukazu.  

Za bývalej vlády sa obrátil na podpredsedu vlády Dušana Čaploviča, ktorý do Malaciek 
poslal svojich ľudí. Tí hovorili na mestskom úrade, aby urobil poriadky, ale nestalo sa 
nič. "Konflikty pokračovali každý týždeň. Hluk, smrad. Zistili, že som po nočnej, 
postavili sa pred okno a vyrevovali, aby som nemohol spať. Dával som si štuple do uší. 
Šiel som k oknu a povedal som, aby prestali, tak zasa lietali kamene." 
Vlani v septembri písal ministrovi vnútra Danielovi Lipšicovi. "V novembri som volal, 
prečo mi neodpovedá. V decembri znova. Nakoniec som im povedal, aby mu odkázali, že 
sa to už nedá vydržať a neručím za to, že nebude druhá Devínska Nová Ves. V januári 
prišiel ministrov poradca a navrhol som, aby sem namontovali kamery. Nakoniec prišiel 
aj minister, ale medzitým bol neustály teror, strach." 



Dnes je na ulici aj v okolí kamerový systém. Odvtedy priame konflikty na ulici neboli, 
ale žije sa v nej strašne. "Toto neprajem ani najväčšiemu nepriateľovi. Dva a pol roka 
chodím po úradoch, ukazujem videá, fotografie. To, čo sa stalo v Devínskej, keď vrah 
Harman postrieľal niekoľko ľudí, bolo strašné. Ale trochu sa viem vcítiť do jeho kože, on 
to trpel šesť rokov. Sťažoval sa a nik mu nepomohol." 
Oskar Dobrovodský hovorí, že proti normálnym Rómom nemá nič, je mu jedno, či je 
človek žltý, čierny, červený. "Pracoval som roky v zahraničí, aj v Afrike s černochmi. Aj 
teraz mám kolegov Rómov, sú úplne normálni. Ale moji susedia mi pripadajú, akoby ani 
neboli ľudia." 

Ako sa to skončí? 

Posledná nádej sú súdy. Podal trestné oznámenia a žiada náhradu za škody, ktoré mu 
urobili na dome, keď sekali do prístavby, popísali steny, vylievali močovku do záhrady, 
podkopali nový múr. Dúfa, že súd rozhodne aj o zbúraní ďalších dvoch nelegálnych 
stavieb na cudzích pozemkoch a určí rómskej rodine, že môže užívať len 47 štvorcových 
metrov, ktoré vlastní. Ak nepomôžu ani súdy, nevie, čo bude ďalej. Bojí sa, že jeho nervy 
môžu povoliť. 
 Diskusia bola vypnutá pre množstvo príspevkov porušujúcich Pravidlá. 

  Autor:  Život Richard Filipko 

+++++++++++++++++++++++++++ 
 
Film Slovenskej televízie Dr. Ferdinand Ďurčanský 
Nachádza sa na vlákne: http://www.youtube.com/watch?v=Img_bu3XpKM 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Obranyschopnosť Slovenska 
Ak sa zruší armáda tak nás prídu ochrániť:  
 
Taliani 
 
lebo tu majú elektrárne,  
 
Holanďania a Dáni 
 
pôdu,  
 
Francúzi, Nemci a Kórejci 
 
automobilky,  
 
Američania 
 
oceliarne,  
 



Rakúšania 
 
smetisko,  
 
Maďari 
 
občanov a  
 
Číňania 
 
najlepších zákazníkov. No povedzte - dovolí niekto aby stratil takú dobrú kolóniu?  

+++++++++++++++++++++++++++ 
Dnešné schválenie vládou SR návrhu ústavného zákona na zrušenie 
amnestií chápe Ľudová strana - Hnutie za demokratické Slovensko ako 
ďalší útok vládnej koalície na nezávislý demokratický právny systém 
SR. Amnestie sú v demokratických, ale aj totalitných systémoch v 
tisícročných dejinách ľudstva rešpektovanou súčasťou právneho systému. 
Ich spätné rušenie posúva slovenskú spoločnosť vo vnímaní právneho 
vedomia na perifériu demokracie. 
Amnestie Vladimíra Mečiara vydané v roku 1998 boli vtedy zárukou 
ďalšieho demokratického vývoja vo vyhrotenom politickom zápase pred 
parlamentnými voľbami. V tom čase sa mimoriadne angažovali viacerí 
politici najmä z radov KDH, ale aj Michal Kováč a ďalší politici, 
ktorí by museli byť v prípade vyšetrovania rôznych skutkov aj trestne 
stíhaní. Dokazateľne podplácaný bol i tzv. korunný svedok Oskar F., 
ktorý získal na svoje tvrdenia od Michala Kováča amnestiu na všetky 
skutky, akých sa dopustil. Dokonca existovala hrozba fyzickej 
likvidácie dvoch utajených svedkov a preto na upokojenie politickej 
situácie v citlivom predvolebnom čase rozhodol Vladimír Mečiar o 
vyhlásení amnestie. Preto tvrdenia, že Vladimír Mečiar amnestoval 
údajne únoscov, nie sú pravdivé. 
ĽS-HZDS odmieta aj dnes spätnú politizáciu týchto problémov, lebo sa 
tak narúšajú princípy právnej istoty dôležité pre ďalší vývoj SR. 
Dnešné kupčenie s amnestiami v parlamente s časťou opozície je navyše 
nebezpečné v tom, že vytvára na Slovensku nestabilný právny systém 
narúšaný parciálnymi politickými záujmami bez možnosti v skutočnosti 
objektívne posúdiť jednotlivé kauzy. 
V tomto zmysle ĽS-HZDS pripomína štyri amnestie vydaných predtým 
Michalom Kováčom v prípade podvodu na firme Technopol a jednu amnestiu 
Michala Kováča v prípade zavlečenia. Vo veci zavlečenia bol Michal 
Kováč prvý, kto dal amnestiu vrátane na skutok krivej výpovede. A 
dokazateľne mal s amnestiami obchodovať. Zároveň Michal Kováč 
nedovoleným spôsobom ovplyvňoval a zasahoval do vyšetrovania tak, že 
ak by nešlo o v tom čase prezidenta, bol by iný človek zjavne za to 
stíhaný. 
Rovnako ĽS-HZDS pripomína fakt, že v roku 1998 mohol protestovať 
právnou cestou proti vyhlásení amnestie Vladimíra Mečiara aj 
exprezidentov syn v priebehu šiestich mesiacov na zahraničných súdoch, 
ale ani on tak neurobil. 
Naopak, slovenské súdy až v štrnástich prípadoch stíhania exriaditeľa 
SIS Ivana Lexu rozhodli, že skutky, v ktorých bol obvinený, sa 
nestali. Tieto rozsudky potvrdil aj dvakrát Európsky súd pre ľudské 
práva v Štrasburgu. Ani prípadné prijatie ústavného zákona nemôže 
spätne revidovať rozhodnutia slovenských a štrasburského súdu. Naopak, 



môže vniesť do právneho poriadku iba ďalší chaos bez skutočného 
výsledku. Preto ĽS-HZDS chápe konanie vládnej koalície ako cielenú 
snahu prekryť vlastné prešľapy s cieľom vytvárania nového politického 
a triedneho nepriateľa ako v časoch totalitného systému vlády na 
Slovensku. Treba pripomenúť, že o zrušenie amnestii Vladimíra Mečiara 
sa snažia vždy tie isté vládne strany, ktoré idú potom privatizovať 
štátny majetok. Súčasťou tohto organizovaného zastrašovania sú aj 
surové útoky na súdnu moc. 

Zavlečenie nesúvisí so smrťou Remiáša * Kováč nikdy nebol obeť * Sú už 
viac na smiech * Chcú si podriadiť prezidenta * Túžia donútiť Ústavný 
súd SR, aby plnil politické pokyny * Cieľom je ovládnuť súdnictvo * 
Priviažu Mikloša, ako somára o plot? 
 
* Minister vnútra vyzýva verejnosť k revolúcii proti pomerom v 
justícii. Chce Daniel Lipšic meniť náš demokratický režim leninským 
princípom komunistov zmenou revolučnou cestou? Čo to je vyzývať 
verejnosť, keď je minister? 
 
V. Mečiar: Táto vláda zabúda, že ich nevolila ani celá štvrtina 
obyvateľov. To znamená, že tri štvrtiny občanov túto vládu nevolili a 
nechce ju. Preto si nemôže robiť nároky, že hovorí v mene všetkých 
občanov. Môže hovoriť, že hovorí ako ústavný orgán štátu. Ale nie ako 
legitímny zástupca všetkých občanov. Preto vnútorné napätie pretrváva 
a bude ešte rásť. 
 
* A s tým Lipšic ráta? 
 
V. Mečiar: Veď aké šľachetné úmysly má minister Lipšic? Všeličo na 
ministerstve vnútra toleruje. Vôbec nie je taký zásadový. Vôbec nie je 
taký revolučný. Najviac zaujíma stanoviská k ministerstvu 
spravodlivosti a najviac k Štefanovi Harabinovi. Táto vládna koalícia 
si definovala tri ciele. Prvým je prezident. Chcú dosiahnuť jeho 
podriadenosť. Druhý cieľ je Ústavný súd SR. Chcú dosiahnuť, aby plnil 
politické pokyny. A tretím cieľom je snaha ovládnuť súdnictvo. K tomu 
prijímajú zákony a robia praktické kroky. Lipšic si je vedomý, že 
niektoré normy sú neprekročiteľné. Preto by sa rád postavil k veci 
tak, ako kedysi za žiarovkové referendum, ktoré organizoval o 
rozdelení Česko-Slovenska. Teraz by tiež bol rád, keby mohol stáť za 
nejakým občianskym pohybom. Za tento pohyb by skryl svoj úmysel stať 
sa diktátorom a policajnými metódami ovládnuť všetky inštitúcie a 
orgány v Slovensku. Vyvoláva ľudí, aby sa búrili a mohol sa tak 
nastoliť nespravodlivý policajný režim. V tom tkvie zákernosť jeho 
vízii. Čo to je za ministra vnútra? Ako to, že ešte sedí na stoličke? 
Keď burcuje proti ústavným inštitúciám neústavným spôsobom? To je 
línia aj Sulíka, aj KDH. Chcú získať moc. Lenže nemajú podporu u 
občanov. Preto moc chcú oprieť o štátne inštitúcie a vynucovať, 
zastrašovať ľudí, aby ich moc rešpektovali. To, čo im stojí v ceste, 
jednoducho chcú zmiesť a tvária sa ako majstri sveta. Noví bohovia 
vedú Slovensko do hlbokánskej krízy 
 
* Nenahráva Lipšicovi momentálne rozhodnutie Ústavného súdu SR voči 
Štefanovi Harabinovi? 
 
V. Mečiar: Ústavný súd SR rozhodoval o kárnom opatrení. Vznikla 
bizarná situácia. Ústavný súd SR má byť nezávislý. Návrh voči 
Harabinovi podalo ministerstvo spravodlivosti. Vláda prijala 
uznesenie, v ktorom žiada vylúčiť troch sudcov ústavného súdu z 



konania o Harabinovi. Tým sa dá vytvoriť antiharabinovská väčšina. 
Harabin u niektorých sudcov ústavného súdu načal ich životopis, aj ich 
profesnú kariéru. A teraz sa mu to má touto cestou vrátiť späť. Ale 
Najvyšší súd SR povedal, že Harabin konal správne a zákonne, keď 
odmietol kontrolu ministerstva financií. Ústavný súd SR nezrušil toto 
rozhodnutie. Nezaoberal sa ním ako predbežnou otázkou. Ani ako 
rozhodnutím vo veci samej. A tak sú v platnosti dve súdne rozhodnutia. 
Na tú istú vec také niečo nemôže byť. 
 
* Ak sa Harabin voči rozhodnutiu Ústavného súdu SR nemôže odvolať, kam 
sme sa to dostali? 
 
V. Mečiar: Čo je to potom? Snaha vytvoriť politický tlak vlády a 
ministerky spravodlivosti cez malú o jeden hlas väčšiu skupinu na 
ústavnom súde, aby začali politicky podnikať kroky cez ústavný súd 
proti predsedovi Najvyššieho súdu SR. Je to nielen ľudská úbohosť, je 
to aj politická odchýlka. Ako som spomínal Ústavný súd SR je ďalší na 
muške. A tak sa im istým spôsobom podarilo do prvého politického 
konfliktu vmanipulovať Ústavný súd SR, ktorý do toho konfliktu vstúpil 
veľmi nešťastne, ale vstúpil. 
 
* Ďalšie navyšovanie eurovalu I. a vytvorenie trvalého mechanizmu 
podpory eurovalu II. blokuje SaS, ktorá argumentuje, že to bude 
pôžička pre Grécko. Čo si myslíte o tom, že SaS chce zobrať právomoc 
ministrovi financií za SR dať hlas za tieto riešenia? Je to správne, 
že takto obmedzujú Mikloša? 
 
V. Mečiar: Mal som jednu výtku od našich čitateľov, že moje slová sú 
dosť zložité. Preto použijem skratku. Ak priviažeš somára o plot, 
nediv sa, že ti robí "íá". Národná rada SR prijala ústavný zákon, 
ktorým uložila výboru NR SR pre európsku úniu vysoké právomoci aj 
kompetencie prijímať obmedzenia aj pre ministrov. O čom sa teda 
hovorí? To je už vyriešené. Niekoľko rokov. Ak je teda táto vec 
vyriešená, tak potom aký nový zákon prijímať? To je vec spomínaného 
výboru. Keď niekto pri ústavnom sľube sľúbil, že bude rešpektovať 
zákony štátu, tak ten zákon tu má. Tak nech ho dodržiava. 
 
* Stačí teda využiť vami spomínaný zákon? 
 
V. Mečiar: Áno. Po druhé, euroval nie je pôžička Grécku. V tom je 
rozdiel. Euroval je vytvorenie systému istej ochrany v prípade vzniku 
krízy meny, aby na riešenie krízy sa použili zdroje, ktoré by pomohli 
krízu vyriešiť. Teda ide o ochranu toho, aby euro vôbec vydržalo. A 
tie názory na vývoj sú rôzne, či vydrží - či nevydrží. Alebo vydrží s 
obmedzeným počtom členov a podobne. Ale euroval má iné funkcie. 
 
* A ak sa pozriete vôbec na snahu obmedziť Miklošove kompetencie? 
 
V. Mečiar: Neprekvapuje ma to. Prijímam to ako jeden z ďalších vážnych 
vnútro koaličných konfliktov, ale počúvam aj to, čo hovoria za 
hranicami. Ako túto vládu prijímajú, či je proeurópska. A je to zlé. 
Vystupuje síce Sulík, ale chápe sa to ako vystúpenie druhého 
protokolárneho predstaviteľa Slovenska. Ale potom môže byť takých 80 
percent protokolárov na Slovensku. 
 
* Vaše amnestie chcú rušiť v parlamente výmenou aj za zrušenie 
Kováčových amnestií, či za opozičnú podporu iných návrhov. Lenže 



trestnosť exprezidentovho syna v podvode za 2,3 milióna dolárov na 
firme Technopol zanikla, môže toto zrušenie niečo vyriešiť okrem 
vytvárania nových triednych nepriateľov? 
 
V. Mečiar: Že je to politický motív, o tom netreba rozprávať. 
Politický motív znamená degradovať protivníka. Veď už bojujú so mnou 
od roku 1990, teda 21 rokov. Otravuje to. Rušenie amnestií ústavným 
zákonom je rozpor. Ústavný zákon totiž nemôže byť v rozpore s Ústavou 
SR. To je prvý problém a nevedia ho odstrániť. Právne je neriešiteľný. 
Potom totiž hrozí ohrozenie celého systému ústavnosti. Znamená to, že 
ústavnými zákonmi môžeme zmeniť Ústavu SR? Alebo popri platnej Ústave 
SR príjmeme iný systém? Budú u nás založené dva systémy? Druhým 
problémom je, že sa už raz vyhlásilo, že trestnosť skutku zanikla. 
Nemožno ju teda spätne obnoviť. Ako to chcú teda obnoviť? Je tam 
zavlečenie, nejde o únos, platia tam lehoty a tie sú preč. Tretia 
otázka je tá, že nie je pravda, že by zavlečenie súviselo so smrťou 
Remiáša. A nie je pravda ani to, že veci neboli vyšetrené. Boli. A 
veľmi poctivo boli šetrené, ale právne sa nemohli výsledky šetrenia 
uzatvoriť, lebo dôležitého svedka za peniaze KDH a Kukanovej strany 
schovávali v zahraničí. 
 
* Ponúkajú dokonca aj rušenie Kováčových amnestií, ale to by sa tiež 
nedalo vyšetrovať? 
 
V. Mečiar: Je tu postavený nový problém. Možno ústavným zákonom zrušiť 
súdne rozhodnutie? Ústavný súd SR dvakrát rozhodol, že amnestie sú 
platné. Môže Národná rada SR zrušiť rozhodnutie Ústavného súdu SR 
ústavným zákonom? Európsky súd pre ľudské práva dvakrát povedal, že 
amnestie sú platné. Môže Národná rada SR ústavným zákonom zrušiť 
rozsudky Európskeho súdu pre ľudské práva? Hovoria o náprave 
spravodlivosti množstvom nespravodlivosti? 
 
* Hovoria o morálnych princípoch... 
 
V. Mečiar: Ak hovoria o morálnych princípoch, mám sa právo pýtať, že 
ak ide o princíp spravodlivosti a morálky, tak podľa akej morálky mi 
vyhadzovali dom do vzduchu a odvádzali ma? Pritom všetky rozhodnutia 
súdov povedali, že som postupoval podľa zákonov. Aká to bola morálka? 
Aké to boli zákony? Podľa akých zákonov brali ľudí do väzení? Podľa 
akých zákonov zbavovali ľudí majetku? Podľa akých zákonov 
rehabilitovali Kováča ml.? Urobili z neho v podstate obeť, ktorou 
nikdy nebol. Kde je tá podstata hľadania spravodlivosti? Preto v tomto 
štáte hovoriť o morálke práve tými, ktorí napáchali v tomto štáte 
množstvo nemorálnych činov, je už skôr smiešne ako bolestné. 
Samozrejme, že sa môže stať to, čo voľakedy, že naženú orgány činné v 
trestnom konaní do aktivít v rozpore s Ústavou SR. Potom tesne pred 
skončením sa ich zbavia. Nakoniec, vždy na to doplácajú tí, čo 
vykonávajú také príkazy, t. j. policajti a prokurátori. Potrebujú na 
to prokurátorov, potrebujú na to sudcov, ktorí by súdili toho, koho 
Lipšic označí. Čiže ohrozený je potom ktokoľvek, kto sa znepáči. To už 
však nie je o spravodlivosti. Ak chceme hovoriť o spravodlivosti, tak 
za mojej vlády žiaden politik nebol stíhaný. Žiaden novinár nebol 
stíhaný. Boli sme slobodnejší vtedy, keď bojovali za slobodu, alebo 
dnes, keď treba s nimi bojovať o občianske slobody? Treba im raz a 
navždy povedať - choďte preč! Nespokojnosť s vládou rastie, ale nie je 
zjednotená. Nepredstavuje silný zjednotený prúd a odhodlanie väčšiny 
obyvateľstva ju zmiesť. Ale to napätie v spoločnosti existuje. To 



počúvam, vidím a stretávam na každom kroku. Verím, že nedovládnu a 
nemusí to ani tak dlho trvať. 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Suhrn faktov 

Motto: "Co jim dovolíme my dole, takoví budou ti 
nahoře." 
40 let jsme trpělivě snášeli komunisty, teď budeme 40 let trpělivě snášet mafiány? A co 
bude potom? 
Vrátíme se k totalitě? Lhostejnost se nám nevyplatila a nevyplácí. Měli bychom klást 
správné otázky 
"odpovědným" a trvat na jejich zodpovědnosti. Nebuďme lhostejní, neděláme to jen 
pro sebe, ale 
hlavně pro své děti. Možná nám budou také jednou klást "správné" otázky a my se jim 
budeme 
stydět podívat do očí. 
_______________________________________________________________________ 

"ZPRÁVA" 
o rozkrádání českého národního majetku 
v 90. letech 20. století 
Následující zpráva si neklade za cíl být úplná a vyčerpávající. Je velmi pravděpodobné, 
že řada 
trestných činů a "tunelů" z jejího spektra úplně unikla či je zachycena jen částečně či 
okrajově. 
Přesto se však snaží zdokumentovat zločiny a krádeže národního majetku, které 
proběhly v 
devadesátých letech, to vše především na základě pravdivých či obecně známých 
skutečností a faktů, 
jejichž relevanci a pravdivost si může kdokoli ověřit. Jejím účelem je jak 
zdokumentovat a zachytit 
spáchané zločiny, tak obvinit jejich pachatele. Z drtivé většiny jsou to bývalí komunisté, 
agenti StB či 
KGB. 
GENEZE 
Neudržitelnost komunistického režimu na konci 80. let 20. století přinutila celý tehdejší 
bolševický establishment jednat. Byl vyslán signál do kontrolovaných disidentských 
kruhů k zahájení 
"revolučních" kroků. Je zajímavé, že většina důležitých osob, které později obsadily 
vysoké státní 
funkce či tunelovaly banky, se rekrutovala z Československé akademie věd (ČSAV), a to 
vesměs z 
Prognostického ústavu. V této instituci plné vysokých komunistů působily jména jako 
Komárek, Klaus, 
Zeman, Češka, Dyba, Dlouhý, Ransdorf, Salzmann, Ježek, Klausová a další. 
Představovaly jak 



kádrovou rezervu pro nový režim, tak kádrový nomenklaturní rezervoár režimu starého. 
Sám šéf 
Prognostického ústavu, přesvědčený komunista, přítel Che Guevary a místopředseda 
vlády ČSFR v 
roce 1990 Valtr Komárek ho označil za "školu revoluce". 
Tato revoluce si, jak známo, získala přízvisko "sametová", a to vzhledem k jejímu 
bezkonfliktnímu a téměř konsensuálnímu charakteru. Už to naznačuje, že se nejednalo o 
revoluci v 
pravém slova smyslu, ale o programové předání moci, resp. o udržení moci v rukách 
komunistických 
kádrů. Již první kroky Občanského fóra v čele s Václavem Havlem naznačily, že vůbec 
nejde o žádnou 
revoluci, ale jen o změnu systému režimu. Bohužel ve vyvolané euforii a v naději na 
zbavení se 
komunistického jha, se vyškoleným bolševickým "revolucionářům" z Prognostického 
ústavu (spolu s 
Havlovými disidenty a zmanipulovanými studenty) podařilo změnit režim a ponechat 
komunisty 
fakticky u moci. 
Symbolickým a zároveň tragickým vyjádřením tohoto faktu byla instalace Mariána 
Čalfy, v té 
době ještě aktivního agenta KGB, do křesla předsedy vlády dne 10.12. 1989, kde setrval 
až do 2.7. 
1992. Za komunistické éry působil Čalfa v ČTK, poté byl jmenován předsedou 
Legislativní rady vlády 
ČSSR a vyzkoušel i post komunistického ministra. Václav Havel si jej vybral za 
nejbližšího 
spolupracovníka. 
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KUPÓNOVÁ PRIVATIZACE 
Úvodem jednu kouzelnou větu, kde světově uznávaný ekonom působící ve Světové 
bance, Dr. 
David Ellerman v souvislosti s kupónovou privatizací označil Václava Klause za "tržního 
bolševika" a 
architekta "finančního pirátství". Čtenářům zajímajícím se o ekonomii lze doporučit 
článek Dr. 
Ellermana z roku 2001 pod názvem "Lessons from Eastern Europe´s Voucher 
Privatization". 
Nutno přiznat, že nápad kupónové privatizace byl geniálně rafinovaný. Dát lidem pocit, 
že něco 
získávají a následně se legálně zmocnit majetku, který zůstal po komunistech. 
Za architekty (alespoň oficiální) kupónové privatizace (ač za něj ve své autobiografii 
Václav 
Kalus prohlásil Dušana Třísku) lze považovat: 
1. DUŠANA TŘÍSKU, nar. 14. 4. 1946 
2. Tomáše Ježka, nar. 15. 3. 1940 



3. Václava Klause, nar. 19. 6. 1941 
U jejího zrodu se rovněž nějakou dobu pohyboval Jan Švejnar. Pro odlišné názory na 
chaotický 
postup privatizace spolupráci přerušil. (článek Jana Švejnara "Václav Klaus nemluví 
pravdu" 
ZDE) Odsunut byl i Valtr Komárek, který kupónovou privatizaci později označil jako 
"krádež století". 
Tomáš Ježek v rozhovoru v Lidových novinách 14. 8. 2010: LN Viníte za nedokonalost 
legislativy investičních fondů někoho konkrétního? "No jistě, to je jednoznačné. Byli to ti 
tři lidé z 
federálního ministerstva financí: Václav Klaus a jeho náměstkové Dušan Tříska a 
Vladimír Rudlovčák. 
Naše lidi odháněli a byli hrozně nedůtkliví, aby jim do toho nikdo nemluvil. Na nižších 
patrech 
ministerstva se vědělo, že je to špatně." LN Neříkal jste si pak, že jste třeba měl někde víc 
zatlačit? 
"Tohle se dělo v květnu 1992 a já v červnu po volbách na ministerstvu končil. Pořád jsem 
spoléhal na 
to, že to udělají dobře. Celou dobu jsem jim věřil." LN Nemáte rád slovo tunel, proč? "Já 
radši říkám 
krádež. Tunel už je eufemismus. Je to normální zlodějna." celý článek ZDE 
Dušan Tříska 
Dne 4.10. 2001 odpověděl Dušan Tříska, jeden z nejbližších přátel Václava Klause a 
bývalý 
agent StB s krycím jménem Dušan (svazek č. 7704), v Rádiu Svobodná Evropa na 
otázku, zda se 
nestydí za své otcovství projektu kupónové privatizace, slovy: "Hlásím se k němu 
samozřejmě hrdě a 
3 
myslím si, že jsem schopen doložit, že jsem hrdý a mám na co." Nechme tedy hovořit 
fakta, ať víme, na 
co je pan Tříska tak hrdý. 
Vzhledem k přímé participaci Aleše Třísky, bratra Dušana Třísky na největších 
finančních 
zpronevěrách a krádežích, a dále s ohledem na blízký vztah Václava Klause k dalším 
podvodníkům, lze 
důvodně předpokládat, že projekt kupónové privatizace byl účelově připraven a nastaven 
tak, aby 
umožnil beztrestné zcizení národního majetku. 
Kupónová privatizace se uskutečnila ve dvou vlnách v letech 1992 1994. Celková 
hodnota jmění 
podniků privatizovaných kupónovou metodou činila 679 miliard korun v cenové hladině 
ke dni 
zahájení první vlny. Mediální masáž a propagace byla silná, bylo dosaženo nevídané 
aktivity a odezvy 



od občanů, především v zrcadle toho, že za své peníze dostávali v drtivé většině bezcenné 
papírové 
knížky. Účast v první vlně byla 77 % všech oprávněných občanů a v druhé vlně 74 % 
občanů. 
První vlny se účastnilo celkem 264 investičních fondů, kterým občané držitelé 
investičních 
kupónů svěřili celkem 71,8 % všech investičních bodů investovaných pro první vlnu. To 
bylo z 
hlediska architektů kupónové privatizace, resp. osob ovládajících tyto investiční fondy 
nejvýhodnější, 
neboť tím občané ztratili nad svými kupony jakoukoli kontrolu. Kontrolní mechanismy 
nad fondy 
nebyly pro vytrvalý odpor Kaluse, Třísky a spol. nikdy skutečně legislativně nastaveny. 
Ve druhé vlně ucítili příležitost i další dravci a účastnilo se již 353 investičních fondů, 
kterým 
občané držitelé investičních kupónů svěřili tentokrát jen 64 % všech investičních bodů 
investovaných 
pro druhou vlnu. Tímto způsobem získávaly investiční fondy faktickou kontrolu nad 
privatizovanými 
podniky a jejich majetkem. 
Na majetek zprivatizovaný kupónovou privatizací čekal dvojí osud. V prvním 
případě byl 
ihned zpronevěřen a rozkraden. Zde se jeví slovo "krást" jako absolutně 
nejvýstižnější, na rozdíl 
od jakýchkoli ekonomických či právních termínu. Princip byl jednoduchý a recept 
všude stejný. 
Nevýhodné obchody, zadlužování, systematické vyvádění aktiv a vytváření pasiv, tj. 
proslulé 
české "tunelování", vše vesměs v režii sehraného a zkušeného týmu agentů StB. 
Budeme-li se, v zájmu vyvarování se obvinění z konfabulace a konstrukce, držet odborné 
ekonomické literatury, konkrétně publikace Kotrba J., Kočenda, E., and Hanousek, J.: 
The Governance 
of Privatization Funds: Experiences of the Czech Republic, Poland and Slovenia. Edward 
Elgar, 
London, 1999, dojdeme k číslu až 21% z privatizačních fondů na trhu. Ve skutečnosti to 
však bylo 
nepochybně více. 
Ve druhém případě byl majetek dále spravován a do vedoucích míst 
"zprivatizovaných" 
podniků byli dosazeni, popř. se vrátili exponenti komunistického režimu. V těchto 
případech 
nebyly podniky "tunelovány" bezprostředně, ale postupně nebo v případě potřeby, 
tzn. nutnosti 
vytvoření finančních aktiv. Ač se to retrospektivně zdá neuvěřitelné, faktem je, že 
celá kupónová 



privatizace byla spuštěna bez jakékoli právní regulace privatizačních fondů, která 
by šla nad 
rámec obecného práva. 
Komise pro cenné papíry připravila přehled investičních fondů a podílových fondů, u 
nichž byla 
zjištěna majetková újma z titulu nezákonného jednání. Z investičních fondů a společností 
se podle 
propočtů KCP v průběhu 90. let až do 30.6. 2002 ztratil majetek za zhruba 50 miliard 
korun. Je to však 
velmi slabý odhad, který zahrnuje jen prokazatelně zcizený majetek prokázanou trestnou 
činností. 
Skutečná výše se pohybuje ve stovkách miliard. 
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Následuje přehled některých významných příkladů proslulého tzv. "tunelování". 
Generální ředitel Motoinvestu Pavel Tykač (vlevo) 
a ředitel finanční skupiny Motoinvestu Jan Dienstl. 
MOTOINVEST 
Motoinvest byl založen 18. listopadu 1991 s absolutně neprůhlednou vlastnickou 
strukturou 
fyzických osob, které spojovaly obchodní aktivity spojené s kupónovou privatizací. Mezi 
jeho hlavní 
aktéry, tedy alespoň známé a veřejně činné, kteří však zřejmě o ničem fakticky 
nerozhodovali, lze 
zařadit Pavla Tykače a Jana Dienstla, mezi šedé eminence a mozky potom zejména 
Aleše Třísku 
(zde vyvstává otázka, nakolik byl jen zástupcem svého bratra Dušana Třísky) a 
především Svatopluka 
Potáče. 

Zastavme se nejdříve u těchto velmi zajímavých osob. 
Pavel "Drobní akcionáři plačte" Tykač, (skutečný slogan jeho reklamní kampaně) byl 
a je 
bezpochyby velmi vlivnou osobností české ekonomiky. Svůj slogan Tykač skutečně 
splnil, a lidé, kteří 
mu svěřili své peníze, popř. pracovali v podnicích vytunelovaných jeho skupinou, 
skutečně plakali. 
Jeho jméno se pojí s desítkami firem. Jeho politické kontakty byly vynikající, což 
ilustruje jeho účast 
na narozeninách Václava Klause a pozvání od něj do Komise pro dohled nad 
kapitálovým trhem (aneb 
jak udělat kozla zahradníkem) nebo post poradce ministra financí Ivo Svobody (ČSSD) v 
roce 1999, 
později odsouzeného za podvod a zvýhodňování věřitele na pět let vězení. 
Jan Dienstl, pravá ruka a nejbližší spolupracovník Pavla Tykače. 
Aleš Tříska, agent StB s krycím jménem "Aleš", bratr architekta kupónové privatizace a 
agenta 



StB Dušana Třísky, zřejmě v jeho snaze udržet kontrolu nad operacemi člen 
představenstva Motoinvest 
a.s.. Je vysoce pravděpodobné, že byl jen prodlouženou rukou svého bratra Dušana 
Třísky. 
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Svatopluk Potáč, bývalý člen ÚV KSČ a předseda Státní banky československé v letech 
1971 
1981 a 1988 1989, místopředseda Štrougalovy vlády a předseda Státní plánovací komise 
působil v 
Motoinvestu jako poradce. Jeho obrovské kontakty a znalost komunistického i 
nekomunistického 
prostředí zakládají důvodnou presumpci, že byl jedním z hlavních "mozků" Motoinvestu. 
Je velmi obtížné obsáhnout celý rozsah činnosti skupiny Motoinvest. Při svých operacích 
se aktéři 
snažili vše maximálně zneprůhlednit a zamést stopy. Soustřeďme se tedy alespoň na 
největší podvody a 
zpronevěry uskutečněné skupinou kolem Pavla Tykače. Ve svém zenitu spravoval 
Motoinvest 
prostřednictvím majetkových podílů v různých společnostech jmění ve výši asi 80 
miliard korun. 
KLÍČOVÉ OPERACE FINANČNÍ SKUPINY MOTOINVEST 
CS FONDY 
Tykačovo jméno se pojí i s kauzou vytunelovaných CS Fondů, v kterých přišli 
akcionáři o 1,3 
miliardy korun. Peníze zmizely v roce 1997 těsně poté, co Motoinvest fondy prodal a 
jejich akcionáře 
vůbec neinformoval. Následovaly rychlé změny majitelů ve snaze zahladit stopy. 
Celkově se však 
jednalo o poměrně nepřipravenou transakci, která bez náležitého obchodně právního krytí 
naplňovala 
jasně skutkovou podstatu trestného činu, přičemž pikantní je, že vyvedení předmětného 
1,3 miliardy 
korun do zahraničí schválil tehdejší šéf Analytického odboru ministerstva financí, bývalý 
vysoký 
činitel KSČ a ministr financí Ivan Kočárník. Vyvedení 1,3 miliardy bylo zrealizovány 
přes ovládanou 
Plzeňskou banku, kterou Motoinvest vzápětí řádně přeúvěroval a opustil. 
OVLÁDNUTÍ A VYTUNELOVÁNÍ AGROBANKY 
Tato kauza by si svou rozsáhlostí zasloužila několik stran textu, soustředíme se však na 
participaci 
právě Tykače a Motoinvestu. Banka vznikla v roce 1990 a byla pátou největší bankou v 
zemi. Na 
přelomu roku 1995 a 1996 odkoupila skupina Motoinvest a ovládané fondy balík akcií od 
IPB včetně 
podílu v Agrobance, kterou tímto ovládla. Motoinvest to oficiálně nikdy nepřiznal. 
Centrální banka 



nikdy neuznala Motoinvest za věrohodného investora. V září 1996 uvalila ČNB nucenou 
správu na 
Agrobanku. Skupina Motoinvest tím ztratila hlavní finanční zdroj. Tykač tehdy narychlo 
opustil 
republiku a po dvou dnech se vrátil. Náklady centrální banky na řešení krize AGB se 
odhadují na 50 
miliard korun. Stát ji formou garancí a odkoupení špatných aktiv sanoval cca 50 
miliardami korun. 
Zdravou oddluženou část Agrobanky (tj. provedená sanace ČNB ve výši 19,7 mld + 
garance za špatné 
úvěry až do r. 2008) v roce 1998 odprodal za pouhé půl miliardy korun (!) firmě General 
Electric. 
Druhá část skončila v likvidaci. Za prodejem zdravé části Agrobanky za směšnou cenu 
stál její nucený 
správce Jiří Klumpar, který se později stal členem představenstva právě GE Capital 
banky. V lednu 
2000 byl obviněn z trestného činu porušování povinností při správě cizího majetku se 
škodou cca 25 
miliard korun. Celkové náklady a sanace za vyřešení krize Agrobanky jsou odhadovány 
na min. 50 
miliard korun. 
PLZEŇSKÁ BANKA 
V roce 1996 získala skupina Motoinvest více než 90 % podíl v Plzeňské bance, zřejmě ke 
krytí 
svých finančních operací, které si tak mola uskutečňovat ve vlastní bance, přičemž 
typickým případem 
této operace je kauza CS Fondů. Plzeňskou banku získal Motoinvest nákupem akcií na 
základě 
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komisionářských smluv uzavřených mezi Motoinvestem a později vytunelovanou 
Agrobankou Praha. 
Po provedení operací za účelem vyvedení aktiv převedl Motoinvest akcie zpět na 
Agrobanku Praha, v 
té době již v problémech a určenou k likvidaci, která postupně nabyla i zbývající podíl na 
bance. Od 
září 2000 již byla jediným akcionářem banky Agrobanka v likvidaci. Zadlužený vlastnil 
předluženého. 
Kolik bylo celkově z banky vyvedeno peněz, nebylo nikdy zveřejněno. Z dostupných 
informací a 
vzhledem k regionálnímu charakteru bankovního ústavu lze hovořit o sumě mezi deseti a 
dvaceti 
miliardami korun. 
ČESKÁ SPOŘITELNA 
V květnu 1996 skupoval Motoinvest s podporou v té době již ovládané AGB akcie 
spořitelny a 



snažil se prosadit své zástupce do dozorčí rady. Scénář měl být zřejmě podobný jako u 
Agrobanky, s 
tím rozdílem, že škody pro banku a zisk pro Motoinvest mohly být několikanásobně 
vyšší. Na zásah 
"bankovní čtyřky" a nátlak guvernéra Tošovského se mu to nepodařilo, neboť sféry vlivu 
byly již 
rozděleny a právo pumpovat Českou spořitelnu měla v té době skupina okolo Livie 
Klausové a 
Jaroslava Klapala. 
Skupina MOTOINVEST oficiálně ukončila své aktivity po pádu Agrobanky. Bylo to 
pro ní velké 
sousto, které sice ještě dokázala spolknout (i když sám Tykač si nebyl jistý souhlasem 
mocných a radši 
na dva dny zmizel z republiky), poté však přenechala místo dalším. Podařilo se to 
snadno, měli 
vyděláno a také cítili, že pro ně přestalo již být místo. Střízlivé odhady výše aktiv 
ukradených 
Motoinvestem se pohybují okolo 200 miliard korun, do čehož jsou započítány i operace v 
menších 
podnicích. Bezpochyby patřil Motoinvest a osoby okolo něj k jedné z nejefektivnějších a 
nejziskovějších tunelářských skupin v ČR 90. let. 

Byl jsem svědkem krádeže století... 2. DÍL 
6. listopadu 2010 v 15:37 | Aťan | ČESKÁ HISTORIE I SOUČASNOST "napřeskáčku" 
1. díl ZDE 
Motto: "V devadesátých letech se tunelovala naše minulost, následně až do teď se 
tunelovala naše 
přítomnost a teď prostřednictvím důchodové reformy se tuneluje už naše budoucnost." 
MUDr. František Koukolík, DrSc.: 
"Je nutné se duševně namáhat. Sehnat si dost relevantních informací, 
zvážit je, 
porovnat je a podle toho se nějakým způsobem rozhodnout. 
Pravděpodobně bude 
vhodné založit zcela nové politické síly, které budou mít lépe propracovaný 
systém 
kontroly mocenských mechanismů a poněkud jasněji v hlavě co chtějí a co 
nechtějí." 
HARVARDSKÉ FONDY 
Harvardské fondy mají na rozdíl od jiných fondů několik specifik. Představovaly 
marketingový 
motor kupónové privatizace, který nahnal k registračním místům pod dojmem slibu 
"zisku 
desetinásobku" miliony lidí, způsobily jedny z největších škod z tunelování národního 
majetku a jsou 
symbolem podvodu kupónové privatizace. V jejich čele po celou dobu stála jediná 
výrazná osoba, 



Viktor Kožený, avšak vzhledem k obsáhlosti operací prováděných "harvardskou 
skupinou" je 
vysoce nepravděpodobné, že by sám Kožený byl opravdu jediným řídícím mozkem. 
Jeho umístění 
do čela byl spíše jen chytrý marketingový tah, neboť na osobu bezúhonného podnikatele 
západního 
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střihu a se západním vzděláním se nachytá nejvíce důvěřivých lidí. Mnohem 
pravděpodobnější se jeví 
teorie, kterou vyslovil mj. i Karel Staněk, představitel Ochranného sdružení malých 
akcionářů 
Harvardských fondů, že Viktor Kožený byl jen "bílým koněm agentů StB a KGB". 
Personální obsazení 
okolo Koženého to výslovně potvrzuje. 
VIKTOR KOŽENÝ, v roce 1979 emigroval spolu s rodiči do Mnichova, a poté již sám 
v roce 
1982 odchází do USA. Zde začíná studovat Harvardskou univerzitu, kde jako Čech 
neuniká pozornosti 
zde tehdy působícímu agentu StB a KGB Karlu Köcherovi, pozdějšímu kolegovi 
Václava Klause 
a Miloše Zemana z Prognostického ústavu, spoluzakladatele Občanského Fóra a 
jedné z 
klíčových šedých eminencí tzv. sametové revoluce; a také Juraje Širokého, agenta 
StB majícího na 
starost nábor nových rekrutů. Je otázkou, nakolik jejich tehdejší styky vyústily v přímý 
vázací akt pro 
KGB (StB), nebo zda byly kontakty nastoleny v méně formální úrovni. V roce 1989 má 
Kožený v 
Bostonu a New Yorku problémy s policií (údajné zneužívání kradených kreditních karet) 
a odchází do 
Anglie, odkud poté putuje do tehdejšího Československa. Pohyboval se velmi blízko 
významných 
osobností jako Čermák, Klaus, Čalfa aj. 
Karel Köcher, Juraj Široký a Boris Ostrý 
Mezi jeho nejbližší spolupracovníky patřil a stále patří Boris Vostrý, bývalý vysoký 
důstojník 
StB s údajnou hodností plukovníka. Jeho svazek byl však, stejně jako ostatní svazky 
vysokých 
důstojníků StB, včas skartován. Z dostupných informací, mj. i z jeho životopisu lze 
zjistit, že od roku 
1971 pracoval na ministerstvu vnitra, od roku 1981 ve funkcích zástupce náčelníka 
technické správy 
federálního ministerstva vnitra, poté zástupce náčelníka VI. Správy SNB. Je nepochybné, 
že se jedná o 
špičkového komunistického bezpečnostního kádra. Zůstává otázkou, nakolik Harvardské 
operace 



přímo řídil, popř. řídil i Koženého, se kterým působil v řadě firem již od roku 1990. 
Harvardské fondy zakládal spolu s Viktorem Koženým jeho děd František Stehlík, 
dvojnásobný 
agent StB po krycím jménem "Franta", č. svazku 2242. Byl členem prvního 
představenstva 
HARVARD CAPITAL and CONSULTING a.s. a poté vystřídal řadu funkcí v rámci celé 
struktury 
Harvardských fondů. 
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Významnou roli hraje bezpochyby již výše zmíněný Juraj Široký, agent StB s krycím 
jménem 
"Bellan", č. svazku 196592, který působil přímo na hlavní správě rozvědky StB, která 
měla na starost 
operace v zahraničí. Figuroval v celkem šesti společnostech přímo či nepřímo napojených 
na 
harvardské fondy. Velmi aktivní zejména na Slovensku, kde figuruje asi ve dvaceti 
společnostech. 
Tato nejznámější česká tunelářská kauza je extrémně složitá, neboť pachatelé založili 
desítky 
nejrůznějších právnických osob, přes které aktiva převáděli, a proto by seriózní pokus o 
rozkrytí této 
struktury zabral stovky stran textu. Pod slibem tzv. "zisku desetinásobku", tzn. zaručení 
investorům, že 
jim hodnota jejich kupónových knížek bude desetinásobně přeplacena, získala harvardská 
skupina 
kontrolu nad majetkem v hodnotě min. 60 miliard korun, v odhadní ceně roku 1994. 
Nutno zdůraznit, 
že tato účetní hodnota neodpovídá hodnotě tržní, což znamená, že skutečná reálná 
hodnota aktiv 
získaných Harvardem se mohla pohybovat ve stovkách miliard. Ve svém zenitu, tj. v roce 
1994 
kontrolovala harvardská skupina asi padesát nejlukrativnějších českých podniků. Václav 
Klaus tehdy 
na adresu Koženého směřoval další ze svých nesmrtelných výroků: "Jen více 
takových 
podnikatelů!" V témže roce začíná systematický tunel směřující do kyperských 
společností, které dále 
aktiva převádějí do neblaze proslulé Daventree Ltd. 
Po útěku Koženého do Irska, v důsledku aféry Wallis, která byla výsledkem mocenských 
sporů 
tehdejších mocných neobolševických kádrů, tunel dále úspěšně probíhá v režii Borise 
Vostrého. V roce 
1996 jsou již téměř dotunelované harvardské fondy (resp. jejich mateřská společnost) 
rychle 
transformovány na Harvardský průmyslový holding a.s., která vzápětí své veškeré zbylé 
jmění vkládá 



do Daventree Ltd., za to obdrží bezcenné akcie. Harvardský průmyslový holding a.s. jde 
vzápětí do 
likvidace, Boris Vostrý je jmenován likvidátorem a začínají se mazat stopy. Vyvádění 
majetku v řádech 
desítek miliard korun pochopitelně nemůže uniknout tehdejšímu ministerstvu financí, 
BIS ani vládě. 
Neděje se však vůbec nic. Zřejmě pro získání času a navození naděje pro akcionáře k 
získání alespoň 
nějakých peněz je Harvardský průmyslový holding a.s. v roce 1998 (tedy téměř 4 roky po 
jeho 
faktickém vykradení!) prodán jedné z Koženého firem. Kožený platí dvěma směnkami v 
hodnotě 10 
miliard korun, které nikdy neuhradí. Teprve v roce 1999 vydává soud na návrh akcionářů 
rozhodnutí, 
kde Borise Vostrého odvolává z funkce likvidátora společnosti Harvardský průmyslový 
holding a.s. 
Vostrý se odvolává a obstrukcemi se dočasně udrží ve funkci. Stihne ještě svolat valnou 
hromadu a 
jmenovat nového likvidátora Michala Pacovského, další osobu ve službách harvardské 
skupiny. Teprve 
poté se po složitých soudních sporech a právních bitvách daří jmenovat likvidátorem 
osobu bez 
zjevného napojení na Koženého skupinu. Následuje definitivní bezradnost a bezmocnost 
všech, kteří 
vložili do harvardských fondů své peníze. Teprve v roce 2003 byli Kožený s Vostrým 
oficiálně 
obviněni z podvodu, aby měli dostatek času na útěk, Kožený na Bahamské ostrovy a 
Vostrý do 
středoamerického Belize. 
Tunel se uzavřel. Celkové škody spáchané harvardskou skupinou jdou bezpochyby 
nad sto 
miliard korun, přičemž tuto sumu lze považovat ještě za velmi střízlivý odhad. 
BANKY 
V první polovině 90. let vzniklo přes 50 bank, z toho 18 z nich skončilo v konkurzu či v 
likvidaci. Z dalších pěti zůstaly jen akciové společnosti bez bankovní licence. 
Použití termínu "tunelování", pro cílené a organizované vyvádění financí z bank s 
úmyslem je 
nevrátit, není přesné, neboť vystihuje jen jeden používaný způsob. Vhodnější se jeví 
pojem 
"pumpování", neboť banky byly doslova pumpovány, řada z nich až k bankrotu. Banky 
sloužily jako 
pumpa peněz, kam si vyvolení mohli kdykoli přijít a "napumpovat". Základním 
způsobem 
"pumpování" bylo ztrátové úvěrovaní a cílené tunelování managementem, obojí 
umožněné slabou 



legislativou a nečinností policie, potažmo orgánů moci výkonné. Ztrátové úvěrování bylo 
navíc velmi 
podporováno tehdejší vládou, která držela u moci tehdejší "kapitány průmyslu". 
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K vypumpovaným bankám vláda přistupovala v zásadě dvěma způsoby. Nechala je 
padnout 
(Banka Bohemia, Plzeňská banka, Kreditní banka Plzeň aj.) nebo je nákladně 
sanovala v řádech 
desítek či stovek miliard (IPB, Česká spořitelna, Komerční banka). Státní pomoc měla 
různou formu 
odkup klasifikovaných úvěrů, garance, navýšení základního kapitálu nebo typicky 
převedení 
nedobytných pohledávek na Konsolidační agenturu. 
MEZI OSOBY POSKYTUJÍCÍ STÁTNÍ KRYTÍ NERUŠENÉMU ROZKRÁDÁNÍ 
BANK patří 
především: 
VÁCLAV KLAUS, předseda vlády do roku 1997. Ve své autobiografii píše: "Nejvíce 
jsem o ekonomii 
v 70. letech diskutoval s Vlado Rudlovčákem, ... a v letech osmdesátých s Dušanem 
Třískou, hlavním 
otcem naší kupónové privatizace... do užšího kroužku kolem semináře patřili K. Dyba, T. 
Ježek, ...J. 
Stráský, V. Dlouhý, I. Kočárník.... Na seminářích vystupovali i Richard Salzmann, Miloš 
Zeman a 
další...." Jak vidno, všechny větší akce se připravují roky. 
Ivan Kočárník, Jan Klak, Tomáš Ježek, Roman Češka a Jiří Skalický 
Ivan Kočárník, v osmdesátých letech 20.století jako vysoce postavený člen KSČ, 
ředitel odboru 
tehdejšího ministerstva financí, v letech 1992 1997 místopředseda vlády a ministr 
financí. 
Jan Klak, náměstek ministra financí, po skončení funkce se jako statutární orgán přímo 
podílel na 
pumpování Komerční banky. 
Tomáš Ježek, předseda Výkonného výboru FNM, člen KSČ od svých 18 let. 
Roman Češka, náměstek ministra pro správu národního majetku a jeho privatizaci, 
předseda 
výkonného výboru FNM od poloviny roku 1994 prosinec 1998. 
Jiří Skalický, předseda Prezidia FNM a ministr pro správu národního majetku a jeho 
privatizaci červen 
1992 červen 1996. 
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JOSEF TOŠOVSKÝ jeho kariéra je typickou kariérou bolševika. Během nejtvrdší 
normalizace 
v roce 1973 vstoupil do KSČ, osobní přítel Svatopluka Potáče a dalších nejvyšších 
komunistických 



kádrů. Z nejvyšších funkcí ve Státní bance Československé (mj. post zástupce předsedy 
SBČS) 
jmenován v roce 1988 ředitelem Živnostenské banky v Londýně. V prosinci 1989 
konsensem 
komunistů a Havla jmenován předsedou tehdejší SBČS, ve funkci až do rozpadu 
federace, od ledna 
1993 až do 1997 guvernérem ČNB. Na přelomu let 1997/1998 krátce předsedou vlády 
ČR, poté až do 
roku 2000 znovu guvernér ČNB. Tošovský představuje klíčovou postavu, která z 
titulu své funkce 
kryla nerušené pumpování bank. 
Josef Tošovský 
Celková suma, kterou bylo třeba naplnit vypumpované a rozkradené banky, se 
odhaduje až 
k JEDNOMU BILIONU KORUN!!! Tady začal neuvěřitelný propad české ekonomiky, 
zachraňovaný nízkými platy zaměstnanců a placením nesmyslných předražených 
poplatků za cokoliv. 
Probíhalo trestuhodné rozhazování financí získaných z privatizace, záměrně se 
předražovaly a 
předražují státní zakázky. Proto chybí finance na tisíce důležitých věcí (namátkou 
důchody počínaje a 
např. dírami na silnici konče). Bezostyšným okrádáním daňových poplatníků se stát 
dodnes vyhýbá 
bankrotu. Ovšem management státních i soukromých firem svůj plat navyšoval a 
navyšují do 
nebeských výšin. 
Sanaci bank a legalizaci jejich pumpování vždy tvrdě prosazoval Václav Klaus, 
který za 
dobu své vlády zabránil jakémukoli pokusu o zpřísnění podmínek pro poskytování úvěrů 
ze strany 
polostátních bank. Typickou operací při pumpování byl úvěr od banky, jeho nesplácení, 
převedení 
úvěru na státní konsolidační banku a následně jeho prodej jako nevymahatelné 
pohledávky za zlomek 
výše jistiny úvěru. Dlužník si tedy půjčil např. miliardu, nic nesplatil a následně si přes 
spřátelenou 
společnost koupil od Konsolidační banky pohledávku vůči sobě za několik desítek 
milionů. 
Dodnes v České republice probíhá "akciové loupežnictví" ZDE 
Cena zlata na světových trzích nepřetržitě roste už skoro jedenáct let. Kdyby Česká 
národní banka 
pod vedením Josefa Tošovského neprodala bezmála 56 tun žlutého kovu v letech 1997 
a 1998, ale až 
v roce 2010, mohla Česká republika na této transakci při zohlednění vývoje kurzu 
koruny vůči 
dolaru vydělat o 27 miliard korun víc. 
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Podívejme se na největší vypumpované banky: 
AGROBANKA 
Její kauza byla zmíněna již výše v souvislosti se skupinou MOTOINVEST. 
ČESKÁ SPOŘITELNA 
Začneme velmi zajímavou a trefnou citací detektiva Úřadu finanční kriminality a 
ochrany 
státu, který se v roce 2003 nechal slyšet v novinách, že: "Vyšetřovat třeba tunelování 
České 
spořitelny je o hubu. Dotýká se příbuzných nejvyšších politických špiček. A tak litujeme 
každého, 
kdo to dostane na stůl." 
Česká spořitelna začala být pumpována již od svého vzniku v roce 1991. První 
hloubkový audit 
banky v roce 1995 objevuje obrovské díry v hospodaření a ministr financí Ivan Kočárník 
podepisuje 
urychleně státní garanci pro spořitelnu ve výši 4,1 miliardy korun. Zároveň jsou ztrátové 
úvěry 
převáděné na Konsolidační banku a bilance banky se takto, alespoň provizorně, "čistí". 
Další krize přichází v roce 1998, kdy se spořitelna jako držitel největšího objemu 
primárních 
vkladů v zemi ve výši cca 300 miliard korun ocitla na okraji propasti. Poté, co vláda 
obdrží varující 
zprávu společnosti KMPG o ztrátě banky přesahující její aktiva, je nucena rychle jednat a 
uhasit hrozící 
požár. Pád největší banky v zemi by zemi destabilizoval. Do spořitelny jsou doslova 
pumpovány 
desítky miliard, čímž je částečně stabilizována a ze strachu, že další vypumpování by již 
nebylo 
finančně únosné, je hledán strategický partner. Ten je nakonec nalezen v rakouské Erste 
bank, která 
získává kontrolní balík akcií. 
Ztrátové úvěry přivedly banku na sklonku devadesátých let do stavu, kdy bylo nutno 
státní 
pomoci ve výši asi 60 miliard korun (zpráva ČTK ze dne 17.12. 1998). Politicky 
motivované úvěry 
krachujícím podnikům zcela zdevastovaly její portfolio a hrozil krach. Miloš Zeman 
nazval kupodivu 
výstižně ve svém projevu před PSP ČR dne 8.3. 2000 Českou spořitelnu "finančním 
ústavem, zevnitř 
rozežraném červotočem jako staré dřevo". 
Z vedení České spořitelny jsou stíháni již od září roku 2002 mj. bývalý generální 
ředitel 
banky Jaroslav Klapal a členové představenstva Josef Kotrba, Rudolf Hanus a Kamil 
Ziegler. Jsou 



obvinění z trestného činu porušovaní povinností při správě cizího majetku a zkreslování 
údajů o stavu 
hospodaření, který měli spáchat tím, že poskytli úvěr 970 milionů v září 1997 zjevně 
krachující 
leasingové společnosti Corfin. Několik měsíců poté byla tato pohledávka klasifikována 
jako 
nevymahatelná a prodána za jednu korunu soukromé firmě spřízněné s obviněnými. 
Klasická 
"pumpařská" transakce. Vyšetřování případu se však vleče a zřejmě nebude nikdy 
dotažen do konce, 
neboť v případě jeho skutečného vyšetřování hrozí trestní postih Livii Klausové a Josefu 
Kotrbovi. 
DŮLEŽITÉ OSOBY: 
Livia Klausová, manželka Václava Klause. Členka dozorčí rady banky, která 
schvalovala všechny 
významné operace v letech 1993 2000. 
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Úzké provázání banky s ODS dokazuje i angažmá 
Evžena Tošenovského, v dozorčí radě banky v období největšího pumpování, tj. v letech 
1996 1999, 
nebo poslance ODS Martina Kocourka, jako člena dozorčí rady banky v letech 1996 
1998. 
Josef Kotrba, bývalý člen KSČ a ODA, manžel Petry Buzkové, ministryně vlády za 
ČSSD. Člen 
představenstva v letech 1997 1999, tedy v době, kdy se pumpovalo nejvíce. 
Evžen Tošenovský, Martin Kocourek, Josef Kotrba a Kamil Ziegler 
Kamil Ziegler, před rokem 1989 působil ve Státní bance československé, člen KSČ. V 
roce 1999 
se poté, co odešel z vypumpované České spořitelny, stal generálním ředitelem státní 
Konsolidační 
banky, kam byly ztrátové úvěry vyváděny. Cíl byl jednoduchý zajistit, že úvěry nebudou 
od dlužníků 
vymáhány a tyto pohledávky budou jako "nevymahatelné" odprodány za zlomek původní 
hodnoty, 
typicky třeba subjektům spřízněným s dlužníky. V roce 2004 na otázku, kdo je jeho 
profesním vzorem, 
pravdivě a trefně odpověděl: "Je jím Richard Salzmann. Naučil mě nesmírnou spoustu 
věcí. Uměl lidi 
nadchnout, dát jim vizi. Navíc byl vzdělaný, inteligentní, skvělý rétor, v bankovnictví se 
velmi 
orientoval. Vrátil mu noblesu a prestiž. Škoda, že neodešel o dva roky dříve." O Richardu 
Salzmannovi 
bude řeč níže. Ziegler se od něj skutečně měl co učit, za jeho éry bylo z Komerční banky 
ukradeno 
ještě o mnoho miliard více. 
Vladimír Kotlář, člen představenstva banky od roku 1991 1999 a Rudolf Hanus, člen 



představenstva 1994 1999. Tito dva agenti StB jsou úmyslně uváděni dohromady, neboť 
jejich 
společné krycí jméno "Mirek" a působení v rezidentuře v Českých Budějovicích 
naznačují jejich blízký 
vztah. Hanus byl od roku 1993 1999 jedním jednatelů společnosti ČNTS, servisní firmy 
televize 
NOVA. Jeho jméno figuruje (spolu s tehdejším generálním ředitelem spořitelny 
Klapalem) pod 
smlouvami z roku 1996 s firmou Ronalda Laudera, která si u České spořitelny půjčovala 
finance v řádu 
miliard. Tyto úvěry CME pochopitelně nesplatila a údajně je splácí dodnes. 
Jaroslav Klapal, generální ředitel a předseda představenstva 1994 1999. Bývalý vysoký 
komunista obsazený do funkce generálního ředitele zřejmě nebyl tím, kdo skutečně 
rozhodoval, kolik 
se vypumpuje a kam. Byl spíše vybraný k tomu, aby byl první na ráně. 
IPB 
IPB vznikla roce 1993 sloučením Investiční banky (je zajímavé, že vznik Investiční 
banky v roce 
1990 byl předem již za komunismu plánován, jak vyplývá z interních dokumentů Státní 
banky 
Československé z února 1989) a Poštovní banky. IPB se brzo dostala mezi tři nejsilnější 
banky v zemi. 
Postupně docházelo k navyšování základního kapitálu, tzv. "nafukování bubliny" a 
důkladnému 
pumpování ve formě úvěrů a vyvádění aktiv na dceřinné společnosti. Významnou 
destinací peněz 
pumpovaných z IPB byly firmy Václava Junka, agenta StB a člena posledního 
předlistopadového ÚV 
KSČ, zejm. Chemapol Group a společnosti, ve kterých figuroval jako statutární orgán či 
většinový 
vlastník Antonín Charouz. Miliardy končily také v impériu Lubomíra Soudka, agenta 
StB, evidenční 
číslo 24939, krycí jméno GORDON, ovládajícího mj. Škodu Plzeň. 
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Václav Junek, Antonín Charouz a Lubomír Soudek 
Prostřednictvím IPB byla financována i ODS, první půjčku ve výši 55 milionů v roce 
1992 brzo 
následovaly další, bezpočet večírků, konferencí a "Žofínů" ani nepočítaje. IPB 
financovala i vydání 
knihy Václava Klause "Dopočítávání do jedné". 
První ohrožení nerušeného pumpování znamenal rok 1995, kdy se do IPB vypravili 
kontroloři 
NKÚ, aby prověřili, proč banka neplatí daně. Dluh banky tehdy činil cca 173 milionů 
korun. Z banky 
byli nekompromisně vyhozeni a premiér Klaus tehdy osobně a v doprovodu tehdejšího 
vicepremiéra 



Kalvody navštívili NKÚ, aby jeho vedení náležitě "umravnili" a odkázali do patřičných 
mezí. Tento 
daňový dluh později IPB ministerstvo financí v čele s Kočárníkem odpustilo. 
Menší problém nastal i v roce 1997, kdy auditorská společnost Coopers & Lybrand 
odmítla vydat 
pozitivní auditorskou zprávu s odkazem na neprůhledné účetnictví a nestabilitu banky. 
Pumpování 
proto kryla nějakou dobu auditorská společnost Ernst & Young, který vydávala bance 
výroky "bez 
výhrad", a to často v rekordní době. 
Na jaře 1997 odmítlo vedení IPB poskytnout úvěry zjevně krachujícím firmám, zřejmě s 
ohledem 
na blížící se politické změny (pád Klausovy vlády v roce 1997) a hrozící odpovědnost. 
30.4. 1997 jsou 
Tesař s Procházkou zatčeni a putují do vazby. Brzo zřejmě dostanou rozum, jsou 
propuštěni a 
zůstávají ve funkcích. 
V roce 1998 se v IPB objevuje strategický partner Nomura, zřejmě na objednávku, aby 
maskoval 
skutečnost, že banka je na pokraji pádu. Nomáda brzo převádí svůj podíl na společnost 
Saluka 
Investments, s heslem "čím neprůhlednější, tím lépe". 
Konec se však blížil. Stomiliardové manko už nešlo krýt a bylo nutno poslat banku 
do 
nucené správy. Stalo se tak v červnu 2000 a pro mediální efekt "zakročujeme tvrdě a 
nikdo neunikne 
potrestání" obsadilo centrálu IPB po zuby ozbrojená zásahová jednotka URNA. Banku 
během dvou 
dnů koupila ČSOB a stát jí zaručil veškeré ztráty. 
Ještě před uvalením nucené správy se podařilo managementu banky vyvést veškerá 
likvidní 
aktiva do tzv. offshore fondů na Kajmanské ostrovy (přičemž společným portfoliem 
byly fondy 
Triton), na který se nucený správce ani český stát "nedostane". Šlo o řadu fondů, které 
využívají legální 
nedobytnosti právního prostředí Kajmanských ostrovů. Celkovou výši aktiv vyvedených 
na Kajmany 
lze odvodit z rozhodnutí vlády ČR, která 21.7. 2003 rozhodla, že Konsolidační agentura 
zaplatí ČSOB 
v rámci státních garancí celkem 49,3 miliardy korun jako náhradu za majetky ukradené 
do fondů 
Triton. 
Podle státních odhadů by krize IPB a související státní záruky měly přijít daňové 
poplatníky až na 
160 miliard korun. 
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PERSONÁLNÍ POZADÍ VYPUMPOVÁNÍ IPB: 
Miroslav Tuček, agent StB, ev. č. 1864001, krycí jméno "KRÁL národohospodář". 
Komunistický ekonom a dlouhodobý prorektor VŠE Praha za bolševismu, v 70. letech 
dokonce 
ekonomický poradce prezidenta. Před rokem 1989 zakotvil v Prognostickém ústavu, líhni 
kádrů, které 
připravovaly předání moci. V letech 1992 2000, tj. až do pádu banky působil ve funkci 
člena dozorčí 
rady banky. Měl zásadní vliv na všechny "pumpařské operace". Jeden z mozků vykrádání 
IPB. 
Jiří Weigl, prodloužená ruka Klause v bance, který dohlížel, aby bylo pumpováno 
správným 
směrem a výhradně se souhlasem mocných. Člen dozorčí rady banky 1993 1998. V 
současné době 
působí ve funkci vedoucího Kanceláře prezidenta republiky. 
Libuše Benešová, místopředsedkyně ODS a předsedkyně Senátu zastávala v letech 1996 
1998 
funkci člena dozorčí rady. Jejím úkolem bylo hájit zájmy ODS v bance, zejména 
úvěrování společností 
spojených s ODS. 
Libor Procházka, několikrát byl trestně stíhán, tři týdny dokonce i vazebně, vždy bylo 
však 
trestní stíhání zastaveno. V představenstvu banky působil v letech 1992 2000. 
Aladár Blaas, pravá ruka Libora Procházky a náměstek v IPB. Trestně stíhán, na 
intervenci 
ministra vnitra obvinění staženo. 
Jan Klacek, místopředseda stínové vlády ČSSD 1996 1998, ve stejném období i člen 
představenstva IPB. Od roku 1998 až do pádu banky generálním ředitelem IPB. 
Jiří Tesař, autor ekonomického programu ČSSD, generální ředitel, předseda 
představenstva IPB 
1992 1998 a člen dozorčí rady 1997 2000. 
Jiří Weigl, Libuše Benešová, Libor Procházka, Aladár Blaas, Jan Klacek a Jiří Tesař 
IPB nebyla klasicky vypumpována, jako ostatní banky, ale doslova "přepumpována", což 
způsobilo trochu jiný scénář, než bylo obvyklé sanování a státní pomoc. Bylo nutno jí 
převést na jinou 
banku, spolu s absolutními státními garancemi, které znamenají, že státní výdaje budou 
ještě vyšší. 
Výše ukradených peněz se může pohybovat v řádech okolo 300 400 miliard korun, 
Konsolidační agentura odkoupila nejhůře klasifikované dluhy za 170 miliard, 
záruky státu vůči 
ČSOB jsou neomezené (odhady státu se zatím pohybují okolo 100 miliard), takže 
konečný účet 
může být ještě vyšší. 
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Komerční banka vznikla vyčleněním z bývalé státní SBČS a v roce 1992 se 
transformovala v 
akciovou společnost. Ve stejnou dobu se zde objevuje klíčová osoba vykrádání banky, 
Richard 
Salzmann. 
Kam peníze z Komerční banky nejvíce mizely? 
Mezi největší společnosti, kam byly pumpovány finance z Komerční banky, patří firmy 
(skupina 
ČS/Satrapa) okolo agenta StB, svazek č. 25447, Františka Chvalovského. Celková suma 
se pohybuje 
kolem tří miliard. 
Více než jednu miliardu vypumpoval z banky Petr Smetka, přes svou společnost 
HSYSTEM. 
Jedno z největších rozkrádání banky bylo realizováno přes společnosti izraelského 
státního 
občana Alona Baraca, nar. 11.8.1960 (v českých médiích většinou nepřesně uváděný 
jako Barak Alon, 
pod tímto jménem také občas vystupoval) a jeho holding B.C.L. Trading. Vykrádání 
banky zahájené v 
roce 1996 ve formě dokumentárních akreditivů nebylo však Baracovou první operací v 
Komerční 
bance, počátkem 90.let ji připravil přes svou firmu Tessos Praha o asi dvě miliardy 
korun. V průběhu 
let 1996 1999 poskytla Komerční banka Baracovi úvěry ve výši přes osm miliard korun. I 
přes trestní 
oznámení na něj z roku 1999 nebyl Barac nikdy v Čechách stíhán a státní 
zastupitelství v Praze si 
na něj netrouflo vydat ani zatykač. Podobné podvody jako v Čechách měl Barac na 
svědomí i v 
Maďarsku, kde pumpoval státní banku Postabank. Maďarské úřady Baraca dokonce na 
krátkou dobu 
zadržely, poté byl propuštěn. Žalobě čelil pouze ve Vídni v Rakousku, ale i tam 
spravedlnosti unikl 
vzhledem k náhlé nemoci soudce. 
16. února 2000 schválila Zemanova vláda pomoc Komerční bance pohybující se na 
pokraji 
krachu. V rámci sanace stát převzal její špatné úvěry ve výši asi 65 miliard Kč, které byly 
později podle 
zaběhnutého scénáře převedeny do Konsolidační agentury. Komerční banku poté 
převzala francouzská 
Societé Generale. Dne 20.7. 2001 potom Miloš Zeman, tehdejší premiér ČR 
publikoval článek, ve 
kterém uvedl "Myslím si, že privatizací Komerční banky končí tunelování velkých 
bank v 
Čechách". 
PERSONÁLNÍ POZADÍ: 



Na prvním místě nelze neuvést Richarda Salzmanna, generálního ředitele banky od 
roku 1992 
1998. Do roku 2000 byl senátorem za ODS. Osobní přítel Václava Klause, Ivana 
Kočárníka, Tomáše 
Ježka, Dušana Třísky atd. Je ironíí, že celá 90. léta byl Salzmann prezentován jako vzor 
bankéře a byl o 
něm dokonce natočen díl cyklu GEN (Galerie Elity Národa). Osobně schvaloval největší 
pumpařské 
operace. 
Jan Klak, člen dozorčí rady banky 1995 1997. 
Karel Dyba, člen dozorčí rady banky 1997 1998, tj. v době největšího pumpování do 
Alonovy 
BCL Trading. Bývalý ministr hospodářství za ODS. Člen KSČ od 22 let, za 
komunismu kariéra v 
ČSAV, zakotvil v Prognostickém ústavu. 
Josef Kotrba, člen dozorčí rady 1995 1997, více o něm viz. výše kauzu České spořitelny 
Jan Stráský, v dozorčí radě 1998 1999, jeho úkolem bylo krýt předchozí velké 
vykrádání banky, 
bývalý předseda federální vlády v roce 1992, pozdější ministr zdravotnictví a 
dopravy (ODS). 
Bývalý vysoký funkcionář KSČ, vstoupil do ní ve svých 18 letech. 
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BANKA BOHEMIA 
Banka Bohemia je typovým příkladem, jak si nomenklaturní kádři bolševického režimu 
založili 
banku, kterou vykradli a jejich dluhy uhradil stát. Byla založena v roce 1991 a již tři roky 
nato, v roce 
1994 na ní byla uvalena nucená správa a skončila v likvidaci. Ztrátu banky ve výši 17 
miliard korun 
zaplatil stát. Banka byla vypumpována dosti primitivně a bez jakýchkoli krycích 
operací, miliardy 
tekly přímo na konta Adamcových a Čadkových firem a končily v zahraničí. 
Management banky si byl 
zřejmě tak jistý svými konexemi na vládu a orgány činné v trestním řízení, že se krycí 
operace při 
vykrádání jevily jako nadbytečné. Po uvalení nucené správy na banku a prohlášení 
konkursu se 
stal jejím správcem bývalý komunistický ministr financí Jiří Nikodým, který 
dohlédl na to, aby 
pád banky vyšuměl do ztracena a ztratily se důležité dokumenty, mj. řada 
úvěrových smluv. 
Zbylá aktiva banky v řádech stovek milionů korun potom Nikodým pod cenou prodával 
firmám 
spřízněným s Adamcem. 
HLAVNÍ POSTAVY VYKRADENÍ BANKY BOHEMIA: 



Jiří Čadek, podplukovník StB působící v rozvědce a poté v odboru ochrany stranických 
a 
vládních činitelů. Vzhledem k nepokrytému vykrádání banky do jeho firem byl formálně 
stíhán, policie 
mu však dala dostatek času, aby po zahájení stíhání odjel na Floridu. Kriminalista, 
který měl 
přístup k jeho spisu na policii, řekl k jeho nerušenému odjezdu do zahraničí: 
"Vyšetřovatelé dokonce 
ani nenahlásili na hranice blokaci jeho jména, což se běžně dělá." Během jeho pobytu 
na Floridě 
zrušil parlament paragraf trestního zákona, podle kterého byl stíhán, mohl se tedy 
bezstarostně 
vrátit z příjemné floridské dovolené. Dnes Čadek dále podniká a vlastní několik firem. 
O pádu banky 
řekl pro tisk 7.7. 2004 s příslovečnou bolševickou drzostí: "Neudělal jsem nic 
nezákonného. Úřady 
proti Bance Bohemia postupovaly nesprávně a tím zavinily její pád." 
Ladislav Adamec, syn posledního bolševického premiéra Ladislava Adamce. Bývalý 
člen 
dozorčí rady banky Bohemia, dnes nerušeně podniká a vlastní desítky firem. Jeden z 
neznámých 
českých miliardářů. 
Této české "elitě" naprosto vyhovuje široká apolitická veřejnost, která s politikou a 
politiky 
nechce mít nic společného. Proto "elita" může trestat ty, kteří mají odvahu se těmto 
praktikám 
postavit. Ještě stále není dost lidí typu Libora Michálka, nebo generála Miroslava 
Krejčíka. 
(pozn.: "Zpráva" je postupně doplňována a upřesňována tak, jak jsou relevantní nové 
informace) 
Použil jsem převážně zdroj: Darnyho svět 1. díl 2. díl 3. díl 

Tato "Z 
Správa" koluje po internetu asi od roku 2005 v různých grafických a stylistických 
úpravách. Svým osudem připomíná tajně šířené Prohlášení Charty 77 před rokem 
1989, a tak se 
vracíme zpátky do dob "Edice Petlice". Váš podpis pod touto "Zprávou" není nutný, 
ale jako 
nutnost se stále více ukazuje co největší informovanost občanů. Nevědomost či 
lhostejnost se nám 
historicky opravdu nikdy nevyplatila. Využijme dosud svobodný internet, facebook, 
ap... 
ÚSTAVNÍ SOUD ČR 
Ústavní soud "smázl" důkazy 80 procent hospodářských kauz. Několika nálezy totiž prý 
znemožnil, 
aby se u soudu použily důkazy, jež zabavili policisté při prohlídkách kanceláří a 
firemních sídel. U 



pražského vrchního státního zastupitelství, které se specializuje na nejzávaznější 
hospodářské 
delikty v zemi, se to týká 80 procent všech případů, které řeší. Předsedou Ústavního 
soudu v r. 
1993 2003 byl JUDr. Zdeněk Kessler, od roku 2003 tuto funkci zastává JUDr. Pavel 
Rychetský. 
celý článek ZDE 
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Na závěr článek Petra Havlíka ze 3. 3. 2011: 
"…Nelze si nechat "kálet na hlavu". To české "ono to nějak 
dopadne" nebývá tím nejlepším životním postojem. Pasivita může 
být i 
forma spoluviny. Psát o dílčích každodenních excesech současné 
party 
Dolce vita (sladký život) skoro nemá smysl. Jim je totiž už úplně 
jedno, co 
si o nich myslíme. Pro ně je důležitý každý další den navíc u 
koryta. A 
platí to v různé míře pro všechny současné parlamentní strany. 
Jen se 
ukřičte, upište, uprotestujte,… Hlavně, že karavana táhne dále. O 
víkendu 
v Dubaji 

+++++++++++++++++++++++++++ 

http://www.pilis-
slovak.hu/index.php?option=com_content&task=view&id=402&Itemid=71 

Orbán vyvolal hnev klaunov 

17. júna 2011 - (PETER MORVAY - SME) 
Maďarsko včera zažilo zatiaľ najvážnejšie protesty proti vláde Viktora Orbána. Pred 
budovou parlamentu v Budapešti sa poobede a večer zhromaždilo niekoľko tisíc 
policajtov protestujúcich proti plánu vlády zrušiť ich predčasné dôchodky. Mnohí 
účastníci demonštrácie boli oblečení ako klauni, organizátori totiž svoju akciu nazvali 
„revolúciou klaunov“. Inšpiroval ich na to sám premiér, ktorý vlaňajšie voľby rád 
označuje za „revolúciu vo volebných miestnostiach“. Šéfov odborárov tiež pobúrila 
údajná Orbánova reakcia na žiadosť, aby medzi nich prišiel. Premiér podľa nich povedal, 
že nápad postúpi svojmu štátnemu tajomníkovi pre záležitosti klaunov. „Ak nás Orbán 
považuje za klaunov, tak sme klauni,“ povedal jeden z demonštrantov novinám index.hu. 
Protestujúci najprv pred parlamentom predstierali nové voľby, v ktorých so spätnou 



platnosťou odobrali svoje hlasy, ktorými vlani pomohli k moci Orbánovej strane Fidesz. 
Večer sa potom mali vydať na protestný pochod s fakľami k sídlu prezidenta, ktorému 
vyčítajú jeho bezvýhradnú podporu vládnej politiky. Dopravu v centre zároveň 
komplikoval konvoj viac ako sto áut, ktorý zorganizovali štyri odborové organizácie 
podporujúce demonštrujúcich policajtov. Menšie protesty sa súbežne konali asi v 
pätnástich ďalších mestách Maďarska. Vláda nedávno zrušila právo policajtov a 
príslušníkov ďalších ozbrojených zložiek na predčasný odchod do dôchodku po 25 
rokoch odpracovaných v zbore. Podobná zmena hrozí aj ďalším profesiám, ktoré mali na 
predčasný dôchodok nárok, ako sú napríklad baníci, pracovníci chemického priemyslu 
alebo rušňovodiči. Tí poslední už tiež oznámili svoj štrajk na 29. júna. Zrušenie 
predčasných odchodov do dôchodku je súčasťou programu úsporných opatrení, ktoré 
musí na zníženie deficitu rozpočtu a zahraničného dlhu Maďarska zavádzať aj Orbánova 
vláda. Strana Fidesz pritom vlani vyhrala voľby aj vďaka tomu, že odsúdila všetky 
podobné opatrenia zavádzané predchádzajúcimi vládami a sľubovala, že za jej vlády 
žiadne bolestné reformy a škrty v sociálnej sfére nebudú. Ako opozičný Fidesz 
jednoznačne odmietal už dávnejšie plánované zrušenie predčasných dôchodkov. Prvé 
mesiace po nástupe k moci sa Orbánova vláda snažila nepríjemným opatreniam 
všemožne vyhýbať získaním ďalších rozpočtových príjmov, ako bolo zoštátnenie 
majetku dôchodkových spoločností alebo mimoriadna banková daň. Rýchlo sa však 
ukázalo, že to nebude stačiť a že sa vláda nevyhne ani obmedzeniu sociálnych výdavkov. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Demonštrácie na ochranu ilúzií 

16. júna 2011 - (PETER MORVAY - SME) 
Česko a Maďarsko zažívajú najväčšie protesty proti reformám, Slovensko ich môže 
nasledovať. Vládnym politikom všade právom vyčítajú neschopnosť a klamstvá. Pre 
demonštrujúcich je to však len zámienka. Je to začarovaný kruh. Väčšina občanov chápe 
nutnosť reforiem a zodpovedného hospodárenia s verejnými financiami. V Česku a na 
Slovensku ľudia dokonca zverili vládu stranám, ktoré to hlásali. Podpora ľudu však platí, 
len kým sa zodpovednosť spomína všeobecne a väčšina žije v hlbokom presvedčení, že 
sa zmeny dotknú iba ostatných. Podľa zdravotníkov sa hrozne mrhá na polícii a tam 
naozaj treba šetriť, sami si však zaslúžia oveľa viac dotácií. Podľa policajtov je naopak 
zdravotníctvo čierna diera, ich predčasné dôchodky sú však zaslúžené. Šetriť treba na 
susedovi, na Jožovi či Ivanovi, ale nikdy nie na mne. Pritom má každý kopec historiek, 
ako sa zbytočne míňa konkrétne na ich pracovisku. Nutnosť reforiem a úspor hlásajú 
politici, ktorým ťažko veriť aj nos medzi očami. V Česku, na Slovensku i v Maďarsku 
vládne koalície pripomínajú partiu smiešnych popletencov, čo sa na ničom nedohodnú 
ani medzi sebou. Vzbudzujú dojem šialených vynálezcov pracujúcich metódou pokus-
omyl, lenže pokusnými myšami sú v tomto prípade ľudia. Nepopulárnosť svojich snáh 
pripisujú chybnej komunikácii a nevedia si priznať, že to, ako veci robia, sa ani dobre 
komunikovať nedá. Za dialóg s občanmi vydávajú jednostranné PR akcie. Sú 
skorumpovaní či aspoň neschopní riešiť korupciu spolustraníkov. Šetriť nikdy nezačínajú 
od seba - na nich často nepríde vôbec. Kritici tiež majú pravdu, že skoro všetky dnes 
reformujúce a šetriace strany hovorili inak, keď pred voľbami lákali voličov (svetlou 
výnimkou je česká TOP 09). Ak priamo netvrdili, že nič také robiť nebudú, 



bagatelizovali bolestivosť toho, čo príde. Krajným prípadom je Orbánov Fidesz, ktorý 
dnes, keď už mu zahraničie priložilo nôž na krk, robí v sociálnej sfére presný opak toho, 
čo pätnásť rokov hlása. Lenže pre väčšinu tých, čo sa aj dnes v Európe búria proti 
zmenám, sú nedostatky politikov len zámienkou, aby sa nemuseli pozrieť pravde do očí. 
Pretože pravdou je aj to, že celé verejné financie, penzijný, sociálny, zdravotný, školský 
systém či verejne dotovaná doprava sú v dnešnej podobe už len pre demografický vývoj 
(starnutie) spoločnosti neudržateľné. Neexistuje štát, čo utiahne toľko štyridsaťročných 
dôchodcov, ako majú v Maďarsku, kde dnes policajti demonštrujú za toto svoje 
nezmyselné privilégium. Alternatívne riešenia ako zníženie korupcie síce verejným 
financiám pomôžu, ani úplné odbúranie krádeží však diery v rozpočte nezapchá. 
(Nehovoriac o tom, že korupciu možno úplne zrušiť len úplným zrušením ľudí.) Nič 
nenahradí zásadné prekopanie štátnych a obecných financií, veľkých systémov 
prerozdeľujúcich naše peniaze. Vrátane ich dôkladnej redukcie, lebo mnohokrát dokázali, 
že s peniazmi vo svojej podstate nedokážu rozumne gazdovať. A to sa nutne nepríjemne 
dotkne väčšiny spoločnosti, ktorá je v nejakej forme na tieto systémy prisatá. Keby to 
však strany naplno priznali už pred voľbami, nikdy by sa k moci nedostali tie, ktoré chcú 
systém zmeniť a zlepšiť. Väčšina voličov nie je ochotná počúvať nič iné, než sľuby o 
tom, že bude vždy len lepšie. Každý súdny volič pritom vie, ak vedieť chce, že sú to 
sľuby nereálne a že nezávisle od toho, kto k moci príde, treba robiť viac-menej to, čo sa 
práve deje. Áno, politici nás klamú. Väčšina voličov im však inú možnosť ani nedá. 
Nejde pritom o nič menšie, než o budúcnosť demokracie. Ak sa v niečom v posledných 
rokoch politika zásadne zmenila, tak je to v tom, ako sú voliči rozmaznaní sľubmi o stále 
lepšej a bezproblémovejšej budúcnosti, kde sami za svoje osudy nenesú nijakú 
zodpovednosť. Každý, kto by pred voľbami vyšiel von s pravdou, že je to len ilúzia, má 
smolu. Ak rýchlo nevyriešime problém, ako môžu voliči umožniť vládnuť aj politikom, 
čo k nim budú úprimní, bude sa len prehlbovať rozčarovanie spoločnosti z priepasti 
medzi sľubmi, ktorým chcú veriť, a realitou, v ktorej musia nutne žiť. Každá takáto 
priepasť je pritom ideálnym priestorom pre kandidátov na diktátorov s ich zdanlivo 
jednoduchými a bezbolestnými riešeniami. Nikto nedokáže vzbudzovať ilúzie a 
zneužívať naivitu ľudí lepšie, než práve oni. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Prieskum: Takmer polovicu respondentov 

povolebný vývoj na Slovensku sklamal 

19. júna 2011 - (TASR) 
Takmer polovicu respondentov, ktorí sa zapojili do prieskumu vykonaného agentúrou 
MVK, sklamal povolebný vývoj na Slovensku. Zhruba každému tretiemu účastníkovi 
prieskumu sa presne naplnili negatívne očakávania. Naopak, presne sa naplnili pozitívne 
očakávania každému desiatemu respondentovi. Povolebný vývoj na Slovensku hodnotí 
ako pozitívne prekvapenie každý dvadsiaty piaty oslovený. Za najväčší problém 
súčasnosti považuje najviac oslovených nezamestnanosť a nedostatok pracovných 
príležitostí. V prieskume to uviedlo takmer 43 percent ľudí. Viac ako 40 percent 
respondentov označilo za problém zväčšovanie rozdielov medzi ľuďmi - že bohatí sú 
stále bohatší a chudobní ešte chudobnejší. Spomedzi ďalších problémov nasledovali 



vysoké životné náklady, kriminalita, úroveň zdravotníckej starostlivosti, vysoké dane a 
odvody a tiež klientelizmus. Prieskum sa konal na vzorke 1101 respondentov od 3. do 9. 
júna, teda v čase, keď uplynul rok od parlamentných volieb. Informácie o prieskume 
TASR poskytol Pavol Haulík z agentúry MVK. 

Mediálna expresia kultúrnej diverzity v krajinách strednej a 
východnej Európy 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Prezident vrátil novelu o používaní menšinových 
jazykov 

16. júna 2011 - (SITA) 
Prezident Ivan Gašparovič parlamentu vrátil novelu zákona o používaní jazykov 
národnostných menšín, dnes o tom informovala webová stránka prezidentskej kancelárie. 
Prezident poslancom adresoval desaťstranový zoznam pripomienok a navrhuje, aby 
národná rada novelu pri opätovnom prerokúvaní odmietla ako celok. Novelu koalícia 
schválila v máji ako výsledok kompromisu medzi znením, ktoré navrhol podpredseda 
vlády pre ľudské práva a národnostné menšiny Rudolf Chmel (Most-Híd), a výhradami 
KDH či nezávislého poslanca Igora Matoviča. Novela znižuje kvórum pre obce, kde sa 
môžu v úradnom styku používať jazyky menšín z 20 percent na 15, s čím Gašparovič 
nesúhlasí. „Podľa môjho názoru nemožno meniť percentuálny podiel obyvateľov obcí, na 
ktoré podľa vyhlásenia Slovenskej republiky sa vzťahuje pojem 'územie, na ktorom sa 
používa regionálny alebo menšinový jazyk',” píše. Prezidentovi tiež prekáža, že na to, 
aby obec stratila viacjazyčný status, musí sa v nej k národnostnej menšine v troch 
sčítaniach po sebe prihlásiť menej ako 15 percent ľudí. „Ak by teda podľa výsledkov 
prvého sčítania obyvateľov alebo aj podľa výsledkov druhého sčítania obyvateľov po 1. 
júli 2011 občania Slovenskej republiky, ktorí sú osobami patriacimi k národnostnej 
menšine (...) netvorili najmenej 15 percent obyvateľov (tvorili by napríklad len 10 
percent týchto obyvateľov), bolo by ich právo používať jazyk menšiny naďalej 
zachované (...) hoci podmienka dosiahnutia najmenej 15 percent obyvateľov ustanovená 
zákonom by nebola splnená,” cituje tlačový odbor prezidentskej kancelárie. Prezident tiež 
namieta voči ustanoveniu, ktoré umožňuje používať jazyk menšiny so súhlasom 
zamestnanca verejnej správy aj v obciach, ktoré nedosahujú zákonné kvórum obyvateľov 
hlásiacich sa s k národnostným menšinám. „Zrovnoprávňuje jazyk menšiny so štátnym 
jazykom na celom území SR, preto s týmto ustanovením nemôžem súhlasiť, a to aj 
napriek tomu, že podmienkou pre používanie jazyka menšiny pri ústnej komunikácii je 
súhlas zamestnanca orgánu verejnej správy,” vysvetľuje. Zároveň sa nazdáva, že 
rozšírenie práv menšín, ako ho presadila koalícia, obmedzuje práva štátotvorného národa, 
čo ústava nepripúšťa. Gašparovič tiež odmieta, aby sa názvy geografických objektov 
mohli v odborných publikáciách či v tlači popri slovenčine uvádzať aj v menšinových 
jazykoch alebo aby sa kdekoľvek mohli uvádzať nápisy a oznamy aj v menšinových 
jazykoch. „Podľa môjho názoru ide o zrovnoprávnenie jazyka menšiny so štátnym 
jazykom,” kritizuje novelu. Nepozdáva sa mu tiež zvýšenie nákladov, ktoré novela 



vyvolá, najmä v čase ozdravovania verejných financií. Prezident tiež pripomenul, že 
Európska charta regionálnych alebo menšinových jazykov ako jeden z dôvodov na ich 
ochranu uvádza ochranu pred ich postupným zánikom, pričom všetky jazyky menšín s 
výnimkou rómčiny a rusínčiny sú aj štátnymi jazykmi a zánik im nehrozí. O tom, či 
poslanci napriek nevôli prezidenta schvália novelu aj pri opätovnom hlasovaní, by sa 
malo rozhodnúť na najbližšej riadnej schôdzi parlamentu, tá sa začne 28. júna. Opoziční 
politici koaličné znenie kritizujú, pretože podľa nich menšiny uzatvára do „jazykového 
geta”, vytvára na juhu Slovenska priestor na maďarizáciu a diskriminuje príslušníkov 
väčšinového národa. Podľa predsedu strany Jána Slotu poslanci schválili diskriminačnú 
novelu zákona, a tak zradili slovenský národ a slovenskú štátnosť. „Takisto oceňujem, že 
prezident tých menej bystrých poslancov NR SR vo svojom zdôvodnení poúča o rizikách 
schválenej novely a tom, čo by dávno mali ako poslanci Národnej rady SR pri 
schvaľovaní zákona vedieť,” konštatoval Slota. SNS verí, že v parlamente zvíťazí zdravý 
rozum nad „vzájomným biznisom koaličných a niektorých opozičných poslancov” a v 
budúcnosti takúto novelu nepodporí okrem Mosta-Híd žiadna iná strana. „V prípade, že 
by aj napriek prezidentskému vetu došlo k opätovnému zlyhaniu národných síl v 
parlamente, veríme, že bude úspešné nami iniciované referendum,” dodal Slota. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Útočia na jazykový zákon 

16. júna 2011 - (ÚJ SZÓ) 
Prezident Slovenskej republiky Ivan Gašparovič a Zsuzsanna Répásová, námestníčka 
štátneho tajomníka pre národnú politiku, rovnako kritizovali nedávno prijatý zákon o 
používaní jazykov menšín, o ktorom koncom júna bude musieť parlament opäť hlasovať. 
Prezident v odôvodnení veta vyslovuje výhrady voči tomu, že novela zákona v 
niektorých oblastiach zrovnoprávňuje jazyky menšín so štátny jazykom a podľa neho to 
obmedzuje práva štátotvorného národa. Sekcia pre menšiny úradu vlády na našu otázku 
pripomenula, že podľa vládneho programu cieľom novely zákona o používaní jazykov 
menšín je práve úplné zrovnoprávnenie občanov. „Pán prezident republiky svojou 
výhradou spochybňuje Európsku chartu menšinových a regionálnych jazykov, ktorú 
Slovenská republika ratifikovala,” upozornil László Juhász, vedúci sekcie pre menšiny 
úradu vlády. Novelizácia zákona o menšinových jazykoch je krokom späť v porovnaní s 
tým stavom, ktoré Slovensko pri vstupe do EÚ v roku 2004 zaujímalo, tvrdí maďarská 
námestníčka štátneho tajomníka Zsuzsanna Répásová. „Prijatá novela sa nepokúša 
odstrániť právnu istotu, nezakotvuje konkrétne práva, ale možnosti,” vyzdvihla Répásová 
na zasadnutí výboru národnej spolupatričnosti Národného zhromaždenia. Podľa Juhásza 
situáciu z roku 2004 do značnej miery sprísnil zákon o štátnom jazyku prijatý v roku 
2009, ale po novelizácii tohto zákona v roku 2010 a novelou zákona o používaní jazykov 
menšín sa rovnováha medzi oboma právnymi normami celkove obnovila. 

+++++++++++++++++++++++++++ 



Maďarská polícia kvôli extrémistom odklonila pochod 
homosexuálov 

18. júna 2011 - (TASR) 
V snahe zabrániť stretu účastníkov pochodu homosexuálov s extrémistami maďarská 
polícia odklonila trasu pochodu. Radikálov demonštrujúcich proti homosexuálom, ktorí 
sa pokúšali preraziť dvojité kovové zábrany, polícia zahnala obuškami a slzotvorným 
plynom. Na pochode „Budapest Pride 2011” sa zúčastnilo približne 1500 homosexuálov 
a transvestitov, ktorí protestovali aj proti nedávnej úprave maďarskej ústavy, 
znevýhodňujúcej homosexuálov. Medzi účastníkmi bolo niekoľko osobností verejného 
života, vrátane politikov. Rečníci pochodu na ulici Alkotmány zdôrazňovali dôležitosť 
zachovávanie ľudských práv a vyčítali vláde, že nová maďarská ústava uznáva iba 
manželstvo muža a ženy, informovala maďarská tlačová agentúra MTI. Podujatie 
zabezpečovali početné policajné jednotkami aj so psami, pochod sprevádzali policajné 
autá. Proti homosexuálom demonštrovalo pri Oktogone takmer 500 extrémistov - zväčša 
vyholených mladých ľudí oblečených do vojenských maskáčov. Polícia trasu pochodu od 
tejto križovatky odklonila, aby sa homosexuáli bezprostredne nestretli s radikálmi. 
„Budapest Pride 2011” sa napokon skončil bez vážnejších incidentov. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Maďari sa na Slovensku cítia ako doma 

18. júna 2011 - (JÁN KREMPASKÝ - SME) 
Umiernení Maďari rozhodli, že sa SMK nedostala do parlamentu. Slovenčinu považujú 
za užitočnú a maďarské občianstvo vraj nechcú. Sme Maďari, ale našou vlasťou je 
Slovensko. S týmto tvrdením sa zhodujú vyše dve tretiny Maďarov žijúcich u nás, tvrdí 
prieskum, ktorý vznikol ako súčasť medzinárodného projektu o národnostných 
menšinách žijúcich v nových členských štátoch Európskej únie. Zúčastnilo sa na ňom 
formou rozhovorov 801 respondentov. Výsledky včera predstavili vedci z rôznych 
európskych krajín. „My sme Maďari žijúci na Slovensku,“ takto sa v prieskume 
charakterizovalo až 68 percent Maďarov žijúcich na Slovensku. Šéf výskumného tímu 
Ladislav Macháček z Univerzity Cyrila a Metoda v Trnave hovorí, že u nás 
najpočetnejšia národnostná menšina považuje Slovensko za svoj domov a uvedomuje si, 
že „keď sa darí Slovensku, darí sa aj nám“. Väčšina Maďarov žijúcich u nás podľa neho 
nechce žiť v Maďarsku a ani občianstvo tohto štátu nie je pre nich dôležité. 
„Šesťdesiatpäť percent dokonca nechce maďarské občianstvo,“ tvrdí Macháček. Maďari 
u nás chcú, aby sa ich deti učili maďarský jazyk, po jeho osvojení si rovnako uvedomujú 
potrebu vedieť po slovensky. Za stotožnením väčšiny s tvrdením, že nie sú Slováci ani 
Maďari, ale Maďari žijúci na Slovensku, je podľa sociológa aj negatívna skúsenosť časti 
z nich s krajanmi spoza hraníc. „Minimálne desať alebo dvadsať percent naráža na to, že 
Maďari v Maďarsku k nim pristupujú nadradene,“ vysvetľuje Macháček. Dominantný 
umiernený prúd sa podľa sociológa prejavil aj počas volieb. „To sú tí, ktorí rozhodli, že 
sa SMK nedostala do parlamentu, lebo nechcú mať excesy, chcú normálne žiť.“ Rafael 
Rafaj z SNS v reakcii na prieskum povedal, že ak je pravda, že väčšina Maďarov žijúcich 
na Slovensku nepovažuje za dôležité napríklad získať maďarské občianstvo, mala by 



spísať petíciu, v ktorej by to Budapešti dala jasne najavo. SNS je podľa neho proti 
exteritoriálnej politike maďarskej vlády, ale nie proti maďarskej menšine. 

Prieskum - Ako sa vnímajú menšiny 

• som Maďar žijúci na Slovensku (68 percent), 
• som Maďar (16 percent), 
• som Slovák s maďarskými koreňmi (13 percent), 
• až 70 percent maďarskej a ruskej menšiny v krajinách na východe únie hovorí doma 
rodným jazykom, 
• zo slovenskej, litovskej a poľskej menšiny je to menej ako päť percent, 
• dôvodom je podľa vedcov imperiálne povedomie Rusov a Maďarov, 
• Slováci v Maďarsku sa viac ako s národnosťou stotožňujú s konkrétnym miestom, kde 
žijú 

+++++++++++++++++++++++++++ 

SNS pracuje na Charte práv slovenského národa 

18. júna 2011 - (TASR) 
Opozičná SNS si ambíciou pripraviť Chartu práv slovenského národa na seba vzala 
priveľké bremeno. Pre TASR to pripustil predseda poslaneckého klubu SNS Rafael 
Rafaj. Prípravu tohto dokumentu ohlásili národniari ešte vo februári. „Stále sa na tom 
pracuje. Niektoré časti sú uzavreté alebo finišujú, ale čím viac sa na tom robí, akoby ste 
otvárali ďalšie a ďalšie kapitoly,” popísal priebeh prác Rafaj. Charta má byť podľa jeho 
slov akoby malou stručnou ústavou slovenského národa. V tejto súvislosti zdôraznil, že v 
Ústave SR na rozdiel od iných európskych ústav nie je definícia práv slovenského 
národa, kým práva národnostných menšín v nej definované sú. „Je dosť zvláštne, že na 
rozdiel od iných ústav, kde sú zmienky o príslušníkovi daného národa, my to nemáme,” 
upozornil. Charta má byť preto morálnym dokumentom, s ktorým chce SNS pracovať 
ďalej a možno by mohla slúžiť aj ako podklad pri možnej novelizácii Ústavy SR. Rafaj 
pripúšťa, že dokument, ktorý by SNS chcela dať podpísať osobnostiam, hotový tento rok 
nebude. „Termín si nedávame. Pracuje sa aj podľa množstva voľného času, ktorého je 
málo,” dodal. Poslanec ešte vo februári poukázal na to, že na ministerstve kultúry je 
samostatná sekcia menšinových práv, odvolávame sa na potrebu ochraňovať menšinové 
jazyky a pritom zákon o štátnom jazyku zlikvidoval používanie slovenčiny v úradnom 
styku na jazykovo zmiešanom území. Tvrdil preto, že súčasná doba si takýto dokument 
žiada, lebo Slováci akoby z tejto republiky vymizli. „Nikto o nich nehovorí, nikde nie sú 
definované ich práva. Ja sa pýtam, kde sú zadefinovaní Slováci? Kde sa z legislatívy 
stratili?” pýtal sa Rafaj. 

+++++++++++++++++++++++++++ 



Benátska komisia si vraj zle vysvetlila maďarskú ústavu 

18. júna 2011 - (TASR) 
Maďarsko neakceptuje kritické stanovisko Benátskej komisie k novej maďarskej ústave, 
napísal vo svojom blogu maďarský europoslanec József Szájer za vládny Maďarský 
občiansky zväz-Fidesz. Podľa jeho názoru totiž tento medzinárodný poradný orgán zle 
interpretuje text novej ústavy. Z detailov hlásenia komisie, ktoré postupne prenikli na 
verejnosť, vyplýva, že Benátska komisia sa domnieva, že ústava napomáha 
zabetónovaniu moci terajších maďarských vládnych strán. Szájer pripomenul, že 
odmietavý postoj maďarskej vlády interpretoval na piatkovom zasadnutí komisie. 
„Benátska komisia sa, žiaľ, nedokázala odpútať od vplyvov ideologických útokov voči 
maďarskej ústave uplynulého obdobia,” konštatoval v blogu europoslanec, ktorý 
zastupoval maďarskú vládu pri prijímaní stanoviska komisie k novej ústave spolu s 
poslancom za Fidesz Gergelyom Gulyásom. Situácia okolo novej maďarskej ústavy nie je 
úplne jasná, vyhlásil 17. mája v Budapešti riaditeľ sekretariátu Benátskej komisie 
Thomas Markert. Členovia komisie vtedy preverovali v Budapešti ústavu dva dni. Po 
schôdzke s maďarským vicepremiérom Tiborom Navracsicsom Markert povedal, že je 
dôležité vyjasniť, čo sa deje po prijatí novej ústavy. V nadchádzajúcich ústavných 
zákonoch je podľa jeho slov potrebné ešte prijať ustanovenia k mnohým záležitostiam. 
„Počas budapeštianskej návštevy chce komisia prediskutovať viaceré otázky. Ministrovi 
zahraničných vecí napríklad položíme otázku týkajúcu sa Maďarov žijúcich v zahraničí,” 
konštatoval vtedy šéf sekretariátu poradného orgánu Rady Európy. Rokovania Markerta s 
Navracsicsom sa týkali termínu prijímania ústavných zákonov či osudu ľudí, ktorí boli do 
funkcií vymenovaní podľa starej ústavy. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Fidesz už v Maďarsku nekraľuje - Socialisti ho dobiehajú 

17. júna 2011 - (TASR) 
Náskok vládnej strany Maďarský občiansky zväz-Fidesz pred opozičnou Maďarskou 
socialistickou stranou klesol na najnižšiu úroveň od vlaňajších aprílových volieb. Z 
aktuálnych výsledkov prieskumu maďarského inštitútu Ipsos, ktoré zverejnil maďarský 
denník Népszabadság, vyplýva, že Fidesz by volilo 23 a socialistov 13 percent voličov. 
Rozdiel počtu sympatizantov Fideszu a Maďarskej socialistickej strany tak klesol z 
takmer dvoch miliónov na 800.000, pričom najvyšší rozdiel zaznamenali pred pol rokom. 
Fideszu od januára klesli preferencie o 11 percentuálnych bodov a socialisti si pripísali 
dvojpercentný nárast. Extrémistické Hnutie za lepšie Maďarsko-Jobbik si udržiava v 
uplynulých mesiacoch stabilnú podporu na úrovni sedem až osem percent, štvorpercentnú 
stabilitu vykazuje aj ďalšia opozičná strana Politika môže byť iná (LMP). 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Nech sa urážky neopakujú 



Radičová razantne a zásadne odmietla výroky Kövéra 

16. júna 2011 - (TASR) 
Premiérka Iveta Radičová dnes v rozhovore so svojím maďarským partnerom Viktorom 
Orbánom jednoznačne razantne a zásadne odmietla vyhlásenia šéfa parlamentu MR 
Lászlóa Kövéra. Jeho slová vníma ako inzultáciu. „Žiadam, aby sa nikdy viac takéto 
spôsoby neopakovali, pretože je to vážna prekážka dobrých susedských vzťahov,” 
poznamenala na dnešnej tlačovej konferencii počas summitu premiérov Vyšehradskej 
štvorky. Zároveň žiadala Orbána, aby toto jej stanovisko tlmočil v Maďarsku. Kövér v 
rozhovore pre český denník Hospodářské noviny okrem iného povedal, že Maďari na 
Slovensku nemuseli rešpektovať Parížsku mierovú zmluvu. Pri výstavbe Vodného diela 
Gabčíkovo-Nagymaros mala slovenská strana brutálne zmeniť hranice a Maďarsko 
mohlo v takej situácii použiť vojenskú silu. Maďarský šéf exekutívy ubezpečil Radičovú, 
že jeho vláda urobí všetko pre zachovanie priateľstva medzi oboma národmi. Osobne sa 
chce angažovať za spoluprácu medzi SR a MR, pričom vyjadril úctu Maďarska voči 
všetkým dobromyseľným Slovákom. Na margo novej maďarskej ústavy podotkol, že pre 
Slovensko neznamená žiadnu hrozbu a vyjadril presvedčenie, že s ňou budú dobre 
nažívať aj v budúcich desaťročiach. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Radičová považuje Kövérove vyhlásenia za urážku 

16. júna 2011 - (SITA) 
Premiérka Iveta Radičová dnes na summite V4, ktorý sa konal v Bratislave, rázne 
odmietla výroky predsedu maďarského parlamentu Lászlóa Kövéra. „Hovorila som s 
pánom premiérom Orbánom a vyslovila som vetu - zásadne odmietam vyhlásenia 
vrchných predstaviteľov maďarskej politickej scény. Vnímam to ako inzultáciu a žiadam, 
aby sa takéto spôsoby nikdy viac neopakovali,“ vyhlásila slovenská predsedníčka vlády. 
Ako dodala, je to vážna prekážka susedských vzťahov. Kövér v rozhovore pre vydanie 
českého denníka Hospodářské noviny napríklad uviedol, že Maďarsko mohlo vojensky 
zasiahnuť, pretože Slovensko pri výstavbe Vodného diela Gabčíkovo údajne brutálne 
menilo hranice. Maďarský premiér Viktor Orbán na stretnutí predstaviteľov krajín V4 
konštatoval, že Maďari a Slováci sú dobrými partnermi. „Za tento rok sa nám podarilo 
dokázať, že Slováci a Maďari v medzinárodnej politike sú schopní spoločne vystupovať 
aj vtedy, keď sa v bilaterálnych vzťahoch objavujú problémy.“ Na margo kontroverznej 
maďarskej ústavy Orbán povedal, že nepredstavuje žiadnu hrozbu. „Verím, že si s ňou 
budeme dobre nažívať,“ uzavrel. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Radičová zaskočila Orbána 

17. júna 2011 - (DANIELA JANCOVÁ - PRAVDA) 
Iveta Radičová na slávnostne ladenom stretnutí visegrádskej štvorky v Bratislave 
zaskočila Viktora Orbána. Protestovala totiž proti vyhláseniam druhého muža Fideszu, 
predsedu maďarského parlamentu Lászlóa Kövéra. „Zásadne odmietam vyhlásenia 



vrcholného predstaviteľa maďarskej politickej scény. Žiadam, aby sa nikdy viac takéto 
spôsoby neopakovali, pretože je to vážna prekážka dobrých susedských vzťahov,” 
vyhlásila premiérka. Orbána požiadala, aby to doma tlmočil. „Maďarská vláda urobí 
všetko pre to, aby sa priateľstvo medzi našimi národmi zachovalo a aj osobne sa budem 
angažovať za spoluprácu medzi Slovákmi a Maďarmi. Zároveň som vyjadril úctu 
všetkým dobromyseľným Slovákom,” reagoval maďarský premiér. Snažil sa tiež 
rozptýliť obavy z novej ústavy Maďarska, ktorá vzbudila obavy nielen na Slovensku. 
Sám priznal, že spolu s mediálnym zákonom bola problémom pre úniu. „Maďarská 
ústava neznamená hrozbu pre Slovensko. Myslím si, že s touto ústavou budeme dobre 
nažívať aj v budúcich desaťročiach,” tvrdil. Bývalý veľvyslanec v Maďarsku Štefan 
Markuš to spochybňuje. „Ústava vzbudzuje obavy. Zakotvuje princíp reintegrácie 
maďarstva v Karpatskej kotline.” Sporné je tiež, že sa odvoláva na historickú ústavu a 
svätú korunu, čím sa týka aj Slovákov. „Začína sa - My, členovia maďarského národa. 
Znamená to, že je to ústava aj slovenských Maďarov?” pýta sa Markuš. Podľa neho by 
mal viacero jej ustanovení Orbán Slovensku vysvetliť. O dvojakom občianstve a 
pripravovanom udelení volebného práva krajanom za hranicami Maďarska sa včera 
nehovorilo. Orbán neodpovedal na otázku Pravdy, kedy pošlú odpoveď na slovenský 
návrh dohody o dvojakom občianstve a začnú so Slovenskom rokovať. Maďarsko od 15. 
februára Slovensku neodpovedalo. Cez médiá odkázalo, že návrh je neprijateľný. 
Udeľovanie občianstva cez hranice bez podmienky pobytu v Maďarsku je najvážnejším 
problémom vo vzájomných vzťahoch. Nová ústava ho ešte posunula - umožní dať 
krajanom zákonné volebné právo. Slovenský parlament vyjadril znepokojenie z 
maďarskej ústavy. Smer predložil novelu slovenskej ústavy, zdôrazňujúcu, že Slovensko 
neuznáva kolektívne práva menšín. V stredu vo výbore ju podporili poslanci KDH. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Čo povedal Kövér? 

* Keď sa stavalo Vodné dielo Gabčíkovo - Nagymaros, tak slovenská strana veľmi 
brutálne zmenila hranice. Maďarský štát hľadal riešenie prostredníctvom 
medzinárodného práva namiesto vojenskej sily, ktorú by vlastne mohol v takej situácii 
použiť. 

* Keď došlo k rozpadu Československa, tak maďarská menšina by bez všetkého mohla 
povedať - prepáčte, ale parížska mierová zmluva sa vzťahovala na Československo, no 

toto je nová situácia. 
* Každý slovenský politik má v sebe - aspoň v malej miere - Jána Slotu. Chápeme, že sa 

nemôžu vzdať území, ktoré dostali vďaka Trianonskej zmluve, a na ktorých vzniklo 
Slovensko. Ale je jasné, že maďarský národ sa nemôže vzdať žiadnej svojej súčasti. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

HZDS: Situáciou v Maďarsku by sa mala zaoberať EÚ 

„Krajania si zaslúžia pomoc a podporu...“ 



14. júna 2011 - (MARIÁN KLENKO - HZDS.SK) 
13. júna sa v Bratislave uskutočnilo pracovné stretnutie Zahraničnopolitického klubu ĽS - 
HZDS. Odborníci pre oblasť zahraničnej politiky sa na jeho rokovaní zaoberali 
aktuálnym dianím v Európskej únii a rokovaním Európskeho parlamentu. V diskusii sa 
dotkli viacerých závažných tém, ktoré sú spojené so slovenskou zahraničnou politikou, 
ako aj vývojom vo svete. Ľudová strana - Hnutie za demokratické Slovensko je členom 
Európskej demokratickej strany (EDP/EDS). Na úrovni Európskeho parlamentu je 
začlenená do frakcie ALDE. Uvedená frakcia má vyhranený prístup k situácii v 
Maďarsku. Spolu so zoskupením socialistov kritizuje maďarskú ústavu a mediálny zákon 
prijatý Orbánovou vládou. ĽS - HZDS zastáva názor, že Európska únia by sa mala 
situáciou u našich južných susedov vážne zaoberať. Zároveň by mala vyvinúť 
diplomatický tlak na maďarskú exekutívu, aby sa správala ako štandardná demokratická 
vláda, ktorá dodržiava ľudské práva, názorový pluralizmus a princípy právneho štátu. 
Zahraničnopolitický klub sa domnieva, že po nástupe vlády Viktora Orbána prišlo k 
zhoršenie kvality demokracie v Maďarsku. Klub sa v diskusii vrátil aj k tzv. Arabským 
revolúciám. Hodnotil ich vplyv na ďalší vývoj vo svete. Jasným determinantom vývoja je 
obrovský populačný rast, zlá sociálno-ekonomická situácia i potlačovanie ľudských práv. 
Jednotlivé krajiny arabského sveta treba vnímať diferencovane. Zahraničnopolitický klub 
odmieta násilné potlačovanie nepokojov, rovnako však zastáva názor, že do diania v 
arabskom svete nie je možné vstupovať vojenskou cestou. Jednotlivé krajiny musia mať 
priestor na usporiadanie vzťahov vo vnútri dotknutých štátov. Klub sa v diskusii zaoberal 
so sťažnosťou Spolku Slovákov v Poľsku, ktorý je nespokojný s niektorými tvrdeniami 
uverejnenými v knihe poslankyne NR SR Magdalény Vášáryovej. Zahraničnopolitický 
klub považuje za neštandardné, ak poslankyňa NR SR kritizuje slovenskú menšinu v 
zahraničí a používa pri tom vecne nepodložené argumenty. Klub bude situáciu v tejto 
kauze ďalej monitorovať. Naši krajania si zaslúžia pomoc a podporu, ich ohováranie zo 
strany ústavných činiteľov je bezprecedentné. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Slováci v Poľsku chcú žalovať Vášáryovú 

14. júna 2011 - (RADOVAN KRČMÁRIK - PRAVDA) 
Kniha poslankyne Národnej rady Magdy Vášáryovej (SDKÚ) pobúrila spolok Slovákov 
v Poľsku. Pre tvrdenia z jej spomienkovej knihy Polnočný sused, ktorej preklad nedávno 
vyšiel v Poľsku, chce na bývalú slovenskú veľvyslankyňu dokonca podať žalobu. 
Predstaviteľov slovenskej menšiny v nej totiž označila za nacionalistov, ktorí spievajú 
fašistické piesne a oslavujú ľudácky režim Jozefa Tisa. „Pripravujeme podnet na poľský 
súd. Budeme sa domáhať stiahnutia knihy z predaja, ospravedlnenia a možno požiadame 
aj o finančné odškodnenie. Je naozaj vrchol, že slovenská poslankyňa príde do Poľska 
špiniť meno tunajších Slovákov. To by neurobil žiadny Poliak ani Maďar. Viete si 
predstaviť, že by na Slovensko prišiel maďarský poslanec a útočil by tam na maďarskú 
menšinu?!” povedal Pravde tajomník Spolku Slovákov v Poľsku Ľudomír Molitoris. 
Vášáryová v knihe píše, že by na hraniciach v Poľsku nemala vyrastať generácia 
orientovaná nacionalisticky. „Aby neboli plní starých predsudkov a nespievali na 
zhromaždeniach z plného hrdla staré nacionalistické piesne typu Rež a rúbaj do krve!, 
ako tí starší. Nikdy som netušila, že vedia toľko slôh a že existuje toľko nenávidených 



národov, ktoré treba rozrúbať,” uviedla. Pointou zjazdu poľských Slovákov bol podľa nej 
predaj kníh a publikácií Matice slovenskej, ktoré „ospevovali Tisa a fašistický režim 
vojnového slovenského štátu”. V diele tiež tvrdí, že spolok sídli v Krakove, kde 
slovenská menšina ani nežije, a mnohí krajania vraj medzi sebou hovoria radšej po 
poľsky. Podľa Molitorisa sú to výmysly. „V Krakove žije asi 200 Slovákov. A nebavíme 
sa spolu po poľsky, ale nárečím,” vysvetlil. Zmienka, že spievali Rež a rúbaj do krve!, ho 
uráža. „Nič také sme nespievali, ani staršia generácia. To je predsa protičeská pieseň a 
my sme s Čechmi v Poľsku vždy dobre vychádzali. Na zjazde spievame len pieseň Kto za 
pravdu horí. Tú asi počula aj pani Vášáryová,” podotkol Molitoris. Odmietol, že by sa 
tam predávali knihy oslavujúce Tisov režim, čo už medzitým poprela aj Matica 
slovenská. „To by bola propagácia fašizmu, a tá je v Poľsku trestná,” upozornil tajomník 
spolku. Vášáryová sa v knihe dopustila aj vecných chýb. Tvrdí napríklad, že si spolok 
kúpil sídlo od mesta Krakov, hoci to v skutočnosti bolo od súkromných osôb. Mýli sa aj v 
historických údajoch o vpáde poľských vojsk na Slovensko. Ako Molitoris pripomenul, s 
Vášáryovou mali zlé skúsenosti už v čase, keď bola veľvyslankyňou. Na otázku, prečo na 
knihu nereagoval už v roku 2008, keď vyšla v slovenčine, povedal, že o nej nevedel. 
„Autorka nám ju neposlala ani vtedy, ani teraz. Hlavne, že o nás píše,” posťažoval sa. 
Spolok Slovákov v Poľsku pôvodne žiadal, aby Slovenský inštitút vo Varšave zrušil 
prezentáciu spornej knihy, no neuspel. Preto sa plánuje obrátiť na krakovský súd a 
zároveň rozposlal list viacerým inštitúciám - aj predsedovi parlamentu Richardovi 
Sulíkovi (SaS), ministrovi zahraničných vecí Mikulášovi Dzurindovi (SDKÚ) a 
slovenskému veľvyslancovi v Poľsku. Nikto z nich naň zatiaľ neodpovedal. „Je to vec 
medzi nimi, nebudem do toho vstupovať. Národná rada mu odpovie na list, no viac v tom 
robiť nemôže,” komentoval Sulík. „Ministerstvo zahraničných vecí sa touto 
problematikou zaoberalo, ale nebude sa k nej vyjadrovať,” vyhlásil hovorca rezortu 
Ľuboš Schwarzbacher. Vášáryová si za dielom stojí a tvrdí, že uvedené fakty čerpala zo 
svojho diplomatického denníka. Molitoris sa podľa nej asi urazil, že ho nepozvala na 
prezentáciu knihy. „Vybral si z nej iba fragmenty. Tá kniha má až 300 strán a on kritizuje 
jednu pasáž. Nemyslím si, že by im ublížila. Ale tie veci, ktoré uvádzam, sa naozaj stali,” 
trvá na svojom bývalá veľvyslankyňa v Poľsku. Dodáva, že chcela vzbudiť záujem o 
slovensko-poľské vzťahy, pretože nijaké podobné dielo zatiaľ neexistuje. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Rozhovor so srbským ministrom zahraničia Vukom 
Jeremičom 

„Spojencov, ako je Slovensko, máme málo“ 

14. júna 2011 - (TOMÁŠ VASILKO - SME) 
Chváli nás aj za našu podporu v otázke Kosova. Chápe aj naše obavy v otázke 
občianstiev pre zahraničných Maďarov. „Srbsko, kde žije 300 tisíc Maďarov, však s tým 
problém nemá,” hovorí Vuk Jeremič, srbský minister zahraničia. 
- Maďarsko začalo udeľovať občianstvo maďarským menšinám žijúcim v zahraničí. 
Státisíce Maďarov žijú aj v Srbsku. Je to pre srbskú vládu problém? 



- My tiež máme zákon, ktorý dovoľuje získať občianstvo pre Srbov žijúcich za hranicami 
Srbska. V tomto zmysle preto nemáme s Maďarskom problém. Tieto otázky však musia 
byť adresované prípad od prípadu. Čiže názor na túto otázku medzi Srbmi a Maďarmi 
nemusí byť ten istý, ako medzi Maďarmi a inou krajinou. Je dôležité, že predtým ako 
vyhlásite takéto zákony, uistíte sa že nikto s nimi nemá problém. Srbi ho nemajú. 
- Takže sa neobávate, že Maďari vo Vojvodine budú voliť v maďarských voľbách? 
- Pokiaľ ide o hlasovanie vo voľbách, jediní Srbi, ktorí môžu voliť, sú tí, čo bývajú v 
Srbsku. Srbi za hranicami voliť nemôžu. Úplne však rozumiem obavám, aké má 
napríklad Slovensko. 

http://www.sme.sk/c/5935158/srbsky-minister 

-spojencov-ako-je-slovensko-mame-malo.html 
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11. Svetový kongres Rusínov 

17. júna 2011 - (MARTINSICAK.BLOG.SME.SK) 
V dňoch 16. až 18. júna sa v Slovákmi obývanej obci Mlynky (Pilisszentkereszt) 
neďaleko Budapešti konal 11. Svetový kongres Rusínov. Tento kongres sa koná každé 2 
roky, a vždy v inom štáte. Stretávajú sa tam delegácie z celého sveta, z krajín kde žijú 
Rusíni. 
Poslanie a ciele tohto kongresu: 
1. Svetový kongres Rusínov (SKR) združuje osoby rusínskej národnosti a rusínske 
národnostno-kultúrne združenia na Slovensku a v zahraničí. 
2. Poslaním SKR je spájať rusínske národnostno-kultúrne občianske združenia zo 
Slovenska a iných štátov a koordinovať ich činnosť. 
3. Činnosť SKR sa zameriava na: 
- prezentáciu histórie, kultúry, folklóru, tradícií a súčasnej situácie Rusínov 
prostredníctvom dostupných masovokomunikačných prostriedkov, akými je televízia, 
rozhlas, tlač, internet a pod.; 
- udržiavanie stálych kontaktov z jednotlivými členskými občianskymi združeniami 
Rusínov SKR a iných štátov; 
- podporu a aktivizáciu hlavne činnosti jednotlivých členských občianskych združení 
Rusínov, ale aj celého národnostno-kultúrneho hnutia Rusínov v SR a vo svete, s 
hlavným akcentom na mladú generáciu. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Deň Rusínov v Maďarsku 

22. mája 2011 - (RUSYNACADEMY.SK) 
22. mája v meste Gödöllı sa uskutočnili oslavy Dňa Rusínov v Maďarsku, ktoré 
pripravila Celoštátna rusínska samospráva pod patronátom Csabu Latorcaiho z 
Ministerstva verejnej správy a spravodlivosti Maďarskej republiky. Program organizátori 



akcie začali sv. liturgiou v cirkevno-slovankom jazyku za účasti viacerých kňazov, ktorú 
sprevádzal zbor sv. Efréma pod vedením dirigenta Dr. Tomáša Bubna. Akcia ďalej 
pokračovala besedou so zástupcami oddelenia národností spomínaného ministerstva a 
Celoštátnej rusínskej samosprávy pod vedením V. Giriczovej. Predsedníčka a Celoštátnej 
rusínskej samosprávy neskôr spolu s predsedom Celoštátneho spolku rusínskej 
inteligencie Antona Hodinku v Maďarsku odovzdali Ceny A. Hodinku. Oslavy dňa 
Rusínov v Maďarsku skončili slávnostným koncertom žiakov z rusínskych menšinových 
kultúrnych centrov a ženských zborov z rusínskych regiónov. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Slovensko-maďarské rokovanie o ďalšom postupe 

pri realizácii projektu Slovenský dom - Stredisko 
pilíšskych Slovákov 

17. júna 2011 - (USZZ.SK) 
Dňa 15. júna 2011 sa na Úrade vlády Slovenskej republiky uskutočnilo pracovné 
rokovanie zástupcov Slovenskej republiky a Maďarskej republiky k otázkam súčasného 
stavu výstavby nového Slovenského domu v Mlynkoch v pilíšskom regióne v Maďarsku. 
Za slovenskú stranu sa rokovania zúčastnila Katarína Vajdová, riaditeľka Kancelárie 
predsedníčky vlády, Milan Vetrák, predseda Úradu pre Slovákov žijúcich v zahraničí, za 
maďarskú stranu Csaba Latorcai, zástupca štátneho tajomníka pre národnostné a 
spoločenské vzťahy Ministerstva verejnej správy a spravodlivosti a Anton Paulik, 
zástupca riaditeľa odboru pre menšinové vzťahy. Predmetom rokovania boli otázky 
spojené so žiadosťou Celoštátnej slovenskej samosprávy v Maďarsku o zvýšenie 
finančného príspevku na ukončenie projektu a otázky vytvorenia potrebných garancií na 
zabezpečenie záujmov Slovenskej republiky v projekte. Obe strany sa vzájomne 
informovali o svojich stanoviskách k riešeniu uvedených problémov, pričom v prevažnej 
miere našli potrebnú mieru porozumenia a záujem na ďalšom spoločnom postupe. Na 
záver účastníci pracovného rokovania vyjadrili záujem o úspešné dovŕšenie celého 
projektu. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

V Dubline otvoria slovenský dom pre krajanov v Írsku 

13. júna 2011 - (TASR) 
Za účasti veľvyslanca SR v Írsku Romana Bužeka a predsedu Úradu pre Slovákov 
žijúcich v zahraničí (USŽZ) Milana Vetráka otvoria vo štvrtok 16. júna v Dubline 
slovenský dom pre krajanov v Írsku (Slovak in Ireland House). Za realizáciou myšlienky 
krajanského domu stoja dvaja nadšenci, vydavatelia časopisu Slovak in Ireland a 
prevádzkovatelia siete predajní v Írsku, Slovak Point - Marek Kapičák a Milan Lukáč. 
Ako sami tvrdia, „určite to nebude ľahká úloha, no veríme, že početná skupina prevažne 
mladých Slovákov, ktorých je tu asi 20.000, si to zaslúži. Lokalita, ktorú sme vybrali, je 
na hlavnom ťahu do mesta, takže Íri budú našu komunitu registrovať viac. Bude to dobrá 
reklama pre Slovensko”. V priestoroch Slovak in Ireland House bude sídlo redakcie 



časopisu a slovenská knižnica v Írsku, Slovak Library Ireland. Ide o nekomerčný projekt 
v spolupráci s niekoľkými vydavateľstvami na Slovensku a veľvyslanectvom SR v Írsku. 
Slovenskú kultúru chcú v Írsku šíriť aj prostredníctvom knihy - preto bola vyhlásená 
iniciatíva Daruj knihu. Ktokoľvek, kto má doma nepotrebné knihy a chce pomôcť dobrej 
veci, môže písať na adresu www.redakcia@irsko.ie. Knihy vyzdvihnú a prepravia do 
Írska zadarmo. Priestory krajanského domu budú slúžiť aj na komunitné aktivity pre 
Slovákov v Írsku a prezentáciu Slovenska. Otvorenie týchto priestorov bude sprevádzané 
i výstavou fotografií irsko.fotoklub s názvom Írsko očami slovenských a českých 
fotografov v Írsku. „Komunita Slovákov v Írsku je veľmi početná. Predpokladá sa, že ich 
tu je 20.000-25.000, a neexistoval žiadny oficiálny priestor na stretávanie sa týchto ľudí. 
Máme tu slovenské mamičky v Írsku, pôsobí tu slovenské vzdelávacie centrum pre 
slovenské deti v Dubline, stretávajú sa tu fotografi, motorkári, kresťanská komunita v 
Írsku, ale nemáme žiadne oficiálne miesto, kde by sme sa mohli stretávať. Práve tým 
miestom by mal byť Slovenský dom pre krajanov v Írsku,” povedala pre TASR 
šéfredaktorka mesačníka Slovak in Ireland Eva Kapičáková- 

+++++++++++++++++++++++++++ 
 

Tehotnú Slovenku nútili k prostitúcii a dávali jej drogy 

Obete pochádzali zo Slovenska a Maďarska 

14. júna 2011 - (SITA) 
Ani tehotenstvo mladej Slovenky nezastavilo medzinárodne organizovanú skupinu 
obchodníkov s ľuďmi v Nemecku pred tým, aby ju nútili k prostitúcii. Okrem toho jej 
dávali aj drogy. „Narodilo sa jej dieťa s vážnymi zdravotnými následkami, ktoré táto 
obeť prisudzovala vykonávaniu nútenej prostitúcie a tomu, že jej aplikovali omamné a 
psychotropné látky,” konštatovala riaditeľka Odboru obchodovania s ľuďmi na Úrade 
boja proti organizovanej kriminalite Anna Babincová. Prípad odhalili počas akcie 
Obchodník. Žena sa dostala do Nemecka ako obeť obchodovania s ľuďmi a sexuálneho 
vykorisťovania. Slovenská polícia v auguste minulého roka zistila informácie o páchaní 
tejto trestnej činnosti a začala ich preverovať. „Zistili, sme, že na juhu stredného 
Slovenska pôsobia osoby, ktoré lákajú dievčatá na dobre platenú, bližšie neurčenú prácu 
do Nemecka,” uviedla Babincová. Tam ich mali najprv nútiť k prostitúcii a neskôr predať 
jednej Slovenke, ktorá v Nemecku žije spolu s druhom - nemeckým štátnym 
príslušníkom. Keď sa prvotné informácie potvrdili, rimavsko-sobotský vyšetrovateľ začal 
trestné stíhanie pre trestný čin obchodovania s ľuďmi. „Zistili sme, že obete pochádzali 
zo Slovenska a Maďarska,” dodala Babincová. Dievča z Maďarska údajne predali za 3 
500 eur. Mladé ženy sa dostali do domu spomínaného páru, kde ich strážil ďalší Nemec. 
„Slovenka, ktorá žije v Nemecku a jej priateľ sa mali spoločne podieľať na väznení 
dievčat. Zamykali ich pod hrozbou násilia v rodinnom dome, kde museli vykonávať súlož 
s viacerými mužmi, často pod vplyvom omamných látok, ktoré im aplikovala pod 
hrozbou fyzického násilia priamo tá Slovenka,” opísala Babincová. Žena aj inkasovala za 
poskytnuté sexuálne služby peniaze, dievčatám nedávala ani časť z nich. Slovenská 
polícia pustila zistené informácie do systému Europolu a požiadala o prelustrovanie 



podozrivých osôb, či ich nemajú vo svojom informačnom systéme. Zistili, že ich už 
vyšetrujú a na prípad je zriadený vyšetrovací tím. Nemecká polícia po určitom čase 
týchto ľudí zatkla a pri akcii zistila, že v dome nútili k prostitúcii ženy z rôznych 
európskych štátov: Maďarska, Poľska, Nemecka, Švédska a Holandska. Policajti zistili, 
že spomedzi nich jednu Slovenku a jednu Maďarku zverbovali a dopravili do Nemecka 
osoby preverované na Slovensku. Potom, ako nemecká strana vzniesla proti trom ľuďom 
obvinenie, jeden z nich sa rozhodol spolupracovať s políciou a potvrdil zistené 
informácie. V prípade pomohla aj Slovenka, ktorú nútili k prostitúcii. „Bola ochotná 
vypovedať aj napriek traumatizujúcim skúsenostiam, ktoré mala počas sexuálneho 
vykorisťovania,” povedala Babincová. Žene a jej rodinným príslušníkom sa pritom 
neznámi ľudia vyhrážali smrťou a vypálením obydlia, ak bude svedčiť a spolupracovať s 
políciou. Z obavy o život ani nevychádzala z domu, žena bola zaradená do programu na 
podporu a ochranu obetí obchodovania s ľuďmi. V Nemecku už bol podľa Babincovej aj 
súd, ktorý vymeral Nemcovi trest väzenia na 4,5 roka. Jeho slovenská družka a tretí 
obžalovaný dostali podmienky - trest odňatia slobody na rok a tri mesiace s 
podmienečným odkladom na tri roky. V marci slovenskí policajti zadržali jednu osobu, 
ktorá „dodala” Slovenku a Maďarku, vyšetrovanie pokračuje zbieraním ďalších dôkazov. 
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Superbaktérie vznikla nadužíváním antibiotik při chovu dobytka  

Propuknutí onemocnění ze 
superbaktérie E. coli v Německu 

způsobeno nadužíváním antibiotik při 
produkci masa  

http://www.naturalnews.com/032590_ecoli_superbugs.html 
Mike Adams, 2. června 2011-06-03 
Překlad: Orgonet 
 
Propuknutí onemocnění z E. coli v Německu je způsobuje alarm po celém 
světě, protože vědci označují tento zvláštní kmen E. coli za „extrémně 
agresívní a toxický“. Ba hůře, kmen je odolný antibiotikům, což z něj činí 
jednu z nejhorších potravních infekcí, která si při onemocnění tisíců připisuje 
na své konto povážlivý počet obětí.  
 
Samozřejmě, veškeré zprávy mainstreamových médií překrucují fakta. Nejde 
o to, že by byly nebezpečné okurky, protože E. coli neroste na okurkách. Je 
to střevní kmen baktérií, které rostou pouze ve střevech zvířat (a lidí“. Takže 
původ všech těch E. coli je zvířecí, nikoli rostlinný.  
 
Ale to média nepřipouštějí. Protože v celé kampani jde o to zabít vaši 
zeleninu, ale ochránit hrůzné praktiky masného průmyslu továrně 
vyrábějícího zvířecí maso. Zejména FDA (amrický úřad pro léky a výživu) 
miluje veškeré tyto nemoci, protože jí dávají morální oprávnění došlápnout si 



na naše zahrady a farmy. Už po léta se snaží v USA ozařovat a vykuřovat 
naši zeleniunu. 
(http://www.naturalnews.com/023015_food_foods_USDA.html ) 
 
Mezitím se vědci snaží rozluštit kód tohoto mimořádně smrtícího kmene E. 
coli. Mikrobiologové z univerzitní kliniky v Hamburku-Eppendorfu nyní říkají: 
„Předběžná analýza ukazuje na možné důvody agresivity tohoto kmene E. 
coli a jeho odolnosti vůči antibiotikům. Navíc, je možno nyní bádat, jak se 
tento nový typ vyvinul, proč se může šírit tak velkou rychlostí a proč je 
propuknutí nemoci tak závažné.“ http://sg.finance.yahoo.com/news/Killer-
germ-antibiotic-afpsg-3204878075.html?x=0  
 
Naprostá absence informací o zřejmém zdroji tohoto nového kmene 
 
Mainstreamová média tvrdí, že nemají ani tušení, odkud pochází nový kmen 
bakterií. Škrábou se na hlavách a soustřeďují se na „zabijácké okurky“, což 
je samozřejmě obzvláště chabá desinformace.  
 
Chcete vědět, odkud tento kmen e. coli přišel? Z nadužívání antibiotik 
v továrních farmách na výrobu masa.  
Tovární výroba masa chová dobytek, prasata a kuřata v tak příšerně 
špatných a špinavých podmínkách, že je musí pumpovat antibiotiky, aby se 
vyhnula rychlému šíření infekcí. Stálé dávky antibiotik představují dokonalé 
prostředí pro to, aby se vyvinuly superbakterie ve střevech těchto zvířat. 
 
Pak tato zvířata ve svých výkalech vydávájí miliardy bakterií E. coli, a výkaly 
jsou sbírány a používány na hnojení polí. Takže plodiny, které vyrostou 
v tomto prostředí kontaminovaném zvířecími fekáliemi, obsahují 
superbakterie vyvolané antibiotiky. 
 
Zelenina pěstovaná v hnojivu s E. coli je pak dodávána do supermarketů, kde 
ji lidé kupují a pořádně ji nemyjí. Jakmile ji zkonzumují, E. coli začne 
fungovat v jejich střevech, která jsou rozsáhle zbavena příznivé flóry, 
protože i mnozí lidé jsou na antibiotikách, která zničí jejich vlastní střevní 
flóru, a tak vytvoří dokonalé prostředí pro potravinovou infekci. 
 
A tak lidé začnou umírat, jak vidíte. Jde o základní příčinu a důsledek. 
 
Takže, jak vidíte, antibiotika hrají v této tragédii dvoji roli. Jsou rozsáhle 
nadužívána při hromadném chovu zvířat, a rovněž jsou rozsáhle nadužívána 
lékaři ošetřujícími lidské pacienty. A přece média podivně odmítají vytisknout 
tento zřejmý fakt. Zcela přímo odmítají říci čtenářům pravdu: E. coli je 
problém antibiotik, ne zeleniny! 
 
Jak se chránit před E. coli 
 
Z praktické stránky, co můžeme učinit, abychom se ochránili před nákazou E. 
coli ze zeleniny? 



1. Jezte místní produkty. Pěstujte si svou vlastní zeleninu a/nebo kupujte 
ji na místních farmářských trzích.  

2. Myjte zeleninu. Když ji dobře umyjete, E. coli nebude problémem. Je 
jenom na té zelenině, která nebyla řádně umyta.  

3. Berte probiotika. Čím více „přátelských“ bakterií máte ve svých 
střevech, tím méně místa zůstane pro toxické E. coli. Utajená pravda o 
těchto infekcích, kterou vám neřeknou, je to, že každý, kdo je nakažen 
toxickou E. coli, má poškozenou vlastní trávicí flóru. Braní probiotik 
vám pomůže nabrat sílu proti invazi potvůrek.  

4. Vyhýbejte se antibiotikům. Většina antibiotik předepisovaných lidem 
bezradnými lékaři, kteří je předepisují i na věci jako virové infekce a 
astma, které vůbec neléčí.  

Tyto čtyři prosté kroky uchrání téměř každého od nákazy E. coli získané 
z potravy. Tak proč mainstreamová média nenaučí lidi tyto čtyři prosté 
kroky? Protože jsou příliš zaměstnána hledáním viny na okurkách, rajčatech 
a špenátu, myslím. Nevědí naprosto nic o prosté dynamice mutace a šíření E. 
coli. (Ha ha, typický článek zde česky: 
http://www.rozhlas.cz/zpravy/evropa/_zprava/bakterie-ktera-zabiji-v-
nemecku-je-zrejme-nejjedovatejsim-typem-ecoli--902734) 
 
Lidi, bezpečnost potravin není žádná supervěda. Je to prostší, než vám říkají. 
Je to založeno na základní myšlence, že byste neměli chovat dobytek, 
prasata a kuřata ve špinavých nelidských podmínkách, které vyžadují 
neustálé dávky chemických antibiotik, aby udržely zvířata naživu.  
Vystavil Orgonet v 16:38:00 15 komentářů Odkazy na tento příspěvek  
Odeslat e-mailem BlogThis! Sdílet ve službě Twitter Sdílet ve službě Facebook Sdílet ve službě 
Google Buzz  
 

Klamstvá v slovenskej politike 
12. júna 2011 

(Príspevok do Stálej konferencie Panslovanskej únie) 
www.pansu.sk  

 
Naši politici nás neustále klamú tak často a v takom zrýchlenom tempe, že 

nijakovsky nemôžeme tráviť lži, podvody, prešľapy – veď sú nestráviteľné. Pravda  
znovu, po koľký raz už, žobre u dvier, nijaký mocný nechce vidieť žobrácku prítomnosť, 
pravda nie je pohodlná. Je nevyhovujúca, nepoužiteľná. Keďže, človek politik už tým 
činom, že je politik, sa akosi neodvolateľne stáva aj „odborníkom“, a to „odborníkom“ na 
všetky ľudské činnosti, od výroby šnúrok do gatí až po všetky filozofické a národné 
entity, to platí pre ministrov dnešnej vlády a najmä premiérku. Sú schopní v každom 
dennom a nočnom okamihu tliapať o všetkých občianskych trudoch a bludoch. Nie preto 
aby sme ich počuli, ale preto aby nás ohlušili  a ohúrili. O čo budeme hluchší, o to 
budeme sprostejší. Naši politici sú väčšinou neskúsení, odborne nepripravení na vládne 
posty, preto nekonečne odvážni, vystroja odpoveď svojráznou slovenčinou 
a slovosledom. Prevažná väčšina ponovembrových odborníkov s východniarskym 
akcentom. Odpovedia, ešte predtým ako padne otázka – côľ sem côľ tam, veď kramľa to 



pritiahne. A najradšej, v tom sa ponáša na človeka, hovoria o tom čo im najviac chýba: 
o morálke, demokracii, novej politickej kultúre slušnosti. Ľud, voliči, na ktorých sa 
odvolávajú už majú dosť týchto trápnych vystúpení v kúpených protislovenských 
médiách, ktoré masírujú obyčajných ľudí svojimi nesplniteľnými sľubmi donekonečna. 
I keď im sami nemôžu veriť, lebo okrem každodenných hádok a snahe byť jednotní pri 
schvaľovaní zákonov, pri dohadzovaní dobre platených pozícií nič pre Slovensko 
nerobia. A v zahraničnej politike, ktorú vedie ,, kariérny diplomat“, so železničiarskym 
vzdelaním kolenačkovou metódou k arogantnému Orbánovi nás dostáva na úroveň 
maďarského rukojemníka a poslušného sluhu božieho. 

Poslanci Národnej rady SR - nehorázne zmenenej, neuznávajúc prvú Slovenskú 
národnú radu z roku 1848 - sa stavajú do úlohy hovorcov ľudí, ktorých vraj zastupujú, čo 
je nehorázne klamstvo. Najhoršie na poslancovi je to, že smie všetko. Poslanci beztrestne 
smú pľuť občanovi voličovi do jeho naivných očí, oddeľujú sa od neho, povyšujúc si nie 
trojnásobne, ale vo výsledku desaťnásobne plat, strácajú posledné dotyky so slovenskou 
realitou, ktorou sa učia opovrhovať. 

Slovenský parlament je otrasne nemorálny. Pokojne si schváli zákony, podľa 
ktorých sa poslanci môžu správať nemorálne, a odmieta prijať zákony, ktoré by ho 
morálne zaväzovali (zrušenie imunity). Zákony, ktoré by znemožňovali všadeprítomnú 
tajnú a zjavnú korupciu. Jediným meradlom mravnosti a súčasne jediným prameňom 
moci je – počúvame to na každom kroku a so záľubou to používajú naši poslanci – 
poslancovo svedomie. Lenže kde nieto, ani smrť neberie. Ak poslanec od momentu 
voľby je zodpovedný len svojmu svedomiu, uštrikuje si také svedomie v ktorom sa 
pohodlne chodí a „obchoduje“, v ktorom môže vykrikovať nezmysly, ak jeho svedomiu 
zavelí rodná partaj. Lebo poslanec existuje ak sa registruje, prezentuje, inak pre občana, 
ktorý ho volil a pre vlasť, ktorej má slúžiť, neexistuje vôbec. 

Všetky postkomunistické vlády a poslanci mali a majú jedinú modlu sú to 
majetky, peniaze a túžba po moci. Tento systém je založený  iba na  sile, šikovnosti 
a klamstve. Náš trh nemá iného boha, iba boha peňazí, to je skutočná a najzákladnejšia 
príčina súčasnej mravnej devastácie, zodpovední za tento stav sú slovenské vlády 
a parlament, ktoré ani po 20. rokoch nevytvorili skutočné demokratické prostredie, ale 
moc strán nahradila jedinú tak často skloňovanú komunistickú stranu a jej členov, ktorí 
môžu za všetko čo tu bolo zlé. Večne živá a nenahraditeľná koaličná rada zložená dnes 
z reprezentantov strán, ktorá nikdy nevyhrali voľby je rozhodujúci orgán moci na 
Slovensku, hoci nemá žiadnu právnu opodstatnenosť. 

Ako nám pripomenul náš múdry kardinál a národovec J. CH. Korec, 
nespravodlivo ,,odložený“ v nitrianskom azyle katolíckou vrchnosťou: ,,Pre nás sa bytie 
stalo čírym predmetom, čírym stavom zásob a surovín. Z tým stojí číra snaha ovládnuť 
svet. To nie sú dejiny úpadku, v čom stojíme, to je odvrat od bytia„ A ešte 
k tomu dodatok: „Nevieme oživiť svet, aby sa v ňom dobre bývalo. Sme tu ako tisícky 
malých, nepriateľských, pomstivých a ľadových duší, ktoré nevedia oživiť a prehriať 
svet“. Niet veru nijakých dôvodov na optimistický smiech dnes a žiaľ asi ani do 
budúcnosti. 

Aktuálna skutočnosť po nedávnych voľbách – sklamanie prevažnej väčšiny ľudí, 
ale aj voličov najmä dnes vládnucich koaličných strán. Bohapusté sľuby o slušnosti, 
posunutí Slovenska dopredu, prosperita pred všetkých. Tieto bludy nasľubovali poslanci 
strán tvoriacich „zlepenec“ ľudia dnes vládnuci v exekutíve, odborne nepripravení 



a morálne nečistí, tí ktorým Slovensko nič nehovorí, lebo hlasovali proti jeho 
samostatnosti. Predvolebné reči o novej  politickej kultúre sa rozplynuli pri prešľapoch 
neschopných ministrov plniť to čo mali mať v programovom vyhlásení jednotlivých 
strán. Škandály s pridelením lukratívnych bytov za nízku zostatkovú hodnotu v centre 
Bratislavy, rodinkárstve pri obsadzovaní vysokých vládnych funkcií, finančnými 
podvodmi v príbuzenstve. Odkiaľ sa vzali, ako sa dostali k moci, keď nevyhrali voľby 
pýta sa väčšina slušných ľudí, ktorí sú sklamaní, lebo táto vláda okrem prehadzovaním 
zodpovednosti na expremiéra Fica a jeho vládu za všetko ešte nič pre ľudí a Slovensko 
neurobila. Čo dokázali „záchrancovia“ demokratických a ľudských princípov po roku 
vládnutia okrem chaosu, nekompetentnosti a „záchranných balíčkov“ na uťahovanie 
opaskov najzraniteľnejších skupín obyvateľstva – mladých ľudí a dôchodcov. 

Poslanci za súčasnú vládnu koalíciu a členovia vlády väčšinou pochádzajú 
z prostredia  mimovládnych organizácií masívne finančne dotovanými zo zahraničia, 
ktorých jediným záujmom je ovládanie tohto teritória a obhajoba svetoobčianskeho 
„princípu“. Pre túto garnitúru národ a vlastenectvo nemá nárok na to aby ho aspoň 
obhajovali keď už sa aktívneho presadzovania Slovenska vo vzťahu k susedom vzdali. 
Maďarské výpady a nehorázne požiadavky sa opakujú z úst čelných predstaviteľov 
susednej krajiny a naša diplomacia pod Dzurindovým vedením „statočne“ mlčí 
a ustupuje. Ono „raz sa porátame“ bolo heslo nehorázneho veľkomaďarského šovinizmu. 
Rozpínavosť sa začala rozrastať do ukrutnej podoby v Uhorsku „v otroctve 
nemaďarských národov“ v časoch po Rakúsko-Uhorskom vyrovnaní. V časoch Bélu 
Grunwalda veľkého, maďarsky írečitého vynálezu v oblasti školstva dosiahla vrchol. Do 
ústia mäsového mlynčeka sa tlačí slovenský či rumunský materiál, ktorý na konci vyzerá  
ako všemaďarská veľkoklobása. To bolo za starých čias, keď národnostný zákon, údajne 
bol vzorový pre celú Európu, celý známy svet ako aj neznámy vesmír. Obete boli načisto 
mŕtve, tak ako sú mŕtve milióny príslušníkov nemaďarských národov Uhorska, ich deti 
a deti ich detí - až po naše dni. 

Čo keby sme prešli od táranín ku konkrétnostiam. S úžasom sme nedávno mohli 
čítať a vypočuť si nehorázne klamstvá, idiotiny a nadávky druhého maďarského politika 
v českých novinách. Opakujú sa nepriateľské návštevy a v cudzej krajine sa šovinistickí 
Maďari správajú ako v zafúľanej vlastnej krčme. Čo si myslí obyčajný Slovák o dnešnej 
vládnej koalícii. Zo všetkých štátov Európy je vari iba na Slovensku možnosť mať 
protinárodnú vládu. Národná vlažnosť, obkydávanie vlastného – od slovenských oviec 
a bryndze po slovenskú literatúru a obdivovanie cudzieho najmä amerického, kráčajú 
našimi dejinami ako viditeľný tieň. Slovenská adaptabilita je obrovská, nosíme ju 
v hlavách, pre slovenského dnešného koaličného politika až na vzácne výnimky je módne 
nebyť Slovákom. Slováci v cudzích krajoch sa ponášajú na železné piliny, ktoré sa 
okamžite nalepia na príhodný magnet. Ak sa k tomu pripojí tlak cudzieho kotla, ako to 
bolo v Uhorsku a v Maďarsku a Česku, potom zbohom rodina. Státisíce takýchto vraj 
Slovákov dirigovaných rukami odrodilcov, si nezaspievajú ani svoju pohrebnú pieseň po 
slovensky, a ak si ju zaspievajú tak po maďarsky a po česky. Takýto vývoj neprekáža 
Európskej únii .Členovia Panslovanskej únii pravidelne poukazujú na nebezpečie 
rozpínavosti zo strany južného suseda, ktorý schválením ústavy posunul vývoj niekde 
o 100 rokov dozadu. Nikto otvorene neprotestuje proti tomu, že v Maďarsku zo Slovákov 
zostalo (z milióna) len niečo viac ako desaťtisíc. Slovenské školy zanikajú, zastupiteľstvá 



menšín nemajú financie na svoju činnosť a slovenský živel pomaličky zaniká vďaka 
brutálnemu pomaďarčovaniu menšín. 

Slová o slobode a demokracii a vláde ľudu sa rozplynuli v nehoráznych 
a nesplniteľných sľuboch a klamstvách. Ale občan, ten celkom obyčajný občan, zostal 
sám, môže používať slobodu iba pri voľbách, v krátkom okamihu, v ktorom ju dáva do 
zálohu svojim poslancom. 

Potom nič iba dane, drahota, bieda a tma. A čo národná kultúra, ktorú terajšia 
koalícia nehorázne potiera a v predklone velebí americké a západné kultúry. Pri 
uvažovaní o osudoch Slovenska a Slovákov musí sa dostať národné cítenie z posledného 
na prvé miesto. Vieme v akej sme ekonomickej situácii, poznáme ten zložitý reťazec, 
nezáujem tých čo za tento stav môžu - ktorý nás dostal na prah celonárodnej chudoby 
k tomu, že do vlastnej slobody vstupujeme otrhaní. No bez skutočnej kultúry, ktorej 
nositeľom a šíriteľom máme byť všetci nebude Slovensko  slobodné nikdy. 
Prof. Igor M. Tomo 
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 Buďme šťastní, ale zomierajme včas  
31. mája 2011  
Príspevok do Stálej konferencie Panslovanskej únie)  
www.pansu.sk  
Starí ľudia môžu byť dostatočne šťastní iba vtedy, ak dostatočne zavčasu zomrú. Včasná 
smrť je podmienkou šťastného života. Nedajte sa pomýliť blúznivcami, ktorí si mys-lia, že v 
predĺžení ľudského života je skryté nejaké sladké tajomstvo, nijaké sladké jadro ja-dier, veď 
jadrá bývajú v klasickej prírode horkasté a vo fyzikálnej nadprírode nebezpečné. Je dobré a 
výhodné, že sa v našich končinách udržiava trend štatisticko-rannej úmrtnosti u mužov okolo 
70 rokov, u žien okolo 76 rokov. Tam, kde sa tento vývoj nedodržiava , budú so živými 
oveľa väčšie starosti, ako by boli s mŕtvymi. Čo už potrebujú mŕtvi ? A živí stále otvárajú 
ústa, opatrené chrupmi zo štátnych peňazí, z peňazí starých a mladých poplatníkov.  
Ako k tomu prídu mladí a zdraví poplatníci platiaci dane? Svet starne, v Nemecku, 
Francúzsku a škandinávskych krajinách ponad rozhodujúcu hranicu 65 rokov žije už viac ako 
20 percent obyvateľstva, v Japonsku ešte viac. A ak to takto pôjde vo vyspelých krajinách 
čoskoro každý štvrtý bude penzista. Dnešní sociológovia a naši mladí analytici hovoria, že 
dlhovekosť je veľká väzenská guľa, ktorá spomaľuje ekonomický rast a v istom momente, 
keď prekročí želateľné hranice, môže spôsobiť ekonomický chaos a všeobecná sociálny úpa-
dok. Dlhovekosť je ďalšia hrozba na obzore pre celé ľudstvo. Omladené dámy okolo sedem-
desiatky, ružolíci starci, ktorí sa udržiavajú pri živote zdravým životným štýlom a správnymi 
stravovacími postupmi, chorí boháči, ktorým už vymenili všetky pôvodné orgány, umelí starí 
roboti, vyumelkovaná radostná staroba. To všetko môže v jednej chvíli porušiť sociálno–
ekonomickú rovnováhu, ktorú ľudstvo na všetkých svetadieloch a rovnobežkách len s 
vypätím a námahou udržuje, môže spôsobiť katastrofu. Matuzalemský vek ak sa stane sku-
točnosťou bude nebezpečným splneným ľudským snom. Ružolíci starci a starenky môžu v 
najbližších desaťročiach nepriedušne obsadiť planétu v mene predĺženia života, čo môže 
spôsobiť ekonomický chaos a všeobecný sociálny úpadok. Takže buďme šťastní, že u nás sa 
zavčasu umiera. U nás funguje výber ešte podľa starej smrtky s kosou príde a pokosí, čo treba 
a keď je vo švungu, aj to čo netreba. A tak nemusíme mať starosti na Slovensku s 
dlhovekosťou, iba starosti s kvalitou života našich dôchodcov, ktorí sú daní napospas trho-



vému hospodárstvu a nedostatku vhodných a finančne dostupných sociálnych zariadení. A 
tak vidina šťastnej staroby pre väčšinu našich seniorov sa definitívne rozpadla ako ranná 
hmla. Za socializmu omieľané heslo ,,svet patrí mladým,, sa v nových podmienkach 
demokracie a ranného kapitalizmu začína napĺňať. Nastupujúca mladá generácia otvorene 
hovorí o tom akou záťažou pre dnešnú spoločnosť sú seniori a dôchodcovia, hoci bez ich 
mozoľov by ne-bolo čo privatizovať a vypredávať do zahraničia.  
Veď si len uvážte vážení aká neistá je investícia do penzistu: chováte ho dobrotami a on v 
rozhodujúcej chvíli, vo chvíli volebných urien, sa vykydne a - a amen tma. Aj bez so-
ciologických prieskumov a štatistík vedia politici, že najrizikovejšie povolanie je povolanie 
penzistu. Vedia, že medzi dvoma voľbami sa ich rady prerieďujú a masovo odchádzajú a 
ukladajú sa do vlastných urien, lebo mladý môže, starý musí, všakže. Penzista je najsmrteľ-
nejší volič. Preto poslanci všetkých parlamentných strán zlikvidovali bez akejkoľvek hanby 
svoje volebné programy, ktoré sa dotýkali ochrany občana, ako dennodenne vidíme, majú 
celkom iné starosti o seba a svojich najbližších v rodinách a spríbuznených obchodných kru-
hoch z ktorých sa živia. Dnešná pravicová vláda na Slovensku, v mene zákonov a pravidiel z 
Európskej únie, všetku ťarchu naložila na plecia občana, od daní, cez zdraženie zdravotníc-
kych služieb až po sociálne dávky pre tých, čo celý život pracovali a vytvorili tie národné 
hodnoty, ktoré úzka vrstva novodobých zbohatlíkov a politikov predala zahraničným nadná-
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rodným firmám a obchodným reťazcom. Výpredaj toho, čo ešte nestačili pravicové vlády 
rozpredať pokračuje dnes za vlády Radičovej. Takúto vládu diletantov a arogantných vraj 
„služobníkov ľudu“ si Slovensko nepamätá. Klamstvo a lož je bežnou pracovnou metódou, 
bez zahanbenia pred širokou verejnosťou, ktorú postavili do úlohy štatistov. Napriek nesúhla-
su (podľa posledného prieskumu, by Ficov Smer sám obsadil v parlamente 80 kresiel) drvivej 
väčšiny národa a oklamaných voličov s konaním tejto neslovenskej vlády koaličný zlepenec 
sa drží zubami nechtami pri moci v mene peňazí, aj napriek neplneniu predvolebných sľubov 
a finančným aféram a klientelizmu. Slovo ministra nemá až na výnimky žiadnu váhu nehovo-
riac o odbornosti, ktorá je výsmechom slušným ľuďom, skutočným odborníkom, ktorí to so 
Slovenskom myslia vážne. Treba si uvedomiť, že tento spôsob komunikácie je vyslovene 
výsmechom predvolebných hesiel zlepenca o novej kultúre a demokracii v spoločnosti a 
politike.  
Slovenský parlament je otrasne nemorálny, pokojne si odhlasúva zákony, podľa kto-rých sa 
môže správať nemorálne, nehľadiac na potreby občanov. Nepripúšťa zákony, ktoré by ho 
morálne zaväzovali, ktoré by skutočne znemožňovali tajnú a zjavnú korupciu a klientelizmus 
politických strán, ktoré kradnú zo štátnych peňazí a peňazí daňovníkov. Jedi-ným meradlom 
mravov a súčasne jediným prameňom moci je – počúvam to so zvrátenou zá-ľubou – 
poslancovo svedomie. Lenže kde nieto, ani Boh neberie.  
Počúvame o stúpajúcej nezamestnanosti a tým rozširujúcej sa chudoby na Slovensku, aj v 
mojom nešťastnom gemerskom kraji. Už raz ho divo rozorali, po prvej svetovej vojne, keď 
Česi zlikvidovali tisovskú vysokú pec a likierske vysoké pece, huty a hámre. Po „nežnej 
revolúcii“ padla likierska chemička živiteľka kraja, zatvorili aj bane na okolí. Z 
prosperujúcich poľnohospodárskych družstiev po nežnej revolúcii zostali len torzá, ako nemé 
pamätníky v rimavskej doline sa týčia ruiny hospodárskych budov a kravínov, polia spustli. 
V zahraničných obchodných reťazcoch si kupujeme treťotriedny tovar všetko zo za-hraničia, 
slovenské výrobky zmizli z pultov, plnia sa sny aj vrecká cudzím firmám. Bieda a chudoba sa 
šíri slovenskými krajmi, za plyn, vodu aj telekomunikácie platíme cudzím maji-teľom, 
výpredaj Slovenska ukončí Radičovej vláda. Posledné ministerské zmeny v zdravotníctve, 
rušiace stovky oddelení a vyberanie poplatkov prakticky za všetky úkony v zdravotníctve 
pošliapali ústavné právo na ochranu zdravia na náklady štátu.  
Mladí odchádzajú do miest a s námahou hľadajú záchranu v zahraničí , tak ako po pr-vej 
svetovej vojne v Československu nebola pre Slovákov robota, lebo všetky štátne posty 
dostali Česi. A tak môže sa stať, že aj náš kraj spustne, že z parádnych domov sa stanú hrob-
ky, v ktorých bez nádeje budú mrznúť tí, čo s toľkou láskou a námahou ich pre seba aj svoje 
deti postavili.  
Staropenzisti u nás na Slovensku vďaka Bohu ešte nefungujú, a ak budú fungovať, tak iba 
ako súčasť trhového hospodárstva. Tí ktorí budú mať dosť peňazí budú si môcť voľkať v 
dlhovekosti, ale tí chudobní, čo si nenahanobili korunky a eurá, budú musieť zomrieť nále-
žite predčasne a to kvôli štatistickému priemeru, ktorý určí všemocná Európska únia. Ak sa 
niektorým nebude chcieť dosť zavčasu zomrieť, treba vyhlásiť celonárodnú povinnosť a tiež 
na oltár prosperity: v mene budúcnosti zomierajme včas. Potom tejto vláde bude hej, lebo 
najlepší penzista je mŕtvy penzista.  

Prof. MUDr. Igor M. Tomo 
+++++++++++++++++++++++++++ 

http://www.youtube.com/watch?v=9ggLEX7W4B8 
Josip Visarionovic STALIN 
typický výsledok vysokoškolského vzdelávania: 
http://marianholubcik.blog.sme.sk/c/268354/Slovaci-vo-svetovej-
literature-Upirovi-pomahaci-a-zlodeji.html 
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Tma na úsvite  

(Prečo USA a EÚ sústavne strácajú kredibilitu podporou darebackých 
štátov a zločineckých vlád ?)  

(spracované podľa: http://ema.blog.sk/detail-tma-na-
usvite.htm%20l?a=5e40dcfc606084ca6d6e279b5f877bd1  

Paradoxy a asociácie: 

• Štáty, ktoré obetovali a zradili bývalé Československo v Mníchove v roku 
1938, boli medzi prvými, ktoré uznali samostatnosť Kosova v roku 2008.  

• USA, po teroristických útokoch  11. septembra , ktoré  podľa oficiálnej 
verzie spôsobili islamskí extrémisti napojení na Al-Kajdu, bez zábran 
podporujú režim v Kosove s prepojením na islamských radikálov  a 

organizovaný zločin.  

Americkí a západní „ekonomickí mágovia“ s nobelovými cenami za ekonomiku 
prišli na geniálnu myšlienku  ako účinne bojovať proti komunizmu. Z 
najľudnatejšieho  štátu - rozvojovej komunistickej Číny, ktorá bola hlavným 
exportérom zbraní počas vojny vo Vietname, vo svojej lakomosti a 
chamtivosti po lacnej pracovnej sile, urobili ekonomickú veľmoc s prebytkom 
kapitálu, devízových rezerv a komodít. 

• Týmto za 25 rokov dokázali vytvoriť to, čo sa nepodarilo vytvoriť 
boľševikom v bývalom ZSSR za 70 rokov!  

Resumé: Dá sa ešte slepo dôverovať takejto trestuhodne ľahkomyseľnej a 
nerozvážnej politike, ktorá prináša len permanentné finančné krízy, nezmyselné 

vojnové konflikty bez hmatateľných výsledkov, perspektívy a permanentný 
chaos!  

•  Samostatné Kosovo -začiatok rozpadu „starej Európy?“  
•  Budú musieť slovenskí vojaci opäť bojovať na „východnom fronte“?  

•  VZNIKOL 52 ŠTÁT USA – V EURÓPE!                                                               
•  Impérium v úpadku -alebo posledné varovanie?   

26.07.2009 07:48 

Nefťejugansk v časoch Chodorskovského 
 V júni 2008 sa v ruskom meste Chanty Mansijsk na juhozápade Sibíri 

uskutočnilo stretnutie EÚ-Rusko. V meste s necelými 70 tisíc obyvateľmi, ktoré je 
centrom ropného priemyslu sa EÚ a Rusko dohodli na „strategickom 

partnerstve“. O niekoľko týždňov neskôr gruzínska armáda vedená zahraničnými 
generálmi zaútočila na Južné Osetsko. EÚ sa postavila na stranu gruzínskeho 
agresora a média pôsobiace v EÚ boli zaangažované v masívnom vymývaní 



mozgov. Nebolo to prvý raz, čo EÚ podporila čokoľvek, čo má potenciál vrátiť 
Rusko do stavu, v akom bolo za temných čias Jeľcinovej vlády.  

Práve v regióne Chanty Mansijska – v meste Nefťejugansk odštartoval svoju 
kariéru kriminálnik Michail Chodorkovskij, vtedajší majiteľ druhej najväčšej 
ropnej spoločnosti v Rusku, kontrolujúcej 2 percentá overených ropných 

zásob sveta. Po jeho zatknutí v roku 2003 sa EÚ tiež plne postavila na stranu 
zločinca. Odmieta tiež vydať do Ruska ďalšieho kriminálnika Borisa 

Berezovského. Pozrime sa, čo konkrétne o Berezovskom napísal v roku 2003 
pri nástupe Vladimíra Putina do funkcie prezidenta portál e-Trend. 

Chodorkovskij a Berezovskij sú dve mená, ktoré David Satter, dlhoročný 
moskovský korešpondent Financial Times a neskôr Wall Street Journal, vo svojej 
knihe o Rusku 90. rokov nemohol obísť. Jeho kniha Tma na úsvite s podtitulom 
Nástup ruského zločinného štátu vyšla v roku 2003 a je nechtiac pomyselnou 

bodkou za érou Jeľcina. 
Satter – napriek predpätiu západného novinára, ktoré sa prejavilo vo výbere tém 
jednotlivých kapitol a občas v zle skrývanom opovrhnutí obyvateľmi Ruska - v nej 
prostredníctvom skutočných príbehov popisuje mohutný ekonomický a sociálny 
kolaps, ku ktorému došlo v Rusku v 90. rokoch a ktorý dostal milióny Rusov do 
zúfalej situácie. „V období 1992-1999 klesol hrubý domáci okruh Ruska na 
polovicu. Takýto pokles sa neobjavil dokonca ani za nemeckej okupácie 
časti sovietskeho územia v PRIEBEHU VOJNY. Rusko sa stalo klasickou 
krajinou tretieho sveta, predávalo svoje suroviny (naftu, plyn a drahé kovy) a 
dovážalo spotrebný tovar. Hodnota investícií v Rusku každoročne klesala, až 

bola v roku 1999 zhruba na 20 percentách roku 1991. Keď noví ruskí zbohatlíci 
získali svoje peniaze, väčšinou nezákonne, prestávali pomaly investovať v 

Rusku, aby im ďalšia vláda ich bohatstvo neskonfiškovala. Peniaze sa vyvážali 
z krajiny v ohromných kvantách – predpokladá sa, že za Jeľcinovej éry 
opustilo Rusko ilegálne 220 až 450 miliárd dolárov. Ekonomickú krízu 

sprevádzala demografická katastrofa.“ 
Pripomeňme si, že to bolo obdobie, kedy bolo Rusko chválené Západom a 

„demokrat“ Jeľcin sa oblizoval s najvyššími reprezentantmi západných 
štátov. 

 
 „Do roku 1997 už bola vládnuca zločinecká podnikateľská oligarchia vytvorená. 
Malá skupina bankárov a podnikateľov, z ktorých všetci boli pôvodne neznámi, 

ale mali úzke konexie jednak s gangstermi, jednak s vládnymi úradníkmi, získala 
kontrolu nad väčšinou ruskej ekonomiky. Patril k nim Boris Berezovskij, vedúci 

agentúry Logovaz zaoberajúcej sa predajom áut ... a Michail Chodorkovskij, 
prezident banky Menatep“ a neskôr majiteľ Jukosu. 
Skôr, ako sa vyberieme do Chanty-Mansijského regiónu 90. rokov, do mesta 
Nefťejugansk za čias Chodorkovského, vráťme sa na úvod Satterovej knihy, 
ktorá si práve pre kapitolu venovanú Nefťejugansku vyslúžila titul kontroverzná. 
 
„Víťazstvo nad komunizmom bolo morálnym víťazstvom. Milióny ľudí nešli do ulíc 
pre nedostatok životných potrieb, ale šli protestovať proti komunistickým snahám 



pretvárať históriu a meniť ľudskú prirodzenosť. Ako ale začal vznikať nový štát, 
bola celá pozornosť nasmerovaná na vytvorenie kapitalizmu a zvlášť na 
vytvorenie skupiny bohatých súkromných vlastníkov, ktorých vlastníctvo 
výrobných prostriedkov by podľa predpokladu automaticky viedlo k ekonomike 
voľného trhu a právnej demokracii. ... Mladí reformátori sa s budovaním 
kapitalizmu ponáhľali a hnali sa dopredu spôsobom, ktorý nehľadel na nič iné, 
len na transformáciu ekonomických štruktúr. Podobná situácia sa nepraktizovala 
v žiadnej inej civilizovanej zemi.“ 
Nový systém bol charakterizovaný rozsiahlou korupciou, inštitucionalizáciou 
násilia, keď boli gangstri vnímaní ako normálni ekonomickí konkurenti a 
plienením štátneho majetku, ktoré pripravilo Rusko o miliardy dolárov potrebných 
na jeho rozvoj. Právny systém neexistoval. 
„V skutočnosti však trhová ekonomika vopred počíta s podporou práva, pretože 
len to môže poistiť základy existencie ekonomiky voľného trhu. Bez zákonov nie 
sú ceny diktované trhom, ale monopolmi a použitím sily.“ 
A teraz sa vyberieme spolu so Satterom do Nefťejuganska – mesta ropárov, 
ktoré v polovici 60. rokov vybudovali Rusi v nehostinnom kraji a ktoré v 90. 
rokoch padlo do rúk gangstra Chodorkovského. Toho istého Chodorkovského, 
ktorý vlastnil slovenský Transpetrol a v imidžovom magazíne, vydávanom aj v 
slovenčine sa prezentoval ako ušľachtilý mecenáš, humanista. Fotografia 
Chodorkovskij odovzdáva deťom počítače. Fotografia Chodorskovskij prispieva 
na nemocnicu. Fotografia Chodorkovskij podporuje kultúru. Jediné oko nezostalo 
suché. Toho istého Chodorkovského, ktorý nechal v Rusku vybudovať okázalé 
sídlo Jukosu vyrážajúce dych aj znalcom centrál veľkých ropných západných 
korporácií. 
 
 
Je jún 1998 a v Nefťejugansku bol práve zavraždený starosta Petuchov, tvrdý 
kritik zločinca Chodorkovského. Ak ste sa teraz spýtali, či bol na Západe v 
súvislosti s touto vraždou kravál ako pre Politkovskú a pod., ani sa nepýtajte. 
Každopádne o 5 rokov neskôr, začiatkom augusta 2003, vyšiel v e-Trende krátky 
článok Mŕtvol okolo Jukosu pribúda. 
Nasledujúci text je kapitola z knihy Davida Sattera Tma na úsvite – časť 
venovaná Nafťejugansku. Napriek už spomínanému Satterovmu vzťahu k Rusku, 
ktorý nezaprie západnú aroganciu, môže aj ten, komu sa v živote nestalo, že 
nedostal načas výplatu, pochopiť rozsah katatstrofy, akú Chodorokovskij v 
regióne spôsobil. 

Nefťejugansk, 26. júna 1998, 8.45 h  
Ako doprava na ulici Naftárov hustla a zahmlené ranné slnko sľubovalo v 
sibírskych močiaroch ďalší sparný deň, predák nezávislých odborov Anatolij 
Širjajev vstúpil do čakárne, odkiaľ sa mal dostaviť na schôdzu so starostom 
Nefťejuganska Vladimírom Petuchovom. Náhle do miestnosti vtrhol policajt a 
vyrušil skupinu odborárov prinášajúcich petíciu, ktorí sa skláňali nad 
dokumentami a ešte ich znovu kontrolovali. „V podchode niekoho zabili,“ zvolal. 
V tom okamžiku vtrhli do miestnosti ďalši dvaja policajti. 



- Čo sa stalo?, zaujímal sa Širjajev. 
- Dvaja ozbrojenci práve zastrelili starostu. 
Širjajev bežal von a pripojil sa k davu, ktorý sa zbieral na námestí. Vedľa radnice 
sa nachádzalo ústredie Juganského Nefťegazu, okresnej ropnej spoločnosti, 
ktorú teraz vlastnila energetická korporácia Jukos. Len pred štyrmi dňami 
Petuchov skončil hladovku   na protest s politikou Jukosu. 
Dav sa čoskoro rozrástol na 5000 ľudí. Nakoniec dopoludnia prišiel aj prvý 
námestník starostu Viktor Tkačev a oznámil, že Petuchov je mŕtvy. Ľudia na 
námestí mali pre starostovu smrť jediné vysvetlenie. Bol zavraždený na podnet 
Jukosu. 
Jukos bol vertikálne integrovaná spoločnosť vytvorená v roku 1993 ruskou 
vládou. Skladala sa z dvoch ťažobných spoločností: Jugansk Nefťegaz a Samara 
Nefťegaz, troch rafinérií a dvanástich spoločností obchodujúcich s ropnými 
produktami. 
Začiatkom roka 1995 si v aukcii, ktorá sa uskutočnila ako súčasť programu 
„pôžičky za akcie“, kúpil kontrolný podiel Jukosu Michal Chodorkovskij, 36-ročný 
predseda banky Menatep s osobným majetkom odhadovaným na 2,4 miliardy 
dolárov, jeden z najbohatších ľudí sveta. Banka Mentep túto aukciu organizovala 
a zastupovali ho na nej dvaja zástupcovia. Ponuka tretej firmy, vystupujúcej ako 
konzorcium banky Alfa, Inkombanky a Rossijského kreditu bola zamietnutá pre 
„nesprávne vyplnené a dodané bankové dokumenty.“ 
Bez konkurenčného prihadzovania Chodorkovskij kúpil kontrolný balík akcií 
Jukosu, druhej najväčšej ropnej spoločnosti v Rusku s 2 percentami známych 
ropných rezerv na svete, za 159 miliónov dolárov, čo bolo len 9 miliónov nad 
vyvolávaciu cenu. 
V roku 1995 bol Vladimír Petuchov vedúcim Debitu, čo bola firma, ktorá vznikla z 
útvaru vŕtania a údržby v Juganskom Nefťegaze. Firma sa stala veriteľom 
Jukosu, ktorý mal u Debitu obrovský dlh za dokončenie prác. Debit podal na 
Jukos žalobu, na ktorú Jukos odpovedal obvinením Petuchova z finančných 
machinácií, vrátane poprenia polovice ziskov Debitu. Petuchov začal mať 
problém s daňovým úradom. Aby sa týmto problémom vyhol a prinútil Jukos 
zaplatiť, Petuchov sa rozhodol kandidovať na starostu Nefťejuganska. 
Petuchov viedol proti Jukosu otvorenú kampaň. Odstupujúci starosta umožnil 
Jukosu platiť dane nelikvidnými dlžobnými úpismi, z ktorých boli mnohé vydané 
na podozrivé firmy. Petuchov napadol Jukos, že tým vykorisťuje celý región. 
Okrem toho naftári cítili voči Chodorkovskému nepriateľstvo a otvorene 
pochybovali, že by tak mladý človek mohol čestne získať tak obrovský majetok. 

Počas volebnej kampane poslala Petuchovovi skupina jeho zamestnancov list, v 
ktorom ho obvinili z finančných machinácií. Ale všetci verili, že za tým stojí Jukos 
a vďaka ostro negatívnemu postoju celého mesta voči korporácii to len zvýšilo 
Petuchovu popularitu.        Stalo sa to, čo Petuchov ani Jukos nečakali – 
Petuchov bol zvolený za starostu Nefťejuganska. 
Výsledky volieb mali za následok konfrontáciu medzi Jukosom a robotníkmi z 
Nefťejuganska. Nový starosta požadoval, aby Jukos zaplatil svoje dane v 
peniazoch namiesto dlžobných úpisov či majetku. Jukos však aj tak zaplatil len 



dlžobnými úpismi, prevedením letiska na mesto so všetkými vysokými nákladmi 
na údržbu, poľnohospodárskym zariadením a továrňou na asfalt. 
V roku 1998 klesla cena ropy z 20 dolárov za bbl na 9 a Jukos, ktorý musel platiť 
dlhy a zahraničné splátky, zaplatil miestne dane len v prvej polovici roka 1998 a 
to len vo výške 63 percent v porovnaní s rovnakým obdobím roka 1997. 
Výsledkom bolo, že mesto nemalo peniaze na platy polície, učiteľov a lekárov. 
Zároveň sa začali oneskorovať platy naftárov, ktorí teraz museli čakať na výplaty 
až dva mesiace. 
Nefťejugansk mal vždy plnú zamestnanosť a dobre zásobované obchody. Teraz 
sa po prvý raz objavila v uliciach chudoba. Títo chudobní ľudia boli úplne zjavne 
rukojemníkmi v meste, kde bol jediným zdrojom pracovných príležitostí ropný 
priemysel. 
V apríli 1998 Jukos oznámil, že má na programe reštrukturalizáciu a mzdy sa 
budú znižovať o 60 až 70 percent. Z 38 000 ľudí, ktorí pracovali v juganskom 
Nefťegaze, ich 26 000 pracovalo v servisných organizáciách, ktoré vykonávali 
pomocné práce pre ropné vrty. Tieto organizácie boli vyhlásené za samostatné a 
museli sa s juganským Nefťegazom dohodnúť, čo Jukosu prinášalo veľkú 
výhodu, lebo jeho monopolná pozícia v oblasti mu umožňovala diktovať cenu 
práce. 
Naftári, ktorí vždy bezstarostne míňali peniaze, boli teraz chudobní a táto 
náhla zmena v ich životnej úrovni viedla k výbuchu nenávisti. 
Petuchovova asistentka Julia Koršakevičová, ktorá prišla do Nefťejuganska v 
roku 1967, vysvetľovala, z akých to bolo dôvodov. „Mesto je ako ostrov 
obklopený stovkami kilometrov močiarov,“ povedala. „V zime sú tu teploty 
neustále pod nulou a je tu neustály súmrak, v lete sa tu obtiažne dýcha pre 
plyny, ktoré sa z močiarov uvoľňujú. Ale inak sa k rope dostať nedalo. Postavili 
sme tu prvý ropný vrt, prvé obytné domy, všetko za veľmi obtiažnych podmienok. 
A teraz, keď je už konečne všetko hotové, Chodorkovskij to kúpil za pár vindier. 
Potom vyhodil ľudí na ulicu, napriek tomu, že majú právo žiť dobre. Prišli v tejto 
smradľavej diere o zdravie.“ 
Petuchov začal burcovať obyvateľstvo proti Jukosu. Na jeho návrh založil 
Širjajev, robotník   z fabriky Jugansk-Frakmaster, nezávislé odbory a 27. mája, 
keď sa konala schôdza  akcionárov juganského Nefťegazu, usporiadali tieto 
odbory masívnu demonštráciu pred jej ústredím. 
V dave sa šírila zúfalá nálada. Tisícky ľudí nedostali výplatu, ani preplatenú 
dovolenku 

a rodičia neboli schopní poslať deti ako obvykle na leto preč z mesta. Objavovali 
sa tu spodné prúdy strachu. Niektorí naftári sa demonštrácie nezúčastnili, 
pretože sa báli, že budú odfotografovaní a vyhodení z práce. Robotníci, ktorí sa 
demonštrácie zúčastnili, niesli plagáty s nápismi Jukos nám pije krv, Jukos, 
tiahni preč zo svätej Rusi, Hladný učiteľ je hanbou celej krajiny. 
Vo svojom prejave k týmto ľuďom Petuchov vyhlásil Jukos za zločineckú 
organizáciu, ktorá sa nabalila na predaji ropy, ktorú produkujú ľudia z 
Nefťejuganska. 
Dňa 2. júna 1998 sa uskutočnila ďalšia demonštrácia, ktorej sa zúčastnilo 25 000 



ľudí, čo bola štvrtina mesta. Zaplnili hlavné námestie a žiadali okamžité 
zaplatenie zadržaných miezd. Hlavným hovorcom bol päť Petuchov. „Nikto nám 
nebude diktovať. Ani Jukos, ani Moskva.“ 
Keď Petuchov skončil prejav, ľudia obklopili budovu juganského Nefťegazu a 
uväznili vo vnútri vysokého predstaviteľa Jukosu Sergeja Muravľenka. A 
obkľúčenie neuvoľnili, kým Jukos nesúhlasil, že aspoň čiastočne zaplatí svoj dlh 
voči mestu. Z pohľadu davu Petuchov vytĺkol dohodu z monštra Jukosu. 
Čoskoro prišiel do Nefťejuganska Vladimír Dubov, zástupca predsedu 
spoločnosti Rosprom-Jukos a stretol sa s miestnymi daňovými úradníkmi. Tí 
potom oznámili, že dlh Jukosu voči mestu je okolo 80 miliónov rubľov, ale dlh 
mesta voči Jukosu činí 228 miliónov rubľov. Petuchov začal držať protestnú 
hladovku, ktorá sa skončila o 8 dní neskôr, keď bola vytvorená komisia, ktorá 
mala overiť výsledky auditu. V očiach naftárov Petuchov vyhral nad Jukosom 
druhý raz. 
Keď však Petuchov o tri dni prichádzal do úradu, bol zastrelený. 
Hneď ako sa správa o jeho zabití rozšírila po meste, dav ľudí na námestí narástol 
na 30 tisíc osôb. Pred vchodom sa objavili nápisy Jukos-Menatep sú vrahovia!, 
Táto krv je na vašich rukách! Ľudia z davu prehlasovali: vieme, kto zabil nášho 
starostu. Bolo to určite na príkaz Chodorkovského. 
Zhromaždený dav žiadal, aby rezignovali poslanci miestneho zastupiteľstva, ktorí 
boli v opozícii voči Petuchovi. Medzi ľuďmi kolovala petícia požadujúca, aby sa 
prestalo s plienením Ruska. Volalo sa po rezignácii Jeľcina a Štátnej dumy a po 
tom, aby Jukos ďalej nesmel ťažiť zdroje Sibíri. 
Za súmraku sa na námestí rozsvietili tisícky sviečok a z tlampačov znela 
smútočná hudba. Demonštranti prerušili dopravu na moste cez rieku Ob a niekto 
zapálil vstupné dvere do domu, kde sídlili traja miestni poslanci, ktorí mali spory s 
Petuchovom a boli podozriví, že sú komplicmi Jukosu. Hneď potom utieklo z 
mesta deväť z dvanástich poslancov miestnej dumy. 
Polícia nezdieľala presvedčenie davu, že za vraždu Petuchova je zodpovedný 
Jukos. Prikláňali sa skôr k možnosti, že Petuchov bol zavraždený za to, že zavrel 
mestský trh, ktorý mali pod palcom čečenskí gangstri. Ale nenávisť voči Jukosu 
bola v Nefťejugansku tak silná, že alternatívne vysvetlenie Petuchovovej vraždy 
nebral nikto do úvahy. 
Dňa 30. júna 1998 mal Petuchov pohreb, ktorého sa zúčastnilo 70 000 ľudí. V 
predsieni miestneho domu kultúry, kde bolo jeho telo vystavené, mnohí ľudia 
otvorene 

plakali. Od domu kultúry viedla cesta pohrebného sprievodu k radnici a kostolu a 
odtiaľ na cintorín.        Celá cesta bola pokrytá kvetmi. 
Smútok zjednotil celé mesto. Hneď potom však Jukos spustil sľubovanú 
reštrukturalizáciu. Naftári neprestali obviňovať Jukos z vraždy Petuchova, ale 
strach z nezamestnanosti ovládol ropné polia a vôľa robotníkov do súboja s 
ropným gigantom zmizla. 
 
Do októbra 2003, kedy bol gangster Chodorkovskyj zadržaný, zažil 
Neftejugansk ovládaný korporáciou Jukos doslova peklo. Mesto bolo 



kompletne v jej područí a poslanci miestnej dumy boli len trápne postavičky bez 
akejkoľvek reálnej moci. Otrocká práca za minimálne a nepravidelne vyplácané 
mzdy a mestská kasa prakticky bez prostriedkov dostali celý región do 
katastrofálnej situácie. Naftári, ktorí vybudovali Nefťejugansk, mali vďaka 
Chodorkovskému po prvý raz v živote príležitosť zakúsiť, aké je to, nastupovať 
do práce k vrtnej súprave uprostred sibírskych močiarov hladný a aké je to, 
nemôcť kúpiť dosť jedla pre svoje deti. 
To je potom ťažké ovládnuť sa a nepociťovať nenávisť voči konkrétnych 
chrapúňom, ktorí katastrofu regiónu priamo pred očami jeho obyvateľov 
spôsobili, pán korešpondent pre  Wall Street Journal Mr. Satter. 
Chodorkovskij sa dostal za mreže krátko po jeho súkromnom stretnutí s 
Dickom Cheneym a krátko pred predajom ruských ropných ložísk dvom 
ropným korporáciám kontrolovaným americkou administratívou. 
Tento text je zároveň vysvetlením pre ľudí, ktorí majú plné ústa západnými 
korporáciami a americkou administratívou generovaných účelových hesiel 
o autokratovi Putinovi. Pre užitočných idiotov, ktorí nevedia, že aj pre 
hladujúcich naftárov z Nefťejuganska bol Putin poslednou šancou na 
dôstojnú existenciu. 
Bodka. 

Film ULÚPENÉ KOSOVO,  názorne a reálne ukazuje, ako môže dopadnúť štát, 
v ktorom získa majoritu nejaká národnostná menšina z kultúrne odlišného 
prostredia. Pikantnosťou tohto filmu je fakt, že hoci  bol natočený  Českou 
televíziou, nebol po zásahu cenzorky nikdy odvysielaný!   

  

http://ema.blog.sk/detail-
svine.html?a=61d19d7f2ed2706fc23f32738f1ad3ae  

Svine 

17.12.2010 18:05 
"Nie je všeobecne známe, že Richard Holbrooke bol žid. Sledujúc jeho 

kariéru od VOJNY vo Vietname po VOJNU v Afganistane, Holbrooke bol zreteľne 
motivovaný našou veľkolepou tradíciou tikkun olam... Reprezentoval najvyššie 
kvality amerického idealizmu." Dore Gold, prezident Jerusalem Center for Public 
Affairs a bývalý veľvyslanec Izraela v OSN 
Členovia právneho výboru Rady Európy po preštudovaní správy osobitného 
spravodajcu Dicka Martyho o zverstvách, ktoré v 90. rokoch spáchala Kosovská 
oslobodzovacia armáda pod vedením istého Hašima Thaçiho (v súčasnosti 
premiéra hnilého kúta Európy s názvom Kosovar) rozhodli na základe 
predložených faktov, že Rada Európy bude a musí v tejto veci konať. Vzhľadom 
na veľký rozsah a závažnosť zločinov, predovšetkým porcovania a 
rozpredávania orgánov zajatcov, ktoré riadil samotný Hašim Thaçi, budú 



vyšetrované aj medzinárodné organizácie, ktoré v tom čase pôsobili v Kosove - 
a budú vyšetrovaní aj predstavitelia USA, strojcovia "samostatného Kosovaru" a 
veľkí priatelia Hašima Thaçiho. 
Informáciu dostala priamo ministerka zahraničných vecí USA Hillary Clintonová. 
V piatok 10. decembra 2010 dopoludnia sa stretla s Richardom Holbrookom, 
osobitným veľvyslancom Baracka Obamu v Afganistane a Pakistane. Tento raz 
sa Hillary nepýtala Holbrooka, ako idú kšefty s afganským ópiom. Témou bola 
nepríjemná záležitosť so správou Dicka Martyho. Clintonová očakávala, že 
Holbrooke, povestný svojím chrapúnstvom, vymyslí spôsob, ako rozbehnuté 
európske vyšetrovanie účinne zastaviť. Srbsko bolo vždy Holbrookova 
srdcová záležitosť - obsedantne ho nenávidel. Sú známe jeho vyjadrenia, že 
vojna na Balkáne nebola dôsledkom hlbokých etnických napätí v tomto regióne, 
ale genocídnej zlovoľnosti Srbov. 
Holbrooke sa však zachoval úplne neočakávane. Namiesto návrhu 
riešenia "buldog diplomacie" padol na zem ako kabela. S prasknutou 
aortou ho previezli do nemocnice a do troch dní bol tuhý.  
Ešte nedozneli pietne reči, maľujúce brutálneho chrapúňa na ružovo a v 
Európe sa objavili prvé správy o zisteniach osobitného spravodajcu Dicka 
Martyho. Korporátne média dbali na to, aby boli vyvážené - aby bola ich pointou 
reakcia kosovarského mäsiara Thaçiho, nie samotné závažné obvinenia. 
Hysterická reakcia mäsiara bola vybičovaná smutným faktom, že Holbrooke - 
kámoš, na ktorého sa vždy mohol spoľahnúť - sa nachádzal v márnici.  
 
 
Chazarské monštrum s rybacími očami Richard Holbrooke a austronézske 
monštrum Hašim Thaçi. Mentálne ako keby ich jedna mater mala. 
 
Thaçi však nebol jediný, kto za Holbrookom úprimne žialil. Slzy roní aj globálna 
sionistická sekta, ktorej poskytoval neoceniteľné služby. Kto chce, môže si o tom 
prečítať priamo v Jerusalem Poste. Lebo nikde inde sa o skutočnom Holbrookovi 
- židovi oddanom sionistickej veci nedočíta. 
A komu by bolo málo, môže si napríklad prečítať, že táto sviňa zohrala 
významnú rolu nielen pri páchaní zverstiev na Srboch. 

Nikto, kto pozná pomery 90. rokov v Kosove, nepochybuje o tom, že Thaçi riadil 
bandu gangstrov s honosným názvom oslobodzovacia armáda, ktorá sa stala 
fundamentom gangsterského paštátu, vytvoreného v Európe z vôle USA. 
Administratívu USA by však ani najmenej neznepokojovalo, keby skončil pred 
tribunálom pre vojnové zločiny. Kšeftovanie s orgánmi, vykuchanými zo zajatcov, 
však malo širšie dimenzie. Thaçi s jeho krvavou bandou by si mohol  obličky, 
pečienky či rohovky akurát tak primiešať do pilafu. Tento kšeft si vyžadoval dobre 
fungujúcu sieť. Kto zabezpečoval kontrakty s transplantačnými inštitúciami a s 
ktorými konkrétne? Kto zabezpečoval rýchly letecký prevoz orgánov? A tak 
poniektorým praskajú aorty. 
Holbrooke sa potichu vytratil a nechal Thaçiho s Madlen Korbelovou-
Albrightovou v štychu. Stavím sa, že stará Korbelka v poslednej dobe horšie 



spáva, a nebude to len vekom. Ako sa píše v starovekom kompiláte všeličoho s 
názvom biblia, v ktorom sa sem-tam objavuje aj univerzálna pravda: čo 
bolo povedané v tme, vykričané bude na svetle a čo bolo pošepkané do ucha, 
rozhlasované bude zo striech. Aj o najotrasnejšom zločine, ktorý sa stal po WWII 
v Európe a ktorý spáchali kosovarský Thaçi spolu s jeho židoamerickými 
kamarátikmi.  

Orgány unesených a zavraždených Srbov z 
Kosova smerovali najmä do Izraela 

29. December. 2010 o 11:26 | Kategória: Kosovo, Zahraničné udalosti | 
Komentáre sú deaktivované  
Belehrad 26. decembra 2010 – Orgány civilistov unesených z Kosova boli 
prevážané do Nemecka, Škandinávie, USA, Izraela a Británie. Hlavnými 
kupcami boli bohatí Arabi a Židia, napísal dnes na svojej internetovej stránke 
renomovaný belehradský denník Politika s odvolaním sa na materiály srbskej 
prokuratúry pre vojnové zločiny. 
Podľa Politiky boli do obchodu s orgánmi v Kosove zapojení lekári z Izraela, 
Turecka, Brazílie a z Filipín a hovorilo sa o nich ako o “lekároch, ktorí 
pustošia Balkán pri pátraní po ľudských orgánoch”. 
Srbská prokuratúra pre vojnové zločiny sa podľa denníka odvoláva na správu o 
medzinárodnom obchode s orgánmi, ktorú vypracovala skupina odborníkov z 
newyorskej univerzity Columbia. 

 
Obličky pre bohatých Židov a Arabov 
V správe sa uvádza, že bohatí Arabi a Izraelčania boli hlavnými kupcami orgánov 
pochádzajúcich z juhovýchodnej Európy. Prokuratúra sa odvoláva na 
vyšetrovanie, ktorého výsledky boli zverejnené v novinách American Chronicle. 
Vyplýva z nich, že na jeruzalemskej klinike sa iba v roku 2001 zotavovalo 60 
pacientov, ktorým transplantovali obličku od neznámeho darcu. 
Vo vyšetrovacom spise sa uvádza, že kvôli tomu “mnohí Izraelčania cestujú do 
východnej Európy v sprievode izraelských lekárov,” napísala Politika. 
Osobitnú kapitolu, ktorá podľa nej zaujala srbskú prokuratúru, predstavuje prípad 
“žltého domu” na severe Albánska, v ktorých mali podľa niektorých tvrdení 
odoberať orgány zajatým civilistom. 
V kapitole sa nachádza správa o súdnom vyšetrovaní. Správa je označovaná 
ako kľúčová, lebo potvrdzuje, že niektoré vyšetrovania v žltom dome prebehli 
napriek odmietaniu zo strany albánskych úradov a misie OSN v Kosove 
(UNMIK). 
V správe sa uvádza celý rad nájdených liekov a príslušenstva, ktoré poukazujú 
na možnosť, že sa v žltom dome mohli vykonávať chirurgické zákroky. 

 
Čo je na chýbajúcich stranách                                                                                                       



V krátkej retrospektíve tohto prípadu srbská prokuratúra uvádza, že sa z “veľmi 
spoľahlivých zdrojov dozvedela o nedostatku viacerých strán z tejto správy, ako 
aj o tom, že sú všetky mená v tejto správe prekryté bielou farbou,” cituje Politika. 
Šéf srbského úradu pre spoluprácu s haagskym tribunálom Rasim Ljajič nedávno 
vyjadril očakávanie, že Medzinárodný trestný tribunál pre bývalú Juhosláviu 
(ICTY) začne trestné stíhanie lídrov UNMIK-a vo veci pohŕdania súdom kvôli 
zakrývaniu dôkazov v prípade obchodu s ľudskými orgánmi, dodal srbský 
spravodajský server RTS. 
Ljajič pre belehradský denník Blic povedal, že o obštrukciách zo strany UNMIK-a 
hovorí správa osobitného spravodajcu Rady Európy (RE) Dicka Martyho, správy 
súdnych znalcov UNMIK-a i bývalej hlavnej žalobkyne ICTY Carly del Ponte. 
Podľa Ljajiča bude musieť niekto za tieto obštrukcie niesť zodpovednosť. 
Srbská prokuratúra má dôkaz. Video s lídrami UKC a unesenými Srbmi 
Srbská prokuratúra pre vojnové zločiny disponuje videozáznamom zo 
zadržiavacieho tábora v Likovci v Kosove z mája 1998, na ktorom sú zachytení 
lídri Kosovskej oslobodzovacej armády (UCK) a štyria unesení kosovskí Srbi. 
Informoval dnes o tom srbský spravodajský server RTS. 
  
Videozáznam by mohol byť jedným z hlavných dôkazov proti úradujúcemu 
kosovskému premiérovi Hashimovi Thacimu, ktorý čelí obvineniam z vedenia 
organizovanej kriminálnej skupiny, stojacej okrem iného aj za obchodovaním s 
orgánmi zajatcov, napísal belehradský denník Blic. Táto kriminálna skupina je 
známa pod menom “drenická”. “Videozáznam by mohol byť jedným z hlavných 
dôkazov proti úradujúcemu kosovskému premiérovi Hashimovi Thacimu, ktorý 
čelí obvineniam z vedenia organizovanej kriminálnej skupiny, stojacej okrem 
iného aj za obchodovaním s orgánmi zajatcov, napísal belehradský denník Blic.   

 
Táto kriminálna skupina je známa pod menom “drenická”. 
Video nahrali príslušníci UCK v máji 1998. Je na ňom Žarko Spasič, unesený 14. 
mája toho istého roku zo zamestnania. Je tam aj kosovskorbský policajt Dejan 
Stojiljkovič, unesený 19. mája v čase, keď sa autobusom vracal z návštevy 
príbuzného v meste Peč. 
Na videozázname vidieť aj ďalších dvoch unesených, Vladimira Spasiča a 
Miroslava Šuljiniča, upresnil RTS. Pozostatky Šuljiniča boli objavené v roku 2005 
v masovom hrobe pri Lapušniku. 
Podľa poznatkov prokuratúry v máji 1998 v spomenutej oblasti drenická skupina 
posilňovala svoje aktivity. Jej členovia napádali mestá i dediny a uniesli najmenej 
30 srbských a 11 albánskych civilistov, ako aj niekoľko policajtov, dodal Blic s 
odvolaním sa na zdroj blízky vyšetrovaniu. 
 
Zdroj: tlač                    
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Celý Menový fond by mal stáť pred súdom           
Veľmi často sú najdôležitejšie fakty skryté pod povrchom a nepodliehajú žiadnej 
diskusii. Skutočnosť, že Dominique Strauss-Kahn, bývalý šéf Medzinárodného 
menového fondu (MMF), čelí obvineniu z údajného znásilnenia slúžky v New 
Yorkskom hoteli, je pre médiá naozaj senzačnou udalosťou. Ale predstavte si, 
že by takýto prominentný predstaviteľ bol súdený nie za znásilnenie 
chyžnej, ale za to, že ju nechal umrieť od hladu, spoločne s jej deťmi, 
rodičmi a tisíckami ostatných ľudí. To je to, čo MMF v poslednej dobe robí 
nevinným ľuďom a bude to robiť znova, pokiaľ ho od základov 
nepretvoríme. Avšak o tom sa už moc nehovorí a nepíše.                                                                                                                               
Aby sme lepšie pochopili súčasný stav, musíme sa preniesť späť do obdobia 
vzniku MMF.        V roku 1944 sa víťazné krajiny Druhej svetovej vojny zišli v 
hotelovej izbe vo vidieckom New Hampshire, aby sa podelili o korisť. Až na 
niekoľko výnimiek, medzi ktoré patril napríklad britský ekonóm John 
Maynard Keynes, cieľom vyjednávačov bola jediná vec. Chceli vybudovať 
globálny finančný systém, ktorý by im zaručil leví podiel na zdrojoch a 
peniazoch celej planéty. Založili niekoľko inštitúcií, ktoré mali slúžiť práve 
tomuto zámeru – a tak sa zrodil Medzinárodný menový fond.                                                                                    
Oficiálna úloha MMF znie jednoducho a atraktívne. Vraj je tu na to, aby 
zabezpečil, že sa chudobné krajiny príliš nezadlžia a ak sa aj zadlžia, poskytne 
im pomoc vo forme pôžičiek a ekonomického poradenstva. Je prezentovaný 
ako najlepší priateľ a ochranca chudobného sveta. Keď však odstránime 
toto klišé, zistíme, že MMF je ovládaný hŕstkou bohatých krajín a aby sme 
boli ešte konkrétnejší, ich bankármi. MMF vždy pracoval vo svojom vlastnom 
záujme a nie tak, ako je v médiách proklamované.                                                                     
Pozrime sa teraz na to, čo nám hovorí realita. V 90. rokoch malá krajina na 
juhovýchode Afriky – Malawi, zažívala obrovské ekonomické problémy po 
jednej z najväčších epidémií vírusu HIV v histórii ľudstva, k čomu sa ešte 
pridalo štátne zriadenie v podobe diktatúry. Krajina musela požiadať MMF o 
pomoc. Ak by MMF konal v súlade so svojimi stanovami, poskytol by krajine 
pôžičky a viedol ju rovnakým smerom, akým išli všetky súčasné rozvinuté 
ekonomiky, t.j. ochraňovaním začínajúceho priemyslu, dotovaním farmárov a 
investovaním do vzdelania a zdravia ľudí.                                                                                        
Tak nejako by vyzerala inštitúcia, ktorá sa zaujíma o osudy bežných ľudí. 
Ale MMF spravil niečo diametrálne odlišné. Vydal stanovisko, že poskytne 
Malawi pomoc iba za predpokladu, že krajina bude súhlasiť so 
„štrukturálnymi zmenami“, ktoré MMF požaduje. Nariadili Malawi predať 
takmer všetok štátny majetok súkromným spoločnostiam a špekulantom a 
zosekať výdavky na domácich obyvateľov. Ďalej MMF vyžadoval, aby 
krajina zrušila príspevky na priemyselné hnojivá, i keď to bol jediný spôsob 
ako mohli farmári – tvoriaci väčšinu populácie – dopestovať aspoň nejaké 
plodiny v krajine s neúrodnou pôdou. Mali takisto preferovať vydávanie 
peňazí medzinárodným bankárom pred ľuďmi z Malawi. Keď v roku 2001 
MMF zistil, že vláda Malawi nahromadila obrovské zásoby obilia, v prípade, 
že nebude dostatok úrody, ihneď prikázal predať všetko obilie súkromným 
spoločnostiam. Malawi odkázal, aby si určili priority a použili zisk z predaja 



na splatenie pôžičky poskytnutej veľkou bankou. To bola prvá rada od MMF 
– zobrať si obrovský úver, za ktorý Malawi platilo ročný úrok vo výške 56%. 
Prezident Malawi vtedy protestoval a povedal, že takýto krok je 
nebezpečný. Ale nemal na výber. Obilie bolo predané. Bankári dostali 
zaplatené.                                                                                                                             
Ďalší rok bola úroda katastrofálna. Vláda Malawi nemala takmer nič na 
distribúciu. Hladujúca populácia bola odkázaná na potravu v podobe kôrok 
zo stromov a podobnej „výživnej“ stravy. BBC opísalo situáciu ako 
najhorší hladomor, aký kedy postihol Malawi. Treba pripomenúť, že v 
rokoch 1991 – 1992 bola úroda ešte horšia, ale hladomor sa nevyskytol, 
pretože vláda disponovala zásobami, ktoré mohla prerozdeľovať. A tak 
tisíce nevinných ľudí zomreli od hladu.                                                                                                                    
Na vrchole hladovania, MMF znížil finančnú výpomoc o $47 miliónov, 
pretože vláda „spomalila“ implementáciu trhovo orientovaných „reforiem“, 
ktoré viedli k spomenutej katastrofe. ActionAid, vedúca organizácia pri 
pomocných prácach v samotnom Malawi, sa nechala počuť, že MMF nesie 
zodpovednosť za túto katastrofu.  
Nakoniec malo Malawi všetkého už dosť a urobilo to, čo by vraj chudobné 
krajiny robiť nemali. Povedalo MMF, aby opustil ich krajinu. Malawi začalo 
ignorovať „rady“ od MMF a opäť zaviedlo dotácie pre priemyselné hnojivá, 
spoločne s ostatnými službami pre bežných obyvateľov. Do dvoch rokov 
sa podarilo krajine zmeniť štatút „žobráka“ a stala sa tak bohatou 
(prirodzene, „bohatou“ v podmienkach regiónu), že zásobovala 
potravinami Ugandu a Zimbabwe.                                                                                                                            
Tento príbeh nepredstavuje v histórii MMF výnimku, práve naopak, je 
pravidlom. Organizácia sa ujme chudobných krajín, sľubujúc im medicínu, 
ktorá ich vylieči – a potom ich prinúti prehltnúť jed. Od Peru po Etiópiu 
môžeme všade badať jazvy „štrukturálnych zmien“ MMF. Celé krajiny 
skolabovali po poskytnutí „pomoci“ od MMF – najznámejšími prípadmi sú 
Argentína a Thajsko v 90. rokoch.                                                                         
Pozrime sa na niekoľko najtvrdších úderov z dielne MMF. Táto organizácia 
napríklad trvala na tom, aby vláda v Keni zaviedla poplatky pri návšteve 
lekára – a tak sa množstvo žien, hľadajúcich pomoc alebo rady ohľadom 
pohlavne prenosných chorobách, zmenšilo o 65% v krajine, ktorá je azda 
najviac postihnutou vírusom HIV na celom svete. V Ghane zas MMF 
naliehal, aby sa začalo platiť školné – počet vidieckych rodín, ktoré si mohli 
dovoliť posielať svoje deti do školy sa zmenšil o dve tretiny. V Zambii sa 
MMF domáhal, aby boli znížené výdavky na zdravotníctvo – počet detských 
úmrtí sa zdvojnásobil. Ukázalo sa, že posielanie peňazí zahraničným 
bankárom namiesto domácim obyvateľom nie až takou skvelou rozvojovou 
stratégiou.                                                                                          Držiteľ 
Nobelovej ceny, ekonóm Joseph Stiglitz, pracoval v MMF viac ako 10 rokov 
až pokiaľ nedal výpoveď a nestal sa z neho „bonzák“. Pred niekoľkými 
rokmi doslova povedal: „Keď sa MMF ujme nejakej krajiny, zaujíma jeho 
ľudí iba jedna jediná vec – ako zabezpečiť, aby bankári a finančné inštitúcie 
dostali svoje peniaze. Je to MMF, ktorý udržuje finančných špekulantov v 



hre. Nezaujíma ich rozvoj, alebo pomoc, ktorou by sa krajina zbavila 
chudoby.“ Niektorí ľudia nazývajú MMF „nekonzistentným“, pretože táto 
inštitúcia podporuje obrovské záchranné balíčky pre banky, ktoré sú 
financované vládou a na druhej strane požaduje takmer úplné zastavenie 
štátneho financovania v chudobných krajinách. Ale také niečo je 
nekonzistentné, iba ak o celej situácii uvažujete ako o intelektuálnej debate 
na niektorej z prestížnych univerzít a unikajú vám nefalšované ekonomické 
záujmy. Za každých podmienok vedú kroky MMF k tomu, čo zabezpečí 
bankárom a špekulantom viac peňazí. Ak bohaté vlády budú zachraňovať 
peniazmi daňových poplatníkov banky, ktoré nič netvoria, OK. Ak sú 
chudobné krajiny donútené posielať peniaze na vydieračské „splátky“, OK. 
Také niečo je absolútne konzistentné.                                                                                                      
Niektorí ľudia tvrdia, že Strauss-Kahn bol reformátorom, ktorý zmenil MMF 
po tom, čo v roku 2009 prebral úrad. Istotne, rétorika MMF sa zmenila, 
avšak detailnejšia štúdia by nám potvrdila, že podstata MMF sa vôbec 
nezmenila.                                                                         Pozrime sa napríklad 
na Maďarsko. Po kríze v roku 2008, MMF vychvaľoval túto krajinu za to, že 
sa nevzdala svojho pôvodného rozpočtového cieľa a znížila verejné 
výdavky. Zhrození Maďari odpovedali zmenou vlády a vybrali si stranu, 
ktorá sľubovala, že donúti banky platiť za krízu, ktorú spôsobili. Nová vláda 
zvýšila bankám dane a MMF zúril, vraj takéto opatrenie je „vysoko 
deformačné“ pre aktivitu bánk – na rozdiel od bailoutov, prirodzene – a 
banky po takomto rozhodnutí opustia krajinu. MMF úplne zrušil program 
pomoci pre Maďarsko, aby ho zastrašil.                                                                                                                                       
Ale kolaps, ktorý MMF predpovedal, sa nekonal. Maďarsko pokračovalo v 
uskutočňovaní opatrení bez toho, aby trestalo svojich obyvateľov. Uvalilo 
dane na najziskovejšie oblasti ekonomiky zahrňujúce retail, energie a 
telekomunikácie a zobralo prostriedky zo súkromných penzijných fondov, 
aby zaplátalo deficit. MMF doslova škriekal pri každom z týchto opatrení a 
namiesto toho vyžadoval škrty pre bežných obyvateľov. Jednalo sa o 
rovnakú agendu, s rovnako starými hrozbami.                            Strauss-
Kahn urobil to isté takmer vo všetkých chudobných krajinách, od El 
Salvadoru, cez Pakistan až po Etiópiu. Americký think-tank, Center for 
Economic and Policy Research, prišiel s tvrdením, že 31 zo 41 zmien, ktoré 
MMF požadoval, malo procyklický charakter a recesiu v postihnutých 
krajinách ešte zhoršilo. Preto nielen Strauss-Kahn by mal byť obviňovaný, 
ale celá inštitúcia v čele ktorej stál.                Momentálne sledujeme v 
médiách nezmyselnú debatu o tom, kto by sa mal stať ďalším šéfom MMF, 
a pritom je to úplne jedno. Ak by sme brali ideu rovnosti ľudí skutočne 
vážne a spomenuli si na všetkých, ktorí boli touto inštitúciou privedení do 
biedy, umierali od hladu a boli zabití, diskusia by prebiehala na tému ako 
skoncovať s MMF a začať úplne od znova. Ak je Strauss-Kahn vinný, 
existuje pre jeho skutok jednoduché vysvetlenie. Musel si pomýliť slúžku v 
hoteli s chudobnou krajinou, ktorá sa ocitla v problémoch. Koniec koncov, 
vrcholní predstavitelia MMF mali mnoho rokov povolenie beztrestne 



znásilňovať takéto krajiny.                                                                                         
Zdroj: Johann Hari, The Independent autor: Peter Margetiny TRIM Broker 

+++++++++++++++++++++++++++ 
 
Autor Robert Eringer pracoval jako špion pro FBI po dobu 10 let počínaje rokem 
1993. Robert byl zodpovědný za zahájení americké CIA Zrádce Edward Lee Howard zachytit, 
které on psal o jeho knize, Ruse . Robert teď píše pro Santa Barbara Novinky-Press. 

Temne tajemství nového presidenta EU V.Klause 
úterý, 3. února 2009 
 
Za 12 dni bude mit Evropska Unie noveho presidenta. Bohuzel, tento muz byl dlouholetym 
komunististickym kolaborantem, ktery stale muze byt ovladan Ruskou tajnou sluzbou, jak 
dobre informovane zdroje sdelily The Investigator. Vaclav Klaus, 67, je presidentem Ceske 
Republiky, ktera 1.ledna stane v cele EU. 
 
 
Toto je poprve, kdy EU povede zeme patrici k byvalemu Sovetskemu bloku – coz je ironie 
osudu pred par lety dohodnuta navzdory opozici pana Klause vuci ceskemu clenstvi v 
politicke a ekonomicke unii 27 zemi a temer 500 milionu Evropanu. 
 
 
Prosluly svou aroganci, jedovaty pan Klaus neni zadny Svaty. V Evrope se o nem casto hovori 
jako o nejvetsim hulvatovi v politice, ktery spise pripomina skreta Grinche. Toto ostudne 
chovani mu mozna pomaha zakryt 46 let stare tajemstvi. 
 
 
The Investigator prichazi s exkluzivnim odhalenim, ze pan Klaus, jako 21-lety 
student na Ekonomicke universite v Praze, byl v roce 1962 naverbovan ceskou 
tajnou sluzbou, a pusobil jako agent nasazeny proti demokratickym 
reformistum, s nimiz studoval a pozdeji pracoval. Po pet desetileti skryval svou 
temnou minulost postavenou na zrade a podvodu. 
 
 
Pan Klaus pod krycim jmenem Vodicka horlive a ochotne informoval o politicke 
spolehlivosti svych spoluzaku, z nichz dva byli na zaklade infromaci podanych 
Klausem vyozeni ze studii. Za tuto spolupraci bylo panu Klausovi umozneno 
cestovat do zahranici a ucastnit se vyzkumnych projektu, poprve v Italii v roce 
1966, a o tri roky pozdeji na Cornell University in Ithaca, N.Y. 
 
 
V prubehu dozvuku Prazskeho jara, pan Klaus referoval ceske tajne sluzbe o aktivitach 
ceskych opozicnich skupin ve Spojenyuch Statech. 
 
 
V roce 1970 se pan Klaus stal hvezdou operace Rattrap, kterou spustila ceska tajna sluzba ve 
spolupraci se sovetskymi poradci z KGB. Pan Klaus byl oficialne pojmenovan jako anti-
socialisticky zivel a vypuzen z Ekonomickeho Institutu. Ucelem bylo, aby se mohl vydavat za 
oponenta rezimu a nadale pronikat do disidentskych kruhu jako dobre maskovany krtek. Lest 
byla uspesna a pan Klaus uspesne monitoroval disidenty a hlasil tajne sluzbe jejich umysly. 



Taktez uspel v navazani osobniho vztahu s Vaclavem Havlem, ktery se pozdeji stal prvnim 
demokraticky zvolenym presidentem Ceske Republiky v roce 1993. 
 
 
Pan Klaus byl oficialne “rehabilitovan” statem v roce 1987, kdy byl prijat do Prognostickeho 
ustavu Akademie Ved – dle ceske tajne sluzby “hnizda kontrarevoluce”. Ceska tajna sluzba 
chtela tento ustav infiltrovat a i tentokrat byl pan Klaus jejich muzem. Uspesne nasazen do 
jejich rad, pan Klaus informoval o aktivitach ostatnich clenu zatimco nadale budoval svou 
reputaci v tajne sluzbe. 
 
 
Jeste patnact let pred tim nez nastoupil do Prognostickeho ustavu, panu Klausovi byla 
umoznena kariera v Ceskoslovenske statni bance – coz bylo pro opravdove kritiky rezimu 
krajne neobvykle. Pan Klaus navic pozival vyhod moznosti cestovani, coz bylo pro opravdove 
disidenty prakticky nedosazitelne. 
 
 
Pan Klaus vstoupil do politiky v roce 1989 jako clen Obcanskeho Fora a stal se ministrem 
financi, a o tri roky pozdeji premierem. 
Ihned pote, co se dostal k moci, dohledal svul operacni svazek ktery na nej byl veden ceskou 
statni sluzbou a skartoval jej. Nevedel ovsem, ze duplikat tohoto svazku byl v rijnu 1989 
prevezen a bezpecne ulozen v Moskve. Tento svazek zustava v drzeni ruske zahranicni 
kontrarozvedky. 
 
 
Pan Klaus slouzil jako nastroj ktery tlacil Obcanske Forum doprava, a takzvane Klausovo 
kridlo OF se stalo zakladem pro Obcanskou Demokratickou Stranu, kterou pote od jejiho 
zalozeni vedl. 
 
 
V prosinci 1997 byl pan Klaus dotlacen k rezignaci z postu premiera kvuli skandalu s 
financovanim sve politicke strany z tajneho konta ve Svycarsku, kde bylo vedeno na jeho 
jmeno celkem 5 milionu $. V te dobe tyto penize byly povazovany za tajne dary vymenou za 
specialni protisluzby. 
 
 
O rok pozdeji pan Klaus zacal serii tajnych kontaktu s residentem SVR (zarostlym ruskym 
agentem) v Praze. Jak dustojnik SVR sdelil The Investigator, “Otevreli jsme operacni svazek 
Klause pod krycim jmenem Kolesnikov a nevyloucili moznost pokusit se jej naverbovat (s tim 
ze vlastnime jeho svazek a budeme duverne mlcet o jeho nejtemnejsim tajemstvi). 
 
 
Neni jasne zda byla politicka kariera pana Klause podporovana ruskou tajnou sluzbou, ale je 
nad slunce jasnejsi, ze pan Klaus navazal velmi blizky vztah s ruskym vladcem Vladimirem 
Putinem, ktery presne pred rokem ocenil Klause, ktery mimochodem mluvi plynne rusky, 
Puskinovou medaili za propagaci ruske kultury. 
 
 
Pan Putin navstivil Ceskou Republiku az pote, co Vaclav Klaus u moci vystridal Vaclava 
Havla v roce 2003. (Vaclav Havel vedl Sametovou revoluci, ktera Ceskoslovensku prinesla 
svobodu). V dobe, kdy Klaus hostil Putina na statni navsteve, cesti novinari popsali jeho 
submisivni chovani k Putinovi jako “hranicici s patolizalstvim”. 
 



 
Klausova podpora Putinova rezimu byla vzdy silna a neochvejna. Napriklad v dobe, kdu 
Evropska unie vehementne odsoudila ruskou invazi do Gruzie, pan Klaus se postavil na 
stranu Kremlu. Jak prohlasil, odpovednost Gruzie je nesporna a osudna. 
 
 
Aktivni kritik homosexualnich paru a zeleneho hnuti, pan Klaus nazval globalni oteplovani 
“poverou” a nositele Nobelovy ceny Al Gorea “apostolem arrogance”. 
 
 
Tudiz by nemelo byt zadnym prekvpenim ze se pan Klaus citil dotcen, kdyz EU minuly tyden 
odsouhlasila snizeni emisi sklenikovych plynu o 20%. “To je skandalni”, rekl, rozcilen tim, ze 
francouzsky president Nicholas Sarkozy (soucasny president EU) dokazal protlacit zakon 
pred tim nez jeho predsednictvi skoncilo. Pan Klaus doufal, ze se mu podari zakon zrusit. “No 
nazdar”, prohlasil rakousky tisk Die Presse na adresu Evropskeho predsednictvi. Ted je na 
rade Vaclav Klaus. 
 
Nepochybne. Nastup tohoto euroskeptika na post sefa EU nevesti Evrope ani svetu nic 
dobreho. 

+++++++++++++++++++++++++++ 
 
NEKLAMTE NAS'  L'UD   je na adrese     franzkollar@web.de 
ma to byt pravdivy obraz a protipol knihy, ktoru napisal Huska - Svedectvo o 
statotvornom pribehu. 

+++++++++++++++++++++++++++ 
„LAURINSKÁ“ A „KONVENTNÁ“, JEDEN BOJ 

 
 
Keď som si prečítal Otvorený list riaditeľa Ústavu svetovej literatúry SAV na Konventnej  
ulici 13 z decembra minulého roka, adresovaný Ministrovi kultúry SR, hneď ma napadla 
paralela s domom na Laurinskej 19, ktorý je taktiež národnou kultúrnou pamiatkou. Obe 
budovy sa ocitli v podobnej situácii na základe reštitučných nárokov Evanjelickej cirkvi 
a.v. na Slovensku (ECAV), avšak s tým rozdielom,  že „Laurinská“ je majetkom po 
bývalej Nemeckej evanjelickej cirkvi a.v. na Slovensku (NECAV), ktorá bola zrušená.  
 
Pisateľ týchto riadkov a obyvateľ Laurinskej aj uverejnil o tomto prípade článok 
v internetovom denníku Changenet zo dňa 8.10.2007 pod názvom  
„(NE)DOTKNUTEĽNOSŤ  BENEŠOVÝCH DEKRÉTOV. Na príklade jednej 
reštitúcie.“  Názov bol zvolený v súvislosti s Uznesením  NR SR o nedotknuteľnosti 
Benešových dekrétov z 20. septembra 2007. Prípad bol ešte v tom istom roku 
medializovaný Slovenskou televíziou  a odvysielaný 18. decembra v rámci relácie 
Reportéri po názvom Protekcia „zhora“.  
 
Na onom článku spred štyroch rokov nemám ani dnes v podstate čo meniť, až na 
spresnenie vlastníckych vzťahov a doplnenie informácie o prebiehajúcich súdnych 
sporoch medzi obyvateľmi Laurinskej, ECAV a Hl. mestom, a to počnúc r. 2005. Tieto 
spory  možno zatriediť do dvoch skupín: o nahradenie prejavu vôle, inak povedané 
o prevod bytu na jednej strane  a o určenie neplatnosti dohody o vydaní veci na 
predmetnom pozemku na druhej strane. V oboch prípadoch ECAV oprela svoj nárok o  



zákon č. 282/1993 Z.z. o zmiernení niektorých majetkových krívd spôsobených cirkvám 
a náboženským spoločnostiam a keď nepochodila, v prípade  „Laurinská“, ešte využila 
jeho novelu ako zák. č. 97/2002 Z.z.  
      
ECAV  podala  žalobu na súd v r. 1995, spor sa bude ťahať celých 7 rokov, čo svedčí o 
tom, že  k domu na Laurinskej  nemala žiaden právny titul. Dúfala  teda, že ho získa 
spomínanou novelou, ktorou NR SR zasiahla nielen do kompetencie samosprávy, ale 
retroaktívne do prebiehajúceho súdneho sporu, ktorý sa mal normálne ukončiť 
podľa predchádzajúcej legislatívy.  
 
Táto novela síce začína polvetou, že „Oprávnenou osobou po Nemeckej evanjelickej 
cirkvi a.v. v Slovenskej republike je Evanjelická cirkev a.v. na Slovensku“, avšak 
pokračuje:  „je na vydanie veci podľa § 4 ods. 2 písm. i) Evanjelická cirkev augsburského 
vyznania na Slovensku a jej cirkevné organizačné jednotky“. Podľa tohto písmena sa 
povinnosť vydať vec vzťahuje na tie prípady, keď v rozhodnom období prešla vec do 
vlastníctva štátu alebo obce na základe „Prevzatia podľa opatrenia Povereníctva financií a 
Povereníctva školstva z 20. apr. 1960 č. 53/774/60  a rozhodnutia MsNV v Bratislave, 
finančného odboru z 10. jan. 1961 č. 293/1961 v spojení s rozhodnutím ONV Bratislava 
– Staré Mesto z 27. februára 1961. Na dom na Laurinskej 19 sa tieto rozhodnutia 
nevzťahujú.  
 
Lebo dom č. súp. 65 na Laurinskej 19 nadobudol Československý štát - Obvodný podnik 
bytového hospodárstva Bratislava I podľa rozhodnutia Fin. odboru rady MsNV 
v Bratislave zo dňa 10. januára 1961 č. 266/1961 a rozhodnutia Fin. odboru rady Obv. 
NV Bratislava Staré Mesto zo dňa 28. februára 1961 č. 107/1961.  
 
 
Z logiky výkladu ustanovenia vyplýva, že museli byť splnené všetky podmienky, teda, 
že sa povinnosť vydať vec vzťahovala práve a len na nehnuteľnosti, ktoré prešli do 
vlastnictva štátu nielen na základe opatrenia č. 53/774/60, ale oboch citovaných 
rozhodnutí, teda nie iných ako ich stanovuje zákon.  
 
Keby sme hľadali odpoveď na otázku, na čo konkrétne sa pís. i) vzťahuje, tak len na 
pozemky parc. č. 23 a 25 na Diebrovom námestí. Nič viac a nič menej! Vydať viac  ani 
nebolo zámerom NR SR, ako vyplýva z protokolov o rokovaniach zákonodarného zboru 
týkajúcich návrhu zákona č. 97/2002, a to tým skôr, že išlo o chúlostivú záležitosť 
možného porušenia Benešových dekrétov. Napriek tomu bude podľa Dohody o vydaní 
veci z 19. júla 2002, čl. 2, ods. 2, podpísanej za ECAV Mgr. B. Mišinom a Ing. A. 
Verčimákom, vydaných ešte 9 ďalších nehnuteľností. Ale ani signatár za Hl. mesto JUDr. 
J. Moravčík, vtedajší primátor, ani nemal mandát ju podpísať, keďže ich vydanie nebolo 
mestským zastupiteľstvom schválené, čo len potvrdzuje absolútnu neplatnosť tejto 
Dohody.   
 
Tu treba dodať, že na rozdiel od Čiech, kde nemecký majetok podliehal konfiškácii, na 
Slovensku to tak celkom  nebolo, ako potvrdzuje Uznesenie Zboru povereníkov z 3. 
augusta 1945, ktorým sa majetok NECAV odovzdáva do správy (nie do vlastníctva!) 



ECAV. Táto sa bude snažiť tohoto bremena čo najskôr zbaviť, dôkazom čoho je žiadosť 
Generálneho biskupského úradu Slovenskej evanjelickej cirkvi a.v. v ČSR, o 
usporiadanie majetku býv. nemeckej ev. a.v. cirkvi na Slovensku adresovaná 
Predsedníctvu Zboru povereníkov z 4. júla 1956 a potom, 5. dec. 1960, Rade Ústredného 
národného výboru. Výsledkom bolo spomínané opatrenie, na základe ktorého sa majetok 
slúžiaci bytovým účelom začlenil do Obv. podniku bytového hospodárstva.Vlastnícke 
právo však bolo bezodplatne priznané k nehnuteľnostiam ako cintoríny, kostoly a 
farské budovy.  
 
Až, po tom, čo sa ECAV správy tohto majetku zriekla, sa bude s ním nakladať ako s 
konfiškátom, ako o tom svedčí táto pasáž v liste Povereníctva školstva a kultúry zo dňa 8. 
nov. 1956 adresovanom Povereníctvu financií: “Vzhľadom na terajší právny stav 
považujeme tento majetok za podliehajúci konfiškácii podľa dekr. prezidenta republiky 
číslo 108/45 Zb.“ Lenže ECAV neprestala poškuľovať po majetku nejestvujúcej 
NECAV, na ktorý nemala nárok. Zákonom 97/2002 sa nenapráva nijaká krivda, ale 
jedinej ECAV sa dáva dar, nejde teda o reštitúciu. Ide totiž o majetok, ktorý ECAV 
odňatý nebol. Presnejšie by išlo o darovanie daru, keďže jestvuje vyhlásenie NECAV, 
podľa ktorého sa vzdala všetkých majetkov v Československu v prospech čsl. štátu. To 
vyhlásenie je ostatne premietnuté do pasportu domu na Laurinskej 19. 
 
Vrátiac sa do minulosti, tento dom  vedľa známej Centrál pasáže bol postavený v r. 1881 
firmou Kittler a Gatzl v neorenesančnom slohu ako polyfunkčný dom. V r. 1909 sa stal 
majetkom Nemecko-maďarského evanjelického cirkevného zboru a.v. v Bratislave a bol 
ním nepretržite až do r. 1945, kedy zbor zanikol. Dom teda nebol nikdy vo vlastníctve 
ECAV - zbory mohli so svojím majetkom nakladať slobodne – a neprávom sa ním pýši 
na svojej webovej stránke. Dom je aj jednou zo 14-ich nehnuteľností bratislavského 
zboru, ktorého správy sa ECAV výslovne zrieka spomínaným listom zo 4. júla 1956. V r. 
1961 sa dom dostáva do správy  Bytového podniku hl. Mesta Bratislavy. Na základe zák. 
č. 138/1991 sa potom dostáva do správy MČ Staré Mesto a byty v ňom sa zo štátnych 
stávajú obecnými. Posledným právoplatným a výlučným vlastníkom domu teda bolo Hl. 
mesto.  
 
V r. 1997 bola splnená podmienka na odkúpenie bytov do osobného vlastníctva tým, že o 
to prejavila záujem nadpolovičná väčšina nájomcov. MČ Staré Mesto ako správca  
nehnuteľnosti mala podľa zák. 182/1993 Z.z. byty záujemcom odpredať bez čakania na 
ukončenie súdneho sporu.  
 
V r. 2002 sa teda vlastníkom domu stáva ECAV, a to protiprávne, ako vyplýva z 
horeuvedeného, avšak povinnosť odpredať byty by bola bývala  prešla na ňu  aj v 
prípade, že by reštitúcia bola zákonná.  
 
Po 4-och rokoch sa ECAV domu na Laurinskej 19 „nasýti“ a s veľkým deficitom v 
údržbe  ho predá tretiemu, a to napriek tomu, že už bol zaťažený súdnymi spormi. Z 
článku “Ako to v skutočnosti bolo. Pár poznámok o hospodárení  bratislavského zboru 
ECAV” uverejneného v Protestantskej  Bratislave č. 3/2009 z pera Ing. Stanislava 
Gajdoša sa dozvedáme, že za 109 miliónov, pričom Kúpno-predajná zmluva uvádza 106 



miliónov! Tak či onak to predstavuje trhovú hodnotu len 10-ich  bytov. Lepšiu ilustráciu 
definície „tunelovania“ si ani nemožno predstaviť. Nemožno sa tiež zbaviť dojmu, že tu 
je pravý dôvod reštitučných nárokov ECAV od samého začiatku : zmocniť sa majetku, 
ktorý jej nepatril a následne ho speňažiť! Pritom je dotovaná štátom.  
 
ECAV sa tak zbavila nosnice so zlatými vajciami – aj autor článku horekuje nad tým, že 
predaná bola « najlukratívnejšia budova ECAV », avšak titulom nadobudnutia ako aj 
oprávnenosťou predaja sa nezaoberá. Totiž dom na Laurinskej 19 je, opakujme, 
polyfunkčný dom, v ktorom bolo v čase predaja okrem 15-ich bytov, 15 prevádzok.  
 
Nový, rovnako domnelý  vlastník, Laurinus s.r.o. začal aj novým listom vlastníctva, na 
ktorom dom už nie je bytový, ale nebytový, čo je v rozpore s údajmi v Registri 
nehnuteľných národných  kultúrnych pamiatok. A všetkým obyvateľom, vrátane tých s 
predkupným právom, dal výpoveď z nájmu. Desiati aj odišli pod nátlakom spolu s 
rodinami, čím prakticky splatili privatizérovi cenu, ktorú zaplatil za celý dom !  Pritom 
počas spomínanej medializácie sa P. Delinga, vtedajší generálny dozorca ECAV, 
vyjadril, že « cirkev sa nikdy nebude správať tak, že by mala z týchto ľudí urobiť 
bezdomovcov ». Z údajov katastra a  z výpisu Obchodného registra možno tiež  doložiť, 
že za predajom stojí istá finančná skupina. Predaj bol vôbec uskutočnený vopred 
naplánovanými krokmi, ako o tom svedčí výmena správcu hneď po tom, čo sa ECAV 
stala vlastníkom, správcu blízkeho onej finančnej skupine. 
 
Prípad má aj trestnoprávne pokračovanie : bolo podané  trestné oznámenie pre 
podozrenie z podvodu a z porušenia cudzích práv, ktoré si osvojila Krajská prokuratúra 
a postúpila ho, v auguste 2009,  orgánom činným v trestnom konaní. Potom bol 
realizáciou výkonu dozoru nad vyšetrovaním poverený Úrad špeciálnej prokuratúry 
Generálnej prokuratúry SR v Bratislave a napokon Úrad pre boj s korupciou. Bola 
vyčíslená aj škoda, ktorá vznikla Hl. mestu protizákonným vydaním domu  na Laurinskej 
a 9-ich ďalších, a to vo výške cca 22 miliónov eur.  
 
Aj prípad „Konventná“ má pôvod v 60-tych rokoch, keď Slovenská akadémia vied 
(SAV)  budovu odkúpila v r. 1963 a dostala do správy. V jednom prípade sa teda ECAV 
po zasadnutí príslušného konventu vzdala správy a v druhom, pristúpila k predaju budovy 
v dezolátnom stave. Dnes v súdnom konaní argumentuje tým, že predaj bol vraj 
uskutočnený v tiesni a že bola vyplatená len polovica znalcom odhadnutej  ceny. Aká 
škoda však vznikla týmito správnymi aktami Bratislavskému zboru ECAV, ktorého 
právna subjektivita bola rešpektovaná, ktorý bol dotovaný štátom a obdarovaný časťou 
majetku NECAV?  A ako je využívaná „Konventná“? Vari v rozpore s učením 
a poslaním akejkoľvek cirkvi, poslaním mravným a kultúrnym? 
 
Odpoveďou na tieto otázky môže byť táto pasáž z otvoreného listu: „Budova slúži už 
desaťročia literárnovednej obci a jej priaznivcom, resp. širšej kultúrnej verejnosti a okrem 
toho, že je dôstojným a vhodným prostredím pre humanitný výskum, je aj významným 
centrom jeho verejnej propagácie a šírenia – uskutočňujú sa v nej hosťovské prednášky 
významných svetových vedcov, otvorené verejnosti, vedecké konferencie i literárne 
podujatia, okrem toho sa v budove nachádza knižnica Ústavu svetovej literatúry, 



disponujúca okrem iného enormnou zbierkou slovenských kultúrnych periodík, ako aj 
Knižnica Jozefa Felixa, ktoré sú ako prezenčné knižnice určené aj záujemcom 
z verejnosti.“ 
    
Tento citát stačí na to, aby sme mohli konštatovať, že „Konventná“ patrí už 
neodmysliteľne  a neodňateľne všetkým bratislavským i mimobratislavským 
návštevníkom a ako kultúrna a  vedecká ustanovizeň   celoštátneho významu je tiež 
chránená : Štatútom Hl. mesta SR Bratislavy, Ústavou SR, európskou smernicou ako aj 
 Medzinárodným paktom  o hospodárskych, sociálnych a kultúrnych právach.  
 
Vzorne udržiavaná „Konventná“, ktorá doslova aj fyzicky žiari vo svojom okolí, sa stáva 
predmetom chamtivosti niektorých predstaviteľov ECAV, píše sa tiež  v otvorenom liste, 
pričom sa nemožno zbaviť dojmu, že aj v danom prípade za reštitučným nárokom stojí tá 
istá či iná finančná skupina. Nepriamo to priznáva aj Ing. Gajdoš, keď v citovanom 
článku čestne vyhlasuje, že „nie je členom ani neháji záujem žiadnej finančnej skupiny 
ukladajúcej o majetok zboru.“ Neslúžia paušálne tvrdenia o prenasledovaní a útlaku 
ECAV za bývalého režimu práve na zakrytie podobných  záujmov?              
 
Obavy o ďalší osud „Konventnej“ vyslovené na konci listu sú tiež oprávnené, veď 
„Laurinská“, kde ECAV tolerovala hlučnú diskotéku so striptízom,  je toho eklatantným 
dôkazom, aj keď nie jediným. A  aj koluje informácia, že z tohto domu by mal byť hotel, 
ak nemá má byť znova predaný, čo naznačuje prehlbujúci sa deficit v údržbe a informácia 
o likvidácii spoločnosti FOCUS FINANCE, a.s., hlavného partnera vlastníka .    
 
Na základe horeuvedeného, ECAV by sa mala vo svojom záujme dištancovať od 
počínania svojich členov zapletených do podozrivých obchodov,  ba aj do trestných činov 
a vzdať neoprávneného reštitučného nároku na „Konvetnú“, ak  nechce 

- ešte viac naštrbiť svoju povesť; 
- oslabiť, ba stratiť svoju duchovnú moc; 
- poskytnúť ďalšiu zámienku na odluku cirkví od štátu.   

                                                                                                       Mgr. Jozef Sivák, CSc., 
                                                                                                       býv. expert pri RE   

+++++++++++++++++++++++++++ 
Budujeme kasínový kapitalizmus 

8.júna 2011 
(Príspevok do Stálej konferencie Panslovanskej únie) 

www.pansu.sk  
 

Denne sa presviedčame, že každý sme pod vplyvom hospodárskej politiky vlády. 
Zároveň tvrdím, že niekto nemôže byť zodpovedným voličom, a tým menej vnímavým 
čitateľom dennej tlače, ak nemá základné ekonomické vedomosti. A pritom sa teraz 
denne stávame svedkami, ako ľudia bez ekonomického vzdelania , bez základného 
chápania síl, ktoré formujú ekonomický život, hravo rysujú projekty budúcnosti SR. 
 
V súčasnej ekonomickej literatúre nájdeme mnoho tvrdení o tom ako giganti 
národohospodárskych vied v posledných 200 rokoch nielen skúmali ako funguje 



ekonomický svet, ale sa zaujímali aj o aktuálne politické otázky. Študovali chod 
hospodárstva. Hoci sa zaujímali o politiku, nestali sa politikmi. Zostali predovšetkým 
mysliteľmi. Snažili sa presadiť svoje názory u svojich súčasníkov. Robili to pomocou 
analýz a metódami dokazovania, ktoré by obstáli aj pred kritickým ohlasom vysoko 
odbornej debaty. Tá v poslednom čase veľmi chýba predovšetkým u nás na Slovensku, 
ale aj, žiaľ, v EÚ. Kto to v nej má zaručiť? Naši poslanci? 
 
Každý ekonóm vie, že premeny v technológiách a aj neustále zmeny v politickom a 
inštitucionálnom usporiadaní sťažujú proces vyvodzovania jednoznačných záverov o 
pravdepodobných účinkoch možnej hospodárskej politiky. Ba sa presviedčajú aj o tom, 
že keď opadnú vášnivé diskusie poslancov parlamentu, ekonomické poučky  platia aj 
naďalej, hoci niektoré môžu mať aj 100 rokov. Dôležitosť vedcov fyzikov nám indikuje 
už veta z denníka, že vedci v CERNE pri Ženeve ešte nespracovali všetky údaje. 
Rovnakú dôležitosť si zaslúžia aj ekonómovia. Totiž, Štatistická ročenka vydaná ŠÚ SR 
za rok 2010 má 386 strán. Keby polovička z nich bola textom, tak viac ako 190 strán sú 
číselné údaje. Ak na jednu stranu môžeme umiestniť 1800 znakov a ak jedno číslo má 6 
číslic, potom na tých viac ako 190 stranách je 57600 čísel. Ozaj ich obsah a hodnotu 
môže vyjadriť jediné číslo, a to hodnota HDP? Naivná predstava „ekonómov“ typu p. 
Sulíka, p. Chrena, p. Šejnu, či p. Kollára a či ministra financií p. Mikloša. Pre nich HDP 
sedí vo výklade a my všetci si z neho ukrajujeme. Ale HDP nič nehovorí o stave 
ekonomiky. Možno niečo o výkonnosti ekonomiky. Tá veľká množina údajov však nie je 
výpovedná, ak nie je usporiadaná. V súčasnosti poznáme dva systémy, ktoré tieto údaje 
dávajú do vzájomných súvislostí a relácií. Je to systém národných účtov a input-output 
tabuľky. Tvorcom systému národných účtov je prof. Kuznets a tvorcom inpu-output 
systému je prof. Leontief. Obaja Rusi, obaja nositelia Nobelovej ceny za ekonómiu, obaja 
velikáni ekonomických vied.   
 
Primárom gynekologického oddelenia je lekár, gynekológ. Ja nim nemôžem byť, hoci 
mám dvoch synov. Také prísne požiadavky ako na miesto primára však nemáme na 
predsedu vlády. Ale práve predseda vlády nemôže byť človek, ktorý sa nerozumie do 
systému národných účtov a do input-output tabuliek. Nevníma stav ekonomiky. Tomu sa 
však nemôže rozumieť herec (R. Regan). A ak, potom musí mať učiteľa a urobiť skúšku. 
Škoda, že sa to v EÚ a na Slovensku nedarí presadiť. Oba systémy by mal ovládať aj 
guvernér centrálnej banky a tým skôr Európskej centrálnej banky. Nestalo by sa, že nám 
„vybuchnú“ finančné toky. 
 
V roku 1968 som nastúpil do EHK v Ženeve, kde máme teraz výkonného tajomníka p. 
Jána Kubiša. EHK pracovala na projekte komparácie ekonomík krajín EHK a plus ZSSR, 
USA, Kanada a Japonsko, a to na báze input-output tabuliek. Sám som bol zodpovedný 
za tabuľky USA, ZSSR, Japonska, Československa, Rakúska a Bulharska. Celkom dobre 
sa pamätám ako na zasadnutiach Starších ekonomických poradcov vlád krajín EHK v 
Paláci národov v diskusiách vystúpili poradcovia s tým, že to je socialistický systém 
riadenia a že sa nehodí pre západné ekonomiky, hoci prvá input-output tabuľka bola 
zostrojená v USA. Keďže tam boli aj velikáni ekonómovia, a tí sa ohradili, viacerí 
poradcovia sa ospravedlnili tým, že to bolo „deep misunderstanding“ (hlboké 
nedorozumenie), a že za nimi nie sú lobisti. Žiaľ, realita bola asi iná. Doposiaľ sa 



nevyužívajú input-output tabuľky v praktickej hospodárskej politike, hoci Eurostat ich 
predpisuje. A pán G. Soros pokojne spravuje svoje investičné fondy a do finančných 
tokov temer nikto nevidí. 
 
Skupina Euro Memorandum-Group mala v dňoch 18.-20. februára 2010 v Berlíne 
konferenciu. Účastníkov bolo 349 z celej Európy. Títo renomovaní ekonómovia aj z 
univerzít aj z praxe už 15 rokov spracovávajú memorandá o alternatívnej ekonomickej 
politike pre Európu. Vždy ich posielajú predsedom vlád. Zhodli sme sa, že 
najadekvátnejším pojmom pre súčasný kapitalizmus je výraz „kasínový“ kapitalizmus. 
Trochu to zdôvodním tým, že uvediem tvrdenia z Financial Times. V roku 2007 19. 
septembra guvernér centrálnej banky USA Ben Bernanke hovorí: .... „vývoj na trhoch 
zvýšil neurčitosť o ekonomickom výhľade“. Ten istý časopis, venovaný už prebiehajúcej 
kríze, z 22. a 23. septembra má stranu s nadpisom: „Hra mien“ a píše ako „celebrity“ 
Naomi Campbell, John Terry, Pamela Anderson a iní spôsobili rast cien domov a bytov. 
Sú tam aj ich fotografie. Ďalšia strana uvádza fotografiu A. Greenspana s nadpisom 
„majster univerza“ a píše, že vynikal nepriehľadným výkonom v jeho úrade. Naozaj 
opúšťame ekonomické zákony a dávame sa do rúk hier v kasínach? Všeobecne sa vie, že 
aj EÚ aj jednotlivé krajiny sa uspokojujú s jedným číslom, a to hodnotou HDP, ktorá 
charakterizuje výkonnosť ekonomiky (?) a okrem toho krajiny musia plniť Maastrichtské 
kritériá, ktoré sú 4 (?!). Takéto počty čísel sú známe z hier, či už Loto, Euromilióny, či 
inej. Teda kasínových hier. Pritom jednotlivé Maastrichtské kritériá sa v jednotlivých 
krajinách nevykazujú rovnakým spôsobom. Ba čo horšie, nie sú stanovené vedecky. 
Podiel dlhu na HDP má byť menší ako 0,60. Prečo? Aj na Ekonomickej univerzite v 
Bratislave sme pomocou dynamického modelu ukázali, že ten podiel môže byť väčší ako 
1. A prax to dokázala. Belgicko dosahovalo hodnoty 1,25; 1,11 atď. Japonsko dokonca v 
roku 2004 vykázalo tento podiel vo výške 157%. Dobrý ekonóm však musí vedieť, kedy 
je ekonomický vývoj explozívny a kedy tlmený. Má na to konkrétny indikátor. Musí však 
mať príslušné poznatky v hlave a vedieť na aký „pedál“ pritlačiť, či ho uvoľniť. Ale hrou 
sú aj DSS. Aká garancia, ktorú presadzuje SaS a jej minister (garancia príjmu pre 
manažment). Na ktorých finančných trhoch je istota a teda garancia. To hovorí ten, čo 
nepozná mechanizmus investičných bánk. Burza? Skoro pyramídová hra. Známa 
investičná banka Lehman Brothers, ktorej index rizika sa učil na univerzitách v teórii 
investovania a prvá padla v roku 2007. Harmonizovaný index cien spotrebiteľa je ďalšia 
hra, ktorá zahmlieva infláciu. Ekonomika je systém, a tak ako metro v Paríži je tiež 
systémom avšak musíme mať mapu (model), ak sa chceme dostať do konkrétneho bodu. 
V podzemí, napr. na stanici Les Halles, však musíme opäť konzultovať ako prestúpiť, 
kde je konkrétna trať. Takéto modely majú aj ekonómovia. Žiaľ, súčasní predstavitelia sa 
v nich nevyznajú. Ako potom môžu riadiť ekonomiku? U nás sa skôr stretneme s 
agresívnou nedôverou voči modelom, či už politikov alebo úradníkov na ministerstvách. 
Nielen to. Nastal úplný rozpad autority ekonomického vedca. Ak sú nezodpovední 
politici, potom sa aj občania môžu správať nezodpovedne, úboho, vypočítavo. To čo mňa 
ako človeka, ktorý skúma fungovanie ekonomiky viac ako 50 rokov, znepokojuje je 
infikovanie množstva ďalších ľudí podozrievavosťou, nedôverou v riadenie ekonomiky. 
Štát, podľa mnohých našich politikov, je zlý hospodár. Oni sú zlí hospodári! Politikom 
ani na um nepríde, že by sa mali trápiť tým, že na nich by mohla ležať nejaká časť 
(veľká) viny. Vládnuť znamená vedieť predvídať. A vedieť predvídať v ekonomike 



znamená ovládnuť „ekonomické ďalekohľady“. Skutočne sme otupeli, o čom hovoria aj 
rôzne blogy plné nelojálnosti k vlastnému štátu.  
Prof. Jaroslav Husár 

+++++++++++++++++++++++++++ 
 
To nie je ten havlolizac? Kde bol 20 rokov? 

TB: Trestné oznámenie kvôli odhaleniu búst F. Ďurčanského, J. Eszterházyho 
a iným formám propagovania fašizmu na Slovensku  

STREDA      22. 6. 2011     

10.00               Dom novinárov, malá zasadačka (1. poschodie), Župné nám. 7, Bratislava 

Hnutie HUMAN po štyroch mesiacoch protestnej kampane podáva ďalšie trestné 
oznámenie. Napriek pádnym a závažným argumentom odbornej verejnosti, protestom a 
petícii stoviek občanov, ale aj zahraničným negatívnym ohlasom je busta právoplatne 
odsúdeného vojnového zločinca J. Ďurčanského v Rajci odhalená. 

Na tlačovej konferencii Vás predseda Hnutia HUMAN bude informovať o 
prekvapujúcich detailoch a šokujúcich zisteniach z kampane. Pôjde o busty oboch 
spomenutých osôb, ale aj iné formy propagácie fašizmu na Slovensku.  

Kontaktná osoba: Peter Marianek      Tel.: 0905 959 302 
 
 

Často mám pocit, akoby moderátori v médiách vyhľadávali osoby – ženy, teda 
ženochlapky, ktoré si svoje priezviská píšu podľa módy, napr. pani poslanec Edita 
Pfundtner, hviezdy šoubiznisu a i., akoby nás týmto chceli upozorňovať, že takto je to 
správne. Naproti tomu nemeckú političku menujú Merkelová, hoci je Merkel. Ako je to 
možné, že sa práve pri nej neustále mýlia???!!! 

   Iná skupina mienkotvorcov zase vyhľadáva slová, kde sa píše L s mäkčeňom a oni to 
vyslovujú tvrdo. Týchto by som všetkých, najmä zamestnancov všetkých rádií a TV 
poslal na preškolenie do Klenovca alebo Tisovca, „kde sa aj skaľi mekje“ – ako to 
povedala istá tisovská rodáčka. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Držím palce, ak to výjde, podržím aj vrece. Človek by neveril na čo všetko ten čínsky národ 
nepríde. 

Nemôžem neposlať :  

Jul 2011   



Po Ut Str Štv Pia So Ne
         1  2  3  

4  5  6  7  8  9  10 

11 12 13  14  15  16 17 

18 19 20  21  22  23 24 

25 26 27  28  29  30 31 
              

 

Mesiac júl 2011 bude mat 5 piatkov, 5 sobot  a 5 nediel,   čo sa prihodí  len každých 823 rokov a  
volá  sa to tiež ako "plné vrecia penazí ".  

Keď  to pošlete svojim priateľom do 4 dní  vám prídu peniaze.  

Na základe  Čínskeho Feng-Shui systému, kto to nepošle  ďalej ..... bude bez peňazí. 
Takže chopte sa možnosti.  

+++++++++++++++++++++++++++ 
 
Jedno či si ženatý alebo slobodný - obanuješ oboje. 
Bernhard Shaw 
 
 
Nemal som šťastie ani s jednou z mojich žien: prvá ma opustila a druhá 
nie 

+++++++++++++++++++++++++++ 
 
Potešujúca  správa  

Minister zdravotníctva SR navrhol, aby sa z povinného zdravotného poistenia ako 
štandard hradilo iba POSLEDNÉ  POMAZANIE  

Ale v dodatku návrhu je poznámka, ze svätený olej si pacient musí priniesť 
spolu s teplomerom, toaletným papierom, príborom, uterákom, vankúšom, 
plienkami, nočnou košeľou a liekmi.  
 

+++++++++++++++++++++++++++ 

"Vláda oznámila, že mení štátny znak z dvojkríža na 
kondóm, lebo taký symbol presnejšie vyjadruje politiku 
súčasnej vlády:  



Kondóm sa, tak isto ako inflácia dokáže rozpínať, brzdí 
produkciu, ničí ďalšie generácie, chráni k……  a dáva 
pocit bezpečia, zatiaľ čo je človek jeb..."  

+++++++++++++++++++++++++++ 

Maturitné otázky z matiky na budúci rok 

 1. Sudca zoberie 15000 €  za to, že spôsobí procesnú chybu, po ktorej prepustia mafiána 
z väzby a 3000 €  za prekvalifikovanie trestného činu kvôli nižšej sadzbe odňatia 
slobody. 
Koľko mafiózov musí pustiť a koľko paragrafov prepísať, aby si mohol kúpiť stavebný 
pozemok na Slavíne rozmerov 50x20m, keď 1m2 stojí  5.000 €? 
 
2. Poslanec berie 3000 € za hlasovanie o návrhu zákona. Za členstvo v rôznych 
dozorných radách poberá mesačne: 
2000 €, 1500 €, 3300 € a 1500 €. K tomu navyše týždenne za lobing 1500 €. Čo sa mu 
viac oplatí: sedieť v parlamente alebo sa venovať len svojim kšeftíkom, keď o 
dôležitejšom zákone sa hlasuje priemerne raz za týždeň ? 
(Poslanecky plat neberte do úvahy - beží mu v obidvoch prípadoch). 
 
3. Súkromný podnikateľ - majiteľ menšej stavebnej firmy sa uchádza o štátnu zákazku za 
200 000 €, o udelení ktorej rozhodujú traja úradníci. 
Vypočítajte: 
a) Aký veľký úplatok musí dať každému úradníkovi za predpokladu, že všetkým dá 
rovnako a že na to obetuje 10 % z celkového objemu zákazky. 
b) O koľko € musí dať úradníkom druhý podnikateľ viac, ak chce pretromfnúť 
predchádzajúceho staviteľa o 5 %. 
c) Koľko € ostane každému zo súkromníkov z objemu zákazky po odrátaní úplatkov. 
d) O koľko € musí prvý podnikateľ oklamať daňový úrad, aby vykompenzoval stratu z 
úplatkov. 
 
4. Gejza V. má na starosti 3 prostitútky. Keď každý obslúžený zákazník zaplatí 70 €, 
koľko klientov potrebuje zohnať jedna baba, aby si mohol Gejza zaplatiť 3000 €  za svoju 
dennú dávku koksu, pričom každá štetka si nechá 20% zo zárobku? 
 
5. Taxikár predá denne dve kradnuté autorádia, z čoho má províziu 30 € za kus. Navyše 
ma týždenne ďalšie dve tisícky za tipy pre vykrádačov bytov a 30 €   keď prešacuje 
vrecká opitému zákazníkovi. Vypočítajte ako dlho mu potrvá, kým dá dokopy 10 000 € 
na výpalné pre taxikársku mafiu za to, že dostane flek na lepšej ulici? 
 
6. Babička poberá mesačný dôchodok vo výške 280 €. 70 € korún mesačne ju stojí 
garsónka, ďalších 50 € strava a 20 € lieky. 15 € dá na kostol a vnuk ju pri návšteve každý 
mesiac pumpne o 33 €. 
a) Ako dlho bude babke trvať, kým našetrí  150 €   do obálky pre primára, aby jej 



predpísal injekcie na reumu ? 
b) Koľko takýchto obálok musí primár zobrať, aby mohol ísť na dvojtýždňovú dovolenku 
na Havajské ostrovy? (Cenu zistíte z prospektov cestovnej kancelárie.) 
 
7. Starosta povolí na pozemku pred základnou školou výstavbu a prevádzku pohostinstva 
s hracími automatmi, pričom mu v tomto rozhodnutí výrazne pomôže 1500 Eur od jej 
budúceho prevádzkovateľa. 
Vypočítajte koľko ďalších krčiem musí žiadať o povolenie prevádzky, aby starosta 
postavil rodinný dom pre svoju dcéru. 
 
Poznámky: 
1. Cena stavebného materiálu na dom je 330 000 €. 
2. Stavebné práce nepočítajte - tie mu vykoná grátis stavebná firma, ktorej starosta 
dohodil výstavbu nového domu smútku a požiarnej zbrojnice bez verejnej súťaže. 
3. Cenu za pozemok taktiež neuvažujte, stavebná obecná parcela bola oficiálne 
prekvalifikovaná na smetisko a následne odkúpená za symbolickú cenu. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Samo Chalupka 
http://youtu.be/5KCse2zSzII 

+++++++++++++++++++++++++++ 

http://tvina.sk/index.php?program=9 

http://wwww.zvedavec.org/send_print.php?clanek_id=4422&status=print  
+++++++++++++++++++++++++++ 

 

Najkrajšie meno na Slovensku je podľa štatistov LENKA, 
lebo 3 veci, 
ktoré muži najviac milujú, sa končia na lenka: 
1) dovo LENKA, 
2) mi LENKA, 
3) pa LENKA 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Blondínka píše inzerát: "som pekná, milá, múdra...volajte 
na mobil: 
Nokia8800"...: 



 
Sedem divov socializmu: 
- Každý mal prácu. 
- Hoci mal každý prácu, nikto nič nerobil. 
- Hoci nikto nič nerobil, plán sa plnil na 100 percent. 
- Hoci sa plán plnil na 100%, nikde nič nebolo. 
- Hoci nikde nič nebolo, predsa mal každý všetko. 
- Hoci mal každý všetko, predsa všetci kradli. 
- Hoci všetci kradli, nikdy to nikde nechýbalo . 
 
Pýta sa malý cigán svojho otca: 
Syn: Tato čo je to demokracia ??? 
Otec: Demokracia je to keď gadžovia robia a 
my dostávame peniaze len tak. 
Syn: Aha. A to im nevadí ??? 
Otec: Vadí, ale to už je rasizmus... 
 
Filozofická úvaha : Prečo majú včely med 
Lebo majú kráľovnú- 
Keby mali premiérku, tiež by mali hovno. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

http://www.auria.sk/blog/wp-
content/uploads/korrupte_medizin_und_kollaborierende_behoerden.pdf 

 

1948 – 1989 : Protosocializmus alebo Pseudosocializmus 

Pre ujasnenie si cieľov budúcnosti a utriedenia si základných poznatkov o marxistickej 
teórii je nutné zamyslieť sa nad minulosťou. Môžeme systém spred roka 1989 vôbec 
nazvať socializmom? Spĺňal reálne podmienky ľudovej demokracie? Bolo prehlasované 
spoločenské vlastníctvo naozaj spoločenským vlastníctvom?  



Namiesto zbytočného ideologického hľadania sa snažme sledovať, čo sa pri prechode od 
kapitalizmu k protosocializmu udialo v oblasti riešenia rozporu medzi zjavne súkromnou 
a skryte spoločenskou prácou, aký nový krok v tejto oblasti tento systém vykonal, kam 
zašiel a naopak čo dosiahnuť nemohol. Snažme sa hľadať odpoveď na otázku, kto a ako 
si reálne privlastňoval výrobné prostriedky a spotrebné predmety, akými mechanizmami 
bola sprostredkovaná miera spoločenskosti, spoločenskej nutnosti, vynaloženie mŕtvej aj 
živej práce. (1) 

V prvom rade treba povedať, že systém spred roka 1989 bol historicky prvým 
pokusom         o vytvorenie sociálne spravodlivej spoločnosti v našej krajine vôbec. Je 
jeho nesmrteľnou zásluhou, že zo Slovenska sa stala moderná priemyselná krajina, kde sa 
vytratil analfabetizmus, chudoba, ľudia mali prístup ku kvalitnému vzdelaniu a 
zdravotnej starostlivosti. Protosocializmus poskytoval obyvateľstvu historicky prvý 
krát skutočné napĺňanie ich sociálnych práv v rámci možností mladej socialistickej 
republiky.                   Tak isto bolo pracujúcim konečne zabezpečené právo na prácu a v 
rámci budovania novej socialistickej vlasti nebol problém s napĺňaním tohto práva. 
Odstránila sa nezamestnanosť a tým pádom chudoba. Lenže nesmieme zabúdať tak 
isto na neprávosti páchané týmto systémom pod rúškom socializmu: procesy často 
krát s nevinnými ľuďmi, perzekúcie, uzavreté hranice, miestami zle plánované 
hospodárstvo s prebytkami v istých jeho sférach a nedostatkami v iných. Samozrejme 
najmä dnes antikomunistami často dookola opakovaná a zneužívaná téma politických 
procesov a uzavretých hraníc je v mnohom diskutabilná a nie je dnes mojou úlohou súdiť 
každý jeden proces, ktorý v našej krajine prebehol. Historickým faktom totiž zostáva, že 
existovali v Československu pôsobiace záujmové skupiny, ktoré chceli získať moc a 
činnosť zahraničných kapitalistických tajných služieb bola na dennom poriadku. V 
takejto situácií samozrejme musela vláda konať. Neprávosti odsúďme individuálne, 
zločiny ponechajme zločinmi. Dnešná diktatúra kapitálu sa mimochodom tiež nehrá 
so svojimi politickými protivníkmi. Ak dnes niekto verí na kapitalistickú demokraciu je 
blázon. V novej forme socialistickej spoločnosti je nutné sa vyhnúť akýmkoľvek 
perzekúciám za názory či vierovyznanie ľudí. Tak isto ich sloboda nesmie byť hranicami 
nijak obmedzená. Proletár nemá vlasť iba svoje okovy a tie sú v každej krajine rovnako 
silné. Navyše socializmus je v priamej kontradikcii s politikou “obklopiť sa múrmi”. 
Socializmus naopak musí byť spoločnosťou otvorenou, slobodnou a cestou k 
najvyššej forme participačnej demokracie – komunizmu.                                                                                                            
To či v protosocializme existovalo skutočné spoločenské vlastníctvo je v zásade 
diskutabilné. Sovietsky model socializmu implantovaný v Československu sa v mnohom 
podobal skôr na štátny kapitalizmus ako na participačnú demokraciu. V štátnom a 
straníckom aparáte sa veľmi rýchlo vytvorila istá forma oligarchie, ľudí s neoficiálne 
odlišným spoločenským postavením, ktorí užívali svojich nadštandardných 
spoločenských privilégií. Cesta k takémuto stavu nebola v zásade ťažká. Po odstránení 
kapitalizmu mali prevziať kontrolu nad znárodnenými fabrikami samotní pracujúci z 
čoho sa však vytvorili takzvané riadiace štáby, ktoré sa ale často správali ako starí 
buržoázni akcionári. Formálne spoločenské vlastníctvo bolo v mnohom 
štátnokapitalistickým vlastníctvom a riadiace štáby slúžili na reguláciu zamestnancov, 
ktorí boli tiež istou formou vykorisťovaní. Nadhodnota vytváraná ich prácou našťastie 
už nešla do vrecka kapitalistu – vykorisťovateľa, ale do štátnej pokladnice z čoho 



boli samozrejme hradené rôzne sociálne vymoženosti, no na druhej strane sa z tohto 
zisku obohacovala aj stranícka oligarchia, ktorú vyššia životná úroveň vôbec 
neospravedlňuje. Nemôžeme totiž velebiť lepšieho medzi zlými. Ako ďaleko mohol 
procesy spoločenského privlastňovania ovplyvniť robotník? Svojou prácou? Ale tá bola 
predsa plne dirigovaná riadiacimi štábmi rôzneho druhu, premietali sa do nej funkcie 
obchodu, služieb, nadstavby. Do práce robotníka sa predovšetkým premietali všelijaké sa 
križujúce rozhodnutia hierarchie: orgánov strany, štátu, nadpodnikových aj podnikových 
orgánov, ale aj bezprostredných nadriadených – vedúcich, majstrov. Aj pracujúci, ktorý s 
najväčším nadšením chcel prispieť k optimálnemu spoločenskému privlastňovaniu sa 
čoskoro v konkrétnom podniku naučil nepretrhnúť sa, prípadne aj odcudziť to, čo sa mu 
hodilo do domácnosti alebo na fuškovanie, majúc negatívny vzťah k nejakej vede, ktorej 
uplatnenie mohlo viesť v podniku k strate prémií a pod. Riadiace orgány vytvorili nad 
pracujúcimi určitú sústavu v ktorej sa prepájali a dopĺňali k dohode obmedzené záujmy 
lokálnych funkcionárov jednotlivých riadiacich orgánov, ktoré boli zlaďované na základe 
plnenia záujmov členov Ústredného výboru Strany. (2) Táto sústava sa v zásade ukázala 
ako nefunkčná a v protiklade so záujmami pracujúcich a s myšlienkou spoločenského 
vlastníctva. V spoločnosti sa najmä v období  normalizácie vytvorila relatívne úzka 
skupina ľudí manévrujúca spoločenským vlastníctvom rovnakým alebo minimálne 
podobným spôsobom ako to dnes robí vykorisťovateľ – kapitalista. Príkladom takéhoto 
správania sa bolo aj prideľovanie bytov v rámci Bytových podnikov či družstiev (ktoré 
často - krát nefungovali vôbec ako družstvá, pretože ľudia stratili motiváciu na niečom 
participovať). Samozrejme nesmieme generalizovať, nie všetci členovia riadiaceho 
aparátu pracovali pre štát s pokrivenými morálnymi hodnotami, kradli a zneužívali moc. 
Neodškriepiteľným dôkazom napokon zostáva solídna životná úroveň všetkých 
obyvateľov krajiny, aj najnižších sociálnych vrstiev.                                                                                                                          
Problémy minulého režimu teda boli: 

• Odtrhnutie sa riadiacich a politických špičiek od ľudových más a vytvorenie 
novej formy rovnejších medzi rovnými  

• Odcudzenie práce v štátnokapitalistických podnikoch a kontraproduktívne 
potláčanie spoločenskej participácie, vlastné skutočnej demokratickej 
socialistickej spoločnosti  

• Zlyhanie v oblasti výchovy pracujúcich k socialistickej samospráve podnikov, čo 
spôsobilo prvotné, samotné odcudzenie robotníka od svojej práce  

• Spoločné vlastníctvo nebolo pracujúcimi vnímané ako “spoločenské”, ale iba ako 
vlastníctvo štátu, ku ktorému nemajú žiaden vzťah čo sa odzrkadlilo na nevážení 
si jednak sociálnych výhod a jednak samotného verejného majetku; systém 
nedokázal ľudí naučiť vlastnosti celospoločensky zodpovedného hospodára, 
nedokázal dlhodobo vyrovnávať a odstraňovať rozdiely vo vlastníckom postavení 
tried a sociálnych skupín  

• Vzhľadom na historický a geopolitický kontext doby obmedzovania osobných 
slobôd obyvateľov (pre objektivitu netreba zabúdať, že to bolo a je vlastné aj 



kapitalistickým krajinám); nedokázal prekonať kapitalizmus na úrovni 
každodennej demokracie a občianskej samosprávy, v uplatňovaní ľudských práv, 
naopak v rôznych obdobiach svojej existencia tieto práva hrubo porušoval  

• Napriek pokrokovému začiatku ľudovodemokratického zriadenia po roku 1948 sa 
najmä počas dekadencie systému, v období normalizácie ignoroval 
vedeckotechnický pokrok kapitalistických krajín a nevenovala sa pozornosť 
najmodernejším technológiám, čo spôsobilo zastarávanie výrobných metód a 
znižovanie konkurencieschopnosti československej ekonomiky; nedokázal riešiť 
ekologické problémy, ktoré vždy boli súčasťou celosvetového antikapitalistického 
hnutia  

Riadiaci aparát bol natoľko rozporuplnou privilegovanou vrstvou spoločnosti a najmä 
kvôli jeho činnosti, množstve kladov a záporov je možné nazvať minulý režim niečím 
medzi socializmom a kapitalizmom. Jednoznačne to bol prvý pokus o alternatívu, z 
ktorého sa treba poučiť. Nebol to raj na zemi ospevovaný stalinistami, ani peklo, ktorého 
mýtus šírili a šíria rôzni antikomunisti, sionisti a iné vzájomne prepojené antiľudové  
záujmové skupiny.                 

Medzi nezabudnuteľné klady, ktoré do spoločnosti priniesol protosicialistický 
systém boli: 

• Protosocializmus vytvoril určitú mimoriadnu koncentráciu ľudských, 
materiálnych a energetických zdrojov, ktorá v určitom období umožnila nášmu 
štátu  dohnať historické  meškanie za vyspelými krajinami zapríčinené 
predchádzajúcimi systémami  

• Bol významným vkladom k ekonomickému a kultúrnemu potenciálu štátu 

• Vo svojej československej podobe umožnil vyrovnať regionálne rozdiely medzi 
industrializovaným Českom a poľnohospodárskym Slovenskom, medzi mestom 
a vidiekom, ale tak  isto mal veľký  prínos  k emancipácií žien a mierovému 
spolunažívaniu  rôznych  národností  a etnických  skupín v  rámci štátu  

• Dokázal zabezpečiť značný vzostup a rozvoj kultúry a vzdelanosti pre nižšie 
sociálne vrstvy, zvýšil sociálnu mobilitu a prakticky odstránil chudobu  

• Na istej úrovni značne zdemokratizoval spoločenskú elitu, riadenie spoločnosti 
bolo najmä v začiatkoch tzv. ľudovodemokratického zriadenia umožnené širokým 
masám  

• Vytvoril v našej spoločnosti dovtedy nevídaný systém sociálneho zabezpečenia  

• Napriek mnohým nedostatkom vnášal do spoločnosti kvalitatívne procesy a 
hodnoty, ktoré mali v podstate  humanistický a  progresívny, pokrokový  
charakter  



• Protosocialistická  sústava  (tzv. Východný blok)  dopomohol  štátom  tretieho 
sveta v národnooslobodzovacích  bojoch a  taktiež  celosvetovému  
antikapitalistickému hnutiu  v  tom  čase  

• Protosocializmus vo vtedajšom Východnom bloku pôsobil ako jediný protiklad 
kapitalizmu a nútil mnohé krajiny najmä v Západnej Európe k vyššej solidarite a 
zavádzaniu takzvaného sociálneho štátu, či štátu blahobytu; motivoval robotnícke 
hnutie po celom svete v bojoch za svoje práva  

Kríza systému ale aj vnútorné faktory v symbióze s prácou zahraničných tajných 
služieb a lobistov spôsobili zmeny roku 1989. Ideály pôvodne deklarované ako reforma 
socializmu sa veľmi rýchlo skončili klamlivou kontrarevolúciou. Frustrované a istou 
formou odcudzenia ovplyvnené obyvateľstvo veľmi rýchlo prepadlo rozprávke “o 
dobrom kapitalistovi” a začala sa privatizačná mánia, ktorá na Slovensku trvá dodnes. 
Jednu formu odcudzenia práce vystriedala druhá, ešte horšia, odstránením rokmi 
budovaných sociálnych výhod, de facto reinkarnácia raného kapitalizmu a návrat až 
do čias feudalizmu.   

Našou úlohou v 21. storočí je vytvorenie socialistického systému, ktorý nebude 
vylepšenou kópiou minulého režimu ale ani žiadny “kapitalizmus s ľudskou 
tvárou”. Musíme vytvoriť úplne nový systém založený na hodnotách spoločenskej 
participácie, odstránenia vykorisťovania a vzdelávania širokých más k občianskej 
participácii t.j. autentickej demokracii. Ako kompas na ceste k utvoreniu takejto formy 
novej spoločensko-ekonomickej formácie nám slúži tvorivým spôsobom rozvíjaná 
marxistická teória. 

Mateo ZDROJE:                                                                                                                                                     
(1) HELLER J.,  NEUŽIL F. - Bojíte se socializmu?, Periskop, Příbram 2007    (2) Tamtiež.  

  2010-09-21  (12:04)  
V tomto smere niekedy prestávam veriť v ľudstvo. Vyzerá to tak, že ten náš 
pseudosocializmus padol práve pre obrovský technologický pokrok v západnom svete.        
Autor sa zmienil aj o tom ako naša vládnuca elita ignorovala tento pokrok. Človek je 
od prírody druh chamtivý. Systém padol aj preto, lebo sme vedeli že na západe sa majú 
lepšie čo sa týka kvality tovarov a služieb. A otázkou ostáva:  
Aj keby technologickému pokroku v socializme vládli tie najväčšie mozgy, mohli by sme 
držať krok so systémom kde existuje konkurencia medzi podnikmi?  
Podľa mňa v súčasnej dobe nie. Ľudia si veľmi rýchlo zvykli na rýchly rast a rozvoj, 
ktorý čoskoro privedie túto planétu na pokraj kolapsu. Pretože je to tá naša hlúpa 
vlastnosť pozerať sa na to čo má ten druhý. Takže podľa mňa môže tento systém 
fungovať asi len v globálnej podobe.  
Každopádne je to výborný článok. Klobúk dole pred autorom, často dávať najavo 
takýto názor je brodiť sa hore prúdom dravou riekou... 

 
 
 



 
IvanBelansky   |   ip:91.127.18   |   2010-09-21  (15:01)  
Myslim, ze zlyhala prax a nie samotna marxisticka teoria, aj ked samozrejme je 
nutne tuto teoriu neustale aktualizovat na sucasne pomery. Marxizmus nie je totiz 
dogma ale metodologia.  

 
 
 
 
ANONYM   |   ip:78.141.74   |   2010-09-21  (18:47)  
Tak či onak, keby nebolo 48, nemuseli sme  dvadsat  rokov  pocuvat  o  zlodejinach atd., 
bohuzial v  tychto  srackach sme kvôli 40 rocnemu pokusu, ktory nevysiel. Ale už sme 
len montaznou dielnou kde 75 percent hdp  vytvara Kia, Peugeot, US Steel a VW, 
zisky odchadzaju do zahranicia. Ďalej je tu zlodejina vo verejnom sektore o 50 percent 
predrazene  zakazky a v neposlednom rade 500 000 tis. rychlo sa mnoziacich, veď viete 
koho.           Prognoza :                  UTEC KED MOZES, POSLEDNY NECH ZHASNE! 

 
 
Tony   |   ip:92.245.8.   |   2010-09-21  (20:10)  
Čo je to socializmus...nadvláda rozumu! Čo je to kapitalizmus...nadvláda rozumu!, a tak 
by sme mohli pokračovať ďalej, nakoľko tam kde je nadvláda rozumu, tam skôr či neskôr 
všetko padne. Ten pád a koniec sa dá spoznať aj podľa  toho, že nemorálnosť sa považuje 
za morálnosť, nečestnosť za čestnosť, lož za pravdu, kde  pravda  je  prenasledovaná, kde  
Boh už  nemá miesto, kde  tlkot  srdca už dávno nepočuť... ... ... 

 
 
Toudy   |   ip:188.123.9   |   2010-09-22  (08:17)  
Tak skusme navrhnut spravodlivejsiu spolocnost. Co je spravodlive ? Drzat sa len toho, 
co     je prospesne pre vacsinu a maximalizovat uzitok vacsiny ? Alebo sa zamerat na 
kazdeho jednotlivca a maximalizovat uzitok jeho, aj ked bude vacsina trpiet ? Zabili by 
ste jedneho, kvôli tomu aby mohli piati zit ? Vzali by ste nieco jednemu, aby sa mohli 
hladne deti najest, alebo by ste nechali ostatnych vyhladovat, len aby sa nesiahlo na plnu 
spajzu jednotlivcovi ? Komunizmus uprednostnuje potreby spolocnosti (vacsiny) a 
jednotlivci sa teda podriaduju tymto potrebam - vychadza z utilitarizmu. Kapitalizmus je 
o maximalnej slobode jednotlivca – vychadza  z liberalizmu - pravo na zivot, pravo na 
majetok, pravo na slobodu. V podstate mi   je liberalizmus celkom sympaticky, az na to 
ze, zem je konecna a ked uz je vsetko sukromne, neexistuje moznost, ako prist k volnym 
zdrojom. Teda ostatní su nutení pracovat pre tych co vlastnia a pravo na slobodu 
teda zanika, pretoze neexistuje moznost volby a rovnost sanci zanika. Venus, alebo 
socializmus je skor o maximalizacii uzitku vsetkych, to je pravda, ale  je to spravne, 
vzdat sa vlastnictva svojej prace, svojho naroku na slobodu, na sukromny majetok?  

 
 



Antabus   |   ip:216.164.2   |   2010-09-22  (10:04)  
Uz Jan Hus bol socialista. Pred vstupom do mesta Tabor ludia odovzdavali majetok a 
hospodarili spolocne. O co islo Husovi? Tam zalozili Medici Bank v 14. storoci. A 
pridali desiatok cirkvi.  
Preto posobenie husitov na Slovensku sa da pokladat za prvy pokus o socializmus na 
Slovensku. Uz prvy diskuter vysvetlil co si mysli o socializme. "Som rad ze moje deti 
mozu cestovat." To co nazyvame socializmus bol v podstate fasizmus. Nie narodny 
socializmus. Nemozno spajat narodny socializmus a fasizmus. Autor pekne ukazuje na 
vytvorenie vrstvy, ktora  kontrolovala chod  statu, vratane  ekonomiky. De facto 
komunisticky vladcovia spolupracovali s bankarmi. Vid Sutton: The best enemy money 
can buy. Alebo The power of nightmares. To znamena, ze  to  co vy  vidite  ako 
antagonizmus bolo spolupracou slobodomurarskych, a inych, elit. 
Znovu musim upozornit na tabulkovo jedinu demokraticku krajinu na svete: 
Savajciarsko. Precitajte program NSDAP a porovnajte zo Svajciarskom. Je evidentne ze 
narodny socialisti v Nemecku sa inspirovali Svajciarskom. 
A potom tu este mame knihu Socialist Empire. Inkovia mali socializmus. A dalsia kniha. 
Democracy the god who failed. Porovnajte Brunei a Norsko. Brunei ziadne dane, 
zadarmo vzdelanie a zdravotnictvo. Demokracia je v podstate system ktory umoznuje 
bohatnut na praci  inych  neobmedzenemu  poctu  figur  na  pokracovanie.                                  
Akakolvek  monarchia, Lichtensteinsko,  je k ludom  vludnejsia  ako demokracia. 
Riesenie? Jednoznacne  narodny  socializmus Svajciarskeho typu. Dobrovolna  armada, 
male komunity, ziadne  centralne dane. A priama demokracia švajčiarskeho typu. 

 
 
Uite   |   ip:89.173.92   |   2010-09-22  (12:08)  
Citát z článku "Ak dnes niekto verí na kapitalistickú demokraciu je blázon." 
parafrázujem na: "Ak dnes niekto verí na akúkoľvek demokraciu je ...." Po vzhliadnutí 
videí pochopíte  prečo. Sú o tom, ako funguje demokracia v praxi. 
http://www.youtube.com/watch?v=TJOYxn8Yeeg 
http://www.youtube.com/watch?v=sHsMQ2ud11Y&;feature=related 
http://www.youtube.com/watch?v=w0sYvWSkq68 
http://www.youtube.com/watch?v=p2jel7l6VWk&;feature=player_embedded 
http://www.youtube.com/watch?v=ZI94jxx2SUU 
http://www.youtube.com/watch?v=-lwAc5UDdL8&;feature=related 
 
V  kom sa po vzhliadnutí videí ozval ešte pud sebazáchovy , mal by sa spýtať sám seba:  
Nebol práve ten spôsob vlády, ktorý Boh ponúkol prvým ľuďom tým najlepším, ktorý by 
človeka urobil skutočne slobodným? Skutočne slobodný znamená byť oslobodený z 
otroctva chorôb, zločinnosti, biedy, vojen, atď., atď., teda všetkého zlého ovocia 
demokracií ovládaných okultnými satanskými skupinami ľudí. Ľudí, ktorí obdivujú 
nezávislosť a vzburu proti Božej láske a spravodlivosti, tak ako ich ideový vodca 
Satan Diabol, ktorý má v moci všetky demokracie sveta. Ak chcete byť slobodní a 
oslobodení s pod ich vplyvu a chcete získať slávnu slobodu Božích detí, čo znamená byť 
dokonale zdravý, mať uspokojujúcu, dôstojnú prácu, a žiť večne v prostredí  milujúcich 
ľudí v pozemskom raji, nezostáva vám nič iné, ako vziať rozum do hrsti a požiadať o 
bezplatné biblické štúdium. Stačí odstrániť jednu bodku v adrese a ste v obraze ako to 



urobiť. 
http://www.watch.tower.org/b/20080801/article_01.htm 
 

 
IvanBelansky   |   ip:78.99.149   |   2010-09-22  (22:18)  
Eros, kapitalizmus a komunizmus nie su ziadne extremy... existuje nejaky dejinny vyvoj, 
striedanie spolocensko-ekonomickych formacií. Ziadne idealisticke spiatocnicke a 
reakcne filozofie nie su prinosom k zlepseniu situacie a v boji za lepsi svet. Striktne 
dodrziavanie dialekticko-materialistickych zasad a moralnych zasad ludskosti nam 
pomoze vybudovat lepsi svet. 

 
 
 
 
laco   |   ip:178.41.6.   |   2010-09-24  (07:53)  
Naozaj super clanok. Chcelo  by to  zmenu, naozaj  to  co  tu  je teraz  je  o  nicom.  
Len ako na to?  Kazdy  kasle na to. Tak aj ja. Nie je tu nikto kto by dokazal  otocit  
tento system a nastolit  system  zalozeny  na  spravodlivom  prerozdelovani bez 
vychodňarov Figeľa, Dzurindu, Mikloša...   Inak ten clanok je uplne super 

 
 
 
 
JA   |   ip:81.89.60.   |   2010-09-24  (23:42)  
Článok vystihuje podstatu. 
Ale stále hľadám toho, kto tvrdí, že socializmus bol dokonalý!  Práve pre tie nedostatky 
bola perestrojka všeobecne vítaná.  Ľudia chceli pracovať AJ PRE SEBA, i keď väčšina 
by ostala v štátnych podnikoch. /I na Západe sa väčšina snaží za každú cenu vpratať 
do preplnených štátnych služieb./ V Juhoslávii mali povolené súkromné vlastníctvo a 
nemali "železnú oponu", ich občania bežne pracovali na Západe, najmä v NSR, ale táto 
krajina dnešným ideológom nestojí ani za zmienku.  
Udávanie je vlastnosť ľudská, nie vlastnosť režimu. Ľudia si išli po krku i za socializmu, 
ibaže boli odzbrojení /nízka kriminalita/ a mali zaistené základné potreby, preto sa 
nemstili. 
Na obnovenie socializmu je nutná jedna vec - vytvorenie vlastného trhu /RVHP/.             
Ale s kým? Česi sú všeobecne hrdí na Havla a Klausa - hlavných ideológov toho 
drastického úpadku po r.1989. Poliaci sa nekriticky podlizujú Amerike a Vatikánu. 
Rusko ovládlo pravoslávie. Takže s kým? Navrhujem Maďarsko. Tiež sú na tom biedne. 
Ale s nimi máme vraj akési účty... To je škoda. V Rakúsku už tiež končí socializmus, ide 
sa tam privatizovať, ale Germáni nami vždy pohŕdali a mali nás za otrokov. Takže 
niet s kým. 
Socializmus opäť objavia až naše deti. Mám ale pocit, že už bude neskoro.  

 



 
 
 
marcelKE   |   ip:88.212.40   |   2010-09-26  (12:31)  
Socializmus mal chyby , ale bol omnoho  lepsim  sytemom ako  tento demokraticky 
kapitalizmus - moderne otroctvo. Urobili sme fatálny krok spät. Socializmus stacilo 
len vylepsovat a odstranovat chyby. 
Ja by som osobne otvoril hranice a komu sa nepaci nech pali na zapad. 
Ta isto Ty nasi obcania, ktori kradli nech sa paci na zapad ku svojim! 
Socializmus a priama demokracia je to spravne riesenie. 

+++++++++++++++++++++++++++ 
 

Normalizace  tu  ještě  neskončila, tvrdí  historik  Michal  
Pullmann                                                                                                                    
5. června 2011    
Je autorem diskutované knihy o přestavbě a pádu komunismu v Československu. Nazval ji Konec 
experimentu. V knize se vrací do druhé poloviny 80. let minulého století. Tábor socialistických zemí se ocitl 
v ekonomické a vůbec historické defenzivě, docházely mu síly. Něco se muselo stát. V Moskvě se chopil 
moci Michail Gorbačov a spustil takzvanou přestavbu. Občané se daleko více, alespoň dle deklarací, měli 
zapojovat do správy svých zemí. Diktatura měla povolit. A v tu chvíli se obnažila bezradnost mocenských 
struktur. Pullmann v knize analyzuje, jak se vůči požadavkům „nového“ Kremlu stavěla opatrnická moc v 
Praze a co se začalo dít v české společnosti. Rozhovor může začít...   

Kdy vás svět normalizace začal přitahovat? A na základě čeho? 
Diplomovou práci jsem psal na téma intelektuálních dějin revoluce 1848, 
disertaci o revoluci roku 1918 ve středoevropském kontextu. V roce 2004 jsem 
uvažoval, co jako historik dál, protože nepatřím k těm, kteří bádání koncentrují 
na jediné období. Říkal jsem si, že se opět zaměřím na převratnou dobu, na rok 
1989. Z toho mi vyplynulo, že nejprve musím pochopit epochu, která tehdejším 
událostem předcházela, a tou byla normalizace. A protože mě zajímá sociální 
rozměr událostí, zaměřil jsem se na vrstvy občanů, které nejsou na první pohled 
tak viditelné jako třeba disidenti či bezpečnostní složky, nicméně pro podobu 
událostí hrály neméně důležitou roli. Zvláště se zaměřuji na experty, to je téma, 
jehož se držím napříč epochami. A také se snažím rozšifrovat to, proč se lidé 
najednou rozhodnou říci Ne! Takhle to dále nepůjde! Chtěl bych knihou Konec 
experimentu vyvolat diskusi, co bylo příčinou jak rychlého zhroucení systému, tak 
i jeho předchozí poměrně dlouhé stability. Mou motivací rozhodně nebyla láska, 
ale ani odpor k tomu období, nýbrž prostě zájem. Nepřistupoval jsem k tomu tak, 
že bych chtěl napsat dějiny normalizační hanby či naopak dějiny slávy.                                                       
Co se normalizace týče, mohl jste – na rozdíl od událostí v letech 1848 a 
1918 – čerpat i ze svých zážitků a ze vzpomínek pamětníků. Vy však na 
začátku knihy říkáte, že dneska už nelze sehnat nefiltrované či nezkreslené 
vzpomínky na tu dobu. Citujete výlučně dobové materiály. Není to na 
škodu? Takzvaná orální historie, založená na rozhovorech s pamětníky, má 
přece svoji poznávací hodnotu. 
Vůbec nejsem k metodám orální historie nedůvěřivý, naopak, studentům ji často 
vřele doporučuju, protože dokáže odhalit to, co z pramenů nelze vždy vyčíst. Ale 
právě proto je metoda orální historie i velmi náročná. Neumím si představit, že 
bych ji v práci použil jen okrajově, jako nějaký doplněk; to ani nejde, ona 



vyžaduje dlouhou přípravu a specifické provedení. To by pak bylo nejlepší, kdyby 
celá ta kniha vznikala týmově. To ovšem nebylo mým cílem, chtěl jsem zmapovat 
období přestavby na základě dochovaných pramenů, aby mi jasněji vyvstalo, jak 
lidé tehdy mluvili, co potřebovali, kde byli konformní a kde se naopak odvážili 
jednat jinak. Bez příkras a bez heroizace, k níž lidé mají sklony, když o sobě 
vyprávějí.                                     Nejednou citujete z materiálů uložených ve 
Vědecko-informačním centru Gorbačovovy nadace. Co je to za instituci? 
Jde o soukromý archiv Michaila Sergejeviče Gorbačova a sídlí v Moskvě. Zavolal 
jsem tam, ohlásil se, sdělil své požadavky. Dali mi pak do ruky papír, abych si 
vyplnil žádost, kterou musí Michail Gorbačov podepsat. Příští den jsem přišel, 
papír byl jím podepsán a požadované materiály na stole. Z oficiálních sovětských 
materiálů jich tento archiv drží sice zlomek, nicméně jsou to materiály důležité: 
jde o záznamy z jednání, která vedl Gorbačov a jeho tým poradců.                                                                  
Jak se dneska v Rusku v kruzích, které jste tam poznal, stavějí ke 
Gorbačovově přestavbě? 
Je třeba odlišit přestavbu jako takovou, zahájenou Gorbačovem v roce 1985, a 
zhroucení sovětského režimu. To zhroucení komunismu je vnímáno jako snad i 
cosi samozřejmého. Ale  přestavba  jako  taková  má  v ruské  společnosti  
výrazně negativní  hodnocení, neboť  namísto  slibované  prosperity  
přinesla  bídu  a  hlad  širokým  vrstvám a rozvrátila  imperiální  ambice, 
které  jsou  součástí  ruské  identity. Zhroucení  tehdejšího  sovětského  
impéria je  pro  Rusy  dodnes  cosi  hanebného.                                                                                                                  
V knize popisujete, že když se Gorbačov dostal k moci, rychle začal 
odstavovat soky a zavádět reformy. Proč mu to šlo tak snadno? 
To pro mě zůstává záhadou. Jediné hypotetické vysvětlení mám to, že 
Gorbačov,  byť o generaci mladší, než byl tehdejší věkový průměr ruského 
politbyra, se zkrátka stal generálním tajemníkem. Monarchický, chcete-li carský 
princip byl totiž i v Sovětském svazu silný. Tedy úcta k tomu, kdo garantuje daný 
řád. Ale jak říkám, je to pouze hypotéza, neboť konzervativní síly podle mě měly 
dostatek síly na to, aby řekly Ne! Jenže pozdně komunistické elity, včetně 
československých, byly výrazně strnulé. Navykly si holdovat předem 
připraveným situacím, takže v okamžiku krize nevěděly, jak jednat, a zbylo jim 
zdůrazňování, že má být zachován pořádek. Navíc i konzervativní síly 
v sovětském vedení tušily, že něco se stát musí, že takhle to dál nejde, vždyť 
čtyřicet procent státního rozpočtu šlo na zbrojení a životní úroveň se blížila 
úrovni rozvojových zemí. Podle mě na nového generálního tajemníka 
Gorbačova sovětské vedení nahlíželo jako na nového Jurije Andropova, který se 
řízení ujal v roce 1982, po smrti Brežněva. Andropov se snažil o ekonomické 
reformy, ale bez reforem politických. Byl to však jen náznak, protože zakrátko 
zemřel. Jak na Andropova nahlížejí v Rusku? A jak na něho nahlížíte vy? 
Jestli se nemýlím, Andropov se v jedné anketě, uspořádané před pár lety, 
společně s Leninem umístili na prvním místě mezi nejoblíbenějšími ruskými 
vládci minulého století. Na druhém místě byl tehdy Brežněv a Mikuláš II. a na 
třetím pak Stalin.                Asi je to vyjádření víry v represivní reformismus, který 
on pro ně ztělesňoval.                Na Andropova nehledím nijak vstřícně: Byl 
hlavním strůjcem potlačení maďarských událostí v roce 1956, protože byl tehdy 



sovětským velvyslancem v Budapešti. Neblaze se projevil i v roce 1968, kdy už 
byl šéfem KGB a připojil se ke generálům, kteří – na rozdíl od Brežněva – žádali 
tvrdý zásah proti Československu.                       Ale jakmile se po 21. srpnu 
ukázalo, že okupace byla mezinárodněpolitickou chybou a Sovětský svaz 
obrovsky poškodila, Andropov se přidal ke kritikům Brežněva, že ten za to může. 
Na druhou stranu začátkem osmdesátých let Andropov rozjel reformy, které měly 
jisté šance na úspěch a mohly sovětskému impériu pomoci.                             Je 
to ambivalentní, jako většina aktérů a událostí toho příběhu.                                                                                                      
Nyní už na českou půdu. V Konci experimentu píšete, že sovětské 
akademické kruhy byly v přemýšlení o tom, co s režimem dál, v 80. letech 
odvážnější než expertní kruhy československé. Čím si to vysvětlujete? 
Dvěma základními důvody. Jednak v Československu existovalo trauma 
z takzvané konsolidace na přelomu 60. a 70. let. Řada odborníků byla z institucí 
vyhozena a slovník, s nímž se o společnosti přemýšlelo, zkameněl. Jednak se 
sovětské akademické ústavy a kruhy v tu dobu těšily alespoň částečné 
autonomii.                       Když už se někdo – po splnění všech rituálních 
podmínek – propracoval do takových vrstev, požíval jistých výsad, protože 
v sovětském systému přežívaly prvky tradiční, snad až feudální, dvorské 
společnosti.                                                                                                Na 
několika místech popisujete jednání dlouholetého komunistického 
pohlavára Lubomíra Štrougala, který byl verbálně změnám, které přinášela 
Gorbačovova perestrojka, nakloněn. Jednal Štrougal z čistě pragmatických 
důvodů, daných politickou zkušeností a politickým instinktem, nebo věřil 
reformám a byl ochoten pro ně s osobním rizikem a nasazením něco 
udělat? 
Technokratická mentalita Lubomíra Štrougala – takhle já ho čtu, se nemusí 
vylučovat s tím, že nějak věřil v socialistický příslib budoucnosti. Stalinisté ještě 
pevně věřili, že žijí průlom do kvalitativně úplně jiného světa, a mají tudíž 
privilegium ten starý svět rozbourat; žili ve víře, že s pistolí v ruce zlepší svět. 
Byla to víra obsahová.                   Tohle už bylo normalizátorům cizí, ti vyznávali 
daleko skromnější utopii socialismu, nazval bych ji utopií procesuální – pod 
vedením komunistické strany se propracováváme k ještě lepšímu socialismu, 
než je ten, který už máme. Byla to scvrknutá  víra, nikoliv nepodobná  dnešní  
české  víře  neoliberální. Což neznamená, že tahle víra nemůže zakládat 
autenticitu jednání.                                                                                               
Čím si vysvětlujete naivitu, s jakou Moskva vkládala reformistické naděje 
do Miloše Jakeše? 
Ano, překvapila mě ta až žoviálnost, s jakou Gorbačov s Jakešem hovořil. Něco 
na způsob: Tak co, jak jste to skouleli s Husákem, podporuje tě, že jo?                           
Copak nepoznal, že Jakeš je zcela mimo kontext? 
Tak si představte, že jednáte jako nejvyšší sovětský představitel s celým světem 
a ten svět vám visí na rtech. A teď za vámi přijede nějaký československý 
soudruh, experti vás na tu návštěvu sice připraví, ale nemůžete získat přesný 
vhled.                    My to vnímáme tak, že dopodrobna víme, kdo byl a co říkal 
Jakeš či Adamec, ale z pohledu Kremlu, světového hráče, se to jevilo jinak. 
Navíc měl Jakeš slušnou schopnost osvojovat si dobově žádaný slovník. 



V rozhovorech s Gorbačovem mluvil gorbačovovským slovníkem. A po přeletu do 
Prahy slovník změnil. Tohle tenkrát dělala drtivá většina Čechů: třeba ve škole se 
mluvilo jinak, na stranické schůzi taky jinak, doma pak úplně jinak. Mnohost 
takových jazyků ovládala většina zdejšího obyvatelstva. A na  této  mnohosti  
byla  založena  normalizační  stabilita.                    Zajímavé je, že 
přestavbová Moskva deklarovala vůči spřáteleným socialistickým zemím 
antibrežněvovský princip nevměšování se, avšak personální otázky toho, 
kdo bude vládnout v Praze, Kreml nadále schvaloval. Jak to jde 
dohromady? 
Ano, v  tom  je  rozpor. Až do roku 1988  Moskva  autoritativně  přinejmenším 
naznačovala, co se má ve spřátelených zemích dít. Například když hrozilo, že by 
se Vasil Bilak chopil v Československu těch nejvyšších státních funkcí, 
uvažovali, že by do toho vstoupili. Nakonec intervenovat nemuseli, protože 
Bilakovi se to nepodařilo.      Na konci 80. let se v ústředí komunistické strany 
začala prosazovat nová generace, například Vasil Mohorita, Miroslav 
Štěpán či Rudolf Hegenbart. Překvapilo mě, že ve vnitrostranickém 
mocenském boji vystupovali proti Gustávu Husákovi. Kdo byl tedy jejich 
favorit?    
Nejprve  je  třeba  říct, že  pokusy  svrhnout  Husáka  provázejí  téměř  
celou normalizaci. Byl  neoblíbený  zejména  mezi  českými  členy  
ústředního  výboru  KSČ, kteří  si  stěžovali  na  ekonomické  zvýhodňování  
Slovenska. Husák měl tu výhodu, že když cítil proti sobě tlak, ozval se Moskvě a 
nechal si od Brežněva vyslovit důvěru, kterou u něho měl. A co se týče těch 
soudruhů z generace, kterou jste jmenoval, tak oni chtěli v zásadě uchovat status 
quo, nicméně věděli, že husákovským způsobem společnost dál řídit nejde. Tak 
se snažili ukázat jako ti, kteří jsou otevřenější.                                                                                                       
Přestavba v druhé půli 80. let vyjevila mezi různými vrstvami zdejší 
společnosti – když měly sdělit své představy o příštím vývoji – až 
antagonistické rozpory, protože jiné zájmy projevovali ředitelé 
průmyslových podniků, jiné členové vlády, jiné pracovníci aparátu KSČ. 
Kde se ta protikladnost najednou vzala? 
Nesouhlasím, že to byly zájmy až antagonisticky různé, nicméně shodné 
rozhodně nebyly, protože ten systém  byl  zkorumpovaný, založený  na  
výjimkách, na osobních  vazbách, na  ekonomickém  vytloukání  klínu  
klínem. Všichni měli zájem, aby v tom nějak existovali, jenže to bylo ekonomicky 
čím dál tím těžší. Jakmile však přestavba před ně položila požadavek 
přeformulovat pravidla hry, začal každý hrát daleko více na sebe, protože se 
narušila zavedená pravidla.                                                              Jaký význam 
měl podle vás Prognostický ústav pod vedením Valtra Komárka? Byl 
napojen na Moskvu? 
Bylo to spíš Štrougalovo dítě. A debaty tam vedené byly dost zakotvené 
v československém prostředí. Prognostický ústav měl význam v tom, že uváděl 
nonkonformní témata, že se snažil otevírat možnost kritických diagnóz, sloužil 
jako určité zrcadlo. Osobně jsem ale stále skeptičtější k vědecké úrovni výstupů 
Komárkova ústavu, protože ty texty vznikaly jako kolektivní díla a různí autoři tam 
vnášeli své pohledy, které byly často velmi odlišné a nejspíše i fakticky 



neproveditelné.                                                                                                              
V Konci experimentu píšete, že své zájmy hájili v diskusích o přestavbě i 
dělníci. Ale vždy jen partikulárně, nikdy nehájili dělnictvo jako celek. Proč 
tomu tak bylo? 
Tím jsem byl asi vůbec nejvíc překvapen: řečem o dělnických zájmech se smáli i 
sami dělníci, přesto, respektive právě proto, že jim nebylo hej. Dělníci během 
přestavby hájili výhradně svoji vlastní profesi, nikdy ne postavení třídy jako celku. 
Doktrínu  státu  dělníků  právě  dělníci  za  svou  nepřijali, oni  si  
socialismus spojovali  s  atomizovanou, individualistickou  představou  
celkem spokojeného  života.                                                                                                                                
Vaše práce ústí v tvrzení, že nemalá část české společnosti s 
komunistickým režimem nějak souzněla, a to nikoliv jen formálně. Jak 
velká část téhle společnosti podle vás došla v roce 1989 k tomu, že to 
takhle nejde dál? 
Početně to nejsem schopen určit. Tvrdím, že i nespokojenost, která se v období 
normalizace projevovala, byla často formou konsensu a konformity. Používání 
oficiálního  slovníku  v  práci  či  na  veřejnosti  a  nadávání na komunisty doma 
či v hospodě – to byl základ  normalizační  stability. Nikoliv  tajná  policie.             
Určité souznění většiny lidí s normalizačním režimem bylo podmíněno nejspíše 
tím, že s pomocí formální konformity s ideologií mohli lidé dosahovat cíle, které 
nemusely mít se socialismem mnoho společného – třeba nosit džínsy, 
poslouchat metal nebo jet na individuální dovolenou. Nebylo důležité, co slova 
jako světlé zítřky, dialektický přístup nebo socialismus znamenají; důležité bylo 
jejich neustále opakování a to, že se za nimi mohlo skrývat leccos. Právě tenhle 
křehký konsensus se v období přestavby rozboural, protože byly položeny na stůl 
otázky, co  vlastně socialismus  znamená  a  zda  nemá  náhodou  i  nějaký  
obsah. Tam  většina  lidí  znejistěla,  jestli  to  tak  půjde  dál – a jestli  by  pro  
svou  vizi  spokojeného života  neměli  vyzkoušet  jiné  pojmy.                                                              
Namísto termínu ideologie se obracíte k sousloví autoritativní diskurs. Ten 
si od občanů nárokuje oddanost, ale jsou-li náležitě konformní, dostávají 
prostor  i pro četné vlastní aktivity. Popisujete, jak tohle fungovalo za 
normalizace. Existuje nějaký autoritativní diskurs v současné české 
společnosti? 
Jistě. Neoliberální diskurs. Dnes tu převládá dojem, že my už nejsme 
ideologičtí a že držíme pravdu ve svých rukách. Což je podle mě kardinální 
omyl. Ideologie úspěchu, individuálních šancí, flexibility je přece také 
ideologií. To přece není žádná pravda nebo historická nutnost. Lidé přitom 
v praxi vidí, že často ta deklarovaná cesta k úspěchu nefunguje – že místo 
individuálních sil je pro dosažení úspěchu důležitější pocházet z dobré 
rodiny nebo mít možnost zapojit se do příslušných skupin vlivu. Paralely 
s normalizačním uspořádáním jsou v tomhle smyslu až příliš nápadné. 
Kdybychom se dnes vážně a důsledně začali ptát, co znamenají některé pojmy 
dnešního společenského diskursu, jako trh, demokracie, kapitalismus, a proč či 
zda vůbec jsou žádoucí, mohlo by to dopadnout podobným krachem jako v 
přestavbě. Neboť jak normalizace, tak český dnešek se opírají o ideologické 
rámce, které jsou vyprázdněné a nemají svůj pevný morální bod.                                                               



Takže normalizace pro vás neskončila? 
Podle mě neskončila. V roce 1990 došlo určitě k výraznému překódování, ale 
podstata postojů se až tak nezměnila. Zase jsme hledali konsenzus: jedny 
prostředky jsme zavrhli a začali zkoušet prostředky nové. Neoliberální  
individualismus  se tomu  normalizačnímu  výrazně  podobá. Vágně věříme 
tomu, že tržně-kapitalistické prostředky vytvoří něco jako pohodlný život, ale 
nikdo se neptá na obsahy. Například na to, co to ten pohodlný život vlastně je. 
Proto jsou u nás také disidentské kruhy nebo církevní pospolitosti či ekologická 
hnutí tak výrazně nepopulární, protože zpravidla říkají: Kvalitní život je, když... 
Tímhle konkrétním určením kvality narušují onu vágnost. Vzápětí bývají 
onálepkovány jako aktivistické, extremistické či jinak nepřijatelné, protože cosi 
předepisují.  
Teď to schválně přeženu, abych výrazněji ilustroval, co chci říct: Kdyby 
režim, který  v  Česku  vládne, praskl,  tak  zástupy  lidí  budou  říkat,  jak  
udatně nenáviděly  kapitalismus  a  že  ho  vlastně  nikdy  nechtěly. A 
skutečně  budou mít  i  vzpomínku  na  to, že  doma  na  poměry  nadávaly, že  
si  stěžovaly  na korupci,  vydírání  a podvody. Přitom  budou jen  selektivně  
preferovat  půlku  své  paměti.  A  třeba  pak  někdo  založí  i  ústav  pro  
studium  falešné  demokracie.                                                                                 
Zkusme  se  na  to  podívat  konkrétněji.  Faktem  je,  že  ve  stejně  velkých 
západních  zemích  je  schopno  kvůli  určitým  tématům  vyjít  do  ulic  
třeba sto  tisíc  lidí. Nebo  ve  větších  zemích  adekvátně  tomu  větší  
počet.  U  nás se  za  uplynulých  jedenadvacet  demokratických let  
maximálně  sešlo několik desítek  tisíc odborářů  proti  politice vlády. To  
vnímáte  jak? 
Tak, že lidé cítí, že jakýkoliv masovější protest proti něčemu je ihned 
nálepkován jako projev bezmála totalitního myšlení, a tudíž si velmi dobře 
rozmýšlejí, zda do manifestací jít, i když vnitřně s nimi třeba souhlasí. 
Neoliberální individualismus i v tomhle opět výrazně navazuje na 
normalizační privatismus. To, že se za normalizace nekonaly demonstrace, 
nebylo způsobeno výhradně tím, že se lidé báli postihů, ale také proto, že 
potřebu protestovat nepociťovali nebo protestu nedůvěřovali. K čemu by takový 
protest byl, když všichni předstírali spokojené individuální životy? Ano, kolem 
roku 1989 se vzedmulo nadšení pro lidsko-právní ideu a na nějaký čas se vytvořil 
dojem pospolitosti, v níž platí nějaká fundamentální etická pravidla. Pak se však 
Češi vrátili k individualistickému modelu a občanský aktivismus je tady 
něčím, co odporuje intuitivním představám, že každý si je svého štěstí strůjcem a 
společnou aktivitu s jinými lidmi určitě nepotřebujeme, protože je přece hanebná 
a totalitní.                                                                                        Normalizace 
vyžadovala od občanů rituální potvrzování status quo – chození do 
průvodů, volby atd. Existuje tlak na rituální potvrzování dnešního statusu 
quo? 
Podle mě existuje, ale v sofistikovanější podobě.  Například  když  se  budete 
ucházet o zaměstnání, budete mluvit o tom, jak jste flexibilní, jaké máte 
individuální schopnosti, jak dokážete mít kreativní nápady. Tenhle ideologický 
slovník výkonnosti všichni používáme, znám to ze své vlastní zkušenosti; a pak 



přijdeme domů a mluvíme zcela jinak, máme o tom všem vážné pochybnosti, 
mluvíme o těch principech s nutnou dávkou cynismu, jak to všechno nefunguje. 
Řekl  bych, že dnešní  ideologii  věříme  stejně  hodně  i málo  jako  za  
socialismu – že přijímáme obecný příslib jako žádoucí, ale když se vrátíme 
domů nebo do okruhu svých přátel, nadáváme na to, jak to ve skutečnosti 
vypadá. Dnes svým levicovým přátelům říkám, že to není nějaký démonický 
kapitalismus, co je okolo nás, že jsme to  zase  jen  my!  My, kteří používáme  
ideologický  slovník  flexibility, individuálních šancí a tvrdé práce a pak  
přijdeme  domů  a  posmíváme  se  mu nebo  říkáme, že  je  to  jen  falešná  
hra,  z  níž  profituje  někdo  úplně  jiný.  Tím  ten  systém  ovšem  fakticky  
stabilizujeme. To naopak  kapitalisté  jej  často rozkmitávají  tím, že vytvářejí 
nové strategie jeho fungování a uvádějí ho do nového pohybu. 
Vezměme  si  slovo  flexibilita. Máme  o  něm  obecnou  představu:  budu  
dělat, co  se  po  mně  žádá,  přizpůsobím  se.  Ale podobně  si  lidé  
představovali socialismus. V osmdesátých letech to nebyla nějaká velká idea 
socialismu. Socialismus je, když budu mít tu chalupu a nikdo mě nebude 
otravovat. Budu mít svoje džínsy, svou pop-music atd. Nebo si vezměte dnešní 
pojem tvrdá práce. Všimněte si, že se často používá jako disciplinační strategie 
vůči těm, kteří již tvrdě pracují. Nebo slovník individuálních šancí – používá se 
dnes pro ospravedlnění reforem, které přece velkému množství lidí jejich 
individuální šance reálně omezí.        I  naše  doba  prostě  je  výrazně  
ideologická,  až  přeideologizovaná.                     Vždyť například o umění se 
už nedá mluvit čistě uměleckým slovníkem, termíny efektivita, 
konkurenceschopnost, flexibilita se v řečech o něm používají s frekvencí pro mě 
až nesnesitelnou.                                                                                            
Nemohu si pomoci, ale ty body, jimiž charakterizujete neoliberální povahu 
dnešní České republiky, jsou do značné míry internacionální. Existují 
nějaká opravdu česká specifika? 
Máte pravdu v tom, že neoliberální slovník není čistě středoevropským 
specifikem. Všimněte si však, že liberálové, či chcete-li neoliberálové, jsou v celé 
západní a severní Evropě poměrně slabí; liberálové v tom smyslu, že základem 
uspořádání společnosti jsou výhradně individuální schopnosti a síly. Politický 
konsenzus je tam rozvrstven jinak a je veden debatou mezi hodnotovými modely, 
které pro stručnost můžeme označit jako sociálnědemokratický a křesťansko-
sociální. Zboží tam nemá pouze jednu charakteristiku a jednu hodnotu, což se 
prosazuje u nás. Abych uvedl příklad z běžného života: když v Německu 
posíláte poštou knihy, platíte za ně podobnou cenu jako za dopis; u nás za 
poslání knihy platíte poměrně velké peníze, protože zboží jako zboží, že. Citrony 
jako knihy. Pěkně podle váhy. V Německu prostě není zboží redukováno na 
jedinou zdánlivě objektivní kategorii; konsenzus je tam naopak výrazně 
hodnotový: některé zboží je hodnotnější než jiné – podle toho, jak se lidé 
společně dohodnou. A třeba i navzdory zákonům trhu. Knihy jsou prostě pro 
Němce důležitější. Zkuste něco takového prosazovat tady... 

Historik Michal Pullmann 
Michal Pullmann 
Narodil se roku 1974 v Bratislavě. Otec coby zaměstnanec RVHP (Rady vzájemné hospodářské 



pomoci) pracoval v letech 1980-1986 v Moskvě. Malý Michal první čtyři třídy základní školy absolvoval 
v tamější slovenské škole, další dva ročníky už v ruské škole. Pak se rodina přestěhovala do Prahy, 
kde Pullmann nejprve absolvoval matematické gymnázium (1992), pak sociologii a historii na FF UK 
(1998). Poté studoval v Berlíně a ve Vídni, jako vyučující hostoval na univerzitě v Mnichově. Od roku 
2001 působí v Ústavu hospodářských a sociálních dějin Filozofické fakulty UK v Praze. Letos vydal 
knihu Konec experimentu – Přestavba a pád komunismu v Československu.  Kontakt: 
michal.pullmann@ff.cuni.cz 

RECENZE KNIHY MICHALA PULLMANNA KONEC EXPERIMENTU  

(Josef Chuchma, MF DNES 23. dubna 2011) 

Perestrojka čili přestavba je pojem, který pro nové generace čtenářů již možná 
vyžaduje základní vysvětlení. Tento pojem vstoupil v obecnou známost, 
respektive začal být brán vážně, když se na nejvyšší sovětský post v březnu 
1985 vyšplhal Michail Gorbačov a velmi rychle otevřel stavidla změnám, které 
zastřešoval především těmito třemi pojmy: perestrojka (přestavba), glasnosť 
(otevřenost) a uskorenije (urychlení, myšleno ekonomického vývoje). Protože 
husákovská Praha odvozovala svoji politiku od Moskvy po způsobu způsobného 
žáka poslouchajícího svého přísného učitele, mělo se tu za nutné reagovat na 
přestavbu.  

Háček tkvěl v tom, že Gorbačov reformy myslel vážně a dynamicky (i chaoticky) 
je rozšiřoval a prohluboval, což pražské vedení odmítalo akceptovat, protože z 
jakýchkoliv reforem mělo po zkušenostech z roku 1968 panickou hrůzu. 
Rozhodlo se tedy přestavbu více či méně předstírat a bojkotovat; současně si 
však bylo vědomo ekonomických problémů a rostoucí sociální, kulturní a politické 
nespokojenosti, která v československé společnosti sílila. Moc tedy stála před 
kvadraturou kruhu. Jak ji (ne)vyřešila, je známo. 

O roku 1968 prosím mlčte!  
Michal Pullmann (1974) z pražské filozofické fakulty napjal své badatelské síly k 
tomu, aby problematizoval právě takovéhle výkladové zkratky a doložil, že 
československá společnost – přesněji společnost česká, protože slovenskou část 
federace z důvodů její odlišnosti oprávněně pomíjí – nebyla monolitem s jedním 
oficiálním názorem, respektive nebyla bipolárně rozdělena na disidenty a zbytek 
národa. Pullmann rozpad komunistického Československa sleduje na sémantice 
přestavby, tedy na způsobech, „jimiž se různí aktéři zmocňovali pojmu, jak ho 
používali, jakými obsahy ho naplňovali, jak ho reinterpretovali či v jakých 
situacích ho opustili a nahradili pojmy jinými“, píše autor a pokračuje: „Poměrně  
velká  pestrost tehdejších  postojů  a  stále  obtížněji  kontrolovatelných  
diskusí  naznačují,  že  dnes  stojí  za  to  vyhnout  se  přezíravosti  či  
posměchu  vůči  projektu přestavby.“  Historik zevrubně popisuje historii 
pojmu přestavba jak v Sovětském svazu, tak v Československu předtím, než se 
jej chopil Gorbačov. Výtečně se orientuje v dobových sovětských partajních 
materiálech a v ruské literatuře pojednávající o té době. V bohatém 
poznámkovém aparátů pod čarou přibližuje četné detaily – kupříkladu z jednání, 
která znejistělí a znervóznělí pražští papaláši absolvovali v přestavbové Moskvě 



(Miloš Jakeš apeloval na Gorbačova, ať v žádném případě neotevírá otázku roku 
1968; Husák jemně upozorňoval Gorbačova, že Jakeš není ten, kdo do 
československé politiky vnese to, co si od něj Sověti slibují, apod.). Zpočátku 
dominující výklad vazby mezi SSSR a ČSSR posléze ustoupí a Pullmann se 
koncentruje na několik vrstev nebo skupin české společnosti a na jejich postoje k 
přestavbě: jinak se k ní stavěly vládní kruhy, jinak aparát KSČ, jinak vedení 
průmyslových podniků, jinak dělníci, jinak „kulturní fronta“. Po celou dosavadní 
normalizaci deklarovaná a relativně fungující oficiální jednota se rychle drolila a 
autoritativnost citelně chátrala. Historik rozebírá dobové materiály jak veřejné, tak 
archivní (a tehdy v nejednom případě „přísně tajné“) a opakovaně, někdy až příliš 
opakovaně, protože jen variovaně, dokládá a sumarizuje, že „když najednou 
nebylo jisté, co vlastně ideologické výrazy přesně znamenají a zda jsou schopny 
účinně podpořit společenský konsenzus, stalo se jejich používání nejistým.“ 

Více než jen pasivní loajalita 
Michal Pullmann prokazuje v trpělivých rozborech vět a slov používaných během 
přestavby značný cit pro tehdejší výrazové a významové nuance; tím spíš 
autorovy pohledy ocení pamětník, aktér tehdejších událostí. Finále knihy, 
závěrečná sumarizující kapitola, více již vedená v rovině hypotézy, přináší 
několik provokativních tvrzení, s nimiž ale právě jako ten, kdo během přestavby 
začínal svoji pracovní dráhu, téměř bez výjimky souhlasím. Pullmann například 
soudí, že již po únoru 1948 se Češi naučili používat různých jazyků a kódů – 
jeden doma, druhý ve škole či na pracovišti, třetí mezi přáteli, další v obchodě, u 
lékaře atd. Tato různost plynoucí z nemožnosti svobodného vyjadřování a ze 
strachu z postihů se během normalizace ještě prohloubila, ale nebyla většinou 
společnosti vnímána coby příznak politické a občanské chorobnosti, nýbrž 
naopak jako znak stability a profesionality. Každý věděl, co kde říkat. A různé 
jazykové roviny jako celek dokázaly zastřešit širokou škálu individuálních aktivit, 
které fakticky neměly se socialismem nic společného, ale podstatné bylo, že se 
nikdo neptal, co to ten socialismus vlastně je... A právě tuhle nepsanou dohodu 
přestavba zrušila, protože základní otázka byla náhle položena na stůl.                                                                                                         
Autor na konci svazku vyzývá k diskusi: Je třeba od základu revidovat, 
odheroizovat úlohu disentu v české společnosti a připustit si, že „konformita 
většiny obyvatel za normalizace velmi výrazně překračovala pouhé loajální 
přizpůsobení“, neboť většina lidí tu důvěřovala tomu, že „socialismus  je  
důstojnějším  společenským uspořádáním  než  kapitalismus“. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Cizincům patří 70 procent největších firem a polovina 
ekonomiky 

Výprodej národního majetku za babku je rozhodující příčinou 
zadluženosti České republiky a devastace průmyslu 



Václav Věrtelář( více o autorovi > )  9.6.2011 

V době velké ekonomické krize se daleko názorněji ukazuje, že zbrklý a levný výprodej 
národního majetku »za babku« je největší příčinou problémů českého hospodářství - 
zadlužování,  nezaměstnanosti i propadu ekonomiky. 

 

Příchod zahraničního kapitálu byl vítán se slávou, zahraniční »strategičtí partneři« byli 
podporováni dotacemi, dostávali daňové prázdniny a podobně. Výsledkem této politiky je 
skutečnost, že podstatná, převažující část ekonomiky je dnes v rukou zahraničního 
kapitálu, dividendy a zisky plynou do zahraničí (podle některých informací v posledních 
letech je to   ve formě dividend ročně kolem 150 miliard korun), o osudu tuzemských 
podniků se rozhoduje v zahraničí. Stále více se v tomto smyslu dostáváme do pozice 
polokoloniální země.  Zahraniční kapitál šel k nám proto, aby u nás levně kupoval 
podniky i pracovní, vysoce kvalifikovanou sílu. Sloužilo k tomu i vysoké znehodnocení 
koruny již počátkem devadesátých let. Průměrné mzdy u nás jsou i v současnosti na 
třetinové až čtvrtinové úrovni mezd v západních zemích Evropské unie.                                                                                       
Kdo vládne českým firmám                                                                                      
V minulých dnech zveřejnily Hospodářské noviny údaje o tom, kdo reálně stojí za 150 
největšími firmami v České republice. Sedmdesát procent je v rukou zahraničního 
kapitálu. Češi ovládají pouze 30 procent firem, stejně jako Němci. Jak je tomu 
v nejdůležitějších odvětvích?                                                                                                                              
V bankovnictví není ani jedna banka v českých rukou. Rakousko ovládá 98 procent 
kapitálu v bankách. Je to především Česká spořitelna, Raiffeisenbank, Volksbank. 
Podobně je to u pojišťoven, kde Rakousko ovládá 86 procent. V automobilovém 
průmyslu rozhoduje Německo o 93 procentech. V první dvacítce největších firem 
autoprůmyslu je jen jedna v českých rukou.                                                                                                                                     
Ve stavebnictví má 83 procent Švédsko, především je to firma Skanska. Chemický 
průmysl ovládají Poláci. Je to Unipetrol, Synthos Kralupy, Paramo. V maloobchodě 
kralují Němci: Kaufland, Makro, Penny Market, Lidl, Globus atd. Ve výše 
neuvedených odvětvích průmyslu má nejsilnější pozici Tchaj-wan, asi 80 procent. 
Jinak je to Německo, Japonsko, Indie, Rusko. V telekomunikacích má nejsilnější pozici 
Španělsko - 97 procent.                                                     Česká republika si udržela silné 
pozice v dopravě a poště - 95 procent. V potravinách a alkoholu má ČR 72 procent. Ale i 
zde Prazdroj vlastní Jižní Afrika a cukrovary Francie a Německo. V energetice mají 
Češi 51 procent. Je to především ČEZ. Podobné je to v těžbě, kde český kapitál ovládá 
63 procent.                                                                                              Cizincům patří 
polovina Václaváku                                                                                      
Značná část nevýrobních, tedy bytových a různých komerčních fondů již rovněž patří 
cizincům. Známý je příklad Rusů v Karlových Varech. Řadu činžovních domů 
vlastní Italové v Holešovicích a v Praze 6.                                                                                                    
Pozoruhodný osud má centrum Prahy - Václavské náměstí. Čechům patří již jen 
polovina Václaváku. Například, z 63 domů u sochy svatého Václava pouze sedm patří 
pražskému magistrátu. Ostatní vlastní cizinci a zahraniční realitní kanceláře často 
prostřednictvím českých firem (před několika lety cizinci nemohli v ČR kupovat 



nemovitosti). Nejaktivnější jsou na Václaváku rakouské realitní kanceláře, ale i 
byznysmeni z Velké Británie, USA, Irska a Německa. Například budovu Melantrichu 
vlastní oficiálně česká akciová společnost La Salle. Výroční zpráva však ukazuje, že 
společnost ovládá Američan Irwing Alan Smoker. Například známý Dům módy vlastní 
akciovka Vestreal – USA. Tak by bylo možné pokračovat.                                                                                                                             
Situace je hrozivá                                                                                                                
To, že více než polovina české ekonomiky je přímo v rukou zahraničních vlastníků, 
fyzických osob i firem, je pro budoucnost velkým nebezpečím. V případě krize na situaci 
doplatí především podniky u nás. Jsou již příklady přednostního snižování výroby, její 
přestěhování na východ, do ještě levnějších zemí (zejména z hlediska pracovních sil).                               
Zásadním problémem je, že u nás ani jedna banka není v českých rukou. Ani v jedné 
bance nemá významný podíl stát a nemůže tak aktivně zasahovat do vývoje finanční, a 
tím i ekonomické situace společnosti. Velkou chybou byl prodej České spořitelny, stát 
tak nemůže garantovat úspory občanů. Celou tuto situaci by vláda měla urychleně 
analyzovat a učinit opatření na podporu českých podniků a podnikatelů. Bez toho bude 
zejména domácí průmysl dále devastován. 

 Článek byl zřejmě napsán 26.10.2010 a patrně se stal nejpublikovanějším článkem 
na českém internetu. Zadáním přesného znění titulku do Google se objevilo 1180 
výskytů. To znamená, že článek je na 1180 serverech. Škoda, že kromě plácání se na 
nic jiného nezmůžeme. 
Na Slovensku je situácia ešte hrozivejšia, keďže Mikloš s  Dzurindom, Fígeľom 
a karieristom kardinálom Tomkom v rámci prístupových rokovaní o vstupe 
Slovenska do EÚ a NATO mimoriadne servilne odovzdali energetiku do krvavých 
papŕč západu a tým uskutočnili úplný ekonomický rozvrat v štáte, o ktorom sa 
vyjadrujú zásadne ako o krajine (country) – kolónii (región bývalého štátu). 
Jediným hodnoverným vyjadrením zrealizovaného ekonomického rozvratu je 
vyhodnotenie RNDr. Karola Ondriáša DrSc., vedeckého pracovníka SAV, v ktorom 
poukázal aj na to, že viac ako 66 % vytvoreného HDP a zisku sú odvádzané 
z republiky. Vo forme dividend je to viac ako 1 miliarda Slovenských korún denne 
(za rok viac ako 12 miliard eur). Takýto ekonomický zázrak nedokázal vytvoriť na 
Slovensku ani Adolf Hitler v čase II. svetovej vojny, keď všetok výrobný potenciál 
bol výlučne majetkom Slovenského štátu. Ani ZSSR po porážke fašizmu sa nestal 
vlastníkom výrobného potenciálu a finančnej sústavy, štátneho  kapitálu v  ČSSR. 
Takéto rozparcelovanie a zašantročenie Slovenska presadili aj proti vôli 
obyvateľstva najmä menovaní neoliberáli a slobodomurári z východu. 
Priamo úmerne  takémuto devastačnému riadeniu štátu zodpovedá degradácia 
vzdelanosti, znižovanie dostupnosti zdravotnej starostlivosti, nárast 
nezamestnanosti a z toho vyplývajúcej zločinnosti. Permanentný rast zadlženosti 
štátu a znižovanie životnej úrovne obyvateľstva, na čom sa podieľali všetky podlé 
vlády po roku 1989. 

+++++++++++++++++++++++++++ 
  

Kde domov môj alebo biskup nie je príšera 



Kňazi sľubujú vazalstvo biskupovi, veľké šance brániť sa presunom na iné miesto tak 

nemajú. 

Pravý domov ako miesto bezpečia, oddychu aj priestoru na lízanie si rán je prirodzenou 

potrebou človeka. Vychádzajúc z tejto premisy vyvstáva otázka, či taký domov a stabilné 

zázemie pre neustálu hrozbu premiestnenia na inú farnosť majú šancu nájsť aj kňazi. 

Stačí si predstaviť seba v podobnej situácii – vytvoríte si kontakty so susedmi, nájdete 

priateľov, viete, kde je dobrý obchod a ešte lepšia krčma, kde pekná príroda, spoľahlivý 

autoservis či daňový úrad. Potom príde šéf a povie: „Zbaľ si veci, sťahuješ sa do dvesto 

kilometrov vzdialenej dediny.“ Poslúchnete, zvyknete si na novom a zrazu opäť šéf: „Zbaľ si...“ 

A tak to ide celý život, v niekoľkoročných intervaloch, raz ste v meste, potom na dedine. 

Najviac presúvaní sú katolícki kňazi. Tých rímskokatolíckych na Slovensku podľa údajov, ktoré 

poskytol hovorca KBS Jozef Kováčik, pôsobí 2283. Ďalších 505 je gréckokatolíckych. Kým 

u rímskokatolíkov ide len o zmenu bydliska jednotlivca, gréckokatolícki biskupi musia brať do 

úvahy viac faktorov. Kancelár Gréckokatolíckeho arcibiskupstva v Prešove Ľubomír 

Petrík vraví, že „väčšina našich duchovných má založenú rodinu, takže sťahovanie 

zasahuje do života viacerým ľuďom. Presuny sa však dejú. Na novom mieste človek 

získa nové impulzy.“  

Každý to znáša inak 

Psychológ Peter Halama tvrdí, že pocit domova, stability a bezpečia síce potrebuje každý, ale 

nie každý ho má definovaný rovnako. „Niekto je naviazaný na konkrétnu lokalitu, kde všetko 

dokonale pozná, inému na vytvorenie pohody domova stačia kontakty s ľuďmi, s ktorými si 

rozumie, či priestor, ktorý mu umožňuje sebarealizáciu. Je to individuálne, určite by som 

nepovedal, že všetci kňazi presunmi trpia, alebo naisto postrádajú domov.“ 

Podľa Halamu je u človeka rozhodujúca tolerancia voči zmene ako takej. „Každá zmena je 

náročná, najmä ak sa deje často, ale sú aj ľudia, ktorí nevydržia na jednom mieste. Vyčerpajú 

sa tam a na zmenu sa tešia, je pre nich osviežením.“ Psychológ si nemyslí, že každý si domov 

stotožňuje s konkrétnou nehnuteľnosťou na celý život. „Nemusí to byť len o fyzických veciach.“ 

Rozhoduje biskup 

„Zjednodušene sa dá povedať, že existujú dva typy kňazov – farári a tí ostatní, kam patrí 

napríklad kaplán, výpomocný duchovný, či správca farnosti. Inými slovami, nie každý kňaz je 

farárom,“ vysvetľuje Miroslav Lettrich. Má 33 rokov a  pôsobí na svojom treťom mieste – 



začínal vo Vysokých Tatrách, neskôr bol v Liptovskom Mikuláši - Okoličnom, dnes je v Rabči na 

Orave. 

„Pri prekladaní kňaza, ktorý nie je farárom, je proces jednoduchý, biskup ho môže preložiť 

vždy, keď to uzná za vhodné. Okrem jeho rozhodnutia tam neprebieha žiadna komplikovaná 

procedúra,“ hovorí Lettrich. 

Bolo by potom ľudské preložiť človeka povedzme 200 kilometrov od rodičov, ktorí sú 

bezvládni, a o ktorých sa treba starať? „Napriek dvojrohej čiapke na hlave biskup nie je 

príšera, ale ľudská bytosť. Ak mu dáte argumenty, akceptuje ich,“ pridáva sa kaplán Marek 

Vadrna. Ten má 34 rokov a pôsobil ako kaplán v Marianke a v Pezinku, výpomocný duchovný 

v Zlatých Moravciach, k tomu pol roka s kolegom zastupoval farára v Lábe a Plaveckom 

Štvrtku. 

Lettrich aj Vadrna vravia, že sľúbili biskupovi poslušnosť, a tak by o presune nedebatovali, 

jednoducho by ho akceptovali. „Priznávam, že som taká povaha, že zmeny znášam ťažšie, na 

druhej strane som sa vždy na nové pôsobisko tešil,“ tvrdí Vadrna. 

Farári sa môžu vzoprieť 

Farári sú v inej pozícii, tešia sa väčšej stabilite. „Ich presun rieši Kódex kánonického práva. 

Môže ísť o preloženie alebo odvolanie farára. Odvolanie sa koná vtedy, ak je jeho činnosť 

škodlivá, alebo aspoň neúčinná. Preloženie je možné vtedy, ak ide o dobro duší alebo 

o potrebu a užitočnosť cirkvi. Preložený teda môže byť aj farár, ktorý farnosť viedol 

znamenite,“ vraví Lettrich. 

Podľa kaplána to v skratke prebieha tak, že ak chce biskup odvolať alebo preložiť farára, musí 

to konzultovať s dvomi farármi. „Potom dotyčného biskup vyzve, aby prijal odvolanie či 

preloženie, uvedie aj dôvody. Ak farár nesúhlasí, môže sa vzoprieť a písomne uviesť svoje 

argumenty. Biskup tak získa čas na prehodnotenie. Ak aj potom trvá na presune, biskup vydá 

dekrét o odvolaní či preložení a farár by to mal akceptovať. Má však aj možnosť odvolať sa do 

Vatikánu, kde padne definitíva. Nástupcovi však musí umožniť spravovanie farnosti. Také 

prípady sme už na Slovensku mali.“ 

Slovenské médiá zaznamenali aj prípady, keď proti presunu nebol ani tak farár, ako jeho 

ovečky. Obyvatelia Drahoviec pri Piešťanoch kedysi rázne protestovali voči rozhodnutiu 

o presune ich kňaza vtedajším arcibiskupom Jánom Sokolom. 



Inou kapitolou bol kňaz Anton Zlatohlavý, ktorý sa postavil aj Vatikánu. Keď ho hierarchia 

chcela preložiť z Budkoviec do nemocnice v Humennom, odmietol to. Nástupcu odmietol 

vpustiť do chrámu, neskôr napriek suspendácii začal slúžiť omše vo fóliovníku. Výsledkom bola 

rozhádaná dedina aj rodiny navzájom. 

O presunoch za trest sa mlčí 

Medzi kňazmi sa potichu hovorí aj o presunoch za trest – niektorí sa mali dostať na zapadnuté 

miesta, či na farnosti s náročnejšou prácou len preto, že si otvárali ústa, kritizovali hierarchiu, 

odmietali poslúchať na slovo a podobne. Takto postihnutí kňazi však nahlas nekričia. „Ako by 

som aj mohol bez dôkazov? Biskup rozhodol, a hoci nepochybujem, že to bolo za trest, lebo 

som si nenechal skákať po hlave, nemám to čím podložiť. Skutočné dôvody sa na papier 

nedávajú,“ povedal nám jeden z postihnutých. „Nenájdete takého, kto vám to potvrdí na 

diktafón, nik nebude riskovať.“ 

Lettrich vraví, že k podobným prípadom sa vyjadruje ťažko. „Ide o rozhodnutie biskupa, a to 

treba rešpektovať. Musí spĺňať predpisy kánonického práva, inak je ľahko napadnuteľné. Ako 

dokážete, že ide o osobný motív či trest? Určite existujú atraktívnejšie farnosti, kňaz je však 

vysvätený pre celú diecézu. Nemôžem sa cítiť potrestaný, ak boli dodržané predpisy, biskupovi 

som predsa sľúbil poslušnosť. Aj v zapadnutých dedinkách sú veriaci, ktorí potrebujú 

duchovného. Poslušnosť neznamená, že rozhodnutie biskupa je najlepšie a najdokonalejšie, 

ale to, že ho akceptujem.“ 

O presunoch za trest vie aj Vadrna. „Počúvam o tom, niekedy sa o tom medzi kňazmi 

hovorí. Sám takú skúsenosť nemám. Ťažko to dokazovať, do hlavy biskupa ani kňaza nevidím. 

Ak by som to zažil na vlastnej koži, hovoril by som o tom otvorene. Ja som rehoľník, takže sa 

ma to týka menej, ale tiež som biskupovi zložil vazalskú prísahu. Ak by ma chcel takto 

potrestať, porozprával by som sa s ním. Sebaľútosť by bola strata času.“ 

 

Cirkevné predpisy o prekladaní farárov 

- Ak dobro duší alebo potreba cirkvi vyžaduje, aby farár bol zo svojej farnosti preložený do 

inej farnosti alebo iného úradu, biskup mu má písomne navrhnúť preloženie a odporučiť, aby s 

tým z lásky k Bohu a k dušiam súhlasil. 

 

- Ak farár nemieni vyhovieť rade a presviedčaniu biskupa, dôvody má vyložiť písomne. 



 

- Ak biskup napriek predloženým dôvodom usudzuje, že nemusí odstúpiť od zámeru, má zvážiť 

dôvody, ktoré sú za preloženie alebo proti nemu; ak sa však aj potom domnieva, že preloženie 

treba vykonať, farárovi má zopakovať otcovské povzbudenia. 

 

- Keď sa po tom farár aj naďalej vzpiera a biskup sa domnieva, že preloženie treba uskutočniť, 

má vydať dekrét o preložení, stanoviac, že farnosť po uplynutí určeného času bude vakantná. 

(prázdna, neobsadená, pozn. autora). 

zdroj: Kódex kánonického práva, krátené 

sobota 11. 6. 2011 | Karol Sudor 

+++++++++++++++++++++++++++ 
 V tychto dnoch sa skoro denne na televiznych obrazovkach sklonuje meno 
Radko Mladic, bosensko-srbsky general, ktoreho po zrade sami Srbi vydali do 
Haagu pred sudny tribunal, aby ho potrestali za udajny - "Srebrenicky 
masaker"!!! Aka je vsak pravda okolo generala Mladica a udajneho 
"srebrenickeho masakru" - 8000 zavrazdenych moslimov!!!, tak si precitajte 
pozorne tento link: 
                                         http://www.czechfreepress.info/svet-kolem-nas/pavel-krivka-mladic-
dvacet-let-pravdolaskovych-lzi 
a aspon ciastocne spoznate aka je naozaj pravda a podvod, ktory snad mozme 
oznacit za najvacsi od 2. svetovej vojny!!! Zial i "taketo pravdy" nam dnes 
predkladaju masmedia vsetkeho mozneho druhu. Mozno sa niekto opyta, kde 
potom najst pravdu? Kto po nej tuzi, tak sa mu ju podari aj najst!!!  
 
+++++++++++++++++++++++++++ 

Clintonová hovorila v maďarskom parlamente o 
demokracii 

30. júna 2011 - (SITA) 
Ministerka zahraničných vecí Spojených štátov Hillary Clintonová vo štvrtok vystúpila 
na pôde maďarského parlamentu, kde vyzvala rozvinuté demokratické štáty, aby „sa 
podelili so svojimi skúsenosťami s novovznikajúcimi demokraciami na Blízkom východe 
a v severnej Afrike a preukázali solidaritu s ľuďmi v uliciach Bieloruska, Líbye a na 
celom svete”. Vyjadrila sa tak pri príležitosti otvorenia maďarského Inštitútu Toma 
Lantosa, ktorý je pomenovaný po bývalom americkom kongresmanovi maďarsko-
židovského pôvodu a jeho cieľom je podporovať práva menšín v strednej a východnej 
Európe. Na slávnostnom obrade sa zúčastnil aj maďarský premiér Viktor Orbán, ktorého 
vláda je v súvislosti s nedávno prijatým mediálnym zákonom a novou ústavou často 
obviňovaná z obmedzovania demokracie. Clintonová v parlamente maďarskú vládu 



priamo nekritizovala, označila však za „dôležité objasniť, prečo niektoré mladé 
demokracie prekvitajú a iné zlyhávajú”. Ako následne vyhlásila pred novinármi, počas 
stretnutia s Orbánom „vyjadrila obavy a obzvlášť vyzvala na skutočný záväzok voči 
nezávislosti súdnictva, slobode tlače a transparentnému vládnutiu”. „Hovorili sme veľmi 
otvorene o zachovaní demokratických inštitúcií Maďarska a zabezpečení toho, aby sa 
naďalej rozvíjali a posilňovali,” povedala Clinonová, ktorá podľa vlastných slov 
Maďarom odporučila, aby si vytvorili ústavu „v súlade vlastnými demokratickými 
hodnotami ako aj európskymi hodnotami”. Bývalí maďarskí disidenti americkej 
ministerke pred návštevou adresovali otvorený list, v ktorom na ňu naliehajú, aby 
Maďarom pomohla ochrániť právny štát pred útokmi premiéra Orbána. Ten počas 
štvrtkovej ceremónie v parlamente zdôraznil, že Maďarsko a Spojené štáty zdieľajú 
rovnakú túžbu po slobode, hoci pripustil, že jeho názory na vnútorné záležitosti 
Maďarska sa nezhodujú s tými, ktoré zastával Lantos. Clintonová bude vo štvrtok 
pokračovať vo svojom európskom turné návštevou Litvy, kde sa zúčastní na konferencii 
medzivládnej organizácie Spoločenstvo demokracií. 
 
+++++++++++++++++++++++++++ 
Umelo sa budeme tvarit, ze je vsetko v poriadku 

Dzurinda: Páči sa mi slovensko-maďarský pokoj 

30. júna 2011 - (ONDREJ KUBOVIČ - AKTUALNE.SK) 
Šéf slovenskej diplomacie Mikuláš Dzurinda si po roku vo funkcií zabilancoval. Rok pre 
občana, ako ho označil, si pochvaľoval najmä pre upokojené slovensko-maďarské 
vzťahy. Na ne však nadviazal poznámkou, že Slovensko odmieta akúkoľvek formu 
nacionalizmu a populizmu a to kdekoľvek. Minister na otázku týkajúcu sa dvojitého 
občianstva, ktorá vybudila v poslednom čase nové slovensko-maďarské napätie, reagoval 
tým, že Slovensko bude hájiť svoje právne záujmy a právny poriadok. Nechce však 
prispievať k tendenciám, ktoré „si želajú niektorí politici”. Minister v rámci hodnotenia 
tiež pochválil Maďarsko za jeho polročné pôsobenie ako predsedajúcej krajiny EÚ a 
vyzdvihol „vtipný” koktail nadnárodných a stredoeurópskych tém, ktoré namiešalo. 
„Európske témy Maďarsku skôr nadiktoval život. Ekonomické otázky, záchrana eura, 
migrácia pod vplyvom pohybu v arabskom svete,” uviedol šéf rezortu. Medzi témy, ktoré 
„sa narodili” v strednej Európe, Dzurinda zaradil okrem rómskej otázky aj snaženie 
Chorvátska o členstvo v európskych štruktúrach. Balkánska krajina, ako vypichol pri 
príležitosti svojej dvanásťmesačnej bilancie, práve dnes ukončí prístupové rokovania a 
„ak sa nič nestane” v priebehu dvoch rokov sa stane členom jednotnej Európy. Prácu 
ministerstva za uplnynulé obdobie vo funkcii označil ako Rok pre občana. Pri každej 
oblasti sa pritom snažil vyzdvihnúť prínosy nových politík najmä pre bežných ľudí. 
Medzi ne zaradil aj vzájomné konzulárne zastupovanie sa a ako príklad spomenul 
fungovanie Európskeho domu v Moladvsku, ktorý po novom vydáva aj slovenské víza a 
zjednodušuje tak ich dostupnosť práve obyvateľom balkánskej krajiny. Z podobného 
súdka spomenul tiež liberalizáciu víz s naším východným susedom Ukrajinou, ktorá mala 
prispieť k zjednodušeniu cestovania, nový letný konzulát v chorvátskom Splite, ktorý má 
pomôcť riešiť problémy pri „slovenskom mori”, či elektronizáciu konzulárnej služby. 
Dzurinda medzi zásluhy diplomatického rezortu za minulý rok tiež zahrnul čerstvú 



novinku, že Slovensko ako člen Spoločenstva demokracií sa má stať patrónom Tuniska 
na jeho ceste k demokracii. „Predpokladám, že tým hlavným rysom našej spolupráce, 
bude spočívať v istom druhu poradenstva alebo odovzdávania našich skúseností z 
prechodu od totalitnej spoločnosti k pluralitnej. Dokážeme popísať kroky, metódy, ktoré 
sa nám osvedčili a aj chyby, ktoré sme na tejto ceste robili,” odpovedal minister na 
otázku, akým konkrétnym spôsobom bude Slovensko pomáhať Tunisanom. 
+++++++++++++++++++++++++++ 
 

V Maďarsku od júla sprísňujú pokuty 

1. júla 2011 - (SITA) 
V Maďarsku budú od 1. júla pokuty za najzávažnejšie dopravné priestupky vyššie. 
Zvýšia sa sankcie za jazdu pod vplyvom alkoholu ako aj za jazdu na červenú. V prípade 
nezaplatenia pokuty po novom môžu maďarskí policajti odobrať vodičovi technický 
preukaz a zadržať auto. Vodiči si tiež musia u našich susedov dať pozor na dodržanie 
najvyššej povolenej rýchlosti a používanie bezpečnostných pásov. „Za tieto dopravné 
priestupky môže byť na mieste uložená pokuta od 10 000 HUF (približne 38 eur) až do 
300 000 HUF (asi 1 125 eur). Doteraz bola v Maďarsku za tieto priestupky maximálna 
pokuta 20 000 HUF (asi 75 eur),” informovala agentúru SITA hovorkyňa Prezídia 
Policajného zboru Denisa Baloghová. „Pripomíname vodičom, že v obci treba dodržiavať 
rýchlosť 50 km/h, mimo obce 90 km/h a na diaľnici platí rýchlosť 130 km/h,” upozorňuje 
Baloghová. Svietenie je síce povinné po celý rok, ale len mimo obce. Všetci pasažieri 
vozidla musia byť pripútaní vpredu aj vzadu bezpečnostnými pásmi. Pitný režim vodičov 
nielen v letných mesiacoch by nemal obsahovať alkoholické nápoje. Rovnako svoje 
schopnosti by vodiči za volantom nemali znižovať omamnými látkami. Ospalosť a únava 
sú podľa Baloghovej príčinou vážnych dopravných nehôd približne u jednej pätiny 
vodičov. Unavení vodiči by si podľa zákona ani nemali za volant sadať. Ďalšou 
novinkou, ktorá začne od júla v Maďarsku platiť je, že policajná hliadka bude v prípade 
nezaplatenia pokuty oprávnená zadržať vodičovi motorové vozidlo a odobrať mu 
technický preukaz. Ak vodič spácha niektorý z priestupkov a nemá na zaplatenie 
finančnú hotovosť, hliadka mu písomne oznámi v maďarskom, nemeckom, anglickom 
alebo ruskom jazyku výšku pokuty, miesto odstavenia vozidla a spôsob, akým sa k 
svojmu vozidlu dostane. „Rovnako môže polícia zadržať vozidlo, ak sa zistí, že vodič 
alebo majiteľ vozidla má nedoplatok na akýchkoľvek iných správnych pokutách v 
Maďarsku,” uzavrela Baloghová. 
 
 
„Pripomíname vodičom, ak sa chcú vyhnúť pokute, v obci treba dodržiavať rýchlosť 50 
km/h, mimo obce 90 km/h a na diaľnici platí rýchlosť 130 km/h. Svietenie je síce 
povinné po celý rok, ale len mimo obce. Všetci pasažieri vozidla musia byť pripútaní 
vpredu aj vzadu bezpečnostnými pásmi,” 
 
+++++++++++++++++++++++++++ 



Maďarič: Zákon o menšinových jazykoch je riziko 

pre integritu a suverenitu SR 

28. júna 2011 - (TASR) 
Zákon o používaní jazykov národnostných menšín vrátený prezidentom Ivanom 
Gašparovičom spôsobí šikanu úradníkov, náklady samospráve a na úradoch v obciach 
navyše aj jazykový babylon. Okrem toho zapadá do strategického revizionistického plánu 
maďarského premiéra Viktora Orbána a je rizikom pre integritu a suverenitu SR. Smer-
SD ho aj preto nepodporí. V rozprave k vrátenej právnej norme to dnes vyhlásil 
podpredseda sociálnych demokratov Marek Maďarič. Dodal, že „jazykové práva menšín 
dostatočne zabezpečuje v súčasnosti platný zákon o používaní jazykov národnostných 
menšín, ktorý spĺňa aj všetky relevantné medzinárodné normy”. Maďarič je presvedčený, 
že novelu zákona netreba a je navyše škodlivá. Zdôraznil, že Slovensko si plní záväzky, 
ktoré na seba prevzalo v oblasti ochrany menšín. „Pravdou teda je, že tu nie sme 
svedkami akéhosi dobiehania či vyváženia menšinových jazykových práv oproti právam 
na používanie štátneho jazyka. Sme svedkami napĺňania politiky, ktorá nikdy nebude 
považovať menšinové otázky za vyriešené, ktorá bude vždy poukazovať na SR ako na 
porušovateľa menšinových práv. Ide o filozofiu nekonečných požiadaviek, ktorej 
základom je, že ak sa splní jedna, vynorí sa rad ďalších,” povedal Maďarič. Smer-SD 
zastáva názor, že novela zákona o menšinových jazykoch je maďarizačný, s čím sa 
stotožňuje aj SNS. „Neustále vytláča slovenský jazyk ako integrujúci komunikačný 
prostriedok na území SR a nahrádza ho maďarčinou,” upozornil predseda klubu 
národniarov Rafael Rafaj. Podľa jeho straníckeho šéfa Jána Slotu záujem poslancov o 
prezidentom vrátený zákon ukazuje, „aký je takzvaný slovenský parlament slovenský”. 
Tvrdí, že zákonodarný zbor má k pomenovaniu slovenský ďaleko. „Musím sa hanbiť, že 
tu sedím medzi ľuďmi, ktorí sa vysmievajú zo všetkého slovenského,” vyhlásil Slota. 
Podľa vlastných slov sa čuduje všetkým Slovákom, ktorí sú v parlamentných stranách, 
„že sa takto benevolentne pozerajú na maďarizáciu”. „Vy svojou zradcovskou politikou 
napomáhate politike Maďarska,” obrátil sa na plénum. Poslancom, ktorí sa na Slotových 
slovách pousmiali, šéf národniarov odkázal: „Dosmejeme sa, keď budeme žiť vo 
Feldvidéku a títo bastardi nás budú vyťahovať na dereše a budú nás biť za to, že nevieme 
Otče náš po maďarsky!” Poslanec Ondrej Dostál (Most-Híd/OKS) ocenil, že diskusia 
prebiehala pokojne, až kým nevystúpil Slota. Ten podľa neho opäť nesklamal. Dostál sa 
podľa vlastných slov hanbí za to, že sedí v parlamente so Slotom. 
+++++++++++++++++++++++++++ 
 
 

Prečo si Dzurinda zaslúži pochvalu 

28. júna 2011 - (MATEJ CÍBIK - SME) 
Slovenská diplomacia robí vo vzťahu k Maďarsku to najlepšie, čo môže. Veľkohubé 
vyhlásenia pomôžu iba Orbánovi. Slovensko nepotrebuje roztržky, ale pokojné reakcie a 
prácu v kuloároch. Za posledný rok, zhruba od nástupu Viktora Orbána späť do kresla 



maďarského premiéra, sa stalo zvykom, že sa minimálne raz za niekoľko týždňov vynorí 
nejaký „problém” vo vzťahoch s naším južným susedom: jazykový zákon, nová ústava, 
korenistejšie vyjadrenie z jednej či druhej strany, postavenie menšín a podobne. Situácia 
je tak permanentne politicky napätá a náročná na udržanie emócií a rozvážneho postoja. 
Ministerstvo zahraničných vecí na čele s Mikulášom Dzurindom si však zaslúži pochvalu 
a uznanie za to, že sa ako jediná zo zúčastnených strán správa pokojne, racionálne a 
pragmaticky. Takéto konanie je tým dôležitejšie, čím sa stáva jasnejším, že druhá strana 
nemá záujem na pestovaní pokojných susedských vzťahov založených na kooperácii a 
vzájomnom rešpekte. Práve naopak, vyhrotená diplomatická prestrelka, vzájomné 
brýzganie na seba v médiách, predvolávanie veľvyslancov a podobné šaškárne sú v 
maďarskom záujme minimálne z dvoch dôvodov. V prvom rade dajú maďarskej 
verejnosti pocit, že za nich ich vláda bojuje, že si nenechá skákať po hlave. A práve 
takýto odkaz potrebuje Orbán podporovať. Jeho strana totiž začína strácať popularitu a vo 
svetle narastajúcich protestov proti náznakom úsporných opatrení nepríde nič viac vhod 
ako poriadny príval nacionalistických vášní. V druhom rade, vyhrotená diplomatická 
prestrelka podporí maďarskú zahraničnú politiku, ktorá v poslednom čase ako mantru 
opakuje vyhlásenie, že oni nemajú problém s nikým okrem Slovenska. Vážne výhrady 
voči ústave či menšinovému zákonu tak budú v očiach zahraničných pozorovateľov 
utopené v žabomyšej vojne dvoch malých stredoeurópskych národov. Na druhej strane, 
Slovensko z potenciálnej diplomatickej roztržky nemá čo získať. Naša aktívna kritika 
politiky maďarskej vlády nemá šancu zvrátiť procesy, ktoré sa v Maďarsku dejú. Naopak, 
Orbán si môže pred svojimi voličmi dovoliť ustúpiť tlaku Bruselu (ako to urobil nedávno 
v prípade kritizovaného mediálneho zákona), ale ustúpiť tlaku z Bratislavy by bola 
preňho politická samovražda. Na domácej scéne totiž čelí tlaku ešte radikálnejších 
nacionalistov z Jobbiku, ktorí sú viac než ochotní biť sa do hrude za „národné záujmy”. 
Odpoveď na otázku, čo má Slovensko robiť, keď Maďarsko podniká kroky, ktoré sa nám 
nepáčia, je tak zarážajúco jednoduchá: nič mimoriadne. Obmedziť sa na jasné a pokojné 
stanoviská a prácu v kuloároch, ako to robí ministerstvo zahraničných vecí, a určite sa 
vyhnúť akýmkoľvek veľkohubým vyhláseniam. Práve takýto postoj Slovenska v 
konečnom dôsledku najviac prispeje k tomu, že maďarský nacionalizmus bude 
„uzemnený” - a to či už tlakom zo zahraničia, alebo vlastnými voličmi, ktorých začne 
viac trápiť to, že nemajú prácu a že ich štát pomaly krachuje. Niekto by však mohol 
namietať, že maďarská politika je už výrazne za čiarou, kde si Slovensko môže dovoliť 
mlčať: veď veľkomaďarská rétorika a neustále pripomínanie Trianonskej „tragédie” vraj 
jasne dokazujú iredentistické chúťky súčasnej vládnej garnitúry. Tu však zostáva len 
konštatovanie, že aj keby skutočne platilo, že jediným cieľom maďarskej vlády je 
vytvorenie nového veľkého Uhorska v celej Karpatskej kotline, tak slovenská diplomacia 
stále koná najlepšie, ako môže. Maďarsko totiž robí všetku prácu za nás: usilovne pracuje 
na svojej medzinárodnej izolácii a nerieši svoje ekonomické problémy. Pre zlý stav 
maďarskej ekonomiky je Slovensko už teraz výrazne bohatším štátom, pričom tento 
rozdiel sa bude zrejme ešte zväčšovať. Medzinárodne izolované Maďarsko nič nezmôže. 
A keby aj Orbánova politika slávila fenomenálny úspech a došlo by k tomu, že si 
slovenskí Maďari budú môcť vybrať (čo je číra fantázia), tak si obrovská väčšina z nich 
radšej vyberie život v malom prosperujúcom a demokratickom Slovensku, ako vo 
veľkom chudobnom autokratickom Maďarsku. Koniec koncov, práve toto je jedna z 



lekcií, ktorú sme si odniesli (k veľkému smútku Orbána a SMK) z posledných 
parlamentných volieb. 
 
+++++++++++++++++++++++++++ 
 

V sporoch s Maďarmi stojíme za vami, uistil Slovákov 
Klaus 

28. júna 2011 - (HN) 
V našej prestrelke s Budapešťou o dvojaké občianstvo či maďarskú ústavu máme silného 
spojenca. „V otázke politiky k Maďarsku má Slovensko našu plnú podporu,” povedal 
český prezident novinárom po včerajšom stretnutí so slovenským kolegom Ivanom 
Gašparovičom v Bratislave. Klaus sa vzápätí stretol s premiérkou Ivetou Radičovou, s 
ktorou si urobil krátku prechádzku bratislavským centrom. Dnes Klaus odcestuje do 
Banskej Bystrice, kde si pripomenie pamiatku obetí Slovenského národného povstania. Z 
trojdňovej návštevy Slovenska sa vráti do Prahy zajtra. 
+++++++++++++++++++++++++++ 
 
 
Myslite ze tam nejaki nahlupli aktivisti prostestovali? 

Maďarov vytiahne z priepasti Čína 

27. júna 2011 - (PAVEL NOVOTNÝ - HOSPODÁRSKE NOVINY) 
Našich južných susedov zachráni pred pádom do ekonomickej priepasti Čína. Tá 
Maďarom požičia miliardu eur a odkúpi od nich časť dlhopisov. Na tejto masívnej 
injekcii sa cez víkend v Budapešti dohodol maďarský premiér Viktor Orbán s jeho 
čínskym kolegom Wen Ťia-paom. Peniaze by mali Maďarom pomôcť vyhnúť sa vážnym 
hospodárskym problémom, ktoré im hrozia v dôsledku prázdnej pokladnice a obrovského 
dlhu. „Maďarsko teraz vstúpilo do nového a veľkého spojenectva s Čínou,” neskrýval 
spokojnosť s dohodnutou pomocou Orbán. Ide vôbec o prvú takúto rozsiahlu investíciu 
Číny v tých krajinách Európskej únie, ktoré sa v dôsledku krízy ocitli vo vážnych 
problémoch. Peking sa pritom netají tým, že s úniou má veľké plány. „Čína bude stále 
podporovať Európu a euro,” povedal Wen. Podľa neho Peking úplne dôveruje 
ekonomickému rozvoju Európy. Práve Čína pritom v posledných rokoch robí obrovské 
investície v zahraničí. Objavili sa dokonca podozrenia, že sa pokúša o novodobú 
ekonomickú kolonizáciu sveta. Pôžičky totiž často podmieňuje získaním podielov v 
rôznych strategických priemyselných odvetviach dlžníkov. „Samozrejme, ak Čína bude 
investovať v Európe veľké peniaze, určité riziká tu hrozia. Je možné, že bude hovoriť do 
menovej politiky štátov, ako to má vo zvyku. Takže to tiež môže byť jeden z vedľajších 
dôvodov investície,” potvrdila pre HN ekonomická analytička Markéta Šichtařová. Na 
odkúpenie dlhopisov sa však pozerá s optimizmom. „Určite je to dobrá správa pre 
Európu. Čína už predtým viackrát oznámila, že chce rozložiť svoje investície. Tieto 
kroky upokojujú trhy v Európe,” dodala Šichtaŕová. Podľa nej to tiež ukazuje, že Čína sa 



nebojí dlhovej krízy a toho, že by Európa padla na kolená. Mnohí ekonómovia však 
upozorňujú, že zadlžená eurozóna by nemala očakávať masívne čínske investície. Podľa 
nich je totiž pravdepodobné, že objem peňazí, ktoré Peking uvoľní na nákup dlhopisov 
problematických štátov eurozóny, bude zrejme značne limitovaný. Sumu, za ktorú 
Číňania nakúpia maďarské dlhopisy, premiér Wen neoznámil. Pôžička vo výške jednej 
miliardy eur je určená na podporu spoločných projektov. Čína tak získa veľký vplyv v 
chemickom či strojárskom priemysle našich susedov. Čínska banka bude spolupracovať s 
maďarskou chemickou skupinou Borsod Chem. Peking tu takisto vybuduje továreň na 
výrobu kyseliny citrónovej či európske stredisko na výrobu lámp. Čínske peniaze by mali 
ísť aj na výstavbu maďarských ciest. Orbán zdôraznil, že ide o historickú a veľmi 
významnú dohodu. „Naše financie sú prinajmenšom v strednodobom horizonte zaistené,” 
povedal maďarský premiér. Podľa neho si Peking vybral Maďarsko za svoju logistickú 
platformu. 

ČO DOSTANE MAĎARSKO OD ČÍNY? 
- pôžičku vo výške jednej miliardy eur 
- Číňania odkúpia časť maďarských dlhopisov 
- čínske peniaze pôjdu do chemického či strojárskeho priemyslu 
+++++++++++++++++++++++++++ 
 
 

Slotu asi porazí, Galko chce pozvať maďarské stíhačky 

28. júna 2011 - (TVNOVINY.SK) 
Predseda SNS opakovane hovoril o hrozbe vojny s Maďarskom, ostatní to označujú za 
nezmysel. Predseda opozičnej SNS Ján Slota asi nebude nadšený nápadom ministra 
obrany Ľubomíra Galka (SaS), ktorý by chcel nad územie Slovenska pustiť maďarské 
stíhačky. Maďarsko je partnerom Slovenska v NATO a Galko ho chce v dlhodobejšom 
horizonte zapojiť do obrany krajiny. Minister by chcel presadiť potrebnú dohodu v 
najbližšom čase, podobná zmluva už platí s Českom. Podľa nej vojenské lietadlá s 
výnimkou výcviku môžu vo vzdušnom priestore druhého štátu lietať len bez výzbroje či 
vybavenia zariadením na vzdušný prieskum a rádioelektronický boj. Takto to zrejme 
ostane ešte dlho. „Tá spolupráca spoločnej ochrany nášho vzdušného priestoru nejakou 
inou krajinou je naozaj v dlhodobom horizonte,” povedal minister. Minister obrany sa po 
prvý raz po 12 rokoch stretol na spoločnom bilaterálnom rokovaní so svojím maďarským 
rezortným kolegom Csabom Hendem. Podľa Galka vzťahy rezortov oboch krajín 
najlepšie odráža pôsobenie v medzinárodných misiách. „Tie vzťahy sú skutočne veľmi 
dobré a nadštandardné. Samozrejme sú však na oboch stranách určité otvorené otázky, o 
ktorých treba diskutovať,” priznal. „Naše vzťahy sú vyvážené a bezproblémové,” 
podčiarkol po rokovaní Hende. Slota v minulosti hovoril o hrozbe vojny s Maďarskom. 
Ministerstvo obrany to označilo za taký nezmysel, že sa k téme odmietalo širšie vyjadriť. 
 
+++++++++++++++++++++++++++ 



Galko: Povolenie lietať nad Slovenskom 

by mali dostať aj maďarské stíhačky 

28. júna 2011 - (TASR) 
Nadzvukové lietadlá maďarskej republiky by mohli v blízkej budúcnosti dostať 
povolenie lietať vo vzdušnom priestore Slovenska. Vyplýva to zo zmluvy o spoločnej 
ochrane vzdušného priestoru medzi Slovenskom a Maďarskou republikou, ktorú by chcel 
minister obrany Ľubomír Galko presadiť v najbližšom čase. Vláda už tento mesiac 
schválila podobnú dohodu s Českou republikou. Podľa nej vojenské lietadlá s výnimkou 
výcviku môžu vo vzdušnom priestore druhého štátu lietať len bez výzbroje či vybavenia 
zariadením na vzdušný prieskum a rádioelektronický boj. Otázku výlučnej ochrany nášho 
územia maďarskými lietadlami však Galko zatiaľ vylúčil. „Tá spolupráca spoločnej 
ochrany nášho vzdušného priestoru nejakou inou krajinou je naozaj v dlhodobom 
horizonte. Nie je to otázkou dňa ani s Maďarskom ani s Českom,” povedal. Galko pritom 
opätovne zdôraznil, že sa zasadzuje za zachovanie nadzvukových síl. Súčasne však 
poukázal na to, že z rozpočtu rezortu na túto oblasť pokrýva údržba stíhačiek až 70 
percent výdavkov. Minister obrany sa po prvý raz po 12 rokoch stretol na spoločnom 
bilaterálnom rokovaní so svojím maďarským rezortným kolegom Csabom Hendem. 
Šéfovia rezortov obrany sa počas rokovania dotkli aktuálnych otázok vo vojenskej 
oblasti, bilaterálnych vzťahov dvoch krajín a téme predsedníctva Maďarska v Európskej 
únii. Podľa Galka vzťahy rezortov oboch krajín najlepšie odráža pôsobenie v 
medzinárodných misiách. „Tie vzťahy sú skutočne veľmi dobré a nadštandardné. 
Samozrejme sú však na oboch stranách určité otvorené otázky, o ktorých treba 
diskutovať,” priznal. „Naše vzťahy sú vyvážené a bezproblémové,” podčiarkol po 
rokovaní Hende. Galko sa nachádza na dvojdňovej návšteve v Maďarsku. V pondelok sa 
zaujímal o proces riešenia októbrovej ekologickej katastrofy v obci Kolontár po úniku 
červeného kalu. Pred návratom na Slovensko by mal ešte zavítať do maďarskej obce 
Mlynky, kde ho v Slovenskom dome privítajú predstavitelia slovenskej samosprávy. 
+++++++++++++++++++++++++++ 

Galko chce úrad pre katastrofy a živelné pohromy 

27. júna 2011 - (SITA) 
Minister obrany Ľubomír Galko chce vo vláde otvoriť diskusiu o možnom vytvorení 
samostatného úradu pre katastrofy a živelné pohromy. Vyhlásil to dnes v maďarskej obci 
Kolontár po tom, ako si prezrel miesta, ktoré v októbri minulého roka zaplavil červený 
kal z odkaliska, agentúru SITA o tom informoval hovorca Ministerstva obrany SR Ivan 
Rudolf. „Samostatný úrad pre katastrofy a živelné pohromy, ktorý majú naši južní 
susedia, je podľa mňa mimoriadne dobrá myšlienka. Jeho riaditeľ vždy vie koho a čím 
má v prípade krízovej situácie poveriť v rámci celého Maďarska,“ cituje šéfa rezortu 
obrany tlačová správa. Minister Galko vidí priestor na zlepšenie systému, ktorý je na 
Slovensku. „Napríklad u nás pri povodniach nie vždy celkom dobre funguje koordinácia 
pri zvolávaní a zasadnutí krízového štábu. Často sa napríklad stretávame s tým, že 
predstavitelia samospráv nevedia, čo majú v danej situácii robiť,” uviedol Ľubomír Galko 



s tým, že o tejto téme treba určite diskutovať. Pripomenul tiež, že súčasné vedenie 
ministerstva chce budovať modernú a efektívnu armádu, ktorá bude slúžiť najmä 
občanom. „Bez ohľadu na to, aký rozpočet nám bude od januára pridelený, treba si 
uvedomiť, že potrebujeme armádu, ktorá bude nielen budovať vysoký kredit v zahraničí, 
ale predovšetkým bude schopná zasiahnuť pri akejkoľvek pohrome,” zdôraznil. Minister 
obrany SR Ľubomír Galko vycestoval do Maďarska na dvojdňovú pracovnú cestu. V 
utorok má na programe stretnutie s rezortným kolegom Csabom Hendem, návštevu 
Parlamentného výboru pre políciu a obranu a stretnutie s predstaviteľmi slovenskej 
samosprávy v Slovenskom dome v obci Mlynky. 
+++++++++++++++++++++++++++ 
To uz by voli ucebnice 

Maďari chcú učebnice od vlastných odborníkov 

29. júna 2011 - (SITA) 
Slovenská vláda sa má v prípade maďarských učebníc a učebných materiálov snažiť, aby 
žiaci mali viac alternatívnych učebníc. Je to jedno z odporúčaní zmiešanej slovensko-
maďarskej komisie pre záležitosti menšín z februára tohto roka. Správu o rokovaní 
komisie dnes vzala vláda na vedomie. „Slovenská strana tiež vynaloží úsilie v záujme 
toho, aby namiesto prekladov bolo možné učiť z učebníc a učebných materiálov písaných 
odborníkmi z radov slovenských Maďarov,” píše sa v zápisnici z 10. zasadnutia 
zmiešanej komisie. Maďari ďalej chcú, aby Slováci zvážili zriadenie samostatného centra 
metodiky a ďalšieho vzdelávania maďarských pedagógov na Slovensku. Požiadavkou 
maďarskej strany je aj to, aby sa školám s vyučovacím jazykom národnostnej menšiny 
zabezpečila možnosť dvojjazyčného vedenia pedagogickej dokumentácie. Zmiešaná 
komisia predložila maďarskej vláde tri odporúčania. Náš južný sused má zvážiť zmenu 
volebných predpisov teritoriálnych a celoštátnych menšinových samospráv tak, aby sa aj 
na tomto stupni konali priame voľby namiesto elektorských, „čo by okrem iného 
upevňovalo princíp demokratickosti a spravodlivosti volebného procesu”. Komisia tiež 
odporúča, aby do kompetencie Celoštátnej slovenskej samosprávy spadalo aj zriaďovacie 
právo týkajúce sa miestnych národnostných vzdelávacích inštitúcií s dvojjazyčnou 
výučbou na základe dohody o verejnom školstve uzatvorenej s príslušným odborným 
ministrom. 
+++++++++++++++++++++++++++ 

Maďarsko sa zameralo na Rumunsko 

27. júna 2011 - (THOMAS ROSER - DIEPRESSE.COM) 
Šéf rumunskej diplomacie Teodor Baconschi neskrýva rozhorčenie nad politikou 
susednej krajiny. Bukurešť vyzvala Budapešť, aby sa vrátila k normálnemu tónu a 
zdržala sa ďalších nevhodných vyjadrení. Rumunsko v poslednom čase nadobúda čoraz 
silnejší dojem, že Maďarsko zasahuje do jeho vnútorných záležitostí. Dôvodom 
nespokojnosti rumunského ministra je skutočnosť, že maďarský vicepremiér Zsolt 
Semjen vidí v plánoch Bukurešti zreformovať verejnú správu protimaďarské opatrenia 
pripomínajúce obdobie Ceaucescua. Už začiatkom mesiaca predseda maďarského 
parlamentu László Kövér rozpútal v Bratislave vlnu nevôle, keď v interview vyhlásil, že 



má pocit, ako keby Slovensko patrilo duchovne, kultúrne a historicky k Maďarsku. V 
zjednotenej Európe je možné znovunastolenie jednoty národov bez ohľadu na hranice. Na 
rozdiel od Bratislavy Bukurešť bez výhrad prehltla vydávanie maďarských pasov pre 
zahraničných Maďarov, ktoré sa zaviedlo od začiatku roka, a ktoré je porovnateľné s 
podobnými praktikami voči Moldavcom rumunského pôvodu. No už niekoľko týždňov 
sú vzťahy medzi oboma susednými krajinami napäté. Podobne ako na Slovensku sa 
Budapešť pokúša aj v Rumunsku posilniť nacionalistické sily v 1,5-miliardovej menšine. 
Napriek skôr chabým úspechom svojej národne orientovanej menšinovej politiky v 
susedných krajinách sa zdá, že maďarská pravicová vláda chce ďalej posilňovať svoj 
spôsob podpichovania voči Rumunsku. Hlavné mesto Budapešť zvažuje návrh novej 
štátnej vlajky. Doterajší znak v červenej, žltej a modrej sa údajne môže ľahko zameniť s 
rumunskou národnou vlajkou. Vyvolané emócie nezostali bez následkov. Uplynulý 
víkend traja nacionalisti basebolovou pálkou zbili do bezvedomia profesora teológie z 
maďarskej menšiny v provinčnom meste Alba Iulia. Maďarské internetové novin Pester 
Lloyd neskrývajú obavu, že to nemusela byť posledná obeť. 
+++++++++++++++++++++++++++ 

O maďarské občianstvo požiadalo už 100-tisíc Maďarov 

27. júna 2011 - (TASR) 
V Maďarsku zaevidovali už 100.000 žiadostí o zjednodušené udelenie maďarského 
občianstva, vyhlásil dnes v Budapešti podpredseda maďarskej vlády zodpovedný za 
národnú politiku Zsolt Semjén. Podľa maďarskej tlačovej agentúry MTI vicepremiér v 
budove parlamentu privítal stotisíceho žiadateľa, ktorým je László Balogh Virág s 
rodinou z Vojvodiny. Semjén pred novinármi povedal, že príslušné orgány spracovali už 
65 percent žiadostí a prísahy sa konajú priebežne. Občiansku prísahu doposiaľ zložilo 
takmer 10.000 Maďarov, dodal. Prví žiadatelia skladali prísahu vlani pri príležitosti 
maďarského štátneho sviatku 15. marca. Zástupkyňa štátneho tajomníka rezortu verejnej 
správy a spravodlivosti zodpovedná za národnú politiku Zsuzsanna Répásová koncom 
apríla povedala, že voči procesu zjednodušeného poskytovania občianstva namietalo 
jedine Slovensko, kde naďalej „zastrašujú” tam žijúcich Maďarov. Uviedla tiež, že podľa 
platných právnych noriem osobám, ktoré na Slovensku nenahlásia, že sa uchádzajú o 
občianstvo iného štátu, hrozí vysoká pokuta. Občania, ktorí získajú iné občianstvo, stratia 
slovenské, pripomenula Répásová. Najviac žiadostí podali v rumunských mestách 
Miercurea Ciuc a Kluž, v Budapešti a v srbskej Subotici. Žiadosti prijíma v zahraničí 63 
zastupiteľstiev Maďarskej republiky a približne 660 matrík v Maďarsku. 
+++++++++++++++++++++++++++ 

SNS sa chce spojiť s Rumunmi v boji proti maďarskému 
extrémizmu 

27. júna 2011 - (TASR) 
Podpredseda Konzervatívnej strany Rumunska Bogdan Diaconu poslal predsedovi SNS 
Jánovi Slotovi list, v ktorom pozitívne reaguje na ponuku spolupráce v boji proti 
maďarskému extrémizmu. Pre TASR to uviedla hovorkyňa SNS Jana Benková. „Dostal 



som s veľkým nadšením Váš medializovaný návrh na podporu nášho boja proti 
maďarskému extrémizmu v Rumunsku a Európe a plne súhlasím s Vaším zámerom 
zjednotiť, a tým posilňovať naše sily v dosiahnutí tohto cieľa,” uviedol v liste Diaconu. 
Dodal, že vyhlásenie SNS podporujúce rumunských konzervatívcov malo živý ohlas tak 
v Maďarsku, ako aj Rumunsku. „Dúfam, že to bude začiatok dôležitého partnerstva 
medzi stranami, ktoré sa budú stále usilovať o zachovanie skutočnej národnej hodnoty. 
Dovoľte, aby sme tento boj spolu skúsili všetkými možnými spôsobmi, a aby na 
európskej scéne reprezentoval národné sily nový hlas, ktorý chráni našich ľudí pred 
maďarským extrémizmom, ktorý je hrozbou celej Európy,” vyhlásil Diaconu. SNS 
vydala 22. júna vyhlásenie, v ktorom vyjadrila jednoznačnú podporu podpredsedovi 
Konzervatívnej strany Rumunska Bogdanovi Diaconovi, ktorý sa vyjadril na adresu 
vlády Rumunska, že je zložená zo zradcov a vládne len preto, aby sa pri moci udržala čo 
najdlhšie. „A to i za tú cenu, že dáva obrovský priestor maďarskej menšine, keďže majú 
vo vláde - tak ako je to momentálne aj na Slovensku - maďarský politický element,” 
vyhlásil predseda SNS Ján Slota. „Slovenská republika má s Rumunskom spoločného 
menovateľa: obaja bojujeme s rovnakými snahami Budapešti - ovládať susedné štáty a 
dostať do vlády v okolitých krajinách maďarskú politickú stranu, aby cez ňu mohli 
parazitovať v ktoromkoľvek štáte a presadzovať v ňom záujmy Maďarska,” zdôraznil 
Slota. 
+++++++++++++++++++++++++++ 

Pomôžte nám s Orbánom, vyzývajú Clintonovú bývalí 
disidenti 

27. júna 2011 - (SITA) 
Skupina bývalých maďarských disidentov, ktorí zohrali kľúčovú rolu pri páde 
komunizmu v krajine pred 22 rokmi, adresovala americkej ministerke zahraničných vecí 
Hillary Clintonovej žiadosť, aby pomohla uchovať v ich krajine demokraciu. Súčasná 
vláda premiéra Viktora Orbána totiž podľa nich demokraciu postupne demontuje. 
Clintonová pricestuje vo štvrtok na návštevu Budapešti, kde sa stretne s premiérom 
Orbánom, ministrom zahraničných vecí Jánosom Martonyim, ako aj predstaviteľmi 
mimovládnych organizácií. Zúčastní sa aj na slávnostnom otvorení Lantosovho centra, 
pomenovaného podľa maďarského rodáka, dlhoročného amerického kongresmana a 
známeho bojovníka za ľudské práva Toma Lantosa. „Maďarsko sa štandardom, ktoré 
presadzoval Tom Lantos, bohužiaľ rýchlo vzďaľuje. Historická návšteva Georgea Busha 
v roku 1989 pomohla Maďarom vybojovať si demokraciu. Vaša terajšia návšteva by 
mohla slúžiť ako prevencia pred jej zničením,” píše sa v liste, pod ktorým sú podpísaní 
okrem iných bývalý starosta Budapešti Gábor Demszky či spisovateľ György Konrád. 
+++++++++++++++++++++++++++ 

Slovenská Budapešť 

27. júna 2011 - (TÝŽDEŇ) 
Znie vám to absurdne? Ak áno, je to dôkaz, ako sa stredná Európa za sto rokov zmenila. 
Ešte koncom 19. storočia bola Budapešť najväčším slovenským mestom. Tak, ako 



najviac Poliakov žilo v Chicagu, tak najviac Slovákov nežilo ani v Prahe, ani vo Viedni, 
ale v Budapešti. Ako uvádza bedeker Europe in Budapest, vydaný nadáciou Terra 
Recognita pri príležitosti maďarského predsedníctva EÚ, v Budíne a Pešti žilo v polovici 
19. storočia vyše päťtisíc, koncom storočia oficiálne 27-tisíc, podľa odhadov však až 80-
tisíc Slovákov. To znamená oveľa viac ako v Prešporku, Ružomberku či Martine. Neboli 
to len murári a pomocníčky v domácnostiach. Budín a Pešť - od roku 1873 Budapesť - 
bolo centrum Uhorska, ktoré lákalo slovenskú inteligenciu a buržoáziu. Svoj domov tu 
mali nielen niektorí poslanci Uhorského snemu, ale aj najdôležitejšie slovenské noviny. 
Najprv Katolícke noviny, ktoré vydával Šimon Klempa, a potom Slovenský denník a 
Slovenský týždenník, ktorých ústrednou postavou bol uhorský poslanec a neskorší 
československý premiér Milan Hodža. V Budapešti našiel svoj domov aj Ján Kollár, 
autor Slávy dcéry. Tento vplyvný luteránsky pastor kázal v evanjelickom kostole, 
mohutnej neoklasicistickej stavbe na Deákovom námestí. Kollár patril k zakladateľom a 
vodcom panslavizmu, sám písal v biblickej češtine a hlásal česko-slovenskú spoluprácu. 
Menej známe je, že to bol práve Kollár, kto vymyslel Prešporku nové meno. Kollár síce 
používal názov Wratyslawa, ale Štúr a Šrobár už hovorili o Bratislave. Najzaujímavejšie 
slovenské pamiatky v Budapešti sú však inde. V prvom rade ide o takzvané Jozefovo, 
centrum peštianskych Slovákov na konci 19. storočia. Tu žilo najviac Slovákov, slúžili sa 
tu slovenské omše a existovala dokonca Szlovák utca. Kostol svätého Jozefa stojí dodnes, 
omša v slovenčine sa však slúži iba každú štvrtú nedeľu. Nuž a napokon za pozornosť 
stojí aj Bobulov palác na Andrássyho ulici. Ján Nepomuk Bobula bol úspešný slovenský 
staviteľ, podnikateľ a politik, predstaviteľ takzvanej Novej školy, ktorý sa časom v 
Budapešti asimiloval s väčšinovým maďarským národom (samostatný portrét možno 
nájsť v.týždni 18/2011). Bobula dohliadal na stavbu budapeštianskeho parlamentu, 
navrhol a postavil univerzitnú kliniku či časť komplexu Srbskej pravoslávnej cirkvi na 
Váckej ulici. Čo zo „slovenskej Budapešti” zostalo dnes? Podľa sčítania ľudu z roku 
2001 tu žije 1 500 Slovákov, teda menej ako v Dubline či Bruseli. 
 
+++++++++++++++++++++++++++ 
 
pre milovníkov hudby 
 
Hudební server 
 
Posílám adresu jedinečného serveru, kterou jsem dostal od 
přítele, s nekonečným množstvím hudebních 
nahrávek známých, ale i neznámých zpěváků. Najetím 
kurzoru na jednotlivé mini fotky, si přečtete jménozpěváka. 
Kliknutím do obrázku otevřete jeho základní skladbu, 
další skladby jsou pak seřazeny pod právě se přehrávajících 
písní (spustí se sama po načtení). Po dohrání úvodní písně 
se automaticky spustí skladba na druhém a dalších místech v 
pořadí. Pokud nenacházíte svého oblíbence mezi stovkami 
nabízených fotek zpěváků a zpěvaček, tak stačí vepsat jeho jméno 
do vyhledávací lišty,která se zobrazuje hned od počátku. Chvilku 
trpělivosti při načítání nabídky, protože seznam je téměř nekonečný. 
Přehrávané uzavřete kliknutím na křížek vpravo dole a 
vracíte se tak zpět do počáteční nabídky. Jsou to všechno nahrávky 
z YouTube. 
Fungují i česká jména jako třeba Waldemar Matuška, neb 



Eva Olmerová, Eva Pilarová a další. Zatím mi to našlo 
všechny, které jsem vepsal. 
Přeji příjemný poslech a hezký zbytek dne 
 
Klik do odkazu, alebo si ho skopíruj do 
svojho internetového prehliadača 
a potom nezabudni uložiť medzi obľúbené stránky. 
 
                                      http://uwall.tv/ 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Zuriva kadehacka: 
http://www.youtube.com/watch?v=RB1XQoJLNvs&feature=mfu_in_order&list=UL 
+++++++++++++++++++++++++++ 

Ľudové múdrosti 
 

Nemal som šťastie ani s jednou z mojich žien: prvá 
ma opustila a druhá nie. 
 

U Fera na oslave: Chvíľu panovala pochmúrna nálada, 
ale potom Fero dostal telegram, že mu zomrela 
svokra. 
 

Ľudstvo odjakživa zaujímajú dve zásadné otázky:  
1) kto vymyslel robotu? 
2) prečo ho ostatní nezabili? 
 

Hodnota IQ zeme je stále konštantná, len nás je na 
nej čím ďalej tým viac. 
 

Neexistuje nič, čím by sa nedalo otvoriť pivo. 
 

Alkohol je tekutý psychiater. 
 

Biblia učí −−−− miluj blížneho svojho.  
Kámasutra zase vysvetľuje ako. 
 

Kto sa ožení, zistí, čo je šťastie, ale už neskoro. 
 

Eskimácka múdrosť: nikdy nejedz žltý sneh. 
 

Plazia sa dvaja po púšti a jeden vraví: Zaškríp 
zubami, možno nám prebehne mráz po chrbte... 
 

Čo je absolútna staroba?  
Keď vychádzate z múzea a spustí sa alarm. 
 

Čo dostane baník po smrti? Tri dni voľna a šup šup 
zase pod zem! 
 



Piješ? Ak je to otázka, tak nie. Ak je to návrh, 
tak áno! 
 

Viete, aký je to rodinné založený muž? 
Je to muž, ktorý všade kam príde zakladá rodinu.  
 

Aký je rozdiel medzi Stalinom a automatickou 
práčkou? 
Stalin mal o program naviac - on aj vešal.  
 

Čo je to nič? 
Liter slivovice pre dvoch Slovákov.  
 

Kto má najjemnejšie ruky na svete? 
Rukojemník.  
 

Najväčšia drzosť na svete? Zakódovať STV 1.  
 

Kedy videl somálsky pes naposledy kosť? 
Keď mal otvorenú zlomeninu.  
 

Kto je maximálny flegmatik? 
Ten, koho nerozhádže ani ručný granát.  
 

Prečo žena nemôže robiť kominára? 
Pretože nenosí šťastie.  
 

Môžem ťa volať Snežienka? 
Prečo? 

Lebo si moja prvá. 
A ja ťa môžem volať Boeing? 

Prečo? 
Lebo si môj sedemstoštyridsiatysiedmy.  
 

Dva dni pred Vianocami starší muž z Bratislavy 
zavolá synovi do Prahy: Prepáč, synček, že ťa 
vyrušujem ale musím ti povedať, že tvoja mamka a ja 

sa rozvádzame. Po 45 rokoch manželstva! 

"Oco, ako to môžeš povedať?" - hystericky vrieska 
syn. 
My už jeden druhého neznesieme, už spolu 

nevydržíme, a mne je tak nanič z toho všetkého, že 

sa mi o tom ani nechce hovoriť. Tak sám zavolaj 

svojej sestre v Mníchove a povedz jej o tom... 



Zúfalý syn zavolá sestre ktorá vybuchne na 
telefóne: 
"Oni sa nebudú rozvádzať! Ja sa o to postarám!" 
Dcéra okamžite volá otcovi do Bratislavy a vrieska: 
"Vy sa NEBUDETE rozvádzať! Nič nerob, kým tam 
neprídem. POČUJES MA? Ja budem hneď volať bratovi a 
obaja sme u vás zajtra ráno! Dovtedy nič nerob 
POČUJES?" 
Otec v Bratislave sa pohodlne otočí k manželke a 
povie: 
No dobre. Tento rok prídu teda obaja... a sami si 

aj zaplatia letenky.  
 

Rozprávajú sa, Francúz, Angličan a Slovák.  
Angličan hovorí: My v pondelok začneme stavať hotel 
a v piatok sa v ňom už býva. 

Francúz nato: Monsieur, to nič nie je. My v utorok 
začneme stavať obchodný dom a v stredu sa už v ňom 

nakupuje. 

A Slováčisko hovorí: Ale chlapi, však to furt nič 
nie je. My začneme v pondelok ráno stavať pivovar, 

a o desiatej sú už všetci opití. 
+++++++++++++++++++++++++++ 
 

Vsimnite si mapku z roku 1915 na tejto weblinke;  
http://narod.sk/komentare/63-trianon-katastrofa-ci-vykupenie 
4 juna sa blizi vyrocie Trianonu-uz 91 prve vyrocie, dobre si vsimnite tuto mapku z roku 
1915. To mala byt povodna hranica medzi Slovenskom a Madarskom. Ked Stefanik 
organizoval dobrovolnikov za oslobodenie vlasti medzi Slovakmi v USA rozdaval im 
tuto mapku. Tiez ked sa zbierala finacna podpora na oslobedenie Slovenska, medzi 
Slovakmi v USA, kazdy kto daroval viac ako $5USA dollarov, dostal dakovny list spolu 
zo spominanou mapkou v hlavicke listu. Ked Rakusko-Uhorsko dostalo ultimatum a 
malo odovzdat uzemie v ramci Wilsonovych bodov- bola to hranica z mapky v roku 1915 
ktoru malo Madarsko odovzdat novovznikajucemu Cesko- Slovensku! Ked csl legionari 
oslobodzovali slovenske uzemie s pod madarskej spravy bolo to v ramci mapky z roku 
1915. Az protiofenziva bolsevickych madarskych hord pod vedenim jedneho z vrahov 
deti ruskeho cara Belu Khuna, zmenila situaciu a povodnu hranicu medzi Slovenskom a 
madarskom. 
Po porazke Madarskych bolsevikov dochadza k poradam v Trianone a na zaklade nich sa 
urcila terajsia kompromisna hranica medzi Slovenskom a Madarskom. Medzi povodnou 
hranicou ktora je na mapke z roku 1915 a medzi hranicou ktoru docasne vytvorila 
vojenska protiofenziva Belu Khuna a jeho madarskych bolsevikov! Je zaujimave ze 
podobnu bolsevicku hranicu utvorila v prospech Madarov Viedenska arbitraz! 



Takze faktom je ze Madari v Trianone uzemne ziskali a to vdaka akci madarskych 
bolsevikov pod vedenim carovraha Belu Khuna! 
A tak sa putam koli comu Madari oznacuju Trianon ako tragediu? 
My Slovaci by sme mali nosit tricka z mapkou z roku 1915 a predavat autonalepky a 
plagaty s takouto mapkou!!! A pod nou sucastnu mapku Slovenska A Madarska a v 
slovencine a anglictine text: Preco Madari placete nad Trianonom, vsak ste tam uzemne 
ziskali? (Why do you Magyars cry over Trianon, you gain the teritory there?) A tiez 
byvale Uhorsko nebolo Madarsko! ( Former Hungary- [proper transaltion Ugory] was not 
Magyarland) Madari nie su Uhori (Magyars are not Hungars[Ugors]) Uhori boli vsetci 
obcania Uhorska bez rozdielu narodnosti-  madarizacia priniesla zanik tohot kralovstva!!! 
(Hungarians[Ugors] were all citizens of Hungary[Ugory]- magyarisation brought the end 
of this kingdom!!!) 
  
+++++++++++++++++++++++++++ 

Mike Adams: Kolaps moderního světa v plném 
proudu  

30 Květen 2011  
Mike Adams  

Mnoho lidí věří, že svět, jak ho známe, skončí 23. prosince 2012. 
Tvrdím, že to je nesmysl. Daleko pravdivější je, že konec světa, jak ho 
známe, již začal. Přičemž to neznamená konec světa, ale uzavření 
jedné éry a počátek nové. Jedná se o přechod mezi věky. Tento 
konkrétní přechod nicméně slibuje, že to bude nejbouřlivější a 
nejnáročnější přechod, jakému kdy lidstvo čelilo. 

Nemusíte čekat do prosince r. 2012, ale můžete se s těmito znameními 
seznámit. 14 znamení, které svět řeší právě nyní. Prožíváme konec 
jedné éry a zrození nové. Až se v budoucnosti ohlédneme zpět, bude 
nám to celé připadat jako jeden historický moment, ale když v tom 
žijeme a procházíme tím, zdá se nám, že se posouváme vpřed 
hlemýždím tempem. 

Ale nenechme se mýlit - žijeme první kapitoly konce světa tak, jak ho 
známe a vynoříme se v novém světě, který bude od toho dnešního 
velice odlišný. 

1. Tornáda, hurikány, zemětřesení a tsunami 

Zpočátku to vypadalo jako náhoda, ale teď už je to běžný scénář. 
Počasí je stále více extrémní. Přes 120 tornád nedávno zasáhlo na 
středozápadě USA. Texas je v plamenech a trpí kvůli extrémnímu 
suchu. A tam, kde nejsou požáry a sucha, tam jsou záplavy. Toto je 
pouze začátek... Dají se očekávat další nebezpečné projevy počasí v 
průběhu příštích 18 měsíců. 

2. Ticho včel 



Colony Collapse Disorder (CCD - syndrom zhroucení včelstev, rychlá 
úmrtí včelích kolonií z doposud nejasného důvodu) nadále zrychluje 
po celé severní Americe. Už ale víme, že to může být způsobeno 
částečně chemickými pesticidy (a možná i GMO), ale chemický 
průmysl se snaží za každou cenu utajit pravdu, zatímco opylovači 
našeho světa trpí zničujícím populačním kolapsem. 

3. Selhání jaderné vědy 

Katastrofa ve Fukushimě dokazuje jednu věc: vědci jsou nebezpečně 
arogantní v jejich plánování projektů ve velkém měřítku a nedokáží 
odhadnout schopnosti matky přírody. Jaderná věda slibovala čistou, 
zelenou energii - ale nyní přinesla tichý, neviditelný jed, který nakazí 
naši planetu. 

4. Stíhání WikiLeaks 

Ve věku natolik nekontrolovatelných podvodů neexistuje prostor pro 
pravdu. Ti, kteří vysloví pravdu (WikiLeaks), jsou sledováni, jako 
kdyby oni byli zločinci. 

5. Vzestup policejního lékařského státu 

Zásahy ozbrojených jednotek SWAT na Maryanne Godboldo v 
Detroitu je pouze začátek. Pravdou je, že americký zdravotní systém 
používá zbraně, aby vnutil vakcíny a chemoterapii dětem a 
dospívajícím v celé Americe. Zdravotnický systém se tak stal naprosto 
nefunkční, je zkorumpovaný a nebezpečný, když musí namířit proti 
člověku zbraň, aby si vzal jeho lék. Nejvíce však ohrožuje naše zdraví a 
svobodu silný zdravotní monopol. 

6. Zvyšující se frekvence nedostatku potravin 

Všimli jste si, že ceny potravin dosahují rekordních výšin? A to je opět 
jen začátek. Ceny potravin budou nadále rychle stoupat i v příštích 
letech kvůli důsledkům extrémního počasí, ztrátám opylovačů a 
globální kontaminaci plodin geneticky modifikovanými organismy. 
Skutečné jídlo je v našem světě stále vzácnější. Možná i vy začnete 
brzy přemýšlet o domácí zahradě. 

7. Zničení světa energetickými společnostmi 

Radioaktivní spad z Fukushimy není jediný způsob, jak energetické 
společnosti ničí náš svět. Nezapomeňte na Deepwater Horizon a 
masivní ropnou skvrnu v Mexickém zálivu - a celá katastrofa ještě 
není u konce. I o rok později stále sprejují jedovatý Corexit! 

8. Pokračující kontaminace naší planety GMO 



To může být nejhorší kapitolou v nadcházejícím kolapsu - rozšíření 
genetického znečištění planety prostřednictvím geneticky 
modifikovaných organismů. To je zločin proti přírodě a proti 
lidskosti. Únik těchto genů vede k neúrodě a hladu. Používání GMO je 
nejvíce "satanská" věc, kterou v moderním zemědělství naleznete. 

9. Tyranie a trestní zásahy zaměřené na opravdové jídlo (syrové 
mléko) 

Když nemůžete prodat zdravé jídlo z farmy vašim sousedům, aniž by 
si na vás počíhali policajti a zatkli vás, je se světem něco špatného. 
Ano, tohle se již dnes v USA děje. 

10. Eskalace padělání peněz 

Selhal ekonomický systém, který se přibližuje ke kolapsu, natvrdlí 
vůdcové mohou vymyslet jen "řešení", které ve skutečnosti urychlí 
jejich vlastní pád. Federal Reserve překotně falšuje hodnotu peněz 
(např. "kvantitativní uvolňování" - uvolnění zpomalené ekonomiky 
zvýšením kvantity peněz) a to naznačuje, že se konec rychle blíží. 
Ekonomické šílenství je zřejmé každému, kdo umí základní 
násobilku. 

11. Klesající inteligence mas 

Jednou z nejvíce znepokojující známkou všeho je, že jsme již v 
kolapsu, je velký pokles inteligence lidí. Lidé žijící naprosto pohlcení 
televizí, nemohou přinést světu absolutně nic cenného. Jedná se o 
"hloupé spotřebitele", kteří se nechali naočkovat tím, na co se dívají v 
televizi a jedí zpracované pasterizované nezdravé potraviny. Jsou pod 
silným psychologickým tlakem a věří všemu, co jim vláda říká. 
Většina z těchto lidí bude mít problém projít kolapsem. 

12. Kompletní výroba mainstreamových zpravodajství 

Většina mainstreamových zpráv je dnes uměle vyráběna: Obamův 
rodný list, válka v Libyi, ekonomika, atd. Vše je přitom natolik 
naprosto falešné a neuvěřitelné, že inteligentní člověk sledující zprávy 
musí vybuchnout smíchy. Je to znamením tohoto kolapsu, že 
informační zdroje, které ovládají masy, jsou neschopné podat 
pravdivý obraz a uchylují se k vymýšlení politicky účelných výmyslů o 
všem od zdravotní péče a medicínu až po americký dolar. 

13. Probíhající farmaceutické znečištění našeho světa 

Kromě kontaminace GMO a radiací existuje i významná 
farmaceutická kontaminace naší planety. Není to jenom 
farmaceutickými továrnami, které vypouští jejich produkty do řek, je 
to také skutečnost, že více než polovina populace užívá léky téměř 



denně a ty léky prochází skrz jejich těla a končí ve vodě, kde infikují 
ryby. Látky léků dokonce skončí ve splaškovém kalu, který je 
prodáván jako "organická půda". 

14. radioaktivní kontaminace globálních potravinových zásob 

Tento bod je opravdu zákeřný: celosvětové zásoby potravin jsou nyní 
kontaminovány radioaktivními spady z Fukushimi. Sice bylo řečeno, 
že byla úroveň záření "nízká", ale už nikdo neřekl, že izotopy 
radioaktivního cesia přetrvávají v zásobách potravin celá staletí. Jak 
lidské tělo přežije vystavování skenování CT, radioaktivnímu jídlu, 
paprskům X, tělním skenerům TSA a navíc i tajnému DHS mobilnímu 
X záření, které může proniknout vaším tělem, jakmile vstupujete 
třeba na fotbalový stadión. Celková radiace zatěžuje lidskou rasu a 
podporuje hromadnou neplodnost. 

Zrychlujeme... příliš 

Prosinec 2012 může být užitečným datem nějakého počátku 
pokročilejší fáze krize, nebo možná jako spoušť pro nějaké další 
zrychlení společenského rozpadu. Ale nenechme se mýlit - již nyní 
žijeme v době kolapsu moderního světa a sedíme v první řadě. 

Přemýšlejte o tom, co se kolem vás v těchto dnech děje. To jsou znaky 
posledních zoufalých spárů civilizace postavené na naprosto 
neudržitelných postupech, které nemají hodnotu života v našem 
světě. Jedná se o konec časů firemní oligarchie a monopolních pro-
ziskových korporací, které zničily vše v našem světě výměnou za 
mírně vyšší čtvrtletní zprávu o výnosech. 

V honbě za stále více penězi lidstvo obětovalo své potravinové zásoby, 
opylovače, oceány, lesy a půdy. Lidská chamtivost využívala jiné osoby 
k lékařským experimentům i jako štít. Vytvořili jsme války, abychom 
prodali ještě více bomb a vymysleli jsme nemoci, abychom mohli 
prodávat psycho-chemikálie. 

To jsou praktiky nezdařené civilizace, jejíž dny jsou sečteny. Sledovat, 
jak se vše hroutí, je mnohem zajímavější, než sledovat pokračování v 
destruktivních způsobech. Protože ti z nás, kteří tomu věnujeme 
pozornost, vytvoříme budoucí civilizaci, která přijde po kolapsu. 

Rozlučte se s falešnou mocí institucí 

Bylo by samozřejmě hezké, kdyby si naši budoucí vůdci vzpomněli na 
význam svobody a osobní odpovědnosti. Odpověď na všechny 
problémy světa je svoboda - svoboda v lékařství, svoboda v ekonomii a 
svoboda od vlády tyranie. 



Nalijme si čistého vína - příčina většiny problémů, které právě teď 
táhnou náš svět ke dnu, je špatná vláda. Je to špatná vláda, která 
schválila geneticky modifikované organismy. Špatná vláda prosazuje 
lékařské monopoly a dovolí pesticidy zabíjet včely medonosné. Špatná 
vláda nás přivedla do nevyhnutelných dluhů a nákladných 
zahraničních válek. Špatná vláda zakázala svobodu zdraví a chránila 
monopolní praktiky potravinových organizací, farmaceutických a 
chemických společností. 

Pád moderní lidské civilizace je, jak jste již pravděpodobně uhodli, i 
pád samotné myšlence, že vláda vytváří lepší společnost. Protože po 
kolapsu musí umřít jedna myšlenka - že lidé potřebují další skupinu 
lidí (vládu pracovníků), kteří budou žít z naší tvrdé práce, zatímco nás 
budou honit se svojí falešnou autoritou a řídit každý malý detail 
našich životů. 

Takže to, co potřebujeme v našem světě, není žádná další vláda, ale 
více svobody. Pokud bychom měli svobodu, nedotknutelnost a osobní 
zodpovědnost, nemuseli bychom čelit globálnímu kolapsu, který již 
začal. Lidská rasa je ale jako malé děcko, která se evidentně musí 
některé lekce naučit tvrdší cestou. 

Tato lekce by měla být dlouho vzpomínána. Necháte-li podniky, banky 
a vlády řídit vaši ekonomiku, vaše farmy a celý život, budou vás 
otročit a krást vaši budoucnost. Zatímco spíte, budou aplikovat tiché 
jedy do světa kolem tak dlouho, dokud se jednoho dne neprobudíte a 
vše, co bylo vytvořeno, tak bude zničeno. Budou vám slibovat ráj, ale 
přinesou vám pouze smrt. Dejte si pozor na každý subjekt, který není 
žijící osobou - žádná vláda, žádná instituce, žádná společnost nemají 
duši, srdce, ani svědomí. Jsou to síly organizovaného ničení, které 
decimují ty věci, kterých si my ceníme a zároveň přináší věci, které 
nás jen zotročí a poškodí. 

Dejte si pozor na společnost, vládu i neziskové organizace pracující 
jako přední skupiny soukromého průmyslu. Nikdy nedovolte, abyste 
byli ovládáni přes jakoukoliv instituci, která existuje jen jako fiktivní 
konstrukce stvořený projekcí lidské chamtivosti. 

Buďte připravení na zrychlení kolapsu. Pokud čtete tyto řádky, jste 
budoucností lidské rasy. Máte povinnost zůstat na živu, aby vaše geny 
zůstaly neporušeny a mohly tak vytvořit novou společnost poté, co se 
tato ztrácí v propadlišti dějin. 

Mike Adams             www.naturalnews.com 

A reakcia na Adamsa 

Dakujem za clanok Mike Adamsa o konci sveta a o tom co pride.  



“Koniec sveta” pride, o tom niet pochyb. Vedel to napr. slavny paleoantropolog Dr. Richard 
Leaky, ktory to nepriamo povedal vo svojej knihe Origins – Povod (ludstva). Vedel a viem to aj ja, 
niktos. Uz desiatky rokov to hlasam. Mam precitane velke mnozstvo knih a ostatneho, a k tomu 
uz desiatky rokov ROZMYSLAM, na rozdiel od vacsiny ludstva. Mam na to jednoduchy “recept”, 
viem ako to skonci. Samozrejme, ze znicenim biosfery, preludnenim Zeme, spotrebovanim 
potrebnych zdrojov (energie, pody, vody, vzduchu atd.) a potom to pride: Celosvetova nuklearna 
vojna, ktora vyhubi cele nestastne a sproste ludstvo. Ta vojna je absolutne nevyhnutna a sto 
percentne pride. Nebudeme na nu musiet dlho cakat. (Zatial vacsina, ak nie vsetky moje 
prognozy, “predpovede” sa splnili a plnia. To mozu potvrdit ti, ktori so mnou ziju.) Nie, zeby som 
ju (vojnu) chcel alebo vital. To nie. To je len suche konstatovanie. A teraz bomba: 

  

Veriaci, nabozensky ladeni ludia, teda tie naivne hlavicky, ktore este stale veria v pravost Biblie – 
Genezy - Stvorenia a vsedobrotiveho pana Boha, Stvoritela sveta a ludstva, ak maju len trochu 
“rozumu”, teda zdravy mozog, by mali vediet, ze panboh uz v okamihu, s prepacenim, “stvorenia”, 
ako “vseveduci”, vedel, musel vediet, co vsetko pride, teda aj toto o com pise Mike Adams a 
ostatni. Naco potom “stvoril” cloveka je mi zahadou, ak nepoviem, ze surovym, sprostym zartom. 
Ved predsa ten Vsemohuci a Vsevediaci panboh musel vediet, ake hrozne utrpenie pride na jeho 
pozemske deticky a vsetko. Cely “svet”, ludstvo, je len docasne, podla Biblie len par tisic rokov 
stare (co je tiez blbost!) a potom pride BUM!! -  A BUDE PO STVORENI. Samozrejme, ze to 
vsetko ( o stvoreni, Raji, prvom hriechu atd.) su rozpravky, taracky pre male deti. 
Skutocnost, realita je celkom ina. Ta sa uz teraz velmi jasne prejavuje a bude preukazovat 
stale vacsim tempom a vo vacsom rozsahu.  Kto nema potomstvo sa moze utesovat, ze tu 
nezanecha generaciu ktora bude hrozne trpiet kym celkom nezmizne z tejto, aj tak uz 
zomierajucej planety. Ak nic ine, tak nam vyhasne slnko. Ovsem skor, predtym, spali 
celu nasu slavnu Zem so vsetkym, aj so Stvoritelovymi detickami, ak by tu este nejake 
boli. To je celkom jednoduche, len treba trochu hybat rozumom. 

++++++++++++++++++++++++++ 

 
http://www.pfarrer-initiative.at/ 
 
„Vyzva k neposlusnosti“ 
 
"Dlhodobe rimske ignorovanie potrebnych cirkevnych reforiem a necinnost biskupov 
nam nie ze dovoluju, ale sledujuc nase svedomie nas nutia k samostatnemu konaniu“ 
 
1.) 
V kazdej bohosluzbe budeme artikulovat prozbu: Berieme Slovo Biblie vazne: 
„Proste. a dostanete.“    Pred Bohom plati sloboda slova. 
 
2.) 
Nebudeme ludom s dobrym umyslom v zasade odopierat Eucharistiu. To plati zvlast pre 
znovuzosobasenych, prislusnikov inych cirkvi a pripadne pre tych co vystupili z cirvi 
 
3.) 



nebudeme sa snazit v nedelu a v sviatky viackrat celebrovat aj tiez  angazovat cudzich 
knazov, ktori tadialto  cestuju. Lepsia je bohosluba slova, ako  liturgicke navstevne 
predstavenie 
 
4.) 
V buducnosti budeme nazyvat Bohosluzbu Slova rozdavanim prijimania ako „Eucharistiu 
bez knaza“ a aj tak  menovat,  Takto chceme splnit povinnu nedelnu navstevu kostola v 
tejto dobe  nedostatku  knazov. 
 
5.) 
Tiez budeme ignorovat zakaz kazne pre kompentnych vyskolenych laikov a ucitelov 
nabozenstva. 
Je potrebne prave v tazkych casoch sirit Slovo Bozie. 
 
6.) 
Budeme sa angazovat, aby kazda fara mala svojho vodcu: muza. alebo zenu, 
zosobasenych, alebo slobodnych, na cely uväzok, alebo len ciastocny. Toto nie cez 
zlucenie farnosti, ale aj cez novy  obraz  knaza. 
 
7.) 
Z tohoto duovodu sa budeme snazit vyuzit kazdu prilezitost sa angazovat vo verejnosti  v 
prospech  
zien a pripustenia sobasenych ku knazskemu uradu.Vidime v nich vitanych kolegov v 
duchovnej sluzbe . 
  
 
  
Tiez sa solidarizujeme s kolegami , ktori kvuoli sobasu nesmu vykonavat knazsku sluzbu, 
ale aj tiez s tymi, ktori kvuoli vztahu nadalej konaju svoju sluzbu, ako knazi.. Obidve 
skupiny sleduju svoje svedomie, tak isto ako aj my svojim protestom. Obidve skupiny 
sleduju svojim rozhodnutim svoj protest a svoje svedomie. Vidime v nich tak isto ako v 
nasich biskupoch a papezovi  „nasich bratov“. 
Co ma byt viacej  ako „spolubrat“ nevieme a nepozname... 
Je len jeden Majster, ale vsetci su „spolubratia“ a „sestry“ to by malo zniet medzi 
krestanmi.  
Pre toto chceme vstat a  angazovat sa,  tiez za toto chceme sa modlit. Amen. 
 
Nedela trojjedinosti 19.Jun.2011 
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There was nothing clandestine about the beating of human rights activist 
Yones Douw in West Papua last week. Jason MacLeod reports on the 
latest in a long pattern of public violence by the Indonesian military 

"You can mess with the police," said the Indonesian soldiers, "but if you try it with us, 
you’re dead." 

According to witnesses that was what was said to Yones Douw, a 42-year-old Papuan 
human rights defender as he was beaten with lumps of wood by soldiers from Kodim 
1705, Nabire’s District Military Command in the Indonesian province of Papua. 
Immediately after the beating Douw went to the local Siriwini hospital but was refused 
treatment. Local staff demanded a letter from the police before they would treat his 
wounds. Douw now fears for his safety and has gone into hiding. 

The incident occurred on the 15 June. Douw, a church worker with the Kingmi Church’s 
Bureau of Justice and Peace in Nabire, heard that a protest was going to take place at the 
1705 District Military Command (Kodim) base in Nabire, Papua province, and he went to 
the base to monitor it. Thirty minutes after he arrived, a group of protesters turned up in 
three trucks, broke into the front entrance of the base and started to shatter the windows 
and throw objects. Douw immediately rushed into the base to calm the protesters. 

In response, the military fired shots into the air and started hitting the protesters. Douw 
was struck on the head with pieces of wood many times. He also sustained injuries on his 
shoulder and wrists from the beatings. The protesters fled the scene, pursued by members 
of Kodim 1705 and armed troops from neighbouring Battalion 753. This is what gave 
Douw time to escape. 

Yones Douw was not the accidental victim of some random act of violence. And the 
protesters he was defending were not some random mob of outraged Papuans or an attack 
by the Papuan Liberation Army, Papua’s lingering guerrilla force. The attack on the 



Nabire District Military Command was an expression of a grief stricken family angered 
at the senseless killing of one of their own. The family wanted to hold the military 
accountable for the killing of Derek Adii, a man who was beaten to death by soldiers a 
few weeks earlier. 

In mid-May Douw, a chronicler of human rights violations in the troubled Paniai region 
for some years now, published a report that was picked up by Jubi, West Papua’s only 
independent news service. Douw’s report detailed the killing of Derek Adii on 14 May 
2011. Adii, a 26-year-old Nabire man had just completed his application to join Papua’s 
burgeoning civil service. 

According to Douw’s report, Adii was boarding the crowded passenger vessel KM 
Labobar at Nabire’s dock when he was beaten by six members of the military. One of the 
soldiers allegedly pulled out a bayonet and stabbed Adii in the head. The six men then 
threw his body overboard. Adii died at the scene. 

Douw believes he was beaten by the military for retribution — not only for reporting 
Adii’s killing but also for continuing to shine a spotlight on human rights abuses in West 
Papua, an area the Indonesian police and military are trying to close off from 
international scrutiny by locking out journalists and even diplomats. 

The circumstances surrounding Adii’s very public murder and Douw’s public beating in 
the front yard of a military base located on a main road in the middle of a town is typical 
of the patterns of human rights abuses in West Papua. Australian National University 
scholar and former Director of the Catholic Office of Justice and Peace in West Papua, Br 
Budi Hernawan OFM who is studying torture in West Papua, says that torture and human 
rights abuses in Papua are a kind of "public spectacle". 

In the 400 odd cases of torture that Hernawan has studied it is mostly poor and innocent 
Papuan civilians are rounded up and publicly abused. The perpetrators are nearly always 
the Indonesian military and police. It is classic state terror, the purpose of which is to 
violently pacify the population, to enforce the security apparatus’ control over human 
bodies and the body politic — and to intimidate and silence Papuan dissent. 

It is a script that Yones Douw has refused to buy into. In the meantime other Papuans 
have stepped into Douw’s shoes. They are now chronicling the military’s attack on him 
and sending reports out to a domestic and international network in the same way that 
Douw has been ceaselessly reporting on the human rights abuses of others. 

   

Like this article? Register as a New Matilda user here. It’s free! We’ll send you a bi-
weekly email keeping you up to date with new stories on the site. And you can like New 
Matilda on Facebook here. 



Want more independent media? New Matilda stays online thanks to reader donations. 
To become a financial supporter, click here. 

 

•  
• Jason MacLeod is based at the Australian Centre for Peace and Conflict Studies at the University 

of Queensland where he lectures in nonviolent political change and researches West Papuan 
resistance movements.  

• Read Jason MacLeod's full bio  

 

 
--------------------------------------------- 
http://www.thejakartapost.com/news/2011/06/20/container-port-be-built-sorong.html 
 
2) Container port to be built in Sorong 
Linda Yulisman, The Jakarta Post, Jakarta | Mon, 06/20/2011 11:33 PM 
 
State seaport operator PT Pelindo II says it will lead a consortium to build a Rp-
800 billion (US$93.6 million) container port in Sorong, West Papua.  
 
Pelindo II president director RJ Lino said on Sunday in Jakarta that the company 
would work with another state seaport operator, PT Pelindo IV, and five shipping 
companies — PT Salam Pacific Indonesia Line, PT Samudera Indonesia Tbk., 
PT Meratus Line, PT Tempuran Emas and PT Tanto Intim Line — to build the 
port.  
 
The consortium will sign a memorandum of understanding governing the project 
in July.  
 
“We plan to start construction by early next year and expect to finish it in the 
middle of 2013,” he told The Jakarta Post in a telephone interview.  
 
Lino added that the port would have an annual container handling capacity of 
500,000 twenty-foot equivalent units (TEUs) and was intended to be a regional 
hub for the eastern part of Indonesia, linking Sorong regency with other parts of 
the archipelago, including Jayapura, Merauke, Bitung, Jakarta and Surabaya, as 
well as neighboring countries, such as Papua New Guinea and Australia.  
 
The port would support the establishment of Papua and Maluku’s economic 
development  
corridor, one of six corridors recently launched by the government, Lino said.  
 
“We will secure a 3,000-hectare area. The government expects to develop an 
industrial estate in the area and the port will support activities there,” he said.  



 
In February, President Susilo Bambang Yudhoyono, Coordinating Economic 
Minister Hatta Rajasa and National Development Planning Minister Armida 
Alisjahbana launched an economic master plan to increase growth by 7 to 8 
percent a year between 2013 and 2025. 
 
The plan covers the development of six economic corridors throughout the 
archipelago, specifically in Sumatra, Java, Kalimantan, Bali and Nusa Tenggara, 
Sulawesi, and Papua and Maluku. 
 
The economy in the Papua and Maluku corridor is expected to grow six-fold by 
2030 under the plan, in which the development of adequate infrastructure is 
considered vital.  
 
Lino said that the port would cut Papua’s logistics costs by more than 50 percent. 
 
The Indonesian Logistics Association (ALI) chairman Zaldy Masita said that it 
was very expensive to ship goods to and from Papua due to limited transport 
capacity.  
 
“It costs around Rp 20 million to Rp 24 million to transport goods from Java or 
Sumatra to Papua, or about five times the cost needed to ship goods to 
America,” he told the Post over the telephone. 
 
Zaldy said that the proposed port could reduce Papua’s logistics costs as long as 
the volume of transported goods was increased. 
 
“To increase the volume, the port should employ domestic ships to transport 
goods that are carried by foreign ships to the port from outside Indonesia to 
[internal] destinations — instead of letting foreign ships directly deliver the goods 
to Tanjung Priok Port [in Jakarta] or Tanjung Perak Port [in Surabaya], for 
example,” he said. 
 
He said such arrangements would be in line with cabotage principle implemented 
this year, which stipulates that vessels operating in Indonesian waters must be 
domestically owned. 
------------------------------------- 
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3) Govt ‘not serious’ in applying Papuan Special Autonomy 
Nethy Dharma Somba, The Jakarta Post, Jayapura | Mon, 06/20/2011 8:00 AM 
 
Since the enactment of Law No. 21/2001 on Papuan Special Autonomy 10 years 
ago, the law has been obstructed by state officials.  
 
Many people believe that the central government was never serious about 



building relationships and developing Indonesia’s easternmost province of 
Papua. 
 
These stern remarks were made by Association of Indonesian Papuan Central 
Mountainous Students (AMPTPI) secretary general Markus Haluk in Jayapura 
Saturday. 
 
Markus said that Jakarta’s ambiguous attitude was reflected by the absence of 
action or response from the Ministry of Home Affairs on the establishment of the 
Papuan People’s Assembly (MRP). 
 
The ministry’s silence has been interpreted as an approval of the West Papuan 
MRP, which  
has been strongly opposed by Papuan people for fears over potential horizontal 
conflict among Papuans, he said. 
 
“If Jakarta approves the establishment of a West Papuan MRP, it is Jakarta itself 
which thwarts special autonomy by approving a  
policy that is not [conducive with] aspirations,” Markus said, reminding that there 
had been a consensus earlier that all Papuans wanted only one MRP for the 
entirety of native Papuan land. 
 
Separate MRPs are feared to lead to disparity in policy and decision making with 
regard to the protection of the basic rights of indigenous Papuans. 
 
Special autonomy was granted to Papua as a solution for rising demands from 
Papuans who wished to separate from the Unitary State of the Republic of 
Indonesia, Markus said. 
 
“In its implementation, however, there seems to be an absence of sincerity from 
Jakarta in carrying out the special autonomy, whereby unpopular policies that 
hurt Papuans have been created,” he said. 
 
According to Markus, the unfavorable act started with the issuance of 
Presidential Instruction No. 1/2003 on the establishment of the provinces of West 
Papua and Central Papua, even though based on Law No. 21/2001 the division 
of provinces in Papua should have been approved by the MRP. 
 
Before the wound was healed, the government issued Law No. 35/2008, which 
revised several articles in Law No. 21/2001, where the changes were never 
known by Papuans, he said. 
 
“The latest wound was the establishment of an MRP in West Papua. So if special 
autonomy fails, it is caused mainly by the nation’s leaders themselves,” Markus 
said. 
 



Markus urged the President and the Minister of Home Affairs to be consistent in 
implementing special autonomy in Papua and be thoughtful enough to apply 
favorable policies to encourage Papuans to feel a part of this country. 
 
It was reported from Manokwari that the West Papuan MRP’s chairmanship 
board has given its approval for the authenticity of the four pairs of gubernatorial 
candidates hoping to compete in the next regional elections for the 2011-2016 
office term. 
 
The four are Abraham O Atururi — Rahimin Katjong, Dominggus Mandacan — 
Origenes Nauw, George Celcius Auparay — Hasan Ombaer and Wahidin 
Puarada — Herman Donatus Felix Orisoe. 
 
----------------------------------- 
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4) RI, Russia to cooperate in four sectors 
The Jakarta Post, Jakarta | Mon, 06/20/2011 11:31 PM 
 
The Russian and Indonesian governments have agreed to cooperate in four 
sectors: food security,  
energy, transportation, and trade and investment, an official said on Sunday. 
 
Amir Sambodo, a staff expert for Coordinating Economic Minister Hatta Rajasa, 
said Hatta had previously met the Russian Minister of Economic Development, 
Elvira Nabiullina, in St. Petersburg to discuss cooperation. 
 
On food security, which has been expected to top the agenda of the 24th Asia 
Pacific Economic Cooperation (APEC) summit in 2012, Amir said the two 
governments had already discussed wheat and flour procurement. 
 
The Russian government has asked the Indonesian government to further 
discuss food security issues before the summit at a talk to be held on Russky 
Island, off the coast of Vladivostok in eastern Russia, Amir told The Jakarta Post 
via a text message sent from St. Petersburg.  
 
Amir added that Hatta visited Russia to present APEC’s evaluation and 
continuation agenda to the St. Petersburg International Economic Forum on 
Thursday and Friday. 
 
He added that in the energy sector, Russia wanted to invest about US$6 billion in 
nickel and copper smelters in East Kalimantan. 
 
“The raw materials will be taken from Sumbawa in West Nusa Tenggara 
province, Papua province and Halmahera in North Maluku province,” Amir said.  
 



He also said that the two governments would cooperate to develop nuclear 
energy; in the transportation sector, including railway infrastructure development, 
and in the trade sector. 
 
Russian ambassador to Indonesia Alexander Ivanov said in Jakarta that the 
trade between Russia and Indonesia was $2 billion in 2010, up 100 percent from 
2009. 
 
“We are targeting to increase our trade relations by 50 percent this year,” Ivanov 
told the Post at Russian National Day ceremonies in Jakarta on Wednesday. 
 
Ivanov said that the nations had already built business councils in both countries 
in 2010 to strengthen trade relations. 
 
Other than those four sectors, Russia and Indonesia are currently engaged on 
many levels, including politics, security, tourism and  
culture. 
 
Currently, Indonesia’s exports to Russia are comprised principally of palm oil, 
cocoa, tea, vanilla and furniture. 
 
According to data from the Trade Ministry, Indonesia’s exports to Russia were 
$1.04 billion in 2010, up 63 percent from $640.70 million in 2009.  
 
Indonesia’s share of the Russian market increased to 0.48 percent in 2010, up 
from 0.38 percent in  
2009. (drs). 
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